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A.Akgün ALTUĞ

Neşet PEKER
Meclis Başkan Yardımcısı

Fatih GÜREŞ
Meclis Başkan Yardımcısı

Semih ÇOKAY
Meclis Divan Katibi

Meclis Başkanı

MECLİS BAŞKANLIK DİVANI
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Mahmut KÖSEMUSUL

Nadir ÖZTÜRK

Yunus TEVER

Murat CAN

Emrullah TERZİOĞLU

Burhan AKÇAM

Ömer ARSLAN

Ertuğrul ÖZTÜRK

Fatma Aygün KAHYA

Yönetim Kurulu Başkanı

Yön. Kur.  Sayman Üyesi

Yönetim Kurulu Üyesi

Yönetim Kurulu Üyesi

Yönetim Kurulu Üyesi

Yönetim Kurulu Üyesi

Yönetim Kurulu Üyesi

Yönetim Kurulu Üyesi

Yönetim Kurulu Üyesi

Orhan YILGENCİ Günay GÜNEŞ

Yön. Kur. Başkan Yar. Yön. Kur. Başkan Yar.

YÖNETİM KURULU
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Murat CAN 
T.O.B.B. DELEGESİ 

Ahmet CEVHERLİ 
T.O.B.B. DELEGESİ 

Vahap GÜN 
T.O.B.B. DELEGESİ 

A.İhsan BAKIM 
T.O.B.B. DELEGESİ 

Oktay TOPÇU 
T.O.B.B. DELEGESİ 

A.Akgün ALTUĞ 
T.O.B.B. DELEGESİ 

Ramazan SEZER
T.O.B.B. DELEGESİ 

Erhan FİDAN 
T.O.B.B. DELEGESİ 

Yüksel AVŞAR 
T.O.B.B. DELEGESİ 

Bünyamin MÜFTÜOĞLU 
T.O.B.B. DELEGESİ 

Rahmi SAK 
T.O.B.B. DELEGESİ 

Murat BAYRAK
T.O.B.B. DELEGESİ 

Behlül BAYRAK 
T.O.B.B. DELEGESİ 

Bülent YAZAR 
T.O.B.B. DELEGESİ 

Rıfkı BEDİR 
T.O.B.B. DELEGESİ 

Hamit BAYRAKTAR
T.O.B.B. DELEGESİ 

Necati YAPRAK 
T.O.B.B. DELEGESİ 

Onur KANSU 
T.O.B.B. DELEGESİ 

T.O.B.B. DELEGELERİ
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DİSİPLİN KURULU

YUSUF KENAN SAKALLIOĞLU 
KURUL BAŞKANI

TARIK PEKERKEN 
KURUL ÜYESİ

MELİH UYAR 
KURUL ÜYESİ

İSMET ÇALIŞKAN 
KURUL ÜYESİ

MÜRSEL ALBAYRAK 
KURUL ÜYESİ

KAMİL TEVER
KURUL ÜYESİ
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HESAPLARI İNCELEME KOMİSYONU

Melih KAYKAYOĞLU
KOMİSYON BAŞKANI

Ergin BALCI
KOMİSYON BAŞKAN YARDIMCISI

Yılmaz DÜNYA 
KOMİSYON ÜYESİ 

Şenol ÇALIŞKAN 
KOMİSYON ÜYESİ 

İrfan DEMİRCİOĞLU 
KOMİSYON ÜYESİ 
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MEVZUAT KOMİSYONU

Abdurrahman ÇAKAR
KOMİSYON BAŞKANI

Yunus ZOR
KOMİSYON BAŞKAN YARDIMCISI

Ahmet ÇUBUK 
KOMİSYON ÜYESİ 

Bayram Ali ÇATALBAŞ 
KOMİSYON ÜYESİ 
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KÜLTÜR KOMİSYONU

Yusuf Murat EMİR
KOMİSYON BAŞKANI

Bülent KARSLI
KOMİSYON BAŞKAN YARDIMCISI

Adem ÇALIŞKAN
KOMİSYON ÜYESİ 

Seçkin SANDIKYAPAN
KOMİSYON ÜYESİ 

Ayhan AKDAĞCI 
KOMİSYON ÜYESİ 
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YAYIN KURULU

Burhan AKÇAM
KOMİSYON BAŞKANI

Enver TOK
KOMİSYON ÜYESİ

Ahmet ÇUBUK
KOMİSYON ÜYESİ 

Recep SANDIKÇI 
KOMİSYON ÜYESİ 



15
Faaliyet Raporu 2017

MECLİS ÜYELERİ

Turgay ÇELİK
Meclis Üyesi

Evren ÇAKIRSOY 
Meclis Üyesi

Fatih GÜREŞ 
Meclis Üyesi

Hüseyin GÜRSOY 
Meclis Üyesi

A.Akgün ALTUĞ 
Meclis Üyesi

Recep SANDIKÇI
Meclis Üyesi

Talha F. CÖMERT 
Meclis Üyesi

Ahmet CEVHERLİ 
Meclis Üyesi

Hasan GENÇ 
Meclis Üyesi

Bülent ESMER
Meclis Üyesi

Rahmi SAK
Meclis Üyesi

Cengiz KAÇAR 
Meclis Üyesi 

Yılmaz DÜNYA
Meclis Üyesi

Abdurrahman ÇAKAR
Meclis Üyesi

M.Yavuz KÖPRÜLÜOĞLU 
Meclis Üyesi 

İsmail EMİNLER
Meclis Üyesi
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Adem BİLGEN
Meclis Üyesi

Bünyamin MÜFTÜOĞLU 
Meclis Üyesi

Hakan TENEKECİ 
Meclis Üyesi

Enver TOK 
Meclis Üyesi

Faruk ÖZ 
Meclis Üyesi

Ömer ARSLAN
Meclis Üyesi

Rıfkı BEDİR 
Meclis Üyesi

Hayrettin KOVACIOĞLU 
Meclis Üyesi

Neşet PEKER 
Meclis Üyesi

Onur KANSU
Meclis Üyesi

Tufan BAHAR
Meclis Üyesi

İsmail FİLİZFİDANOĞLU 
Meclis Üyesi 

Ramazan ÇOKAL
Meclis Üyesi

Zekeriya AKSOY 
Meclis Üyesi

Yaşar KOŞUNDA 
Meclis Üyesi 

Nadir ÖZTÜRK
Meclis Üyesi
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Orhan YILGENCİ
Meclis Üyesi

Osman ŞAKAR 
Meclis Üyesi

N.Osman ÜRKÜT
Meclis Üyesi

Burcu BAŞAR AKGÜN 
Meclis Üyesi

Ramazan SEZER
Meclis Üyesi

Ayhan AKDAĞCI
Meclis Üyesi

Adnan BORAZANCIOĞLU 
Meclis Üyesi

Erdal YILDIRIM 
Meclis Üyesi

Semih   
Meclis Üyesi

Oktay TOPÇU
Meclis Üyesi

Adem SEZER
Meclis Üyesi

Nihat NAMA
Meclis Üyesi

Zafer YILDIRIM
Meclis Üyesi

İsmail KOÇ
Meclis Üyesi 

M.Naci ALTAY
Meclis Üyesi

Yalçın CAN 
Meclis Üyesi



Faaliyet Raporu 2017
18

Melih KAYKAYOĞLU 
Meclis Üyesi

Murat CAN
Meclis Üyesi

Mahmut KÖSEMUSUL 
Meclis Üyesi

Besim KIRATLI
Meclis Üyesi

Hamit BAYRAKTAR
Meclis Üyesi

Hüseyin ÜR 
Meclis Üyesi

Alican YILDIRIM 
Meclis Üyesi

Serkan ÖZÇİFTÇİ 
Meclis Üyesi

Burhan AKÇAM
Meclis Üyesi

Metin YENİÇERİ
Meclis Üyesi

S. Eyüp KURİŞ 
Meclis Üyesi 

A.İhsan BAKIM
Meclis Üyesi

Bülent YAZAR
Meclis Üyesi

Vahap GÜN
Meclis Üyesi 

Murat BAYRAK
Meclis Üyesi

Seyhan AZDER 
Meclis Üyesi
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Yunus TEVER
Meclis Üyesi

İrfan DEMİRCİOĞLU
Meclis Üyesi

Yusuf Murat EMİR
Meclis Üyesi

Behlül BAYRAK 
Meclis Üyesi

Murat KURTULUŞ
Meclis Üyesi

Emrullah TERZİOĞLU
Meclis Üyesi

Bülent KARSLI 
Meclis Üyesi

Necmettin KIRIK
Meclis Üyesi

Mehmet GÖKTAŞ 
Meclis Üyesi

Ahmet ÇUBUK
Meclis Üyesi

Erhan FİDAN
Meclis Üyesi

Necati YAPRAK 
Meclis Üyesi 

Ergin BALCI
Meclis Üyesi

Reha ARSLAN
Meclis Üyesi

Bayram Ali ÇATALBAŞ
Meclis Üyesi 

Yunus ZOR
Meclis Üyesi
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Günay GÜNE
Meclis Üyesi

Fatma Aygün KAHYA 
Meclis Üyesi

Şenol ÇALIŞKAN 
Meclis Üyesi

Kadir SAVAŞ
Meclis Üyesi

Yüksel AVŞAR
Meclis Üyesi
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KADIN GİRİŞİMCİLER KURULU (KGK)

Sevgi YAZARKAN
KGK Üyesi

Fatma FİDAN
KGK Üyesi

Elem BEKTAŞ
KGK Üyesi

Zehra DİRİM
KGK Başkanı

Öykü KÖPRÜLÜOĞLU
KGK Başkan Yardımcısı

Özlem TÖMEKÇE
KGK Üyesi

Serpil TEPE
KGK Üyesi

Ceren DUGAN
KGK Üyesi

Dilek ARICANLI
KGK Başkan Yardımcısı

Halide BÖLÜKBAŞI
KGK Üyesi

Nazan GÜNGÖRSÜN
KGK Üyesi

Filiz AYDEMİR
KGK Üyesi

Makbule SÖZDUYAR
KGK Üyesi

Hülya BARAN SAKALLIOĞLU
KGK Üyesi

Gülnaz SAYIN
KGK Üyesi
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GENÇ GİRİŞİMCİLER KURULU (GGK)

Ömer ÖNER
GGK Üyesi

Bilal ARABACIOĞLU
GGK Üyesi

Engin TUMBAZ
GGK Üyesi

Alican SAK
GGK Başkanı

Hakan YAPRAK
GGK Başkan Yardımcısı

Cemil SALTIK
GGK Üyesi

Safa TEVER
GGK Üyesi

Özkan ALTMIŞSEKİZOĞLU
GGK Üyesi

Erdem ERCAN
GGK Başkan Yardımcısı

Erdem KAMIŞOĞLU
GGK Üyesi

Merve MEMİŞ
GGK Üyesi

Muhsin CEVHERLİ
GGK Üyesi

Oğuzhan ŞİMŞEK
GGK Üyesi

Davut ÜR
GGK Üyesi
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MESLEK KOMİTELERİ
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Başkan : Mehmet DİNLER 
Bşk.Yrd. : Ali Faik TANTAN 
Üye : Mesut ÖZMEN
Üye : Turgay ÇELİK

Üye : A.Akgün ALTUĞ

Başkan : Emir KARAGÜLLE 
Bşk.Yrd. : Mehmet Akif ÖZKAN 
Üye : Yılmaz DÜNYA
Üye : Hasan GENÇ 

Üye : Ahmet SİVİŞOĞLU

Başkan :Mustafa Kemal YILMAZ
Bşk.Yrd. : Ayhan ÖZTURPÇU
Üye : Zeki DURMUŞ
Üye : Polat DÖVER

Üye : Recep SANDIKÇI
Üye : Bülent ESMER
Üye : Evren ÇAKIRSOY

Başkan : Beşir ÖZMERT
Bşk.Yrd. : Hakan CANDEMİR
Üye : Bayram DEMİRCİ
Üye : Samim ÇAKIR

Üye : Talha F. CÖMERT
Üye : Abdurrahman ÇAKAR
Üye : Fatih GÜREŞ

Başkan : M.Yavuz KÖPRÜLÜOĞLU
Bşk.Yrd. : Adnan ATASOY
Üye : Onur DÖVER
Üye : İffet HACIEYÜPOĞLU

Üye : Rahmi SAK
Üye : Murat Şevket KAN
Üye : Hüseyin GÜRSOY

Başkan : Berat GEZER
Bşk.Yrd. : Hamdi HOŞGÖR
Üye : Orhan ÖZKARAKAŞ
Üye : Mümin MERCAN

Üye : Cengiz KAÇAR 
Üye : İsmail EMİNLER
Üye    : Ahmet CEVHERLİ

Başkan : Doğan ÇATALBAŞ
Bşk.Yrd. : Atilla BEYAZHAN
Üye : Faruk ÖZ 
Üye : Adem BİLGEN

Üye : Recep MUSLU

Başkan : Kenan KARACA
Bşk.Yrd. : Korhan GÜNAY
Üye : Ramazan ÇOKAL
Üye : Y.Cem SUNMAN

Üye : Neşet PEKER

1. MESLEK KOMİTESİ 
Tarımsal Faaliyetler

2. MESLEK KOMİTESİ 
Alt Yapı İnşaat Faaliyetleri-Maden 
Ocakları ve Mermerciler

3. MESLEK KOMİTESİ 
Gıda Maddeleri Ticareti

4. MESLEK KOMİTESİ 
Hayvansal Ürünler İmalatçıları

5. MESLEK KOMİTESİ 
Yiyecek-İçecek ve Konaklama 
Hizmetleri

6. MESLEK KOMİTESİ 
Tekstil ve Deri Ürünleri Ticareti

7. MESLEK KOMİTESİ 
İklimlendirme Sistemleri ve Sıhhi 
Tesisatçılar

8. MESLEK KOMİTESİ 
Mobilya ve Ev Dekorasyon 
Ürünleri Ticareti

Başkan : M.Mustafa KULAKSIZ
Bşk.Yrd. : Erol ÇİÇEK
Üye : T. Cenk ŞAHÖZKAN
Üye : Bünyamin MÜFTÜOĞLU

Üye : Ömer ARSLAN

Başkan : Selami YÜKSEL
Bşk.Yrd. : Erol DEMİRALAY
Üye : Zekeriya AKSOY 
Üye : Onur KANSU

Üye : İrfan TERZİ

Başkan : Talip GÜRMERİÇ
Bşk.Yrd. : İsmail Hakkı KAHYAOĞLU 
Üye : Sorgun ÖZDİLEK
 

Üye : Rıfkı BEDİR
Üye : Hakan TENEKECİ

9. MESLEK KOMİTESİ 
Dayanıklı Tüketim Malları

10. MESLEK KOMİTESİ 
Elektrik ve Elektronik Malzemeler 
İmalat ve Ticareti

11. MESLEK KOMİTESİ 
Altın-Gümüş-Saat-Optik Ürünler 
ve Hediyelik Eşya Ticareti
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Başkan :Tufan BAHAR
Bşk.Yrd. : Hakan AYKAN
Üye       : Mustafa ERİŞ
Üye : Yaşar KOŞUNDA

Üye : Gökhan İSPİROĞLU

Başkan : Özgür KARAKAŞ
Bşk.Yrd. : İsmail FİLİZFİDANOĞLU 
Üye : Hayrettin KOVACIOĞLU
Üye : Enver TOK

Üye : Eyüp TUNCER 

Başkan : Osman TEKEOĞLU
Bşk.Yrd. : Ayhan PEHLİVAN
Üye : Halil KAYIKÇI
Üye : Erdal KÖKSAL

Üye : Ramazan SEZER
Üye : Orhan YILGENCİ
Üye: : Nadir ÖZTÜRK

Başkan : Ercan BAŞNUH
Bşk.Yrd. : Seçkin SANDIKYAPAN
Üye : Hakan MERT
Üye : Turgay AKDUMAN

Üye : Nihat NAMA
Üye : Osman ŞAKAR
Üye : Semih ÇOKAY

Başkan : Mustafa TEKNECİ
Bşk.Yrd. : Fazilet NEŞE AKMA
Üye : İ. Engin ADIYAMAN
Üye : Güven YAVUZ

Üye : Zafer YILDIRIM
Üye : Ayhan AKDAĞCI
Üye : Oktay TOPÇU

12. MESLEK KOMİTESİ 
Kırtasiye-Baskı İşleri ve Medya 
Kuruluşlarının Faaliyetleri

13. MESLEK KOMİTESİ 
İnşaat Malzemeleri Toptan ve 
Perakende Ticareti

14. MESLEK KOMİTESİ 
Boya-Nalburiye-Makine-Hırdavat 
ve Teknik Malzeme Ticareti

15. MESLEK KOMİTESİ 
Sağlık Kuruluşları-Eczaneler ve 
Parfümeri Ticareti

16. MESLEK KOMİTESİ 
Finansal Hizmetler ve Sigortacılık 
Faaliyetleri

Başkan : Mehmet ÇATALBAŞ
Bşk.Yrd. : Mevlüt ÇELİK 
Bşk.Yrd. : Adem SEZER
Üye : Adnan BORAZANCIOĞLU

Üye : Namık İŞCAN
Üye : N.Osman ÜRKÜT
Üye : Veysel ÖZTÜRK

Başkan : Burcu BAŞAR AKGÜN
Bşk.Yrd. : Adem ÇALIŞKAN 
Üye : İsmail KOÇ
Üye : Erdal YILDIRIM

Üye : Tayfun ÇENGELCİK
Üye : Tuncay ÇİL
Üye : Hüseyin EMANET

Başkan : Halit EVİN
Bşk.Yrd. : Ali DAYIOĞLU
Üye : Ali DEMİR
Üye : Yılmaz İNAN

Üye : Seyhan AZDER
Üye : M.Naci ALTAY 
Üye : Yalçın CAN

Başkan : Haluk YILDIZ
Bşk.Yrd. : Cemalettin ÇATALBAŞ
Üye : Fahri EREN
Üye : Berat ŞİRİNAT

Üye : Serkan ÖZÇİFTÇİ
Üye : A.İhsan BAKIM
Üye : Besim KIRATLI

Başkan : İbrahim ADAK
Bşk.Yrd. : Levent BAYRAKTAR
Üye : Fikret TEK
Üye : Hamit BAYRAKTAR

Üye : Recai SANDIKÇI
Üye : Melih KAYKAYOĞLU
Üye : Burhan AKÇAM

Başkan : Hüseyin ODABAŞ 
Bşk.Yrd. : Yavuz AKIN 
Üye : Adil TAŞKIN
Üye : Bülent YAZAR

Üye : Murat CAN

17. MESLEK KOMİTESİ 
Yapı Kooperatifleri

18. MESLEK KOMİTESİ 
Mimarlık-Mühendislik 
Faaliyetleri ve İnşaat Taahhüt 
İşleri

19. MESLEK KOMİTESİ 
Nakliyeciler-Turizm ve Seyahat 
Acenteleri

20. MESLEK KOMİTESİ 
Petrol Ürünleri Toptan ve 
Perakende Ticareti

21. MESLEK KOMİTESİ 
Motorlu Taşıtlar ve Yedek Parça 
Toptan ve Perakende Ticareti

22. MESLEK KOMİTESİ 
Otomotiv ve Otomotiv Yan 
Sanayi İmalatçıları
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Başkan : Tebliğ YEĞENOĞLU 
Bşk.Yrd. : Nihat CİNOĞLU
Üye : Kamil ÜSTÜN  
Üye : Yaşar YALAV

Üye : Metin YENİÇERİ
Üye : Hüseyin ÜR
Üye : Vahap GÜN

Başkan : Tekin BAYDAR
Bşk.Yrd. : Özgür KARABULUT 
Üye : Ali YILDIRIM
Üye : Alican YILDIRIM

Üye : Mahmut KÖSEMUSUL

23. MESLEK KOMİTESİ 
Metal İmalatçıları

24. MESLEK KOMİTESİ 
Konfeksiyon-Tekstil ve Deri 
Ürünleri İmalatçıları

Başkan : Murat BAYRAK 
Bşk.Yrd. : S. Selim SARIOĞLU
Üye : Aybars EKŞİOĞLU
Üye : S. Eyüp KURİŞ

Üye : Zeki ŞAHİN

Başkan : Sadullah BALIKÇIOĞLU
Bşk.Yrd. : İsmet DURAK
Üye : Ömer GÜNAY
Üye : Murat KURTULUŞ

Üye : Yunus TEVER

Başkan : Adnan ÇATALBAŞ
Bşk.Yrd. : Mehmet GÖKTAŞ
Üye : Cihat YILDIZ
Üye : Sinan ELBİRLİK

Üye : İrfan DEMİRCİOĞLU
Üye : Yaşar KOÇ
Üye : Ergin BALCI

Başkan : Ö.Necdet AYDEMİR
Bşk.Yrd. : Nejla AYDIN 
Üye : Murat ATALAY
Üye : Olgun SERT 

Üye : Reha ARSLAN
Üye : Emrullah TERZİOĞLU
Üye:  : Ahmet ÇUBUK

Başkan  : İbrahim SARITAŞ
Bşk.Yrd. : Merve Hilal COŞAR
 Üye : Ebru KIRTAŞ
Üye : Bülent KARSLI

Üye : Yusuf Murat EMİR

Başkan : İdris TOSKA
Bşk.Yrd. : Nedim ALTINTAŞ 
Üye : Selami ALAR
Üye : Bayram Ali ÇATALBAŞ

Üye : Erhan FİDAN

Başkan : İbrahim ARABUL
Bşk.Yrd. : Enes SEVİNDİK
Üye : Ahmet ŞEHİT
Üye : Necmettin KIRIK 

Üye : Behlül BAYRAK

Başkan : Kadir Ahmet TECELLİ
Bşk.Yrd. : Bora Ali ATALAY
Üye : Şenol ÇALIŞKAN
Üye : Mehmet MANAV

Üye : Günay GÜNEŞ 

Başkan : Yalçın ÇOBAN
Bşk.Yrd. : Murat ÇİLİNGİROĞLU
Üye : Necati YAPRAK
Üye : Yunus ZOR

Üye : Hakkı AYDIN

Başkan : Hüseyin YAVUZYİĞİT 
Bşk.Yrd. : R. Zeynep ALKAN
Üye : Haluk Uğur DAĞISTANLI
Üye : Yüksel AVŞAR

Üye : A. Serhat YANIKOĞLU
Üye : Kadir SAVAŞ
Üye : Fatma Aygün KAHYA

25. MESLEK KOMİTESİ 
Orman Ürünleri İmalatçıları ve 
Keresteciler

26. MESLEK KOMİTESİ 
Mobilya ve Ahşap Ürünler 
İmalatçıları

27. MESLEK KOMİTESİ 
Gıda Maddeleri İmalatçıları

28. MESLEK KOMİTESİ 
Temizlik-Güvenlik-Müşavirlik ve 
Danışmanlık Faaliyetleri

29. MESLEK KOMİTESİ 
Eğitim Faaliyetleri

30. MESLEK KOMİTESİ 
Sebze-Meyve-Bitki Yetiştiriciliği 
ve Ticareti

31. MESLEK KOMİTESİ 
Telekomünikasyon ve Bilgisayar 
Faaliyetleri

33. MESLEK KOMİTESİ 

32. MESLEK KOMİTESİ 
Kauçuk ve Plastik İmalatçıları 

34. MESLEK KOMİTESİ 
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KALİTE POLİTİKASI

SATSO; Kuruluş Kanunu ile ilgili mevzuat çerçevesinde, üyelerinin müşterek ihtiyaçlarını karşılamak, 
gelişimlerini sağlamak, doğru bilgiyi üretmek, desteklemek ve yaymak amacıyla, üyelerinin istek ve görüşleri 
doğrultusunda, çağdaş ve kaliteli hizmeti mümkün olan en kısa zamanda yerine getirmeye çalışır.

SATSO personelinin eğitimine özen gösterir, hizmet kalitesini sürekli geliştirmeye ve toplumsal sorumluluk 
bilinci içerisinde üyelerinin memnuniyetini en üst seviyeye çıkarmaya önem verir.

MİSYON

Sürekli kendini geliştiren ve yenileyen güçlü, güvenilir ve katılımcı bir kurum olarak;

• Kurumsal etkinliği ve saygınlığı ön plana çıkarmak

• Üyelerin memnuniyetini ve üyelerin ulusal ve uluslar arası rekabet gücünü artırmak

• Sakarya’nın ekonomik, sosyal ve kültürel yaşam seviyesini yükseltmek

• Tarafsız, şeffaf, hızlı ve doğru hizmeti vermektir.

VİZYON

Sakarya’nın ekonomik, sosyal ve kültürel kalkınma ve gelişimine odaklanmış iç ve dış paydaşlarının ortak akıl 
kullanarak tarım sanayi ve ticarette değer yaratan dünya ile bütünleşmiş öncü bir kurum olmak.

VİZYON VE MİSYON KALİTE POLİTİKASI
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası’nın örgütsel yapısı iki kısımdan 
oluşmaktadır. Birinci kısımda 4 yılda bir seçimle göreve gelen Meclis 
ve Yönetim Kurulu Üyeleri yer alırken ikinci kısım idari personel olarak 
adlandırılan kişilerden oluşmaktadır. 

MECLİS

YÖNETİM KURULUDİSİPLİN KURULU

GENEL SEKRETER

GENEL SEKRETER YARDIMCISI

YAZI İŞLERİ MÜDÜRÜ

YAZI İŞLERİ MEMURU

EVRAK KAYIT MEMURU

BASIN VE HALKLA 
İLİŞKİLER MÜDÜRÜ

BASIN MEMURU

HALKLA İLİŞKİLER 
MEMURU

İNSAN KAYNAKLARI VE 
EĞİTİM MÜDÜRÜ

İNSAN KAYNAKLARI 
MEMURU

ULAŞIM GÖREVLİSİ

HİZMETLİ

BİLİŞİM VE 
PLANLAMA MÜDÜRÜ

BİLGİ İŞLEM MEMURU

VERİ HAZIRLAMA VE 
İSTATİSTİK MEMURU

PROJE UYGULAMA 
MEMURU

ÖZEL KALEM 
MÜDÜRÜ

ÖZEL KALEM 
MEMURU

ÖZEL KALEM 
SEKRETERİ

SANAYİ-KOBİ VE ARGE 
MÜDÜRÜ

SANAYİ MEMURU

TEKNİK PERSONEL

AR-GE MEMURU

ORGANİZASYON ŞEMASI
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GENEL SEKRETER YARDIMCISI

MECLİS KOMİSYONLARIMESLEK KOMİTELERİ

MALİ İŞLER MÜDÜRÜ

MUHASEBE MEMURU

MUHASEBE VEZNE 
MEMURU

TİCARET SİCİLİ MÜDÜRÜ 

TİCARET SİCİLİ MÜDÜR 
YARDIMCISI 

SİCİLİ MEMURU

ODA SİCİL MÜDÜRÜ

ODA SİCİL MEMURU

HUKUK İŞLERİ MEMURU

TİCARET VE BELGELER 
MÜDÜRÜ

BEGLE MEMURU

PİYASA ARAŞTIRMA 
MEMURU

DIŞ EKONOMİK İLİŞKİLER 
MEMURU

İÇ TİCARET MEMURU
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RAKAMLARLA SATSO
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GELEN EVRAK
1. ÖZEL KALEM 44
2. YAZI İŞLERİ 277
3. MALİ İŞLER 85
4. ODA SİCİL 466
5. TİCARET SİCİL 977
6. BASIN 6
7. SANAYİ-KOBİ-ARGE 573
8. BİLİŞİM PLANLAMA 8
9. TİCARET 5023
10. BİLGİ İŞLEM 45
11. DİĞER 190
12. İNSAN KAYNAKLARI 20
13. BİLGİ EDİNME 119

TOPLAM 7833

GİDEN EVRAK 
1. ÖZEL KALEM 24
2. YAZI İŞLERİ 338
3. MALİ İŞLER 397
4. ODA SİCİL 458
5. TİCARET SİCİL 2
6. BASIN 13
7. SANAYİ-KOBİ-ARGE 188
8. BİLİŞİM PLANLAMA 3
9. TİCARET 2142
10. BİLGİ İŞLEM 3

11. DİĞER 18
12. İNSAN KAYNAKLARI 2

TOPLAM 3707

SATSO 2017 İSTATİSTİKLERİ
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2017 YILI EĞİTİM TAKİP FORMU

Sıra Tarih Eğitim Adı Katılan 
Kişi Sayısı

1 12-13/01/2017 LPG Otogaz İstasyonları Taşıt Dolum Personeli Eğitimi 27
2 16-17/02/2017 TS EN ISO 9001-2015 KALİTE YÖNETİM SİSTEMİ TEMEL EĞİTİMİ 50

3 22.03.2017
DIŞ TİCARET BİLGİLENDİRME SEMİNERİ(TOBB-T.C. EKONOMİ 
BAKANLIĞI-TÜRKİYE İHRACATÇILAR MECLİSİ-İSTANBUL 
İHRACATÇI BİRLİKLERİ GENEL SEKRETERLİĞİ)

80

4 23.03.2017 İŞ HUKUKU-İŞ DAVALARI VE İŞ DENETİMLERİ HAKKINDA 
BİLGİLENDİRME SEMİNERİ (29.M.K. Talebi ile) 55

5 7.04.2017 YÖNETİCİ ASİSTANLIĞI EĞİTİMİ 31
6 08-12/05/2017 İLERİ DÜZEY EXCEL EĞİTİMİ 12
7 29-30/05/2017 LPG Otogaz İstasyonları Taşıt Dolum Personeli Eğitimi 24
8 03-04/06/2017 LPG Otogaz İstasyonları Taşıt Dolum Personeli Eğitimi 35
9 5.06.2017 Çevre Mevzuatı -Atık Yönetimi Bilgilendirme Toplantısı 23
10 15-16/07/2017 LPG Otogaz İstasyonları Taşıt Dolum Personeli Eğitimi 15

11 17-28/07/2017(10 
GÜN) İLERİ DÜZEY EXCEL EĞİTİMİ 24

2017 YILI İŞKUR & SATSO GİRİŞİMCİLİK EĞİTİMİ

SAYI Başlangıç Tarihi Bitiş Tarihi Eğitmen / Eğitmenler Süresi  Saat

1 12.06.2017 16.06.2017 MUHARREM DEMİRCAN 32 SAAT
2 10.07.2017 14.07.2017 MUHARREM DEMİRCAN 32 SAAT
3 17.07.2017 21.07.2017 MUHARREM DEMİRCAN 32 SAAT
4 24.07.2017 28.07.2017 MUHARREM DEMİRCAN 32 SAAT
5 7.08.2017 11.08.2017 MUHARREM DEMİRCAN 32 SAAT
6 14.08.2017 18.08.2017 MUHARREM DEMİRCAN 32 SAAT
7 21.08.2017 25.08.2017 MUHARREM DEMİRCAN 32 SAAT
8 11.09.2017 15.09.2017 MUHARREM DEMİRCAN 32 SAAT
9 18.09.2017 22.09.2017 MUHARREM DEMİRCAN 32 SAAT
10 25.09.2017 29.09.2017 MUHARREM DEMİRCAN 32 SAAT
11 9.10.2017 13.10.2017 MUHARREM DEMİRCAN 32 SAAT
12 16.10.2017 20.10.2017 MUHARREM DEMİRCAN 32 SAAT
13 23.10.2017 27.10.2017 MUHARREM DEMİRCAN 32 SAAT
14 6.11.2017 10.11.2017 MUHARREM DEMİRCAN 32 SAAT
15 13.11.2017 17.11.2017 MUHARREM DEMİRCAN 32 SAAT
16 20.11.2017 24.11.2017 MUHARREM DEMİRCAN 32 SAAT
17 11.12.2017 15.12.2017 MUHARREM DEMİRCAN 32 SAAT
18 11.12.2017 15.12.2017 VEYSEL KÖKTAŞ 32 SAAT
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2017 SALON KAYIT LİSTESİ

Salon Konusu Tarih

Ali Coşkun Konferans Salonu Müsiad Genel Kurul 7.01.2017

Ali Coşkun Konferans Salonu Doğalgaz Eğitimi 11.01.2017

Eğitim Salonu Lpg Eğitimi 12.01.2017

Eğitim Salonu Lpg Eğitimi 13.01.2017

Ali Coşkun Konferans Salonu ATSO Yapı Kooperatifi 18.01.2017

Eğitim Salonu Galericiler Sitesi Toplantısı 20.01.2017

Meclis Salonu Meclis 25.01.2017

Meclis Salonu Meclis 25.01.2017

Eğitim Salonu Marka Erasmus Eğitimi 31.01.2017

Eğitim Salonu Marka Erasmus Eğitimi 1.02.2017

Eğitim Salonu Marka Erasmus Eğitimi 2.02.2017

Ali Coşkun Konferans Salonu Sakarya Kanatlı Hayvan Üreticileri 
Birliği Genel Kurul

4.02.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 6.02.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 7.02.2017

Eğitim Salonu Marka Ar-Ge Eğitimi 8.02.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 8.02.2017

Ali Coşkun Konferans Salonu 7. Meslek Grubu Toplantı 8.02.2017

Eğitim Salonu Marka Ar-Ge Eğitimi 9.02.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 9.02.2017

Meclis Salonu Sigorta Acentelerinin Geleceği 9.02.2017

Eğitim Salonu Marka Ar-Ge Eğitimi 10.02.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 10.02.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 13.02.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 14.02.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 15.02.2017

Meclis Salonu Meclis 15.02.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 16.02.2017

Ali Coşkun Konferans Salonu Kadın Girişimciler 16.02.2017

Eğitim Salonu TSE Eğitimi 16.02.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 17.02.2017

Ali Coşkun Konferans Salonu Kredi Yurtlar Kurumu - Mühendishane 
Projesi

17.02.2017

Eğitim Salonu TSE Eğitimi 17.02.2017

Meclis Salonu Marka Tolantısı 17.02.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 20.02.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 21.02.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 22.02.2017

Meclis Salonu Meclis 22.02.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 23.02.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 24.02.2017

Ali Coşkun Konferans Salonu İstihdam Seferberliği 28.02.2017

Ali Coşkun Konferans Salonu Küresel Tuzakları Bozan Türkiye 2.03.2017

Ali Coşkun Konferans Salonu Talu Tekstil 4.03.2017
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Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 6.03.2017

Toplantı Salonu2 Galericiler Sitesi Toplantısı 6.03.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 7.03.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 8.03.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 9.03.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 10.03.2017

Ali Coşkun Konferans Salonu Meybem Sınavı 11.03.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 13.03.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 14.03.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 15.03.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 16.03.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 17.03.2017

Ali Coşkun Konferans Salonu Derya Büro - Personel Eğitimi 19.03.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 20.03.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 21.03.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 22.03.2017

Ali Coşkun Konferans Salonu Dış Ticaret Bilgilendirme 22.03.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 23.03.2017

Ali Coşkun Konferans Salonu İş Hukuku Bilgilendirme Semineri 23.03.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 24.03.2017

Ali Coşkun Konferans Salonu DMO Toplantısı 28.03.2017

Meclis Salonu Meclis 29.03.2017

Ali Coşkun Konferans Salonu Dörtyol Yapı Kooperatifi 1.04.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 3.04.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 4.04.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 5.04.2017

Ali Coşkun Konferans Salonu Sakarya ORMAN - SAYTIS Petshop 
Bilgilendirme Toplantısı

5.04.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 6.04.2017

Ali Coşkun Konferans Salonu ÇSGB kişisel koruyucu donanımların 
seçimi ve kullanımı seminer

6.04.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 7.04.2017

Eğitim Salonu Yönetici Asistanlığı Eğitimi 7.04.2017

Ali Coşkun Konferans Salonu KYK Programı 8.04.2017

Ali Coşkun Konferans Salonu TEMİZLİK 8.04.2017

Meclis Salonu TEMİZLİK 8.04.2017

Ali Coşkun Konferans Salonu TEMİZLİK 9.04.2017

Meclis Salonu TEMİZLİK 9.04.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 10.04.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 11.04.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 12.04.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 13.04.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 14.04.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 17.04.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 18.04.2017

Ali Coşkun Konferans Salonu 15. M.K. Sektörel Bilgilendirme 18.04.2017
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Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 19.04.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 20.04.2017

Ali Coşkun Konferans Salonu MÜSİAD 20.04.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 21.04.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 24.04.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 25.04.2017

Meclis Salonu Sakarya'nın Enerji Verimliliği 25.04.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 26.04.2017

Eğitim Salonu Makine Mühen. Odası. Yalın Üretim 
Metod Eğitimi

26.04.2017

Meclis Salonu Meclis 26.04.2017

Ali Coşkun Konferans Salonu Müşterek Meslek Komitesi 26.04.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 27.04.2017

Eğitim Salonu Makine Mühen. Odası. Yalın Üretim 
Metod Eğitimi

27.04.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 28.04.2017

Eğitim Salonu Makine Mühen. Odası. Yalın Üretim 
Metod Eğitimi

28.04.2017

Eğitim Salonu 7. M.K. Meslek Yeterlilik Sınav 4.05.2017

Eğitim Salonu Hayat Böyü Öğrenme Merkezi Mimari 
Proje Toplantısı

5.05.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 8.05.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 9.05.2017

Toplantı Salonu2 SATSO TSM Konseri 9.05.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 10.05.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 11.05.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 12.05.2017

Toplantı Salonu2 7. M.K. Meslek Yeterlilik Sınav 13.05.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 15.05.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 16.05.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 17.05.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 18.05.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 20.05.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 22.05.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 23.05.2017

Eğitim Salonu 7. Meslek Komitesi Bilgilendirme 
Toplantısı

23.05.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 24.05.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 25.05.2017

Ali Coşkun Konferans Salonu Galericiler Sitesi Genel Kurulu 25.05.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 26.05.2017

Eğitim Salonu Lpg Eğitimi 29.05.2017

Eğitim Salonu Lpg Eğitimi 30.05.2017

Meclis Salonu Meclis 31.05.2017

Eğitim Salonu Lpg Eğitimi 3.06.2017

Eğitim Salonu Lpg Eğitimi 4.06.2017

Ali Coşkun Konferans Salonu Çevre İl Md.lüğü 5.06.2017
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Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 12.06.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 13.06.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 14.06.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 15.06.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 16.06.2017

Meclis Salonu Dış Temizlik 17.06.2017

Ali Coşkun Konferans Salonu Dış Temizlik 17.06.2017

Meclis Salonu Meclis 21.06.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 10.07.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 11.07.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 12.07.2017

Toplantı Salonu2 İŞKUR Girişimcilik Eğitimi 13.07.2017

PERSONEL EĞİTİM PLANI

NO EĞİTİMİN KONUSU DIŞ İÇ EĞİTİM YERİ EĞİTİMİ VEREN
1 MEYBEM BİLGİLENDİRME EĞİTİMİ X EĞİTİM TOBB

2 5 YILDIZLI HİZMET VE MÜŞTERİ ODAKLI KURUM 
KÜLTÜRÜ X SATSO SATSO-ABİGEM A.Ş.

3 ANALİTİK DÜŞÜNMEK VE PROBLEM ÇÖZMEK X SATSO SATSO-ABİGEM A.Ş.
4 TOPLANTI VE ZAMAN YÖNETİMİ X SATSO SATSO-ABİGEM A.Ş.
5 BEDEN DİLİ VE BİLİNÇALTI ETKİLİ İLETİŞİM TEKNİKLERİ X SATSO SATSO-ABİGEM A.Ş.
6 TEMEL LİDERLİK EĞİTİMİ X SATSO SATSO-ABİGEM A.Ş.
7 NLP (BEYİN DİLİ PROGRAMI) X SATSO SATSO-ABİGEM A.Ş.

8 KAPASİTE RAPORU RAPORTÖRLERİ EĞİTİMİ X KOCAELİ TOBB/ KOCAELİ SAN.
ODASI

9 TÜRK PATENT KURUMU BİLGİ VE DOKÜMAN BİRİMLERİ 
EĞİTİMİ X ANTALYA TOBB
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MALİ YÖNETİM
Sakarya  Ticaret ve Sanayi Odamız 5174 Sayılı TOBB Kanunu ve Muhasebe Yönetmeliğinde kabul 
görmüş muhasebe ilkelerine göre faaliyet göstermekte, yüksek mali planlama ve performans 
standartları sergilemektedir. Mali kaynakların yönetimi, izlenmesi ve kontrolüne yardımcı 
olmak üzere zamanında ve doğru mali bilgiler sağlamaktadır. Odamız tüm yasal muhasebecilik 
düzenlemelerine ve oda/borsalarla ilgili tüm kanunlara uygun hareket etmektedir. Odamız 
Meclisimizin onayladığı bir bütçeyle faaliyet göstermektedir.

2017 yılı bütçe gerçekleşme durumu:
2017 YILI BÜTÇE GERÇEKLEŞME ORANLARI
GELİR BÜTÇESİ GERÇEKLEŞME : 
GİDER BÜTÇESİ GERÇEKLEŞME : 

HESAPLARI İNCELEME KOMİSYONU TOPLANTILARI
2017 yılı hesapları inceleme komisyonu 
toplantı sayısı 6
Üyelerin toplantı katılım oranı % 85.
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2017 SATSO TOPLAM ÜYE SAYILARI 2017 YILI SATSO ÜYE SAYILARI

AYLAR
SATSO 
Toplam Üye 
Sayısı(Faal+Askı)

SATSO Faal Üye sayısı AYLAR Sicil Yeni Üye Sayısı Sicil Kayıt Sildiren Üye 
Sayısı

OCAK 11.672 8.018 OCAK 139 55

ŞUBAT 11.858 8.141 ŞUBAT 123 23
MART 11.964 8.271 MART 380 90
NİSAN 11.067 8.392 NİSAN 93 946
MAYIS 11.195 8.520 MAYIS 129 35
HAZİRAN 11.264 8.658 HAZİRAN 92 24

TOPLAM 956 1173

2017 yılı Haziran ayı sonu itibariyle Odamız Toplam üye sayısı (Faal+Askı) 11.264 olup, faal üye sayımız 
8.658’dir.

2017 YILI SATSO AÇILAN ŞİRKET SAYILARI

AYLAR
Açılan 
Limited 
Şirket

Açılan 
Anonim Şirket

Açılan Diğer 
Şirketler

Açılan Şahıs 
Şirketi

Açılan 
Kollektif 
Şirketi

Açılan 
Komandit 
Şirketi

Açılan 
Kooperatif

 OCAK 60 23 0 54 1 0 1
ŞUBAT 66 22 0 35 0 0 0
MART 194 56 1 127 1 0 1
NİSAN 49 19 1 24 0 0 0
MAYIS 76 22 1 29 0 0 1
HAZİRAN 67 7 1 16 0 0 1
TOPLAM 512 149 4 285 2 0 4

2017 YILI SATSO KAPANAN ŞİRKET SAYILARI

AYLAR
Kapanan 
Limited 
Şirket

Kapanan 
Anonim 
Şirket

Kapanan 
Diğer 
Şirketler

Kapanan 
Şahıs Şirketi

Kapanan 
Kollektif 
Şirketi

Kapanan 
Komandit 
Şirketi

Kapanan  
Kooperatif

 OCAK 26 6 0 22 0 0 1

ŞUBAT 9 2 0 12 0 0 0

MART 38 12 0 39 0 0 1
NİSAN 434 30 0 468 1 0 13
MAYIS 21 8 0 4 0 0 2
HAZİRAN 7 6 0 8 0 0 3
TOPLAM 535 64 0 553 1 0 20
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2017 SATSO KAPASİTE VE EKSPERTİZ RAPORU İSTATİSTİKLERİ
2017 SATSO KAPASİTE VE 
EKSPERTİZ RAPORU İSTATİSTİKLERİ
AYLAR Kapasite Raporu Ekspertiz Raporu
OCAK 37 44
ŞUBAT 54 21
MART 67 46
NİSAN 58 35
MAYIS 62 25
HAZİRAN 54 26
TEMMUZ
AĞUSTOS
EYLÜL
EKİM
KASIM
ARALIK
TOPLAM 332 197

2017 YILI TÜRKİYE AÇILAN ŞİRKET SAYILARI

AYLAR
Açılan 

Anonim 
Şirket

Açılan 
Kollektif 
Şirketi

Açılan 
Komandit 

Şirketi

Açılan Limited 
Şirket Açılan Kooperatif

 OCAK 1.024 1 0 5.185 65
ŞUBAT 982 1 0 4.568 66
MART 1.069 0 0 5.006 71
NİSAN 1.148 4 0 5.201 94
MAYIS 1.109 1 0 5.048 92

HAZİRAN 1.063 2 0 4.887 87
TOPLAM 6.395 9 0 29.895 475

2017 YILI TÜRKİYE KAPANAN  ŞİRKET SAYILARI

AYLAR
Kapanan 
Anonim 

Şirket

Kapanan 
Kollektif 
Şirketi

Kapanan 
Komandit 

Şirketi

Kapanan 
Limited Şirket Kapanan Kooperatif

 OCAK 315 10 0 1.604 213
ŞUBAT 104 6 0 652 53
MART 124 2 1 540 53
NİSAN 137 5 0 590 78
MAYIS 142 5 0 645 69

HAZİRAN 211 6 0 799 96
TOPLAM 1033 34 1 4.830 562

2017 yılı HAZİRAN ayı sonu itibariyle 332 Kapasite raporu yapılmıştır.
2017 yılı HAZİRAN ayı sonu itibariyle 197 Ekspertiz raporu yapılmıştır.

Kaynak:TOBB

Kaynak:TOBB
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AYLAR İş 
Makinesi 

Euro -1 
Onayı 

Menşe 
Onayı 

Form -A 
Onayı

ATR 
Onayı

Fatura 
Onayı

Euro-1 
Satışı 

Menşe 
Satışı 

Form-A 
Satışı 

ATR 
Satışı 

OCAK 24 112 218 12 115 1 124 324 16 305
ŞUBAT 37 123 208 15 174 0 136 318 18 232
MART 50 128 222 17 186 0 142 326 21 244
NİSAN 66 109 198 18 140 0 156 410 32 631
MAYIS 95 134 253 25 155 1 175 309 23 565
HAZİRAN 73 126 235 19 149 1 160 380 30 179
TEMMUZ
AĞUSTOS
EYLÜL
EKİM
KASIM
ARALIK
TOPLAM 345 732 1.334 106 919 3 893 2.067 140 2.156

Aylar

Basında 
SATSO 
Haber 
Sayısı

İlan 
Sayısı

K 
Belgeleri  
İşlemleri

Sayısal 
Takograf 
Kartı 
Başvurusu

Rayiç 
Fiyat 
Tespiti

Gelen 
Evrak

Giden 
Evrak

Vize Aracılık ve 
Bilgilendirme 
Hizmetleri

Fire -Zaiyat 
Oranı 
Tespiti /
Fatura 
Tastiği

OCAK 140 1 366 191 15 1.138 386 14 1

ŞUBAT 178 0 350 204 10 1.134 468 18 0

MART 140 2 534 206 7 1.370 612 16 0
NİSAN 158 1 679 226 6 1.408 673 11 0
MAYIS 143 1 583 189 31 1.284 621 9 0
HAZİRAN 170 2 429 141 5 1.012 466 0 0
TEMMUZ
AĞUSTOS
EYLÜL
EKİM
KASIM
ARALIK
TOPLAM 929 7 2.941 1.157 74 7.346 3.226 68 1
TOPLAM 1939 15 4.098 1.659 115 12.830 4.933 377 43
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2017 YILI SATSO DUYURU İSTATİSTİKLERİ

AYLAR SMS Sayısı
Sms ile 
Ulaşılan Kişi 
Sayısı

Toplu Mail 
Sayısı 

Mail 
Gönderilen 
Kişi Sayısı

İhale 
Duyuruları 

Yurt 
içi fuar 
duyuruları 

Yurt Dışı 
Fuar 
Duyuruları 

OCAK 61 2.377 48 6.409 2 14 12
ŞUBAT 53 3.548 62 6.359 3 44 11
MART 75 35.295 85 6.346 3 3 14
NİSAN 75 52.780 75 6.301 0 65 0
MAYIS 80 10.563 47 6.301 0 30 0
HAZİRAN 53 57.677 42 6.318 0 5 0
TEMMUZ
AĞUSTOS
EYLÜL
EKİM
KASIM
ARALIK

TOPLAM 397 162.240 359 38.034 8 161 37

397 162.240 359 38.034 8 161 37

SATSO 2017 YILI HİZMET ALAN KİŞİ SAYILARI

AYLAR Vezne Hizmet 
Alan Kişi Sayısı

Tescil Hizmet 
Alan Kişi Sayısı 

Oda Sicil Belge 
Hizmet Alan Kişi 
Sayısı

Ticaret Sicil 
Belge Hizmet 
Alan Kişi Sayısı 

K Belgeleri 
Hizmet Alan Kişi 
Sayısı 

OCAK 117 578 748 327 639
ŞUBAT 115 486 655 339 714
MART 78 676 762 224 1.015
NİSAN 101 630 672 290 1.192
MAYIS 88 616 650 219 1.038
HAZİRAN 616 640 543 216 719
TEMMUZ
AĞUSTOS
EYLÜL
EKİM
KASIM
ARALIK
TOPLAM 1.115 3.626 4.030 1.615 5.317

2017 yılı Haziran   ayı sonu itibariyle odamızdan hizmet alım sayıları şöyledir; Vezne Hizmet Alan Kişi 
Sayısı 1.115, Tescil Hizmet Alan Kişi Sayısı 3.626 Oda Sicil Belge Hizmet Alan Kişi Sayısı 4.030, Ticaret Sicil 
Belge Alan Kişi Sayısı 1.615, K Belgeleri Hizmet Alan Kişi Sayısı 5.317 dir.
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2017 YILI SATSO ZİYARET SAYILARI
AYLAR SATSO ziyaretçi sayısı Web Sayfası Farklı Ziyaret 

Sayısı
Web Sayfası Toplam Ziya-
ret Sayısı

OCAK 5.891 6.005 8.453
ŞUBAT 6.938 6.678 9.237
MART 8.654 9.453 12.408
NİSAN 9.238 8.030 10.382
MAYIS 7.627 7.456 9.920
HAZİRAN 6.876 9.864 12.614
TEMMUZ
AĞUSTOS
EYLÜL
EKİM
KASIM
ARALIK
TOPLAM 45.224 47.486 63.014

2017 Aralık ayı sonu itibariyle SATSO Web Sayfası farklı ziyaret sayısı 84.013, Web sayfası toplam ziyaret 
sayısı 115.104 dür.

SAKARYA İHRACAT SIRALAMASI
AYLAR 2014 2015 2016 2017
OCAK 9 9 10 6
ŞUBAT 9 9 9 7
MART 9 9 9 7
NİSAN 9 9 9 7
MAYIS 9 9 10 7
HAZİRAN 9 9 13 7
TEMMUZ 8 9 9  
AĞUSTOS 11 12 9  
EYLÜL 9 8 9  
EKİM 9 9 8  

KASIM 12 13 7  
ARALIK 11 13 7  

İŞKUR VERİLERİNE GÖRE SAKARYA’DA SON İSTİHDAM SEFERBERLİĞİNDE İŞE GİREN KİŞİ SAYISI:11.800 
TOBB NEFES KREDİSİ İÇİN ODAMIZDAN FAALİYET BELGESİ ALAN SAYISI:680
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SAKARYA İLİ YILLARA GÖRE İTHALAT RAKAMLARI( 1000$)
(bin$) 2010 2011 2012 2013 2014 2015 2016 2017
OCAK 67.846 103.567 83.034 77.656 147.807 101.822 120.613 255.361
ŞUBAT 65.696 110.930 109.963 82.855 110.787 98.657 142.214 202.264
MART 85.740 138.181 120.151 97.905 120.950 117.062 137.906 239.669
NİSAN 64.821 114.620 97.219 97.270 141.157 124.220 120.409 235.496
MAYIS 67.160 96.557 92.785 89.184 141.767 113.646 128.162 278.168
HAZİRAN 76.062 104.691 94.702 128.290 117.986 135.680 137.551  
TEMMUZ 89.122 106.675 110.699 172.540 120.869 138.448 142.054  
AĞUSTOS 76.952 101.055 68.170 117.330 110.852 108.746 133.721  
EYLÜL 100.366 125.498 90.073 145.091 120.726 134.191 163.723  
EKİM 91.243 134.253 98.286 110.471 125.947 147.134 257.812  
KASIM 88.116 118.649 85.679 131.415 126.791 145.543 260.223  
ARALIK 132.115 113.795 98.824 147.235 153.137 147.817 269.055  
TOPLAM 1.005.238 1.368.469 1.149.585 1.397.242 1.538.777 1.512.965 2.013.443 1.210.958

KAYNAK:TÜİK

SAKARYA İLİ YILLARAGÖRE İHRACAT RAKAMLARI(1000$)
(bin$) 2010 2011 2012 2013 2014 2015 2016 2017
OCAK 147.214,41 167.819,74 194.226,93 145.858,72 219.087,35 178.078,03 123.799,41 454.497,27
ŞUBAT 125.696,96 168.070,92 134.653,70 129.226,83 235.847,02 142.740,43 148.611,00 397.320,14
MART 177.944,63 209.175,90 208.689,78 174.367,80 272.296,21 174.330,00 156.600,07 491.812,77
NİSAN 98.973,09 159.540,27 182.354,79 134.518,64 268.935,00 172.046,00 145.452,54 406.286,00
MAYIS 146.374,82 68.695,46 128.324,37 145.526,46 238.426,38 138.936,28 142.106,97 478.343,37
HAZİRAN 74.195,09 156.856,71 163.135,63 196.791,62 212.057,78 166.609,00 124.307,88  455.047,74
TEMMUZ 182.848,81 235.596,91 144.683,49 224.053,27 258.245,53 136.404,00 168.026,08  
AĞUSTOS 99.214,43 119.650,30 95.847,44 218.057,98 135.616,45 111.746,00 185.693,41  
EYLÜL 153.225,41 164.095,73 152.968,77 214.813,00 227.908,00 195.522,56 178.547,21  
EKİM 182.206,54 207.672,81 113.746,23 221.698,66 184.835,62 197.837,76 300.639,12  
KASIM 116.002,63 156.689,87 122.364,79 235.437,69 164.944,30 157.409,93 372.466,47  
ARALIK 174.388,20 197.913,20 143.799,43 200.712,34 188.464,77 151.958,96 477.477,98  
TOPLAM 1.678.285,02 2.011.777,81 1.784.795,33 2.241.063,01 2.606.664,41 1.923.618,96 2.523.728,14  2.683.307,29    

KAYNAK:TİM
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MECLİS TOPLANTILARI 
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Aralık Ayı Olağan Meclis 
Toplantısı Meclis Başkanı A. Akgün Altuğ başkanlığında 
meclis üyelerinin katılımı ile gerçekleştirildi. 

Yoklama ve gündem maddelerinin oylanmasının ardından 
1132 nolu Meclis oturumuna ait tutanak görüşülerek oy 
birliği ile kabul edildi.

Aralık ayı Kat’i Mizan ve ekleri ile Bütçe İzleme Raporu’nu 
sunmak üzere kürsüye gelen Hesap İnceleme Komisyonu 
Başkanı Melih Kaykayoğlu tarafından okunmasının ardından 
oylanarak, meclis üyeleri tarafından tasdik edildi.

SATSO Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Orhan Yılgenci,  
yönetim kurulunun aylık icraatları ile ilgili değerlendirmelerde 
bulunarak şunları dile getirdi

“Başkanımız Dış Ekonomik İlişkiler Kurulu (DEİK) Denetim 
Kurulu Üyesi olarak Sn. Cumhurbaşkanımızın Afrika 
programına katılıyor. Kendisinin sizlere selamlarını iletiyorum. 

Yılbaşı gecesinde ve akabinde gerçekleştirilen terör 
saldırılarını şiddetle kınıyorum. Fırat Kalkanı operasyonunda 
görev alan, vatan savunmasında olan kahraman askerlerimize 
kuvvet temenni ediyorum. Şehitlerimize Allah’tan rahmet; 
gazilerimize acil şifalar diliyorum. 

Kan Bağışı ve Halep’lilere Yardım Organizasyonu

Türk Kızılayı ile güzel bir işbirliğimiz var. Meclis öncesinde kan 

bağışında bulunan hayat kurtarmak için adım atan meclis 
üyelerimize teşekkür ediyorum. Kan bağışının yanında, 
Halep’lilere yardım kampanyası başlattık, duyurusunu 
yaptık çalışmalarımız sürüyor. Bu hayırlı organizasyonda 
Türk Kızılayı’mızın yanında olalım, desteğimizi verelim, 
kış şartlarında zor durumda olan kardeşlerimize 
yardımseverliğimizi gösterelim. Yardımın nasıl yapılacağı 
ekranda arkadaşlarımız gösteriyor, genel sekreterimizle de 
irtibat kuralım. Allah yardımlarınızı kabul etsin. 

İhracatta Hedef; İlk 5!

2015 yılı zor bir yıldı. Özellikle ekonomide son dönemde 
yaşadığımız sıkıntılar iş dünyasını fazlasıyla zorladı. Ancak 
yılın son çeyreğinde şehrimiz ihracatta rekor yükseliş yaşadı. 
Sakarya ihracatı Aralık ayında 2015 yılı Aralık ayına göre 
yüzde 214,2, 2016 yılının Kasım ayına göre ise yüzde 28,2 artış 
göstererek 477 milyon 477 bin dolar olarak gerçekleşti ve en 
çok ihracat yapan iller sıralamasında Kasım ayında olduğu 
gibi Aralık ayında da 7’nci sıradaki yerini korudu. Sakarya, 
2015 yılı toplamına göre yüzde 31,2 artışla, 2016 yılı toplam 
ihracat değerinde 2 milyar 523 milyon dolara ulaştı. 

Bu başarıda başta TOYOTA olmak üzere emeği geçen sanayi 
ve ticaretteki tüm aktörlerimize teşekkür ediyorum. 2023 
hedefimiz ihracatta ilk 5 il arasında yer almak ancak biz 
hedefimize daha önce ulaşacağımızı düşünüyoruz. 

OCAK AYI MECLİS TOPLANTISI
SATSO’NUN KURULUŞ TARİHİ DEĞİŞİYOR
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SATSO Hizmetlerini Kolaylaştırıyor

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası olarak 
Oda hizmetlerimizi her geçen gün 
yeniliyoruz. Üyelerimizin talepleri 
doğrultusunda mevzuat çerçevesinde 
tüm kolaylıkları ve hızlı hizmetleri 
sağlamak için çalışıyoruz. 2017’ye 
girerken bu kapsamda önemli 
düzenlemeler yaptık, paylaşmak 
istiyorum. 

Harç Takip Sistemine Geçtik

Gerçekleştirdiğimiz çalışma ile SATSO 
üyeleri artık Ticaret Sicil servisindeki 
yaptıkları her işlem veya aldıkları belge 
için Ticaret Sicil Harcı yatırmak üzere 
Vergi Dairesi ya da bankalara gitmek 
zorunda kalmayacak. 1 Ocak 2017 
tarihinden itibaren Harç Takip ve Tahsil 
Sistemi (HTS) hizmete girdi. Harçların 
tahsil yetkisi artık bizde. Yeni sistemle 
üyelerimiz yaptıkları işlemler ve aldıkları 
belgeler için vergi dairesi ve bankalara 
giderek zaman kaybı yaşamayacak.

İmza Beyanname Tasdiki Yetkisi Aldık

Bunun yanı sıra yine 1 Ocak 2017 
itibariyle yürürlüğe giren bir başka 
uygulamamız ise imza beyannamesi 
Tasdik yetkisi de Odalara verildi. Kurucu 
Ortakları Yabancı Ortaklı Şirketler 
ve vekâletname ile işlem yapmak 

isteyen şirketler dışındaki tüm kuruluş 
işlemlerindeki imza beyannamelerinin 
tasdiki odamızda yapılabiliyor.

Önceki süreçlerde firma kuruluş 
işlemleri esnasında firma yetkilileri tescil 
talepnamesi ve imza beyannamesi 
tasdik ettirmek için noterde işlem 
görüyorlardı. Şimdi notere gitmek 
yerine %50 daha düşük ücret ödeyerek 
işlemlerini Odamızda yaptırabiliyorlar.

Fiziki koşulları ve donanımları sağladık. 
SATSO Sicil Müdürlüğü uhdesinde 
güvenlik kameraları takibinde üyelerin 
söz konusu işlemlerini rahat yürüteceği 
bir bölümde işlemler yürütülmeye 
başladı. Hayırlı olmasını diliyorum. 

Zorunlu Mesleki Yeterlilik Belgesi 
Vermeye Başlıyoruz

5544 sayılı Mesleki Yeterlilik Kurumu 
Kanununda yapılan değişiklikle, 
Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanlığı 
tarafından belirlenen tehlikeli ve çok 
tehlikeli mesleklerde çalışanların ve 
çalışmak isteyenlerin Mesleki Yeterlilik 
Belgesi almaları zorunlu hale geldi. 

Mesleki Yeterlilik Belgesi olmadan 
tehlikeli ve çok tehlikeli mesleklerde 
kişilerin çalıştırılması halinde idari 
para cezası uygulanması 2017 yılı 
itibariyle başladı. Yine aynı tebliğde 

belirtilen 48 meslekte yapılan sınav 
ücretleri de İşsizlik Sigortası Fonu’ndan 
karşılanacak.

Mesleki Yeterlilik Belgesi sınavları, 
TOBB-SATSO işbirliğiyle Sakarya’mızda 
gerçekleştirilecek. Zorunlu Mesleki 
Yeterlilik Belgesi Odamızdan 
alınabilecek. 

Odamız aracılığıyla ilimizde yapılacak 
sınavlar, TOBB - MEYBEM Mesleki 
Yeterlilik ve Belgelendirme Merkezleri 
tarafından gerçekleştirilecek.  Ayrıntılar 
web sitemizde mevcut. Üyelerimizin 
cezai yaptırımlara maruz kalmamaları 
için bir an önce çalışanlarının sınava 
girmesi ve belgelendirilmelerini 
sağlamalarını önemle tavsiye ediyorum.

2017’de Bin Kişiye Girişimcilik Eğitimi 
Vereceğiz

Oda olarak şehrin geleceği için 
eğitim ve istihdam çalışmalarını çok 
önemsiyoruz. Bu alanda girişimcilik 
eğitimleri de önemli bir yer tutuyor. 
İŞKUR ile imzaladığımız protokol 
kapsamında 2017’de bin girişimci 
adayımıza eğitim vereceğiz. 

Protokole göre, kendi işini kurmak 
isteyen ve girişimcilik eğitimlerine 
katılan girişimci adaylarına yönelik, 
haftada 5 gün ve 32 saatlik ücretsiz 
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eğitim imkânı sağlayacağız. Girişimci 
adayları, vereceğimiz eğitim 
programının ardından KOSGEB’e 
başvurarak, 50 bin TL’ye kadar hibe 
desteği, 100 bin TL’ye kadar faizsiz kredi 
imkânı elde edebilecek.

18 Uygulaması Tamam, Hayat Boyu 
Öğrenme Merkezi Geliyor

SATSO Hizmet Binamız çevresinde 
son alınan arazilerle birlikte alan 8 
ayrı parselden oluşmaktaydı. Krokiyi 
arkadaşlarımız ekrana veriyor. 
Bunların toplam alanı 14 bin 52 
buçuk metrekareydi. Oda Binamızın 
bulunduğu arazi ise 8 bin 755 
metrekareydi. Uzun bir süredir bu 
konu üzerinde Yönetim Kurulumuz 
çalışma yapıyordu. 18 Uygulama 
çalışması neticesinde tüm araziler Oda 
Hizmet Binamızın etrafında toplandı. 
Son durumda toplam arazi alanımız 
17 bin 434,42 metrekare olmuştur. 
Bu çalışmada başta Yönetim Kurulu 
Üyemiz Emrullah Terzioğlu Bey olmak 
üzere yoğun emek sarf eden yönetim 
kurulumuza teşekkür ediyorum. Hayırlı 
olsun. 

18 Uygulaması çalışmasından sonra 

yeni projemiz olan eğitim, nitelikli 
eleman ve ara eleman çalışmalarımıza 
değer katacak, MARKA’dan da 750 
bin TL’lik hibe aldığımız Hayat Boyu 
Öğrenme Merkezi Hizmet Binası için de 
çalışmalarımızı hızlandırdık. İnşallah bu 
çalışmayı da hızla tamamlayacağız. 

Ovalar Koruma Altında

Konuşmamı tamamlarken bir bilgiyi de 
paylaşmak isterim. Daha önce Meclis 
Toplantılarımızda gündeme getirmiştik. 
Tarımsal gücümüzü korumak ve 
artırmak için Ovaların koruma altına 
alınması, Büyükova kapsamına alınması 
gerektiğini ifade etmiş ve gerekli 
girişimleri yapmıştık. 

Tarım arazilerinin tarım dışı kullanımını 
önlemek için hayata geçirilen Büyük 
Ova Projesi’yle Sakarya’mızdaki 
tarımsal potansiyeli yüksek ovaları 
tarımsal sit alanı ilan edildi. Resmi 
Gazetede yayınlanan haritalarda 
sınırları gösterilen Pamukova Ovası, 
Sakarya Ovası, Ferizli Ovası ve Söğütlü 
Ovası, kararın yayımlandığı 20 Ocak 
2017 tarihinden itibaren tarım dışında 
kullanılmaması için resmen koruma 
altına alındı.

Bu ovalara sadece tarımsal anlamda 
tohum atılabilecek, sadece tarımsal 
alan olarak kullanılabilinecek. Şahsa 
veya kamu kurum ve kuruluşlarına ait 
olup da ekilmeyen tarım arazilerini, 
sahipleri namına bakanlık tarafından 
kiraya verilebilecek. Yerinde bir karar, 
Bakanlığımıza ve Hükümetimize 
teşekkür ediyoruz. 

2017 başarılı ve huzurlu olsun 
istiyoruz. Önümüzde bir referandum 
süreci olacaktır. Güçlü demokrasi 
çerçevesinde bu dönemi de en güzel 
şekilde geçeceğimize inanıyor; meclis 
üyelerimize işlerinde kolaylık ve 
bereket diliyorum.

SATSO Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Orhan Yılgenci’nin 
açıklamalarının ardından Meclis Başkanı 
A. Akgün Altuğ ;’’Yönetim Kurulu’nca 
görevlendirilen kurulun yaptığı tarihi 
araştırmalar neticesinde, Odamızın 
kuruluş tarihinin 1917 yılı olduğu 
belirlendi. Bu vesile ile 100. Yılımızın ilk 
Meclis toplantısını yapmak bize nasip 
oldu. Yapılan araştırmalarla ilgili olarak 
açıklama yapmak üzere Odamız Tabii 
Meclis Üyesi Fethi Sarıoğlu’nu kürsüye 
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davet ediyorum” dedi.

SATSO Tabii Meclis Üyesi Fethi Sarıoğlu 
yaptığı açıklamada şunları dile getirdi: 
“ Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası çatısı 
altında 3 farklı yasal organda başkanlık 
yaptım. Özellikle dönemimizde 
sonucunu getiremediğimiz en önemli 
olayımız kurucu başkanlarımızı 
bulamamış olmaktı. Depremler 
yangınlar Osmanlıcadan Latinceye 
geçiş gibi engeller sebebiyle belgelere 
ulaşamamıştık. Odamızdan geçtiğimiz 
günlerde yapılan bilgilendirme ve 
davet neticesinde bir kurul oluşturduk. 
Olayı irdeledik.  Tarihçi Sn Resül Narin’in 
bulduğu belgeleri inceledik. Kendime 
göre bayram yaptım. Büyük mutluluk 
duydum. 1924 kurulduk Kocaeli il 
genel meclis kararı ile kurulmuş bir 
Osmanlı kasabasıyız.  İlk kurucu Başkan 
Türk İslam Bankası kurucularından 
Şumnulu Mehmet Efendi.. Daha 
önceki araştırmalarda eski başkan 
Diyarbekirlizade Hayri Bey’e ulaşmıştık.. 
Bu bilgiye daha önce yaptığımız 
araştırmalarda ulaşmıştık. Ama arada 
1. Dünya Savaşı var. TBMM kurulmuş. 
Cumhuriyetin ilanı var. Birçok olay 
yaşanmış. 1917 yılında Şumnuluzade 
Mehmet Hilmi Efendi’nin odamızı 
kurduğuna Tarihçi Resul Narin’in de 
araştırmaları neticesinde ulaştık.  Bu 
bilginin 100. Yıla rastlıyor olması 
ayrıca mutluluk vericidir. Takdir yüce 
meclisindir.  Teşekkür ediyorum” dedi.

Sarıoğlu’nun ardından kürsüye 
gelen Tarihçi Resul Narin şunları dile 
getirdi: “Adapazarlıyım. Şehrimi çok 
seviyorum. Şehrime hizmet etmenin 
peşindeyim.  17 yıldır Sakarya tarihi ile 
ilgili çalışma yapıyorum. 40 yakın bölge 
ile ilgili makalem var. 4 tane kitabım var. 
Adapazarı çok önemli bir şehir. 1914 
yılında Türk İslam Bankası’nın kurulması, 
1917 yılında ilk araba fabrikasının 
kurulması, 1919 yılında Adapazarı 
Emniyet Bankası’nın kurulması da 
bunun ispatıdır. 1914 yılında kurulan 
bankanın kurucularından Hacı Mehmet 
Hilmi Efendi 1917 yılında Adapazarı 
Ticaret ve Sanayi Odası’nı kurmuştur. 
Çok detaylı bir arşiv çalışması 
neticesinde bu bilgi ortaya çıktı. 31 
Mayıs 1917 yılında bir okul yönetimi 
ve öğrencilerinin katıldığı, Kaymakam 
Yahya Sezai Bey himmetinde ve Hacı 
Mehmet Hilmi Bey başkanlığında 
kurulmuş ve ilk faaliyet olarak esnaf 
ziyaret edilerek Cuma gününün 
resmi tatil olması kararı alınmıştır. 

İslam Ticaret Bankası’nın yaptığı bu 
çalışmanın İstanbul Ticaret Odası 
için bir örnek teşkil etmesi istenmesi 
üzerine de bu konuda resmi bir yazı 
yazılmıştır o dönemde. Kurumumuza 
100ncü yılın  hayırlı olmasını diliyorum.”

‘SATSO 100 Yaşında 

Orhan Yılgenci  de

“SATSO’nun uzun yıllar Meclis ve 
Yönetim Kurulu Başkanlığını yapmış 
olan Sn. Fethi Sarıoğlu az önce 
bilgiyi verdi.   Sn. Sarıoğlu, uzun 
yıllar Adapazarı Ticaret ve Sanayi 
Odası’nın kuruluş tarihi olarak 
belirtilen 1924 yılının Cumhuriyetin 
ilanından sonra kurumların tekrar 
teyidi olarak görülebileceğini, 
Odanın asıl kuruluşunun daha eski 
yıllarda olmasına dair şüphelerini 
her fırsatta dile getirmişti. Deprem 
ve yangın nedenleriyle eldeki resmi 
kayıt eksiklikleri sebebiyle 1924 yılı 
benimsenmişti. Yönetim Kurulu 
Başkanımız Sn. Mahmut Kösemusul’un 
talimatıyla Odamız tarafından basılan 
Ada’dan Pazar’a Sakarya kitabının 
da yazarı olan tarihçi Sn. Resul Narin 
kuruluş tarihi ile ilgili araştırmalarını 
derinleştirdi ve Odamızın asıl tarihi ile 
ilgili resmi belgeyi bulmayı başardı. 

Sn. Narin’in bulduğu resmi belge 
neticesinde Odamızın 31 Mayıs 1917 
tarihinde kurulduğu görünüyor. 
Ekranda belge mevcut. 2017 Odamızın 
100. yılı olacaktır. İnşallah kuruluş yılını 
en başarılı bir şekilde tamamlarız. Bu 
kıymetli çalışma için Sn. Narin’e ve 
emeği geçen herkese çok teşekkür 
ediyoruz. 

Ticareti Umumiye Mecmuası’nın 16 
Haziran 1333 (1917) tarihli nüshasında 
Adapazarı Ticaret ve Sanayi Odası’nın 
kuruluş tarihi verilmektedir. Buna göre 
31 Mayıs’ta Kaymakam Yahya Sezai 
Bey’in(1879-1970) himmetiyle Hacı 
Mehmet Hilmi Efendi’nin başkanlığında 
kurulan odanın resmi açılışında idadi 
öğretmen ve öğrencileri konuşmalar 
yapmışlar, manzumeler okumuşlardı. 
Ticaret ve Sanayi Odası’nın ilk icraatı 
üç yıldır uygulanmasına çalışılan 
Cuma tatiline uyulmasını sağlamaktı. 
Bu amaçla Müslim ve gayrimüslim 
tüccar ve esnaf dolaşılarak lokanta, 
kahvehane ve eczane gibi yerler hariç 
kendilerinden işyerlerini kapayacakları 
güvencesi alınmıştı. 1 Haziran 1917 
günü tüm dükkânlar kapanarak herkes 

mesire yerlerine gitmiş, bu mübarek 
gün adeta bir bayram gibi kutlanmıştı.

Katkılarından dolayı araştırmayı yapan 
kurulumuza teşekkür ediyorum. 100. 
Yılımız kutlu olsun. ‘’

Konuşmaların ardından, 31 Mayıs 
1917 yılının Sakarya Ticaret ve Sanayi 
Odası’nın kuruluş tarihi olarak 
değiştirilmesi kararı meclis üyeleri 
tarafından oylanarak oybirliği ile kabul 
edildi. 

Nace Rehberine yeni eklenen, sınıflara 
bölünen ve değişiklik yapılan Nace 
kodlarının, mesleklerin gruplandırılması 
yönetmeliğinin 7. maddesine istinaden, 
yeni meslek gruplarına tanımlanması 
hususunun görüşülmesi maddesi de 
meclis üyeleri tarafından oylanarak 
kabul edildi. 

Meslek Komitelerinin Sorunlarının 
Görüşülmesi Maddesinde kürsüye 
gelen Adnan Borazancıoğlu, “Kurallı 
toplum işlerin doğru yürümesi için 
gerekli ama kurallar ayak bağı da 
olabiliyor. 

Bir üyemizin 3 kamyonu, 1 tır, 1 yükleyici 
aracı ve dolayısıyla K Belgesi var. 
Araçlardan birinin muayenesi gecikmeli 
olarak yapılmış, Muayenesi geciken 
araçla ilgili 30 gün içinde Odamıza 
bilgi verilmesi gerektiği konusunda 
bilgisi olmadığı için K belgesi iptal 
edilmiş. Yeni K Belgesi için galiba 20-
30 bin civarında bir bedel ödenmesi 
gerek. Biliyoruz ki, bu kuralları Odamız 
koymuyor hizmet taşeronluğu yapıyor. 
Odamızın bu konuda yapacak bir şeyi 
yok. Bu gibi durumlarda başka bir cezai 
müeyyide uygulanabilir” dedi.

13. Meslek Komitesi’nden Meclis Üyesi 
İsmail Filizfidanoğlu, 2017 yılının 
milletimize barış ve huzur getirmesini 
dileyerek başladığı konuşmasında 
Karasu’da açılan limanımız ilk ihracatını 
yaptığı bilgisini vererek SATSO olarak 
önümüzdeki meclis toplantılarından 
bir tanesinin Karasu’da yapılmasını 
planlanmasından memnuniyet 
duyduklarını ifade etti.

Dilek ve Temenniler Bölümünde 
konuşan Meclis Üyesi Adem Bilgen  
‘’Çimento fabrikası ile ilgili bizim 
sesimizi çıkarmamızın ardından diğer 
STK’lar da tepki gösterdi ve çimento 
fabrikası kurulması kararı geri çekildi. 
Bunda emeği geçen herkese teşekkür 
ederim. ‘’dedi.
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ŞUBAT AYI MECLİS TOPLANTISI
KÖSEMUSUL İŞ DÜNYASINA KARASU’DAN SESLENDİ;
“SAKARYA İSTİHDAMDA FARKINI GÖSTERMELİDİR.”

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Şubat 
Ayı Olağan Meclis Toplantısı Karasu 
Carpediem Hotel’de Meclis Üyeleri ve 
Meslek Komitesi başkanlarının katılımı 
ile gerçekleştirildi. 

SATSO Meclis Başkanı A. Akgün Altuğ 
başkanlığında Karasu’da yapılan Şubat 
Ayı Meclis toplantısına Karasu Belediye 
Başkanı Mehmet İspiroğlu ve Karasu 
Kaymakamı Şafak Gürçam konuk oldu.

Meclis açılışında konuşan Başkan 
Akgün Altuğ, Karasu’da bulunmaktan 
duydukları memnuniyeti dile getirerek 
programların uygunluğu çerçevesinde 
Sakarya’nın diğer ilçelerinde de toplantı 
yapmayı planladıklarını ifade etti.

Türkiye’nin Dünyaya açılan Kapısı

Karasu Belediye Başkanı Mehmet 
İspiroğlu, ilçe hakkında bilgi verdiği 
konuşmasında, “Karasu turizmin yanı 
sıra sanayide de Türkiye’nin dünyaya 
açılan kapısı konumuna geliyor. Hem 
demiryolu, hem İstanbul’dan başlayıp, 

Sinop’ta son bulacak Karadeniz 
otoyolu, hem Kuzey Marmara otoyolu 
Karasu’ya 35 km uzaklıkta. Kibar 
Holding ve BMC gibi yatırımcı firmalar 
en kısa zamanda faaliyete geçiyor. BMC 
400 dönümlük alanda kamulaştırmanın 
sonuçlanmasını bekliyor,  böylelikle 
Karasu, savunma sanayinde merkez 
haline gelecek, yerli motor bu bölgede 
üretilecek.” diye konuştu.

Karasu En Hızlı Gelişen İlçe

Karasu Kaymakamı Şafak Gürçam ise 
SATSO Meclis toplantısının ilçelerinde 
gerçekleştiriliyor olmasından duyduğu 
memnuniyeti dile getirerek, “Karasu 
Sakarya’nın denize açılan kapısı iken 
bugün dünyaya açılan kapısı oldu. 
Hızlı bir büyüme sürecine girdik. Öyle 
tahmin ediyorum ki Karasu ilçeler 
bazında bakıldığında Türkiye’de 
en hızlı ilerleyen ilçelerin başında 
geliyor. Tan kauçuk, Gazi Metal, BMC, 
Kibar Holding gibi yatırımcıların yanı 
sıra, köprülü kavşak, Limandere- 

Sinanoğlu bölgesinde 68 milyonluk 
bir viyadük olacak. Kamu alanında da 
yatırımlarımız hızla devam ediyor; 24 
derslikli ilköğretim okulu ve tamamen 
Karasu’nun kendi imkânları ile 
yaptırdığı meslek Yüksekokulu ek bina 
inşaatı da bu gelişmeleri tetikleyecektir. 
40 bin nüfusu ile güçlü ilçelerden biri 
olan Karasu gelişiyor ve hızla gelişmeye 
de devam edecek.” dedi.

Konuşmaların ardından SATSO Yönetim 
Kurulu Başkanı Mahmut Kösemusul 
ve Meclis Başkanı A. Akgün Altuğ 
Karasu Belediye Başkanı İspiroğlu ve 
Kaymakam Gürçam’a günün anlamına 
ithafen plaket takdim etti.

Meclis Toplantısı bölümünde aylık 
faaliyetler ile ilgili bilgi veren SATSO 
Yönetim Kurulu Başkanı Mahmut 
Kösemusul şunları dile getirdi: 

Sakarya’nın Dünya’ya Açılan Kapısı 
KARASU

Her platformda gerek şahsım, gerek 
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meclis başkanım, iş dünyamızın 
temsilcileri olan sizler ifade 
ediyorsunuz. Sakarya’mızın değişimine 
ve dönüşümüne imza atan ortak 
aklın birer parçasısınız. İşte Karasu 
ilçemiz de şehrin ekonomik geleceği 
için çok önemli bir yerde duruyor. 
Karasu, lojistik konumu, aldığı ve 
alacağı yatırımlarla bizim daha çok 
önemle üzerinde durmamız gereken 
bir ilçe hüviyetindedir. Karasu 
Limanı ve inşallah yakın bir süreçte 
tamamlanacak olan demiryolu 
bağlantısı, başta savunma sanayi 
olmak üzere kararları verilen diğer 
büyük yatırımlarla şehrimizin dünyaya 
açılan kapısı olan Karasu, orta vadede 
bambaşka bir konumda olacaktır. Biz 
her zaman ilçemizle birlikte olmaya 
devam edeceğiz. Sn. Kaymakamımız 
ve Belediye Başkanımıza, ilçemizin 
kıymetli iş insanlarına bir kez daha 
teşekkür ediyorum. 

SATSO 100. Yılını Kutlayacak

Ocak Meclisi’nde tarihi bir karar 
aldınız, teşekkür ediyorum. SATSO 
kuruluş dönemimizle alakalı yönetim 
kurulumla arzu ettiğimiz araştırmada 
önemli resmi belge ve bilgilere ulaşıldı. 
Karar da verildi. Kuruluş tarihimiz 31 
Mayıs 1917. Odamızın 100. Yılındayız. 
Araştırmayı yapan tarihçi hemşehrimiz 
Resul Narin kardeşime, emekleri 
olan Meclis ve Yönetim Kurulu Eski 
Başkanımız Fethi Sarıoğlu’na teşekkür 
ediyorum.100. Yılı kutlamak bize, bu 
meclise nasip oldu. Sakarya Ticaret 
ve Sanayi Odası olarak hep birlikte en 
güzel şekilde kutlayacak ve inşallah 
başarılı sonuçlarla tamamlayacağız. 

İhracatta İlk 5’e Bir Sıra Kaldı

Ülkemizin Ocak ayı ihracatı yüzde 
15, otomotiv ihracatı yüzde 37, 
Rusya’ya ihracat yüzde 57, Irak’a ise 
yüzde 42,4 arttı.Sakarya’mız 2017’ye 

ihracatta rekor kırarak başladı. Ocak 
ihracatımız 454 milyon 537 bin dolar, 
artış oranı ise yüzde 267.Bu rakamlarla 
Türkiye ihracat sıralamasında 6. sıraya 
yükseldik. Sakarya’mız iş dünyasını 
yürekten kutluyorum. Başarımızın 
artarak devam edeceğine inanıyorum. 
Hedefimiz ilk 5’te daima yer almak. 
İnşallah bu başarıyı da sizlerle birlikte 
yakalayacağız. 

Tarımsal Ürünler Üretim Mükemmeliyet 
Merkezi Geliyor

Kaliteli eğitim, her sektörde nitelikli 
istihdam, katma değerli güçlü üretim 
ve alternatif pazarlarla sert rekabete 
dayanıklı daha yüksek ihracat istiyoruz. 
Bunun için gayret ediyoruz. Sektör 
kümelenmelerimizi hem sanayide 
hem de ticarette tamamlayalım 
istiyoruz. Valimizle, Milletvekillerimizle, 
Büyükşehir Belediye Başkanımızla, 
belediye başkanlarımızla ve 
paydaşlarımızla çalışmalarımızı bu 
doğrultuda şekillendiriyoruz. Otomotiv 
sektöründeki 100 yıllık nitelikli 
istihdam tecrübemizi diğer sektörlere 
de yaymamız, çağın şartlarıyla 
çalışmalarımızı hızlandırmamız 
gerekiyor. Bakın Sakarya’mız sadece 
sanayi kenti değil aynı zamanda tarım 
kenti ve süs bitkiciliği alanında da 
önemli bir geleceği var. Bunu bilerek 
kapsamlı bir çalışma yaptık. Pazartesi 
günü Büyükşehir Belediye Meclisinden 
de geçti. Büyükşehir Belediyemizle 
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birlikte inşallah hızla tamamlamayı 
hedeflediğimiz Sakarya Tarımsal 
Ürünler Üretim Mükemmeliyet Merkezi 
kuruyoruz. Eğitim alanında kurmakta 
olduğumuz Yaşam Boyu Öğrenme 
Merkezi’nden sonra tarımsal alanda 
önemli bir çalışmayı daha hayata 
geçirmenin mutluluğunu yaşıyoruz. 

Süs Bitkiciliğinde Hedef Dünya Markası 
Olmak

Dış mekân süs bitkiciliğinde üretim 
alanı ve fidan sayısı bakımından 
Sakarya’mız Türkiye’de önemli bir 
merkez haline gelmiştir. Üretim alanı 
olarak Türkiye’deki toplam alanın 
yaklaşık %35’ine sahibiz. İhracatımız 
her geçen gün yükseliyor. İhracatımız 5 
milyon doları aşmış durumdadır ve bu 
Sakarya’mıza yatırım yapmak isteyenler 
için önemli bir referanstır.  Sakarya 
Tarımsal Ürünler Üretim Mükemmeliyet 
Merkezi’nde dışa bağımlılığı en aza 
indirerek yıllık 30 milyon adet üretim 
kapasitesine ulaşmayı ve ihracat 
kapasitemizi daha da yükselterek bu 
sektörde Sakarya markasının dünyada 
bilinen ve aranan bir marka olmasını 
hedefliyoruz. Bu kapsamlı ve güzel 
çalışma için Meclis Başkanımıza 
ve Genel Sekreterimize teşekkür 
ediyorum. 

Kazakistan Fırsatları

İhracatımızın her sektörde yükselmesi 
gerekiyor. Bunun için gayret ediyoruz. 
Ay içerisinde Başkan Yardımcım Orhan 
Yılgenci, Yönetim Kurulu Üyelerim, 
Ertuğrul Öztürk, Yunus Tever ve Burhan 
Akçam ile birlikte Kazakistan’a gittik. 
Kazakistan Türkiye Eski Büyükelçisi 
şimdi Güney Kazakistan Eyalet 
Valisi olan CanseyitTuymebayev’in 
daveti üzerinde Çimkent şehrinde 
programlara katıldık. Kazak 
dostlarımıza üretim, istihdam ve 
ihracat tecrübelerimizi paylaşıp işbirliği 
çalışmalarımızdaki yol haritamızı 
anlatma fırsatımız oldu. Eyalet Girişimci 
ve Sanayi Odaları ile Odamız SATSO 
arasındaki işbirliği protokollerini 
imzaladım ve kendilerini Sakarya’mıza 
davet ettim. Arkadaşlarımız da özellikle 
ticaret ve iş birliği görüşmelerinde şahit 
oldu, Kazakistan’da ciddi bir yatırım 
potansiyeli var. Güney Kazakistan 
özellikle ayrıcalıklı bir öneme sahip 
durumda. Güney Kazakistan’da 3 
yıl önce açılan Kazak-Türk sanayi 
bölgesinde devam eden 8 proje, arazi 

tahsisi, yatırım olanakları ve vergi 
avantajları var. Kazak dostlarımızla 
inşallah daha çok beraber olacağız. 
Ticaret hacmimizi yükseltmek için 
çalışmalarımızı artıracağız.

Şehrin Geleceğine İstihdam 
Sağlayacağız

Geçtiğimiz hafta Sn. 
Cumhurbaşkanımızın başkanlığında, 
Başbakanımız ve Bakanlarımızın 
katılımlarıyla TOBB’ta Türkiye 
Ekonomi Şurası’na iştirak ettim. Sn. 
Cumhurbaşkanımız orada hepimiz 
için bir istihdam seferberliği başlattı. 
Seferberlikle ilgili kamuoyunda da yer 
alan açıklamalarım oldu. Sakarya’mız 
iş dünyası bu seferberlikte üzerine 
düşenin fazlasını yerine getirme 
gayretinde olacaktır.  

Ekonomik hedeflerimize ulaşmak için 
hızla ilerliyoruz. İhracatta 6’ncıyız. 
Nitelikli istihdam konusunda kapsamlı 
çalışmalarımız var. Hayat Boyu 
Öğrenme Merkezi’nden bahsetmiştim. 
Ayrıca Arifiye Halk Eğitim Merkezi ile 
de protokol imzaladık. Bilişim, Makine, 
Metal, Elektronik, Motorlu Araçlar ve 
Ahşap teknolojileri alanında teorik 
eğitimler Odamızda, uygulaması 
atölyelerde yapılacak. 

Hedef Daha Çok İstihdam

Sn. Cumhurbaşkanımızın işaretleriyle 
şimdi hedefimiz, daha çok istihdam. Biz 
istihdam konusunu çok önemsiyoruz 
ve üyelerimize Karasu’muzdan da 
sesleniyorum: Gelin, ilave en az bir 
kardeşimize istihdam sağlayalım, 
onlarla birlikte olup ekmeğimizi 
paylaşalım. Teşvik ve desteklerle 
istihdam yükünü azaltan İŞKUR ile 
birlikte hareket edelim, Sakarya’mız 
istihdam artışı ile de farkını göstersin. 
Üyelerimizin işe alacağı kişinin 
maaşını İŞKUR, işbaşı eğitim programı 
kapsamında ödüyor ve sigortasını 
yapıyor. Üyemize maliyeti yok. Program 
sonunda istihdam sürerse, İŞKUR SGK 
işveren payını da ödeyecek. Yani İŞKUR 
istihdam yükünü azaltıyor.

773 TL’lik Fark Devletten

Açıklanan programa göre yeni işe alınan 
işçinin asgari ücretten sonraki masrafını 
da devlet karşılıyor. Bugün bir asgari 
ücretliye bin 404 TL ödüyoruz. SGK 
primi, işsizlik sigortası fonu, vergileri 
vs. bize maliyeti 2 bin 178 TL. 2017 yılı 

başından itibaren ilk defa işe alacağımız 
işçiler için aradaki 773 TL’lik farkı devlet 
ödeyecek. Yani işçilik maliyetinin üçte 
birini devlet üstleniyor. Bu kolaylığı da 
kullanmamız lazım, istihdam sağlayarak 
ekonomiye can vermemiz lazım.

İstihdamda Farkımızı Göstermeliyiz

Sakarya’mız mücadele ve başarı 
şehridir, şehrimiz insanı da duruşunu 
her zor zamanda mutlak surette 
göstermiştir. İstihdam konusunda 
da önemli bir desteğe imza atacak, 
Sakarya olarak farkını gösterecektir, 
ben buna inanıyorum. Hedeflerimiz var. 
Sakarya olarak 2023 yılında Türkiye’nin 
lokomotif şehirlerinden olacağız. 
İşsizlikte rakamları hızla aşağıya çekmek 
zorundayız. Her üyemiz sorumluluk 
almalı, ilave en az bir kişiyi hemen 
istihdam etmelidir. Meclis üyelerimiz de 
bu anlamda elini taşın altına koyacaktır. 

Teşvik ve Destekler Morali Yükseltir

KOSGEB üzerinden verilen 50 bin 
TL’lik faizsiz kredi ile ilgili de yeni bir 
çalışma var. En az işçi çalıştıran, en 
az geliri olanlardan başlanarak bu 
destek verilecek. Fayda sağlayacağını 
düşünüyorum. Vergisini düzenli 
ödeyenler için de 5 puanlık vergi 
indirimi olacak. Teşvik ve destekler 
iş dünyamızın morali açısından çok 
önemliydi. Yetkililere de buradan 
teşekkür ediyoruz ve devamını 
bekliyoruz. 

Karasu İle Her Zaman Birlikte Olacağız

Karasu ilçemizin önemine tekrar 
dönersek eğer ticarette en önemli 
unsurlardan biri de lojistik konusudur. 
Karasu bu anlamda avantajlı bir 
konuma sahiptir. SATSO Yönetimi 
olarak göreve geldiğimiz ilk günden 
itibaren Karadeniz’den dünyaya açılan 
bir Sakarya hedefledik. Hedefimiz 
doğrultusunda çalıştık ve çok gayret 
ettik ve bugünlere ulaştık. Karasu 
ilçemizin ekonomik gelişimi için 
üzerimize düşen tüm sorumluluğu 
yerine getireceğimizden kimsenin 
şüphesi olmasın. Bu güzel gün için 
emekleri olan herkese, Meclis Üyemiz 
İsmail Filizfidanoğlu’na özellikle 
teşekkür ediyorum. Karasu’muzla 
her zaman birlikte olacağız diyor; 
tüm üyelerimize işlerinde kolaylık ve 
bereket diliyorum.”
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Mart 
Ayı Olağan Meclis Toplantısı,  Meclis 
Başkanı A. Akgün Altuğ başkanlığında 
meclis üyelerinin katılımı ile 
gerçekleştirildi. 

Yoklama ve gündem maddelerinin 
oylanmasının ardından 1134 nolu Meclis 
oturumuna ait tutanak görüşülerek oy 
birliği ile kabul edildi.

Şubat ayı Kat’i Mizan ve ekleri ile 
Bütçe İzleme Raporu’nu sunmak 
üzere kürsüye gelen Hesap İnceleme 
Komisyonu Başkanı Melih Kaykayoğlu 
tarafından okunmasının ardından 
oylanarak, meclis üyeleri tarafından 
tasdik edildi.

Yönetim Kurulu’nun aylık faaliyetleri 

ile ilgili bilgi vermek üzere kürsüye 
gelen SATSO Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Orhan Yılgenci şunları dile 
getirdi:

“ Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası olarak 
şehrimiz ekonomisin tüm sektörlerde 
gelişimini sağlamak ve ülkemiz 
ihracatına en yüksek katkıyı vermek 
hedefiyle çalışmalarımızı sürdürüyoruz. 
Odamızın 100. Yılını kutlayacağımız 
2017 yılına da ihracatta rekor kırarak 
başladık. Şubat ihracatında da artışımız 
devam etti. 397 milyon 320 bin dolarla 
7. Sıradayız. Artış oranımız yüzde 167. 
Mart rakamları önümüzdeki hafta 
açıklanacak. Başarının devam edeceğini 
tahmin ediyoruz. 

Uzun zamandır Sakarya’mızın 
gündeminde olan Karasu Limanı’mız 
faaliyete girdi. Karasu Limanı ile 
Sakarya’mızın güçlü olan stratejik 
önemi daha da güç kazandı. Çok 
amaçlı olan Limanımız 5 milyon ton 
kapasitesiyle Ro-Ro gemilerine hizmet 
vererek İstanbul Boğazı gemi trafiğini 
azaltacak; sefer sürelerini kısalttığı için 
maliyetleri düşürecek. Büyük gemilerin 
de yanaşabildiği Karasu Limanı’nda 
Viking Projesi’nin çıkış limanı 
konumundayız. Bölgede konteyner 
çıkışı olan bir liman yok ve çok kısa bir 
süre içinde limanımızdan konteyner 
çıkışı da olacaktır. 

Demiryolu bağlantısı için de çalışmalar 
sürüyor inşallah en kısa sürede o 

MART AYI MECLİS TOPLANTISI
KARASU’DA  LOJİSTİK KÖY OLMALI
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çalışma da tamamlansın istiyoruz.

Karasu Limanı’nda Tır Geçiş Belgesi 
için SATSO olarak Bakanlık ve TOBB 
tarafından yetkilendirildik. Limanımızda 
oluşturacağımız bir ofiste Odamız 
SATSO tarafından Dozvola (Tır Geçiş 
Belgesi) verilecek. Tüm üyelerimize 
hayırlı olsun.  Karadeniz’den dünyaya 
açılan bir Sakarya hayal etmiştik. Bu 
hayalimizin günbegün hedeflerimizle 
birlikte gerçekleşmesi bizleri oldukça 
mutlu ediyor. 

İstihdam seferberliği konusunda 
Odamızda İŞKUR ve SGK destekli 
birçok toplantı ve çalışma yaptık. İŞKUR 
müdürümüzün dün bize verdiği son 
rakam 5 bin 800 yeni istihdam. Güzel bir 
ivme yakaladık. Bu rakam da hedefimizi 
yıl onuna kadar 15 bine yükseltti. 
İnşallah istihdamda da Sakarya’mızın 
sorunlarını minimuma indirmek için 
elimizden gelen gayreti göstermeye 
devam edeceğiz. İş dünyamız da 
seferberliğini sürdürsün. İlave istihdam 
sağlasın istiyoruz. 

Arifiye Halk Eğitim Merkezi ile ortaklaşa 
meslek edindirme eğitimlerine 
başladık. Ayrıca tehlikeli ve çok tehlikeli 
mesleklerde, inşaat, metal, asansör 
ve makina sektörlerinde, toplam 19 
dalda sınav ve belgelendirme yapmak 
üzere TOBB – MEYBEM işbirliği ile 
Mesleki Yeterlilik Belgesi sınavlarını 
gerçekleştirdik. İlk çalışmamızda 
Makine Bakımcı Seviye 3 ve Seviye 
4 Mesleklerinde 7 Firmadan (Mikron 
Makine Ltd. Şti., Netmak Makine Ltd. 
Şti., Paksan Kireç A.Ş., Kahya Rejenere 
Ltd. Şti, Yılgenci A.Ş., Kromel A.Ş., Hasel 
Tesisat)   17 aday katıldı. Her istihdam 
çalışmalarımızın ayrıntıları Genel 
Sekreterimiz Yiğit Bey’de var. İnşallah 
istihdam alanında çalışmalarımızı 
çeşitlendireceğiz. 

Son yıllarda iş dünyamızın ana 

gündemlerinden biri ihracatçıya yeşil 
pasaport meselesiydi. Güzel bir gelişme 
oldu. 

Son 3 takvim yılı itibarıyla yıllık ortalama 
ihracatı 1 milyon doların üzerinde olan 
mal ihracatçısı firmaların temsilcilerine, 
ihracat tutarlarına göre değişen sayıda 
hususi damgalı pasaport verilmesine 
ilişkin Bakanlar Kurulu kararı Resmi 
Gazete’de yayımlandı. Ekonomi 
Bakanlığı, 15 gün içinde firmaları 
belirleyerek bölge müdürlükleri ile 
ihracatçı birliklerine bildirecek.

Bürokratik olarak birçok konuda 
kolaylık sağlayacaktır. Hükümetimizin 
iş dünyasını desteklemesi ve teşvik 
etmesi anlamında önem taşıyan Yeşil 
pasaport uygulamasında emeği geçen 
yöneticilerimize teşekkür ediyoruz. 

Katma değerli üretimden, arge ve 
teknolojiden, nitelikli istihdamdan söz 
ediyoruz. İhracatta sürekli bir başarı 
elde ediyoruz. 2023 yılında çok önemli 
hedefler var. Hedeflere ulaşmamız 
için önümüzde duran meseleleri hızla 
halletmemiz gerekiyor. Bu anlamda 
Cumhurbaşkanlığı Hükümet Sistemi 
referandumu ülkemiz için olumlu 
şekilde sonuçlansın arzusundayız. 
Referandum süreci bitecek ve hep 
birlikte işlerimize sımsıkı sarılacağız. 
16 Nisan’ın şehrimiz, ülkemiz, dost ve 
kardeş coğrafyalarımız için olumlu 
sonuçlarla tamamlanmasını umut 
ediyor; SATSO Ailesine işlerinde kolaylık 
ve bereket diliyorum. 

Meslek Komitelerinin Sorunlarının 
Görüşülmesi

Meslek Komitelerinin Sorunlarının 
Görüşülmesi Maddesinde konuşan 
29. Meslek Komitesi’nden Meclis Üyesi 
Yusuf Murat Emir eğitim sektöründe 
yaşanan sıkıntıları dile getirerek 
merdivenaltı yapılanma içinde olan 

kreşlerle ilgili yaşanan sıkıntıları dile 
getirdi. 

Emir konuşmasında  “İzinsiz sadece 
vergi levhasıyla faaliyet gösteren bu 
kurumlar var. Bunları devlet kontrol 
etmeli ve böyle faaliyetlere müdahale 
etmiyor. Burada bir istihdam sıkıntısı, 
vergi sıkıntısı, kontrol edilememe 
sıkıntısı var Sakarya’da çocuk psikiyatri 
bölümü olmaması ile ilgili serzenişimize 
cevaben bir psikiyatr geldi. Ancak 
yetersiz.  Sağlık kurumlarından 
alınan raporlar konusunda da sorun 
yaşıyoruz. Rapor alma üreci çok uzun. 
Özellikle engellilere yönelik raporların 
sonuçlarında da sıkıntı yaşanıyor. Doğru 
sonuçlar çıkmayabiliyor. Geçtiğimiz 
günlerde üyelere yönelik SATSO’da iş 
hukuku ve iş davaları ile ilgili bir eğitim 
düzenledik. Etkili bir eğitimdi. Teşekkür 
ediyoruz.” dedi.

7. Meslek Komitesi’nden Meclis Üyesi 
Adem Bilgen söz aldı ve ;

‘’En çok sorunu olup dile getirmeyen 
meslek komitelerinden birisiyiz. Çünkü 
biz içimizde bazı şeyleri çözmenin 
yoluna gidiyoruz. Global olarak 
bunları çözme imkanımız yok. Bizim 
genelde rekabetle alakalı sıkıntılarımız 
var. Bunları da meslek komitelerinde 
aldığımız kararlar gidermeye 
çalışıyoruz. Sıkıntı yaşadığımız konu 
EPDK kurumunun ucu açık olan 
kuralları. Bunlar daha ne ve keskin 
olursa biz meslek komitesi olarak işimiz 
daha da kolaylaşacak. Doğalgazın 
yaygınlaştırılmasını yıllarca söyledik. 
Şükürler olsun şu an doğalgazın 
ulaşmadığı yer yok gibi. Gelmemiş olan 
yerler için SATSO olarak bir çalışma 
yapabiliriz. Doğalgazın gelmesiyle 
havamız temiz kalıyor ve ülke 
ekonomisine katkıda bulunuyoruz” 
dedi.
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16. Meslek Komitesi’nden Meclis Üyesi 
Oktay Topçu sigorta acentelerinin 
KOSGEB’e dahil edileceği bilgisine 
rağmen böyle bir uygulamanın henüz 
hayata geçmediğini ifade ederek 
“Sektörel olarak sorunlarımız aynı 
şekilde devam ediyor.  KOSGEB ver 
tabanında hala yer almıyoruz.  Bunun 
sebebinin de bakanlar kurulu onayının 
hala olmadığını öğrendik. Trafik 
sigortalarında memleket meselesi 
dediğimiz bir durum var ortada. 
Biz sigorta acentelerinin en büyük 
sıkıntısı karar mercilerinin tarafları 
yeterince dinlemeden karar verdiğine 
inanıyoruz. Bize verilen cevaplar da bizi 
tatmin edecek nitelikte değil.” Dedi. 
Topçu ayrıca, sigorta poliçelerinde 
uygulanması planlanan geriye doğru 
işleme ile ilgili de acentelerin büyük 
mağduriyet yaşayabileceğinin altını 
çizerek “ Şu anda 16 bin acente var. Eğer 
böyle bir uygulama yapılırsa 7 binine 
yakının kapanma riski var. Hatta ve 
hatta bir mağduriyetin ortaya çıkacağı 
vatandaşlar açısından da açıktır. Böyle 
bir ortamda 20 bine yakın yeni işsiz 
kadrosu ortaya çıkacak. “ şeklide 
konuştu

13. Meslek Komitesi’nden Meclis Üyesi 
Enver Tok  da komite olarak üzerinde 
çalıştıkları İnşaat Malzemecileri İhtisas 
Bölgesi’nin yeri ile ilgili son durum 
hakkında bilgi vererek şunları dile 
getirdi: “

“İnşaat malzemecileri bölgesi ile ilgili 
bir problemimiz var. 4-5 aydır onu takip 
ediyoruz. İhtisas Bölgesini kurmayı 

planladığımız arazinin üzerine kuzey 
otoyolunun bir kısmı denk geliyor. 
1 sene içinde tam sonuca ulaşmış 
olacağız. Bu konuda duyarlı olalım.” 

31. Meslek Komitesi’nden Meclis Üyesi 
Behlül Bayrak Tüketici Hakem Heyeti 
yetkilileri ile gerçekleştirdikleri toplantı 
hakkında bilgi verdiği konuşmasında 
“THH’nin yazı işleri müdürü ve vekilleri 
ile uzun istişarelerimiz doğrultusunda 
yapmamız gereken bizim eksik 
kaldığımız konuları dinledik.  Bizde 
onlara bazı çözüm önerilerini sunduk. 
Bizim temel amacımız bize oy verip 
buraya aidat ödeyen üyelerimizin 
haklarını savunmak. Bu doğrultuda 
sorunun tüm tarafları ile görüşmeler 
düzenleyerek hem üyelere  hem de 
firmalara hem de vatandaşa çözüm 
sunmayı hedefliyoruz” dedi.

8. Meslek Komitesi’nden Meclis Üyesi 
Ramazan Çokal  ise ilimizde bulunan 
yabancı uyruklu sığınmacı olarak 
nitelendirilen Suriyeli vatandaşların 
işletmelerde istihdam edilmelerine 
yönelik bir çalışma yapılmasını 
beklediklerini dile getirerek şu anda 
işletmelerin Suriyeli işçileri çalıştırmaları 
halinde cezai uygulamaya maruz 
kaldığını ifade etti. 

Dilek ve temenniler

Dilek ve temenniler bölümünde 
konuşan Meclis Başkanı A. Akgün Altuğ 
Karasu’da bir lojistik köy kurulması ile 
ilgili değerlendirmelerde bulundu. 
Meclis Başkanı Altuğ şunları dile getirdi: 

Karasu’ya Lojistik Köy

“Geçtiğimiz ay meclis toplantımızı 
Karasu’da gerçekleştirdik. Limanımızı 
ziyaret ettik. Bizim gitmemiz gereken 
yol Lojistik Köy olmalı. Lokasyon olarak 
çok büyük avantaja sahip olan ilimizin 
bu lojistik köy uygulaması ile çok ileri 
bir noktaya geleceğine inanıyorum. 
Lojistik köy OSB kurulması şeklinde 
izlenen bir yolla oluşturuluyor. 

Lojistik köy; ulusal ve uluslarası 
düzeydeki nakliye, lojistik ve eşya 
dağılımı ile ilgili tüm faaliyetlerin 
muhtelif işleticiler tarafından 
yürütüldüğü belli bir bölgedir. Ve 
Karasu kara, deniz ve demir yolları 
üzerinde bulunan bir bölge olması 
itibariyle çok uygundur. 

Bu köyler genellikle metropollerin 
dışında, farklı taşıma türleri 
bağlantılarına yakın olan bölgelerde 
yer alır. Lojistik köylerde; taşımacılık, 
depolama, elleçleme, konsolidasyon, 
ayrıştırılma, gümrükleme, ithalat ve 
ihracat, transit işlemler, altyapı, sigorta 
ve bankacılık, danışmanlık hizmetleri 
verilir.

Lojistik Köyler; birden fazla taşıma 
türünün kullanımına olanak sağlaması, 
dağıtımın tek merkezden ve akıllı 
depolama sistemlerinin olması, 
gümrükleme, elleçleme, sosyal tesisler, 
park ve işletmeler için yapıların olması, 
lojistik köylerin en az 250 hektar alana 
kurulması gibi özellikler içermektedir. 
Karasu ilçemiz ve ilimiz tüm bu 
özelliklere sahiptir. 

4458 sayılı Gümrük Kanunu’na göre 
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elleçleme gümrük gözetimi altındaki 
eşyanın asli niteliklerini değiştirmeden 
istiflenmesi, büyük kaplardan 
küçük kaplara aktarılması, kapların 
yenilenmesi ve tamiri, havalandırılması, 
karşılaştırılması ve benzeri işlemleri 
ifade ediyor. Yani o bölgede bir üretim 
merkezi de olabilir anlamına geliyor. 

İlimiz Karasu Bölgesi’nde böyle bir 
lojistik köy inşa ederek ilerleyebiliriz. 
SATSO olarak bu konuda çalışma 
yapmalıyız.” diye konuştu.

Meclis Başkanı A. Akgün Altuğ’un 
açıklamalarının ardından Sakarya 
Ticaret ve Sanayi Odası tarihçesi ile ilgili 
çalışma yapan Tabii Meclis Üyesi Fethi 
Sarıoğlu ve Tarihçi Resul Narin de dilek 
ve temenniler bölümünde SATSO’nun 
100. Yıl çalışmaları ile ilgili bilgi verdiler. 

Tabii Meclis Üyesi Fethi Sarıoğlu 
kürsüye gelerek şunları dile getirdi:

“1.OSB’yi kurmak için çok uğraştık. 
Türkiye’de bir iş kurmanın ne kadar zor 
olduğunu Sakarya yaşadı. 1984 yılında 
ihtisas hastanesi kuruyorduk ama 
25 yıl gecikti. Bürokratik oligarşi her 
zaman var. Bu anlamda bugün meclis 
toplantısında dinlediğim konular beni 
oldukça mutlu etti.

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası tarihi 
konusunda Resul Narin ile birlikte 
yaptıkları çalışmalar hakkında da 
bilgi veren Tabii Meclis Üyesi Fethi 
Sarıoğlu,  Tarihçi Resul Narin’in oda 
tarihi konusunda çok büyük hizmetleri 
oldu kutluyorum. 100 yıllık tarihi 
olduğunu belirlediğimiz Odamızın ilk 

günden itibaren tüm başkanlarını da 
netleştirmiş olmanın memnuniyetini 
yaşıyoruz. Odamızın bölgesel anlamda 
önemli bir yerdedir. Örneğin bölge 
kalkınma planlamasını yapan ilk 
odayız.   Ben de zamanında oda 
tarihine çok büyük mesailer vermiş 
biriyim. Başkanlarımızın yanı sıra 
meclis üyelerimizi de hafızaya alalım. 
Arkadaşlarımızı yad etmek anlamında 
önemli bir çalışma olur.” dedi.

 Odamızın tarihi ile ilgili çalışmalar 
hakkında bir de kitap hazırlanacağı 
bilgisini veren Sarıoğlu emeği 
geçenlere ve çalışmayı destekleyen 
SATSO Yönetimine teşekkür etti.

Fethi Sarıoğlu’nun konuşmasının 
adından kürsüye gelen Tarihçi Resul 
Narin Sakarya’nın en büyük Sivil Toplum 
Teşekkülü aynı zamanda en büyük 
iktisadi teşekkülü olan SATSO’nun 
tarihini araştırmak Sakarya’nın tarihini 
araştırmaktır.  Sakarya’nın tarihinde 
çok fazla bilgi eksikliği ve kirliliği var. 
Birçok kurumun tarihi bilgilerinde 
yanlışlıklar var. Örneğin Enver Paşa 1916 
Araba Fabrikası’nın sermayedar olduğu 
çok yeni bir bilgi. SATSO’nun tarihi 
bunların da ortaya çıkmasına vesile 
oldu. 1917 yılında Mehmet Hilmi Bey 
başkanlığında başlayan başkanların 
isimlerinin görev yaptıkları tarihler 
itibariyle kronolojik olarak sıralamasını 
araştırarak netleştirdiklerini ifade eden 
Narin, SATSO tarihinde bugüne kadar 
yer alamamış isimleri eklediklerini 
ve tüm görev yapan başkanları 
belirlediklerini dile getirdi.

1936 yılına kadar birinci başkanlık 
ve kinci başkanlık şeklinde ilerleyen 
protokolün bu tarihten sonra SATSO 
Meclis Başkanlığı ve Yönetim Kurulu 
Başkanlığına dönüştüğünü ifade etti. 
Narin eski dönem başkanlarını şu 
şekilde sıraladı:

31 Nisan 1917-25 Nisan 1923 Mehmet 
Hilmi Efendi- SATSO’nun kurucusu

1924-1925 Salih Bey 

1925-1926 Alican Zadi Yusuf Bey 

1926-1931 Diyarbekirli Zadi Hayri Bey 

1931-1933 Emin Muharrem Efendi 
Güner 

1933-1936 Hacı Numan Bey Yöntem..
Devam liste www.satso.org.tr ‘de SATSO 
tanıtım tıklandığında görülecektir..

Meclis Üyesi Behlül Bayrak “ Bu camiada 
meclis üyesi olarak bulunmaktan bir 
kez daha mutluluk ve gurur duydum. “ 
diyerek SATSO Meclis Üyeleri ile ilgili bir 
almanak çalışması yapılmasını önerdi.  
Bayrak ayrıca SATSO ailesinin bir 
parçası olmanın keyfiyetini mutluluğu 
arttıracak şeylerin yapılmasını talep 
ettiğini dile getirdi.

Meclis Toplantısı dilek ve temenniler 
bölümünün ardından sona erdi.
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası 
Nisan Ayı Olağan Meclis Toplantısı,  
Meclis Başkan Yardımcısı Fatih Güreş 
başkanlığında meclis üyelerinin katılımı 
ile gerçekleştirildi. 

Yoklama ve gündem maddelerinin 
oylanmasının ardından 1135 nolu Meclis 
oturumuna ait tutanak görüşülerek oy 
birliği ile kabul edildi.

Mart ayı Kat’i Mizan ve ekleri ile 
Bütçe İzleme Raporu’nu sunmak 
üzere kürsüye gelen Hesap İnceleme 
Komisyonu Başkanı Melih Kaykayoğlu 
tarafından okunmasının ardından 
oylanarak, meclis üyeleri tarafından 
tasdik edildi.

Yönetim Kurulu’nun aylık faaliyetleri 
ile ilgili bilgi vermek üzere kürsüye 
gelen SATSO Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Orhan Yılgenci şunları dile 
getirdi:

Sakarya’mız ihracatı yükselişini 
sürdürüyor. Rekor ihracat artışlarımız 
var. Mart ihracatımız 491 milyon 812 
bin dolarla geçen yılın aynı ayına göre 
yüzde 214, geçen aya göre de yüzde 
23,8 olarak gerçekleşti. Otomotiv 
sektöründe ciddi bir yükseliş var. Şu an 
7. sıradayız. Hedefimiz bu aktifliği diğer 
sektörlere de yayarak çeşitliliği artırmak 
ve ihracat sıralamasında ilk 5 il arasında 
daima yer almaktır. Yaşanan gelişmeler 
ve ihracattaki artışlar daha ileri 

seviyelere ulaşacağımızın bir işaretidir. 
İnşallah bu doğrultuda çalışmaya ve 
üretmeye devam edeceğiz. 

Bakanlık’tan Dönüşüme Destek

Bilim Sanayi ve Teknoloji Bakanımız Sn. 
Faruk Özlü Odamızda bizlerle buluştu. 
Sn. Bakanımızın güzel de bir müjdesi 
oldu. Dörtyol çevre çarşıları küçük 
sanayi sitesi yapı kooperatifi düzenli 
sanayileşme adına şehir merkezinden 
taşınacak. Yeni yer kredilendirilecek. 157 
bin metrekare alan ve 216 işyerinden 
oluşması planlanan sanayi sitesini 
Bakanlık destekliyor. Sn. Bakanımıza 
çok teşekkür ediyoruz. SATSO olarak da 
çalışmaları yoğunlaştırdık. İnşallah en 
kısa zamanda sonuç alalım istiyoruz. 

NİSAN AYI MECLİS TOPLANTISI
ANA GÜNDEMİMİZ İNSAN KAYNAĞINA YATIRIMDIR
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Odamızda Kredi Garanti Fonu, 
QNB Finansbank ve Bloomberg 
HT işbirliği ile güzel bir canlı yayın 
programı gerçekleştirdik. Bizlerle olan 
Sakarya’mız iş dünyasının değerli 
aktörlerine de çok teşekkür ediyoruz. 
Finansman ana gündemimizdi. Yatırım 
iştahı yüksek bir şehir olduğumuzu, 
milli üretim ve otomotiv şehri olarak 
hedeflerimiz konuşuldu. Bizim için 
önemli ve güzel bir program oldu 
inşallah bu tür çalışmaları devam 
ettireceğiz. 

Meslek Okullarında Markalaşmayı 
Hedefliyoruz

Biliyorsunuz eğitim alanında ciddi bir 
gayretimiz var. Valiliğimiz ve TOBB 
destekleriyle Arifiye ve Serdivan’da 
iki meslek lisesi inşaatını tamamladık. 
Önümüzdeki yıl inşallah mesleki eğitime 
önemli katkı verecekler. SATSO olarak 
eğitimi çok önemsediğimizi her fırsatta 
dile getiriyoruz. Akademik liselerin 
güçlenmesi, meslek okullarımızın 
markalaşması hepimizin ortak arzusu 
ve hedefidir. Ana gündemimiz insan 
kaynağına yatırımdır. Gençlerimiz 
en büyük zenginliğimizdir. Bizler 
öğrencilerimizin hayal ve hedeflerini iş 
dünyamızın ihtiyaçları ile buluşturmak 
istiyoruz. 

Tematik Lise Sektör İhtiyacını 
Giderecektir

Bu anlamda güzel bir haberimiz var. Milli 
Eğitim Bakanlığı bir meslek alanında 
faaliyet gösterecek ve bulunduğu ilde 
alana ilişkin çalışan büyük ölçekli sektör 
temsilcileriyle en az 10 yıl iş birliğinde 
bulunacak tematik liseler ve bu liselere 
kayıt koşullarını belirledi. Bakanlığın 
Tematik Lise uygulamasındaki 11 il 
arasında Sakarya’mız da yer alıyor. 
Arifiye’deki okulumuz Motorlu Araçlar 
Teknolojisi tematiğinde,  Sakarya 
Ticaret ve Sanayi Odası Motorlu Araçlar 
Teknolojisi Mesleki ve Teknik Anadolu 
Lisesi olmuş, nasıl öğrenci alınacağına 
yönelik usul ve esaslar da belirlenmiştir. 

Yerli oto üretim üssü olma yolundaki 
çalışmalarımız kapsamında sektörün 
nitelikli istihdam ihtiyacının bu 
tür tematik liselerde yetiştirilen 
öğrencilerle karşılanması çok faydalı 
olacaktır. Bu liselerin bölgenin 
yükselen sektörlerinin ihtiyacına göre 
sayılarının artırılmasını temenni ediyor 
ve bu doğrultuda çalışmalarımızı 
sürdürüyoruz. Uygulamada emeği 

geçen tüm kurumlara teşekkür 
ediyoruz. Sektör temsilcileri olarak 
Sakarya iş dünyasının da bu uygulamayı 
destekleyeceğine inanıyor; Tematik 
Lisemizin hayırlı olmasını temenni 
ediyorum.”

Ekmek ve Simit Fiyat Tarifeleri 
Görüşüldü

Başkan Yardımcısı Orhan Yılgenci’nin 
konuşmasının ardından ek gündem 
maddesi olan 27. Meslek Komitesi 
tarafından sunulan 2017 Yılı içerisinde 
uygulanacak ekmek ve simit tarifeleri 
görüşüldü.

Konu ile ilgili bilgi vermek üzere kürsüye 
gelen 27. Meslek Komitesi’nden Meclis 
Üyesi Ergin Balcı, üyeler tarafından 
gelen dilekçelere istinaden yapılan 
araştırma ve değerlendirmelerde, 
un, maya, tuz, işçilik, odun, akaryakıt 
vb. giderlerdeki artışlardan dolayı 
firmaların da talepleri göz önünde 
bulundurularak bir tarife hazırlandığını 
belirterek şunları dile getirdi:

“Çevre illere bakarak yaptığımız 
incelemeler sonucunda, İstanbul’da 
2015 yılından bu yana 250 gram 
ekmek 1,25 TL’den satılmakta şuan ki 
bizim fiyatımız 2 senedir İstanbul’da 
uygulanmaktadır. Yalova’da da 
250 gram ekmek 1,25 TL olarak 
uygulanmaktadır. Düzce’de şuan 350 
gram ekmek 1,5 TL onlar da müracaatta 
bulundurlar ve yakın bir zamanda 
onlar da açıklama yapacaklar. İzmit 
250 gram 1,25 TL olarak başvurmuş, 
uygun görülmüş ayın birinden itibaren 
uygulamaya geçileceği yönünde 
bir haber geldi. Gönül ister ki zam 
yapmayalım ama fiyat artışları ortada 
biz de yapmak zorundayız. Yine 
yaptığımız incelemeler sonucunda da 
susam, toz şeker, yağ fiyatlarında bir 
artış var. Yine çevre illerde İzmit’te 1,25 
TL, İstanbul’da 1,5 TL, Gölcük’te 1,25 
TL’den satılmakta. 2013 yılında simide 
en son fiyat değişikliği yapmışız. O 
günden bu güne herhangi bir fiyat 
değişikliği olmamıştır.”  

Meclis Üyesi Balcı’nın konuşmasının 
ardından 2017 yılı için ile ilgili azami 
fiyat hadleri oylanarak şu şekilde kabul 
edildi: 300 Gram Ekmek: 1,50 TL, 600 
Gram Ekmek: 3,00 TL, 1.000 Gram 

Ekmek: 5,00 TL, 100 Gram Simit: 1,25 TL.

Oylanan fiyat tarifeleri prosedür gereği 
Valilik onayına sunulacak.

Meslek Komitelerinin Sorunları 
Görüşüldü

Meslek Komitelerinin Sorunlarının 
Görüşülmesi maddesinde konuşan 
7. Meslek Komitesi’nden Meclis Üyesi 
Adem Bilgen, doğalgaz sektöründe 
kalifiye eleman yetiştirmek adına 
Şen Piliç Endüstri Meslek Lisesi ile bir 
çalışma yaparak okulda Sıhhi Tesisat ve 
Kalorifer ile ilgili bir bölüm açılmasını 
sağladıkları bilgisini verdi.

 

Bilgen konuşmasında şunları dile 
getirdi: “Eğer gayret edersek, 
sorunlarımızın üzerine gidersek 
sektörümüzün gelişmesine yönelik 
olumlu sonuçlar ortaya çıkıyor. Gaz 
açımında boy dolapların kullanılması 
çirkin bir görüntü oluşturacak 
kombilerin içerde değerlendirilmesi 
hem ısı kaybı hem de kombilere zarar 
verilmemesi açısından iyi olacaktır. Bu 
uygulama seramik bacalarla yapılması 
için de çalışma yapılmasını talep 
ediyoruz. AYKOME kazıların yapılması 
ile ilgili belediyelere izin veren kurum 
kazı yasaklarından dolayı doğalgaz 
döşemelerinde gecikmeler yaşandı. 
Ama çözüm noktasında belediyelerle 
anlaşmalar yapılmalı.” diye konuştu.

29. Meslek Komitesi’nden Meclis Üyesi 
Ahmet Çubuk ise 1. OSB genişletilme 
alanındaki kamulaştırmanın 
tamamladığını belirterek “1 milyon 
200 bin metrekare alan kamulaştırıldı. 
14 aylık sürede en hızlı kamulaştırma 
yapan OSB olduk ve bunu bir bankadan 
kullanılan kredi ile yaptık. Önümüzdeki 
haftalarla altyapı çalışmaları ve inşaat 
başlayacak. 216 işyeri, 114 galeri, 
alışveriş merkezi, yeşil alan, meslek 
lisesi, meslek yüksekokulu, 56 adet 
sanayi parseli var, bir kreş ve içinden 
demiryolu geçecek ve limana ulaşacak. 
Önümüzdeki yıllarda burada 10 bin 
istihdam bekleniyor.” ifadelerini 
kullandı. 
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MAYIS AYI MECLİS TOPLANTISI
“100 YAŞINA GİREN SATSO YERLİ OTOYU İSTİYOR”

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Mayıs 
Ayı Olağan Meclis Toplantısı,  Meclis 
Başkanı A. Akgün Altuğ başkanlığında 
meclis üyelerinin katılımı ile 
gerçekleştirildi. 

Yoklama ve gündem maddelerinin 
oylanmasının ardından 1136 nolu Meclis 
oturumuna ait tutanak görüşülerek oy 
birliği ile kabul edildi.

Nisan ayı Kat’i Mizan ve ekleri ile 
Bütçe İzleme Raporu’nu sunmak 
üzere kürsüye gelen Hesap İnceleme 
Komisyonu Başkanı Melih Kaykayoğlu 
tarafından okunmasının ardından 
oylanarak, meclis üyeleri tarafından 
tasdik edildi.

Yönetim Kurulu’nun aylık faaliyetleri 
ile ilgili bilgi vermek üzere kürsüye 
gelen SATSO Yönetim Kurulu Başkanı 
Mahmut Kösemusul şunları dile getirdi:

‘’Ramazan-ı Şerif ayına girdik. 
Başı rahmet, ortası mağfiret, sonu 
cehennem azabından kurtuluş olan 
mübarek ayda Hz. Allah tuttuğunuz 
oruçları, dua ve ibadetlerinizi kabul 
eylesin. 

SATSO 100 Yaşında

Tarihimizden aldığımız ilhamla 
geleceğe daha sağlam ve kararlı 
yürümek için kuruluş yıllarımıza 
yönelik arzu ettiğim çalışmanın 
nihayet bulması ile Adapazarı Ticaret 
ve Sanayi Odamızın aslında 31 Mayıs 
1917 Perşembe günü Şumnulu Hacı 
Mehmed Hilmi Bey başkanlığında 
kurulduğu resmi belgeler bulunarak 
kesinleşti. Meclis günümüze denk 
geldi.  Güzel bir tesadüf oldu. 100’üncü 
yılına giren SATSO, kuruluş için atılan o 
ilk imzanın inancı ve ruhu ile inşallah 
ülkemizin 100’üncü yaşına en çok 
katkı veren kurumlardan biri olacaktır. 
Bugünden itibaren yılsonuna kadar 
planladığımız açılış temel atma, 
tören ve toplantılarımızı hep birlikte 
gerçekleştireceğiz. 

Yerli Oto Üretimi Milli Üretim ve 
Otomotiv Şehri Sakarya’ya Yakışır

TOBB 73. Genel Kurul programları 
kapsamında Sn. Cumhurbaşkanımızla, 
Sn. Başbakanımızla, Bakanlarımızla, 
şehrimizin milletvekilleri ile bir 
araya gelme imkânı bulduk. Sn. 

Cumhurbaşkanımızın ana gündemi 
yerli otomobildi. TOBB önderliğinde 
Türk iş dünyasının yerli oto konusunda 
aktif rol alması gerektiğini Sn. 
Cumhurbaşkanımız ifade ettiler. TOBB 
Başkanımız Sn. RifatHisarcıklıoğlu 
da söz vererek bir çalışma başlattı ve 
Sanayi Bakanımız Sn. Faruk Özlü ile bir 
araya geldi, çalışmalar devam edecek. 

İnanıyorum ki yerli oto, Sn. 
Cumhurbaşkanımızın destekleri, 
Türk iş dünyamızın azmi ve TOBB 
üretkenliği ile hedeflenen zamanda 
yollarda olacaktır. Genel Kurulda Sn. 
Cumhurbaşkanımızla bir araya gelme 
fırsatım oldu. Yerli oto üretiminde 
Sakarya olarak ev sahibi olma arzumuzu 
Sn. Cumhurbaşkanımıza arz ettim. Bu 
konuda istekli ve gayretli olduğumuzu 
ifade ettim. Milli tank ve milli tren 
şehri, savunma sanayi üretimlerinde, 
otomotiv sektöründeki başarılarıyla 
adından söz ettiren, başarı yolculuğunu 
sürdüren bir Sakarya olarak yerli oto 
üretimine ev sahibi olmaya hazırız. 

İhracatta Hedefimize Ulaşacağız

Sakarya her zaman, birliğin, başarının, 
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mücadelenin ve kahramanlığın 
şehri olmuştur. 100 yıl önce ilk savaş 
arabalarını üreten Sakarya, bugün de 
yarın da hem şehrimiz hem de ülkemiz 
için çalışmaya ve üretmeye devam 
edecektir. Bakınız Nisan ayı ihracatında 
Sakarya’mız önemli bir başarıya imza 
attı. Sakarya ihracatı Nisan ayında 
yüzde 179,3 artış kaydederken, ilk 4 
aylık dönemde Sakarya ihracatı 1,7 
milyar dolarla ülke ihracat artışının 

yaklaşık dörtte birini gerçekleştirdi. 7. 
Sıradayız, hedefimiz ilk 5 il arasında 
yer almak. Yarın da Mayıs ayının 
rakamları açıklanacak. Başarının devam 
edeceğini, hedeflerimize kısa sürede 
ulaşacağımızı düşünüyorum. 

Sakarya İçin Yapacağımız Çok İş Var

BMC yetkililerini de Odamızda misafir 

ettim. Karasu ilçemizdeki yatırımları için 
çalışmaları sürüyor. Savunma sanayi 
ARGE kurmak ve 4 bin kişilik istihdam 
gibi hedefleri var. 2 yıl içinde sonuç alıp 
savunma alanında Türkiye’miz için adını 
duyuracak bir yatırıma Sakarya’mız 
ev sahibi olacak. Milli üretimler ve 
otomotiv şehri Sakarya hedefimiz 
doğrultusunda gerçekleştirdiğimiz 
çalışmaların meyvelerinin olması bizim 
azmimizi artırıyor. Sakarya’mız için daha 

yapacağımız çok iş var. Paydaşlarımızla 
birlikte inşallah hedeflerimize 
ulaşacağız. 

Hayat Boyu Öğrenme Merkezi Geliyor

100. yılımızda gerçekleştirdiğimiz 
projelerimizin en anlamlılarından 
biri Hayat Boyu Öğrenme Merkezi 
projemizdir. Kaliteli eğitim ve nitelikli 

istihdama artı değer katacak, ara 
elaman sorunlarımıza çözüm arayacak 
olan bu merkez için çalışmalarımız 
yoğun bir şekilde devam ediyor. Bugün 
de Hayat Boyu Öğrenme Merkezi 
projelerimizi görüşeceğiz. Gayret eden, 
katkı sunan herkese teşekkür ediyorum.

Geleneksel İftar Cuma Şehr-i Mahal’de

Konuşmamı sonlandırmadan evvel 
duyurumuzu da yapalım, üyelerimizi 

davet edelim. Geleneksel iftar 
programımızı 2 Haziran Cuma 
günü Serdivan Şehr-i Mahal’de 
gerçekleştireceğiz. O gün tüm 
üyelerimizi, dostlarımızı gönül 
soframıza davet ediyorum.

Ramazan-ı Şerif’imiz huzur ve bereket 
getirsin. 100. Yaşımız kutlu olsun. 
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Geleceğimiz aydınlık olsun diyor; tüm 
üyelerimize işlerinde kolaylık ve başarı 
diliyorum.” 

Başkan Kösemusul konuşmasının 
devamında Yerli Oto konusunda 
Sakarya’nın ev sahipliği talebi ile ilgili 
güçlü bir lobi ve güçlü bir ses oluşturmak 
gerektiğini vurgulayarak“Örneğin az 
önce SATSO Meclisi olarak ilk üretilen 
Yerli Oto’ya biz talip olalım, sesimizi 
duyuralım” dedi.

Aylık faaliyetler ile ilgili söz alan 
Meclis üyesi Adem Bilgen de yerli oto 
konusunda Sakarya’nın hazır olduğunu 
belirterek, “ Sn. Cumhurbaşkanımız 
ve TOBB Başkanımızın desteğini 
bekliyoruz. Sakarya sanayi ve ticarette 
önemli bir jeopolitik konumdadır. 
Bu avantajları ile yerli otomotiv 
konusundaön plandadır. Milli araç, yerli 
otomobil Sakarya’da üretilmelidir. İlk 
yerli otoya da talibiz”dedi.

Aylık faaliyetlerle ilgili 
değerlendirmelerin ardından SATSO 
Disiplin Kurulu’na havale edilen bir 
üyeile ilgili raporlama konusunda bilgi 
vermek üzere kürsüye gelen SATSO 
Disiplin Kurulu Üyesi Tarık Pekerken 
şunları dile getirdi:

“40 yıldan fazla süredir SATSO 
camiasında yer alıyorum. Bu benim 
için mutluluk verici ve hoş bir durum. 
Disiplin Kurulu olarak bize gelen 
durumlarda şu mantıkla düşünüyoruz; 
biz bu üyemizi korumakla mükellefiz.  
Diğer taraftan binlerce başka üyemizi 
de korumalıyız. Böyle kıldan ince kılıçtan 
keskin bir denge var. Bir tarafı tefrit, bir 
tarafı ifrat. Biz buna İslami jargon Kur’an 
dilinde sırat-el mustakim diyoruz. Bize 
ilk defa intikal eden üyeler için bir 

uyarı yazısı yazıyoruz. Tekrarlanırsa ki 
tekrarı olmuyor genellikle o zaman 
müeyyideler uygulanıyor” dedi.

Madde oybirliği ile kabul edildi.

Meslek Komitesinin Sorunlarının 
Görüşülmesi Maddesinde konuşan 
31. Meslek Komitesinden Meclis Üyesi 
Behlül Bayrak sektörel sorunlara 
değinerek “Komitemiz Ocak ayından 
bu yana taahhütlü satın alınan 
telefonların müşteri tarafından bedeli 
ödenmediği zaman başka bir yere 
satışının yasaklanması konusunu takip 
etmektedir. Borcunu ödeyemeyen 
müşterinin bunu ödemek için 
telefonunu satmak istemesi ve ikinci 
el telefon alım satım işi yapan sektör 
temsilcilerimizi telefonun kullanıma 
kapanması zor duruma sokmaktadır. 
MOBİSAD öncülünde BTK’ya ve ilgili 
kurumlara yazı yazdık. Konu, cep 
telefonları yerine hattın kapanması 
ile çözüldü. Üyelerimizin şubeleri 
ve Oda kayıtları ile ilgili ziyaret 
çalışmaları yaptıklarını dile getirdi.Cep 
telefonu konusunda da yerli üretimin 
desteklenmesi gerektiğini vurguladı.

7. Meslek Komitesi’nden Meclis üyesi 
Adem Bilgen ise yeni binalar ve 
yeni tesisatlar için kombi yoğuşma 
giderlerinin plan ve projelerde yer 
alması gerektiğini ifade ederek 
“Geleceğin kombileri yoğuşmalı 
kombiler ve bu giderlerin olması 
gerekiyor. Bu giderlerini olamaması atık 
sular gibi çevreye zarar veriyor. KOMBİ 
dolapları kötü görüntü oluşturduğu 
için içerde kombi odaları yapılması 
gerektiğini savunuyoruz. İçeride olursa 
ekonomiye katkı sağlanmış olur.” Dedi

16. Meslek Komitesinden Meclis Üyesi 

Oktay Topçu, ise sigorta sektöründe 
yaşanan sıkıntıları dile getirerek “12 
Nisan’daki yönetmelikle acentelerin 
yüzde 80 inin poliçe kesemediğini ifade 
ederek “Yeni sistemle ticari ve bireysel 
sigortalar aynı ücrete geldi. Sigorta 
şirketleri de poliçe kesmeme kararı 
aldılar. Tek şirketle çalışan acenteler de 
şu anda çalışamıyor. İtirazlarımızı yaptık 
ama bir sonuç alamadık henüz.” diye 
konuştu.

Dilek ve Temenniler Bölümünde 
konuşan Meclis Üyesi Adnan 
Borazancıoğlu, TOBB bünyesinde 
“Yatırım Ortamını İyileştirme 
Koordinasyon Kurulu” (YOİKK) Altyapı 
Teknik Komitesinde çalışmalar 
yürüttüklerini ancak çalışmaların 
devamlılığının sağlanamadığını 
TOBB’dan bu toplantılara davet 
alınmadığını dile getirdi.

Meclis Üyeleri ayrıca TOKİ’ye ait olan 
eski stat arazisinin kentin faydasına bir 
şekilde değerlendirilmesi ile ilgili görüş 
bildirdiler. 

Konu ile ilgili olarak Behlül Bayrak 
alanın AVM olarak değerlendirilmesi 
gerektiğini savunurken, Burcu Başar 
Akgün sportif bir yeşil alan olabileceğini, 
Yusuf Murat Emir ise, şehirdeki trafik 
yoğunluğunu artırmayacak şekilde 
değerlendirilmesini önerdi. Yönetim 
Kurulu Üyesi Fatma Aygün Kahya ise bu 
konuda itiraz için geç kalındığını daha 
önce çalışma yapılması gerektiğini, eski 
stadın olduğu yerin TOKİ’nin imarlı bir 
arazisi olduğu ve değerlendirmenin o 
kuruma ait olduğunu dile getirdi.
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Haziran 
Ayı Olağan Meclis Toplantısı,  Meclis 
Başkanı A. Akgün Altuğ başkanlığında, 
meclis üyelerinin katılımı ile gerçekleş-
tirildi. Yoklama ve gündem maddeleri-
nin oylanmasının ardından 1137 no’lu 
Meclis oturumuna ait tutanak görüşü-
lerek oy birliği ile kabul edildi.

Mayıs ayı Kat’i Mizan ve ekleri ile Bütçe 
İzleme Raporu’nu sunmak üzere kürsü-
ye gelen Hesap İnceleme Komisyonu 
Başkanı Melih Kaykayoğlu tarafından 
okunmasının ardından oylanarak, mec-
lis üyeleri tarafından tasdik edildi.

İhracat Hedefimize Ulaşacağız

Yönetim Kurulu’nun aylık faaliyetle-

ri ile ilgili bilgi vermek üzere kürsüye 
gelen SATSO Yönetim Kurulu Başkanı 
Mahmut Kösemusul, Kadir Gecesi’ni 
kutlayarak başladığı konuşmasında, 
ihracat ve büyüme rakamları ile ilgili 
düşüncelerini dile getirdi, yerli otomo-
bil çalışmalarını aktardı. İhracatta ilk 5 
il arasında yer alma hedefine yaklaş-
tıklarını belirten ve son ay rakamlarını 
meclis üyelerine aktaran Kösemusul, 
“Sakarya’mız otomotiv sektöründeki 
başarısı sonucunda %237’lik artış ve 
478 milyon 343 bin dolar Mayıs ihracatı 
ile 7. sıradayız. 26 sektörde 125 ülkeye 
ihracat yapan şehrimizin başarısında 
dikkat çeken nokta ise ilk 5 ayda ülke ih-
racat artışının yaklaşık dörtte birini tek 
başına karşılaması oldu.” derken ülke-
nin büyüme rakamlarına ilişkin, “Güçlü 

büyüme performansı var. TÜİK’e göre 
ülkemizin ilk çeyrek büyümesi %5, net 
ihracatın büyümeye etkisi %2,2. Net 
ihracatın büyümeye etkisine baktığı-
mızda, Sakarya’mızın ihracat artışında-
ki başarısıyla büyümeye önemli katkı 
yaptığı görülüyor. Başarılı büyüme per-
formansının, güven ve istikrar, teşvik 
ve reform, yatırım ve yüksek ihracatla 
süreceği inancını taşıyoruz.” ifadelerine 
yer verdi. 

Yerli Otoda Eylem Planı Hazır

Yerli otomobil yatırımının Sakarya’ya 
kazandırılması konusundaki çalışmala-
rı meclis üyelerine aktaran Kösemusul, 

HAZİRAN AYI MECLİS TOPLANTISI
YERLİ OTO İÇİN SAKARYA BİRLİK OLMALI 
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şehrin avantajlarını anlattı, bu milli ya-
tırım için şehrin birlik olması gerektiğini 
söyledi. Sanayi Bakanı Faruk Özlü, Ba-
kan Yardımcısı Hasan Ali Çelik ve TOBB 
Başkanı Rifat Hisarcıklıoğlu ile bir araya 
geldiklerini, şehrin yöneticileri ile SAT-
SO’da istişare toplantısı yaptıkları bilgi-
sini veren Başkan Kösemusul, “Yerli oto 
dosyamızı sunduk ve yol haritamızı ko-
nuştuk. Sakarya’mız, Limanı ve ulaşım 
ağları, lojistik avantajları olan, kaliteli 
üretimler gerçekleştiren nitelikli istih-
dama sahip bir şehirdir. Her geçen gün 
rekor kıran ihracatı ile ülkemizin büyü-
me rakamlarına en çok katkı yapan iller-
den biri olarak biz, her anlamda, hazırız. 
Şehrimizde yer hazırlayıp bu çok önemli 
milli yatırıma ev sahibi olmak istemekle 
birlikte hem organizasyon hem de üre-
tim noktasında da fikirlerimiz, çalışma 
ve projelerimiz var. Üniversitemizle bir-
likte kapsamlı bir dosya ve eylem planı 
hazırladık. Bayram sonrasında inşallah 
toplantılarımız ve çalışmalarımız, lobi 
faaliyetlerimiz hızlanarak devam ede-
cek. Evet, Yerli otoda en doğru adres 
Otomotiv Şehri Sakarya’mızdır. Karar 
vericilerin ve üretimi yapacak babayi-

ğitlerin milli tank, milli tren gibi yerli 
otoda da Sakarya’mızı tercih edecek-
lerine inanıyorum. Azimle, hep birlikte 
çalışarak bu milli projeye inşallah ev sa-
hibi olacağız.” şeklinde konuştu. 

Nitelikli İstihdama Köklü Çözümler

Mesleki eğitimde markalaşma hedefiy-
le Milli Eğitim Müdürlüğü ile yaptıkları 
çalışmaları da özetleyen Kösemusul, 
“Çalışmalarımız sürüyor. İl Müdürümüz 
Pervin Töre Hanıma teşekkür ediyo-
rum. İş dünyası – eğitim işbirliğini Oda 
olarak çok önemsiyoruz. Nitelikli istih-
dam konusundaki yol haritamızı kararlı 
ve köklü çözümlerle yürütmeye devam 
ediyoruz. Yeni yılda iki meslek lisemiz 
inşallah eğitim yaşamına başlayacak. 
Arifiye’deki lisemiz motorlu araçlar 
teknolojisi alanında tematik lise oldu. 
Ayrıca hizmet binamızın yan tarafında 
Mesleki Yeterlilik ve Eğitim Merkezimiz 
ile ilgili çalışmalarımız devam ediyor. 
Mesleki Yeterlilik sınavları için yetkileri-
miz çerçevesinde teorik ve uygulamalı 
eğitimleri veriyoruz. Sakarya’yı mesleki 
eğitimde markalaştırmak için her türlü 
potansiyele ve altyapıya sahibiz. Mil-

li Eğitim Müdürlüğümüzün yeteneğe 
göre eğitim çalışmalarına destek ver-
meye devam edeceğiz.” diye konuştu. 

SATSO Bayramlaşma Töreni 1. Gün, 
12.00’da 

Başkan Kösemusul konuşmasının so-
nunda SATSO Camiasının Ramazan 
Bayramı’nı kutladı. Kösemusul, “Rama-
zan Bayramı’nda geleneksel bayram-
laşma törenimizi Odamız bahçesinde 
gerçekleştireceğiz. SATSO misafirper-
verliği ve ikramlarımızla Birinci gün saat 
12.00’da tüm üyelerimizi ve dostlarımı-
zı programımıza bekliyoruz. Şimdiden 
tüm üyelerimizin bayramını kutluyo-
rum.” ifadelerini kullandı. 

Yerli Oto İçin Güçlü Yönlerimiz Var

Başkan Kösemusul’un açıklamalarının 
ardından kürsüye gelen Meclis Üyesi 
Necmettin Kırık yerli oto ile ilgili de-
ğerlendirmelerde bulunurken, “Yerli 
oto konusunda Cumhurbaşkanımızın 
pozitif bir enerjisi var ve bu konuda en 
avantajlı bölge de Sakarya. Otomotiv 
konusunda bir arazi çalışması mı yapı-
yoruz, üretim konusunda bir model mi 
üretiyoruz? Bu konuda daha detaylara 
inilerek netleşmesinden yanayız. Çün-
kü TOBB Genel Kurulu’ndan sonra bu 
konuda son düzlüğe girildi ve net so-
mut ilerlemeler olmalı. Bu Sakarya’nın 
genelini ilgilendiren bir konu, sadece 
SATSO’nun görevi değil herkes bir ara-
da olmalı” diye konuştu.

Bu İşi Bilen Ekip İle Çalışıyoruz
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SATSO Başkanı Mahmut Kösemusul da 
cevaben kürsüye çıkarak; “Otomotiv 
konusuna 6 yıl önce çalışmaya başladık. 
Çalıştay yaptık, ciddi çalışmalar gerçek-
leştirerek şehrimizi adeta hazırladık. 
Otomotiv sektöründe yerli oto için ev 
sahipliği yapıp yapamayacağımızı orta-
ya koyduk. O dönemde, Valilik Büyük-
şehir ve SAÜ ile bir protokol yaptık. SAÜ 
otomotiv bölümünü getirdi. Valilik, 
ev sahipliği yaparız, dedi. Büyükşehir 
arazi tahsisinde kamulaştırma yaparız, 
dedi. Sakarya çok önemli bir il. Doğal 
özellikleri olan herkesin gözü üzerinde 
olan bir il. Göç konusunda seçici olma-
lıyız. Sanayi gelişecekse daha kent ha-
vasında yürümesi için doğaya zarar ver-
meden nitelikli insan profili ile gelişsin 
istiyoruz. Biz otomotiv konusunda da 
güçlü yönlerimizden dolayı üretimine 
ev sahipliği yapmak amacındayız. Oto-
motiv sektöründe lojistik de çok önem-
li; liman ve taşımacılık konusunda da 
Sakarya avantajlı. İstihdam çok önemli, 
sıfır hatalı üretim yapan tecrübeli istih-
damımız, güçlü üretimimiz var. Biz bu 
işi bilen bir ekiple çalışıyoruz. Sağolsun-
lar şehrimizin dinamikleri de bu çalış-
maya destek veriyorlar. Şehrimizde yer 
hazırlayıp bu çok önemli milli yatırıma 
ev sahibi olmak istemekle birlikte hem 
organizasyon hem de üretim noktasın-
da da fikirlerimiz, çalışma ve projeleri-
miz var. Rakiplerimizin farkındayız. Biz 
güçlü bir lobi ile inşallah hep birlikte 
çalışarak yerli otomobili şehrimize ka-
zandıracağımıza inanıyorum.” şeklinde 
konuştu. 

Enerji Sektörünün Rüyası Sakarya’da 
Gerçekleşmeli

Dilek ve temenniler bölümünde konu-
şan Meclis Üyesi Adnan Borazancıoğlu, 
“İlimizde TSE’nin yüksek ve alçak geri-
lim kısa devre test laboratuvarı kurul-
ması konusunda çalışmalar var. Konum 
olarak en uygun bölge Sakarya’dır. Bu 
projenin Ankara’da bilgisini alarak he-
men akabinde, Sakarya’ya getirmek 
için gayret eden Yönetim Kurulu Baş-
kanımız Mahmut Kösemusul’a teşekkür 
ediyorum. Yüksek ve alçak gerilim kısa 

dere test laboratuvarı, bir kompleks 
olarak enerji sektörünün Cumhuriyet-
ten bu yana en büyük rüyasıdır. Milli 
bir projedir. Sakarya’da gerçekleşmesi 
halinde tüm sektörlere büyük katkı-
ları olacaktır. SATSO 100. Yıl kitabının 
önümüzdeki aylarda gerçekleştirilecek 
uluslararası sempozyuma katılmasını 
arzu ederiz.” dedi.

Meclis Üyesi Adem Bilgen ise yerli oto-
mobilin ilimizde üretilmesi konusunda 
birlik ve beraberlik içinde destek olmak 
gerektiğini vurgulayarak “Tabi ki Sakar-
ya’da yerli otomobil ilimizde üretilmeli” 
dedi. 

Meclis Üyesi Hasan Genç, Behlül Bay-
rak, Adem Bilgen, Adnan Borazan-
cıoğlu, meclis üyelerinin toplantılarına 
katılım oranı ve sürekliliği ile ilgili de-
ğerlendirmelerde bulunarak, SATSO 
Meclis toplantılarına katılmanın meclis 
üyesi seçilmek kadar önemli olduğunu, 
mazeretsiz devamsızlığın etik olarak 
uygun olmadığını vurguladı.

Meclis Üyesi Behlül Bayrak, “Bulundu-
ğumuz şehir daha rahat olsun. Ticari ya-
şam canlanmasına yönelik uygulamalar 
artsın istiyoruz.” diyerek kent merkezin-
de hem ticari yaşamın canlanması, hem 
de insanların sosyal hayatına yönelik 
alanların olması gerektiğini belirtti. 

Meclis Üyesi Bülent Yazar, “Önümüz-
deki günlerde tarım ve hayvancılık ala-
nında destekler açıklanacak. Yapılan 
yatırımlar alanında yüzde 50-70 oranı 
arasında hibe var. 2016 yılında Türkiye 
1,2 milyon damızlık ve besi için sığır 
ithal etti. Dünyanın en pahalı et yiyen 
ülkelerinden birisiyiz. Devlet tedbir alıp 
uygulamaya başladı. Sakarya, tarım da 
sanayi kadar önemli bir merkez. Verimli 
alanlar var. Ancak ruhsat problemi ya-
şanıyor. Büyükşehir Belediyesi köyleri 
mahalle haline getirdiği için ruhsat so-
runu yaşıyoruz. Yatırım yapmak isteyen 
çok fazla insan var ama ruhsat alınama-
dığı için hibelerden yararlanamıyor ve 
yatırım yapılamıyor.” diyerek bu konu-

da bir çalışma talep etti.

Meslek Komitelerinin Sorunları Görü-
şüldü

Meslek Komitelerinin sorunlarının gö-
rüşülmesi maddesinde konuşan 22 
Meslek Komitesinden Meclis Üyesi Bü-
lent Yazar, “Sakarya’da yerli otomobil 
üretimi ile ilgili elimizden geleni yap-
malıyız. Ama fotoğrafı doğru çekmeli-
yiz. Yan sanayi altyapısını da bu üreti-
me uygun hale getirerek hazırlamalıyız. 
Meslek Komitesi olarak biz bu konuda 
çok çalışma yaptık. Yan sanayiyi yerli 
otomobil için daha da güçlendirmeli-
yiz. Sakarya’da kalifiye eleman ve yan 
sanayi açığımız hala var ve hızla kapat-
malıyız. ” dedi. Yazar ayrıca otomotiv 
meslek komitesi olarak bilgi ve destek 
olarak hazırız. Çalışmalara dâhil olmak 
isteriz.” şeklinde konuştu.

31. Meslek Komitesi’nden Meclis Üyesi 
Behlül Bayrak, cep telefonlarına yük-
lenen uygulamalar konusunda bilgi 
vererek “Cep telefonlarına indirilen 
programlar yasadışı örgütler tarafından 
kullanıldıysa artık kullanıcılar da suçlu 
duruma düşüyor ve kanunen de suçlu 
duruma düşüyor.Bu konuda bilgilen-
dirme toplantısı yapmayı planlıyoruz. 
Özellikle ikinci el cep telefon kullanı-
cılarının bu konuda bilinçlendirilmesi 
gerektiği ve alışverişleri merdivenaltı 
olmayan yerlerden yapmalarını tavsiye 
ediyoruz.” dedi. 

1. Meslek Komitesi’nden Meclis Üyesi 
Turgay Çelik ise ilimizdeki tarım sektörü 
ve lisanslı depoculuk uygulamalarının 
avantajları konusunda değerlendirme-
lerde bulundu. Çelik konuşmasında, 
“Hasat dönemi çok kısa. Artık makine 
ekipman fazla olduğu için süre kısa-
lıyor hasatta. Bir iki ay sürede bütün 
ürün tarladan kalkıyor ve alıcısına ya da 
depolara gidiyor. Türkiye’de TMO’nun 
yaklaşık 3,5 milyon ton lisanslı depocu-
luk ile ilgili yerler yapıldı. Ancak Sakar-
ya’da yok. Çok avantajları var. Bu depo-
lara çiftçi ürünü getirdiği zaman kirası 
uygun, stopaj avantajları var. Bu konu-
da biz Sakarya’da yapılması için gayret 
ediyoruz.” diyerek fırsatın değerlen-
dirilmesi gerektiğini belirtti, Sakaryalı 
çiftçilerin de faydalanması konusunda 
çalışma talep etti.
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MESLEK KOMİTE TOPLANTILARI
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası 
(SATSO) bünyesinde faaliyet gösteren 
ve çoğunluğunu telekomünikasyon ve 
bilgisayar faaliyetleri ile iştigal eden 
üyelerden oluşan 31. Meslek Komitesi, 
meslek grubunu temsil eden üyeleri ile 
yıllık değerlendirme toplantısında bir araya 
geldi.

Ev sahipliğini 31. Meslek Komitesi Başkanı 
İbrahim Arabul, Meclis Üyeleri; Behlül 
Bayrak, Necmettin Kırık, Komite Başkan 
Yardımcısı Enes Sevindik ve Komite Üyesi 
Ahmet Şehit yaptığı toplantıya Sakarya 
İş- Kur İl Müdürü Tekin Kaya ve çok sayıda 
sektör temsilcisi iştirak etti.

Açılış konuşmasını 31. Meslek Komitesi’nden 
Meclis Üyesi Necmettin Kırık yaptı. Kırık 
konuşmasında komite faaliyetleri ile 
ilgili bilgi vererek sektörün ilimizde ve 
bölgemizde gelişmesi adına yaptıkları 
çalışmalar hakkında davetlilere bilgi verdi.

Meclis Üyesi Necmettin Kırık bilişim 
sektörünün gelişiminin bir sektör birliği 

ihtiyacı doğurduğunu ifade ederek ulusal 
anlamda faydalı olacağına ve sektörün 
temsil gücünü artıracağına dikkat çekti.

Sakarya İş- Kur İl Müdürü Tekin Kaya ise İş-
Kur faaliyetleri hakkında bilgi verdi. Kaya 
konuşmasında 2016 yılında sertifikasyon 
programları çerçevesinde toplam 13bin 
kişinin istihdam konusunda desteklendiğini 
ifade etti. 

Girişimciliğin de önemine değinen Tekin 
Kaya erişkinler olarak Avrupa’da %12, 
sadece Fransa’da %20, Türkiye’de ise %4 
oranında bir girişimci olduğunu belirterek 
“Bunun yanı sıra girişimcilik kurslarına 
katılarak iş hayatına atılanların oranı %30 
‘dur. Bu da önemli bir orandır.”dedi.

Kaya ayrıca İş-Kur Sakarya olarak istihdamın 
desteklenmesi adına 2016 yılında iş gücü 
piyasasının 65 milyon TL fonlandığını ifade 
ederek, “Önceden iş sahibi olmayan, iş 
bulamayan insanlar girişimciliğe yönelirken 
bugün baktığımızda meslek sahibi iş sahibi 
insanlarının da iş fikirlerini hayata geçirmek 

için girişimciliğe yönlendiklerini görüyoruz. 
Bu çok güzel bir gelişme.” dedi.

Sakarya İş- Kur İl Müdürü Tekin Kaya’nın 
ardından kürsüye gelen 31. Meslek 
Komitesi’nden Meclis Üyesi Behlül Bayrak 
ise bilişim ve cep telefonu sektörünün hızlı 
bir değişim içinde olduğunu dile getirerek 
dünyada yaşanan ekonomik krizden bu 
sektörün de olumsuz etkilendiğini ifade 
etti.

Bayrak konuşmasının devamında SATSO 
öncülüğünde yapılan çalışmalar hakkında 
bilgi vererek “Cep telefonculuk artık bir 
meslek ve ciddi bir sektör haline geldi. Artık 
bu sektör ile ilgili kanun ve kural çalışmaları 
yapılıyor. Gelip geçici değil çocuklarımıza 
bırakacağımız bir meslek oldu. Biz de 
SATSO’da sektörün temsilcileri olarak tüm 
sorunlarımızı dile getiriyor yapıcı bir şekilde 
çözümüne katkı sağlıyoruz. Üyelerimizin 
desteği her zaman çok önemlidir. Verdiğiniz 
destekle sektörümüzü geliştirme adına 
çalışmalarımız devam edecektir.” diye 
konuştu

BİLİŞİM VE TELEKOMÜNİKASYON SEKTÖRÜ 
DEĞERLENDİRİLDİ
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası 20. Meslek Komitesi 
(Petrol ürünleri Toptan ve Perakende Ticareti) Makine 
Mühendisleri Odası Sakarya Şubesi işbirliği ile otogaz 
istasyonlarında çalışan taşıt dolum personeline 
(pompacı) sertifikalı teknik eğitim semineri düzenledi.

Önceki süreçlerde makine mühendisleri odası 
tarafından düzenlenen eğitim geçtiğimiz yıl SATSO’da 
yapılarak Türkiye’de ilk defa bir ticaret ve sanayi odası 
organizasyonu ile gerçekleştirilmişti.

Bu anlamda bir ilke imza atan Sakarya Ticaret ve Sanayi 
Odası ilgili meslek grubu olan 20. Meslek Komitesi 
öncülüğünde eğitimlere devam ediyor.

LPG Otogaz İstasyonları Tasıt Dolum Personeli 
(Pompacı) Eğitiminde, LPG’nin tanımı, özellikleri, LPG’nin 
Emniyetli Bir Şekilde İkmal Yapılması, Yanıcı ve Parlayıcı 
Maddelerin Genel Özellikleri ve Yangın Tedbirleri, 
LPG’nin Doldurulması Sırasında Topraklanması, Uçucu 
Organik Bileşikler, Tehlikeleri ve Korunma Yöntemleri, 

LPG’nin Taşınması, Dolum ve Boşaltım İşlemi Sırasında İş 
Güvenliği ve Malzemeleri, İlkyardım konusunda detaylı 
bilgiler verildi.

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Meclis Salonu’nda 
Makine Mühendisleri Odası Sakarya Şubesi Eğitmeni 
Mustafa Mistilli tarafından verilen eğitime yaklaşık 30 
kişilik bir katılım oldu.

SATSO 20. Meslek Komitesi’nden Meclis Üyesi Serkan 
Özçiftçi ’nin de iştirak ettiği eğitim 2 gün süreyle devam 
etti. 

Eğitimin sektörel anlamda oldukça verimli geçtiğini 
dile getiren Meclis Üyesi ZSerkan Özçiftçi, istasyon 
çalışanlarının bilinçli bir şekilde hizmet etmelerini 
sağlamak adına verdiği değerli bilgilerden dolayı 
Eğitmen Mustafa Misttili’ye ve üyelere bu imkanı sunan 
SATSO Yönetimine teşekkür etti.

SATSO 20. MESLEKGRUBU ÜYELERİ SEKTÖREL 
EĞİTİMDE BİR ARAYA GELDİ
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde faaliyet 
gösteren ve çoğunluğunu telekomünikasyon ve 
bilgisayar faaliyetleri ile iştigal eden üyelerden oluşan 
31. Meslek Komitesi, aylık olağan toplantısını komite 
üyelerinin katılımı ile gerçekleştirdi.

Komite üyelerinin katılımı ile gerçekleştirilen toplantının 
ana gündem maddesini taksitle alınmış telefonların iki 
taksit üst üste ödenmemesi halinde GSM hatlarının 
kapatılmasının oluşturduğu mağduriyet oluşturdu.

Konu ile ilgili değerlendirmede bulunan 31. Meslek 
Komitesi’nden Meclis Üyesi Behlül Bayrak şunları dile 
getirdi:

“Bazı GSM operatörlerinin vatandaşların GSM hatları 
üzerinden almış oldukları cep telefonlarının 2 taksit 
üst üste ödenmediği takdirde alınan cep telefonunun 
GSM operatörü tarafından kapatılacak olması Komite 
üyelerimiz tarafından tepkiyle karşılanmaktadır. Bu 
şekilde taksitle alınan hangi mal taksit ödenmediği 
takdirde kullanım hakkı kısıtlanmaktadır? Son 3 yılda 
başlayan taksitli cep telefonu satışında bugüne kadar 
operatörlerin ödeme yapmayan abonelerinden 
mahkeme kanalıyla ödemeleri tahsil ettiğini 
bilmekteyiz. Bu karar ile ilgili BDDK’ya bir talep yazısı 
yazarak itiraz etmeyi planlıyoruz. Yüz binlerce üyemiz 
ilerleyen zaman içerisinde kullanılmış cep telefonu 
ticareti yapamayacak hale gelecektir. Bu uygulamanın 

hayata geçmesi sektörümüzü mağdur edecektir.

Bu kararın operatöre yazılacak uyarı yazılarıyla birlikte 
düzeltilmesini Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası adına 
Meslek Komitemiz takip edecektir. İletişimin en büyük 
insani haklardan birisi olduğu düşüncesiyle ücretini 
ödeme taahhüdünde bulunarak almış olduğu cep 
telefonunu vatandaşımız istediği yere satma ya da 
değiştirme hakkına sahiptir. Bunun için de yasal 
yollarla vergisini ödeyen, işçi çalıştıran, kira ödeyen 
cep telefonu bayilerinin endişe etmeden ticaretini 
sürdürmesi sağlanılmalıdır. Bu kararın muhakkak 
Türkiye Cumhuriyeti Mahkemelerinden döneceğini 
ümit ediyoruz. Eğer ki bu karar uygulanmaya devam 
edilecekse kredi kartı ile taksitli telefon satışının tekrar 
başlatılmasını talep ediyoruz. Düşünün ki kredi kartıyla 
aldığınız herhangi bir ürün velev ki yediğiniz bir yiyecek 
ya da içecek kredi kartını ödemediğiniz takdirde geri mi 
alınıyor? Operatörün 24 ay taksitle sattığı cep telefonu 
artık tüketicinindir. Operatör parasını alamadığı takdirde 
tüketiciden parayı talep etme hakkı vardır. Bu hakta 
yasal yollarla kişinin kendi adına olan taşınmazlarıyla 
yıllardan beri alınmaktadır. Şimdi işin kolayına kaçarak 
ürünü kapatmaya kalkması ve piyasada serbest yollarla 
gezen bu malı alan 3. kişileri mağdur etmeye yol 
açacaktır. Kamuoyuna konunun takipçisi olacağımızı 
saygılarımızla bildiririz.”

GSM SEKTÖRÜ VE KULLANICILARI MAĞDUR OLMASIN
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde faaliyet gösteren ve 
çoğunluğunu sağlık kuruluşları, eczaneler ve parfümeri ticareti 
ile iştigal eden firmaların oluşturduğu 15. Meslek Komitesi, Sosyal 
Güvenlik Kurumu İl Müdürü Erhan Çavuş ve Sağlık İl Müdürü Doç. Dr. 
Aziz Öğütlü’yü ziyaret ederek sektörel sorunlarını dile getirdi.

SATSO Yönetim Kurulu Üyesi Emrullah Terzioğlu, 15. Meslek 
Komitesi Başkanı Ercan Başnuh, Komite Başkan Yardımcısı Seçkin 
Sandıkyapan, Komite Üyeleri; Nihat Nama,  Meclis Üyesi Semih 
Çokay’ın iştirak ettiği ziyaretlerde sektör temsilcileri il müdürlerine 
hayırlı olsun dileklerinde bulundu. 

İlk olarak Sosyal Güvenlik İl Müdürü Erhan Çavuş’u ziyaret eden heyet, 
Çavuşa görevinde başarılar dileyerek sektörel değerlendirmelerde 
bulundu. 

Ziyarette özellikle Medula Sistemi konusunda sektör temsilcileri ve 
sistemi kullanan medikal firmaların ilinçlendirilmesi amacıyla ortak 
bir eğitim ve çalıştay programı planlaması görüşüldü

Değerlendirmelerde bulunan İl Müdürü Erhan Çavuş sıkıntıların 
giderilmesi konusundaki işbirliğinden memnuniyet duyarız. 15. 
Meslek Komitesi ile iç içe çalışıyoruz, bütünleşik bir şekilde sorunlara 
çözüm üretmek amacındayız. Sektördeki kirliliğin de ortadan 
kaldırılması yolunda hedeflerimiz var işbirliğimiz bu anlamda da çok 
önemli. Mesleği hakkıyla yapan kazansın” dedi.

SATSO Yönetim Kurulu Üyesi Emrullah Terzioğlu ise Sakarya Ticaret 
ve Sanayi Odası olarak diyalog ve ortak vizyon çerçevesinde kurumlar 
arası işbirliğini önemsiyoruz. Heyecanla görevini en iyi şekilde 
yapmak gayretinde olan tüm kurumlarla çalışmaktan mutluluk 
duyuyoruz. Üyelerimizin sağlıklı bir şekilde hizmet verebilmeleri için 

hep birlikte gayret edeceğimize inanıyorum” diye konuştu

Heyetin ikinci durağı Sağlık İl Müdürü Doç. Dr. Aziz Öğütlü oldu. Doç. 
Dr. Öğütlü’ye Hayırlı olsun dileğinde bulunan heyet sağlık sektörü ile 
ilgili değerlendirmelerde bulundu.

15. Meslek Komitesi Başkanı Ercan Başnuh, sektörel sağlık sektöründe 
yeni uygulamalar ve Medula Provizyon Sistemi  ile ilgili bir çalıştay 
yapmayı planladıklarını ifade etti. Başnuh konuşmasında şunları dile 
getirdi; “ Sağlık sisteminde kalitenin yakalanabilmesi için kurumlar 
arası işbirliğini önemsiyoruz. Hızlı yol alıp sorunun kaynağına 
inebiliyoruz. Medikal firmalar da artık Medula Provizyon sistemine 
dahil edilecek.  Bu konuda ilgili kurumlarla iletişim halinde olmak 
istiyoruz. 40 a yakın firma medikal ruhsatı aldı. Belli bir standardı 
bulduk. Medikal sektörü hem teşhis hem tedavi aşamasında 
önemli bir bölümü kapsıyor. Bu sektörde ahlaki yaklaşım da çok 
önemli. Denetim çok iyi yapılmalı. Medula Provizyon sistemi ve 
yeni yönetmelikler konusunda yapmayı planladığımız programda 
işbirliğinizden memnuniyet duyacağız.” 

Sağlık İl Müdürü Doç. Dr. Aziz Öğütlü ise “Sağlık sektörü bir çarka 
benzer. Bu çarkta, sağlık kurumları eczacılar, ilaç firmaları medikal 
firmaları var. Sağlık sistemi bu saç ayaklarına bağlı. Sağlıkta kalite için 
bu fonksiyonların çok iyi çalışması gerekiyor. Bu sektörlerde eğitim 
ve sertifikasyon sistemi çok önemli. Yarısı kaliteli bir şey olmaz. Kalite 
bütündür. SATSO’nun sektörle ilgili çalışmalarına katkı sağlamak 
isteriz.”  diye konuştu.

Ziyarette ayrıca hastalık tedavisinin aksine hastalık meydana 
gelmeden hastalığın önlenmesi anlamına gelen önleyici tıp 
konusunda ortak çalışma yapılması konusunda değerlendirmelerde 
bulunuldu.

MEDİKALCİLERDEN KURUMSAL İŞBİRLİĞİ 
GÖRÜŞMELERİ
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde 
faaliyet gösteren ve çoğunluğunu 
sigorta aracılık hizmetleri ve finans sektör 
temsilcilerinin oluşturduğu 16. Meslek 
Komitesi çalışmalarıyla üyelerine hizmet 
çıtasını yükseltiyor..

Sigorta Acentelerinin sorunları ve mesleğin 
geleceğine yönelik faaliyetleri kapsamında 
“Sigorta Acentelerinin Geleceği” konulu bir 
konferans düzenledi.

Doğu Marmara Kalkınma Ajansı (MARKA)’nın 
hizmet alanını kapsayan illerin Ticaret ve 
Sanayi Odalarının ilgili meslek komitelerinin 
katılımıyla gerçekleştirilen “Sigorta 
Acentelerinin Geleceği” konulu konferans 
yoğun bir katılımla gerçekleştirildi.

Ev sahipliğini Sakarya Ticaret ve Sanayi 
Odası Yönetim Kurulu Üyesi Emrullah 
Terzioğlu, 16. Meslek Komitesi Başkanı 
Mustafa Tekneci, Komite Başkan Yardımcısı 
Fazilet Neşe Akma,  Meclis Üyeleri; Ayhan 
Akdağcı, Oktay Topçu ve Zafer Yıldırım ile 
Komite Üyelerinin yaptığı konferansa çok 
sayıda sektör temsilcisi iştirak etti.

Toplantı moderatörlüğünü TOBB Sigorta 

Acenteleri İcra Kurulu  (SAİK) Başkanı 
Hüseyin Kasap yaparken Divan’da Sigorta 
Acenteleri Sakarya İl delegesi Zekeriya 
Başoğlu ve SATSO 16. Meslek Komitesi’nden 
Meclis Üyesi ve Sakarya İl Delegesi Ayhan 
Akdağcı yer aldı. 

Toplantının açılış konuşmasını yapan 
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Genel 
Sekreteri Yiğit Ateş Oda ve komite 
çalışmaları hakkında bilgi vererek şunları 
dile getirdi: “Odamız, 34 meslek komitesi 
ile 15 bin üyesine, ilimize ve ülkemize katkı 
sağlamak adına gayretlerini sürdürüyor.  
Sakarya hızla gelişen bir il. İhracatta yüzde 
269’luk bir artış ile geleceği parlak ufku açık 
bir il olarak hedeflerimiz doğrultusunda 
çalışmalarımızı sürdürüyoruz. Hizmetlerimiz 
çerçevesinde en önemli paydaşlarımız olan 
meslek komitelerimizin talepleri bizim için 
her zaman önemlidir. 16. Meslek Komitemiz 
de sektör adına başarılı çalışmalar yürüten 
komitelerimiz arasındadır. Konferansımızın 
sektörümüz, ilimiz ve ülkemiz adına hayırlı 
olsun” dedi.

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası 16. Meslek 
Komitesi’nden Meclis Üyesi Oktay Topçu 
da sigorta acentelerinin sorunları ile ilgili 

değerlendirmelerde bulunduğu konuşmada 
şunları dile getirdi:

“Biz acentelerin dertleri herkesin malumu 
olan bir durumdur, buradaki tüm katılımcılar 
bu durumu iliklerine kadar hissetmektedir. 
Sektörün anayasası olarak kabul edilen 5684 
sayılı kanun ile düzenlenen yönetmelikler 
çıktığı günden bu güne kadar defalarca 
değişikliğe uğramış ve her seferinde 
umutla daha iyiye gideceği düşünülürken 
sorunlarımız kartopu misali büyümüş ve çığ 
haline gelmiştir. 

Bir sigorta acentesi olmak için Meslek 
yüksek okulunun ilgili bölümünden ya da 
dört yıllık üniversite mezunu olmak, mesleki 
deneyim, SEGEM, TOBB levha kaydı gibi 
aslında sektörün disipline edilmesi için bizce 
de olması gereken kurallar varken git gide 
daha disiplinli olması beklenirken,  bugün 
her yerde çarşıda, pazarda, fabrikada, tüpçü 
de, emlakçı da, otoparklarda, oto yıkama da, 
tahsilat noktalarında ve hatta canlı hayvan 
satan yerlerde bile pervasızca tabela asarak 
sigorta satılmaktadır. 

Peki sektörün içinde olmayanlar ve bu 
işleri yapanlarla nasıl mücadele edeceğiz 

SİGORTA ACENTELERİNİN GELECEĞİ SATSO’DA 
KONUŞULDU
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işte bütün sorun da burada başlıyor. SAİK 
bu konuda yetkili değil. Biz de bu noktada 
haklı olarak diyoruz ki; daha fazla yetkili bir 
kurum olmak için mücadele etmeliyiz ya 
da başka bir yol bulmalıyız. Tüm aracıları 
bir çatı altında buluşturmak için çalışma 
yapmalıyız.’’ 

Topçu konuşmasının devamında trafik 
sigorta poliçelerinin acenteler için önemine 
değinerek “Katıldığımız bazı toplantılarda 
bazı katılımcılar trafik sigortası satmasak 
ta olur gibi, 250-300 bin üretimin altında 
ki acentelerin kapanması gerektiği gibi 
cümleler sarf etmekte. Bir market için ekmek 
ne ise, yumurta ne ise, süt, yağ, şeker ne ise 
biz acenteler için de trafik sigortası odur. 
Müşterimize ulaşmamızı sağlayan en önemli 
üründür. Ve adı sigorta olan bir ürünü 
satmamayı düşünmek başka amaçlara 
hizmet etmektir. Bir diğer konu belirli bir 
üretimin altında ki acentenin kapanması 
konusunda da açıkça ifade etmek gerekir 
ki bu konu serbest piyasa, ticaret kanunu 
vesaire üzerinden değil bu küçük denilen 
ve tamamı kanunlara uygun çalışıp, vergi ve 
SGK kaydı olan acentelerdir. Unutmayalım ki; 
her sektörün küçüğü büyüğü vardır. Küçük 
ölçekliler olduğu için diğerleri orta ölçekli ve 
büyük ölçeklidir. 

Gelelim asıl konumuz olan tüm acenteleri 
hırpalayan komisyon meselesine. Olay 
tamamı ile şirketlerin bakış açılarını ortaya 
koyması bakımından bir örnek olmuştur. 
Biz acenteler sistem içinde çalışıp fiyat 
veren ve sonucunda aracılık eden konumda 
iken sanki tek suçluymuş gibi günah keçisi 
haline getirildik. Teminatı belirleyen hazine, 
fiyatı belirleyen şirket, suçlu acente. Bizler 
şirketlerin düşmanı değiliz. Bizler aynı 
gemide yer alıyoruz. Ve şirketler olmazsa 
biz de yokuz. Tüm acenteler bu bilinçtedir. 
Şirketler bugün tüm politikalarını kendi 
isteklerlerine göre belirleyip uygulattırdıkları 
acenteler ile bağlarını kopartmaya devam 
ettikçe yarın dönüp baktığında isteklerini 
yerine getiren bir satış ekibi değil, her 
istediğini yapmak zorunda olduğu bir satıcı 
grubu ile baş başa kalacaklardır. Bu gerçek 
unutulmamalıdır.

Kısa süreli iptal poliçeleri yüzünden trafik 

iptal komisyonları yine arada yok oldu. Bu 
konuda bir çalışma yapılması bizler için 
önemlidir. Öyle ki poliçeyi keserken çay, 
kahve ikram, iptalde ikram elde var sıfır. 
Ofislerimiz Kızılay gibi işlem görmekte. 
Geçmişte olduğu gibi bu konuda bizlerin 
üzerine düşen bir görev var ise yine yapmaya 
hazırız.

Sektörün büyümesi için zorunlu poliçe 
kalemlerinin artması önemlidir. Bu konuda 
SATSO 16. Meslek komitesi olarak SAİK’e de 
sunduğumuz inşaat yapımı ruhsat alımında 
All Risk sigorta zorunluluğunun getirilmesi 
ile ilgili çalışma yapılması önemlidir. 

Bir diğer konu ve aslında “terzi kendi 
söküğünü dikemez” sözüne uyan bir durum 
da Acente Mesleki Sorumluluk Sigortasıdır. 
Tüm riskleri, tüm meslekleri teminat altına 
almaya çalışırken kendi güvencesinin 
olmadığı bir yapının izahı olabilir mi? Bu 
konu acenteler için tek tip sözleşme kadar 
önemlidir.” İfadelerini kullandı.

SATSO 16. Meslek Komitesi’nden Meclis 
Üyesi Oktay Topçu’nun konuşmasının 
ardından kürsüye gelen Acente Asist Line 
Genel Müdürü Serdar Tufan olan Acente 
Asist Line ve yeni bir sigorta ürünü Trafik 
Sigortalarında Yardım hizmeti hakkında 
detaylı bilgi verdi.

TOBB Sigorta Acenteleri İcra Kurulu  (SAİK) 
Başkanı Hüseyin Kasap ise dünya ve 
Türkiye’de sigorta acentelerinin mevcut 
durumu, geleceği ve sorunlarına yönelik 
çözüm öneri konusunda bir sunum 
gerçekleştirdi.

Kasap konuşmasında yurtdışı sigortacılık 
durumu ve Türkiye ile karşılaştırmasına 
yönelik yapılan araştırmalara değinerek 
şunları dile getirdi: “Yapılan araştırmalara 
göre Türkiye sigortacılık anlamında 
dünyada çok iyi yerlerde görülmüyor. Ancak 
Penetrasyon oranlarına bakıldığında Hayat 
sigortaları diğer ülke oranlarında büyük 
yer tutuyor. Çünkü o ülkelerde SGK yok. 
Ülkemizde SGK olduğu için hayat sigortası 
oranları daha düşük görülmektedir. Bu 
ayrıntıyı geçtiğimizde %66 acente üretimi 
ile Türkiye seçilmiş ülkelere yakın bir oran 
seyretmektedir. 

Sigorta satışlarında internet ve callcenter 
üzerinden sigorta alımlarının oranı çok fazla 
değildir. Baktığımızda internet üzerinden 
alım yüzde 1,1 iken callcenter üzerinden 
satışlar 0,2’dir. Bu anlamda acentelerin gücü 
azımsanmayacak kadar fazladır. 

Türkiye’deki sigorta acentelerine 
baktığımızda Gerçek Kişi Acente Sayısı 7.392, 
Tüzel Kişi Acente Sayısı 8.294 ile toplam 
15.686’dır.

Ülke genelinde 30 Milyon 896 bin potansiyel 
sigortalı yaşamaktadır. Sakarya ilinde 
393.974 potansiyel sigortalı yaşamaktadır.

46 bin istihdam eden sigorta sektöründe 
kapasitenin yüzde %38’i kullanılabiliyor. 

Sakarya ili acente verileri incelendiğinde 
Gerçek Kişi Acente Sayısı 66, Tüzel Kişi 
Acente Sayısı 79 ile toplam 145’tir. Bölgenin 
acente taşıma kapasitesi ise 104 ila 140 
aralığındadır. Yani Sakarya sigorta acente 
yoğunluğu konusunda sınırlar dahilindedir. 
İdeal rakamlar söz konusudur.” şeklinde 
konuştu.

SAİK Başkanı Hüseyin Kasap ayrıca 
Türkiye’de sigorta bilinci ve tüketici eğilimleri 
incelendiğinde katılımcıların orta vadede 
en fazla sağlık sigortası ve BES yaptırmak 
istedikleri ve belirlenmiştir. Yapılan araştırma 
sonuçlarına göre, genç nüfusa sahip bir ülke 
olmamız nedeniyle dijital platformlardan 
alışveriş yapma eğilimimizin son derece 
yüksek olduğu ortaya çıkmasına rağmen 
yaptırmak satın aldıkları sigorta ürünleri için 
acenteleri tercih ettikleri ortaya çıkmıştır.” 
dedi.

Kasap konuşmasının sonunda SAİK olarak 
acentelerin daha fazla üretmeleri adına her 
türlü gayreti gösterdiklerini ve sorunların 
çözümüne yönelik yoğun çaba sarfettiklerini 
dile getirerek “Hepimiz aynı çatı altındayız 
sorunlarınız bizim de sorunumuzdur. 
Acentelerimizin daha fazla kazanarak 
daha kaliteli işler üretmelerini istiyor bu 
doğrultuda çalışıyoruz. Her bölgeyi inceliyor, 
toplantılar düzenliyor, çıkan sonuçları yetkili 
makamlarla paylaşıyor çözüm üretmeye 
gayret ediyoruz.” dedi.
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde faaliyet 
gösteren ve çoğunluğunu mobilya imalatı ile iştigal 
eden üyelerin oluşturduğu 8 ve 26. Meslek Komiteleri 
üyeleri, Uluslararası İstanbul Mobilya Fuarı (İSMOB), 
mobilya ve dekorasyon fuarına iştirak etti.

5 kıtadan 81 ülkeyle kurulan ihracat bağlantıları ile 
sektöre moral veren İstanbul Mobilya Fuarı (İSMOB), 
TÜYAP’ın Türkiye Mobilya Sanayicileri Derneği 
(MOSDER) işbirliğiyle 10-15 Ocak tarihleri arasında 
mobilya modasına önemli bir imza attı.

fuara Sakarya meslek liseleri mobilya bölümü 
öğrencileri,  8 ve 26. Meslek Komiteleri üyeleri, mobilya 
sektörü anlamında çok önemli bir yere sahip olan İSMOB 
Fuarı’nın hem sektör temsilcileri hem de mesleği tercih 
eden öğrenciler açısından oldukça verimli olduğunu 
dile getirdi.

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası’ndan fuara 26.Meslek 
Komite Başkanı Sadullah Balıkçıoğlu ve Komite Başkan 
Yardımcısı İsmet Durak meslek lisesi  mobilya bölümü 
öğrenci ve öğretmenlerinden oluşan 100 kişilik heyet 

sektördeki gelişmeler ve inovasyon çalışmalarını 
yakından takip etme imkanı buldu.

Komite üyeleri yaptıkları değerlendirmede, Avrasya’nın 
en büyük, dünyanın en önemli üçüncü mobilya fuarı 
olan İSMOB’a 81 ülkeden sektör temsilcileri ile birlikte 
120 binin üzerinde ziyaretçi katıldı. Ayrıca, Ekonomi 
Bakanlığı desteğiyle 35 ülkeyle de özel alım heyeti 
programı düzenlenen fuarın uluslararası anlamda 
önemine değindiler. Üyeler ayrıca “Geleceğim 
Mobilya” projesi kapsamında gerçekleştirilen fuar 
organizasyonları, eğitim programları teşvik çalışmaları 
neticesinde meslek liselerinde mobilya bölümü 
tercihinin %70 oranında artış gösterdiğini belirterek 
memnuniyetlerini dile getirdiler. 

Üyeler ayrıca, sektörün gelişimini yakından izlemek ve 
öğrencilerin, bu sektörün geleceğine yönelik ciddi fikir 
sahibi olmalarına yardımcı  olmak amacıyla düzenlenen 
fuar ziyaret programı için Sakarya Ticaret ve Sanayi 
Odası’na desteklerinden dolayı teşekkür ettiler. 

SATSO 8. VE 26. MESLEK KOMİTELERİ 
ISMOB FUARI’NA KATILDI
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde faaliyet 
gösteren ve çoğunluğunu iklimlendirme sistemleri 
ve sıhhi tesisatçıların oluşturduğu 7. Meslek Komitesi 
sektör temsilcilerini bilgilendirme toplantısında meslek 
grubu üyeleri ile bir araya geldi.

7.Meslek Komitesi Başkanı Doğan Çatalbaş komite ve 
meclis üyelerinin ev sahipliğinde SATSO Ali Coşkun 
Konferans Salonu’nda gerçekleştirilen toplantıda 
sektördeki sorunlar ve çözüm önerileri ile ilgili görüş 
alışverişinde bulunuldu.

Yaklaşık 40 katılımcının bulunduğu toplantının 
Divan Başkanlığını Komite Başkanı Doğan Çatalbaş 

gerçekleştirirken AGDAŞ doğalgaz dağıtım şirketi 
yetkilileri de sektörle ilgili değerlendirme ve 
bilgilendirmede bulundu. 

Toplantıda TSE Standartlarındaki değişikliklerle beraber 
geçilecek yeni uygulamalarla ilgili bilgiler verdi. Ayrıca 
sektörde yaşanan sıkıntılar ve uygulamalar ile ilgili 
değerlendirmelerde bulunularak firmalar arasında 
ortak hareket etme kararı alındı. 

AGDAŞ ve komitenin ortak çalışmaları sonucu firmaların 
faydasına olacak birçok yenilik ile ilgili de bilgiler verildi.

SATSO 7. MESLEK KOMİTESİ’DEN SEKTÖR TOPLANTISI
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası 
bünyesinde faaliyet gösteren ve 
çoğunluğunu iklimlendirme sistemleri 
ve sıhhi tesisatçıların oluşturduğu 
7. Meslek Komitesi Fatih Endüstri 
Meslek Lisesi’ne anlamlı bir ziyaret 
gerçekleştirdi.

Komite Başkanı Doğan Çatalbaş ve 
komite üyeleri; lisenin 9. Sınıfında 
öğrenim gören öğrencileri ziyaret 
ederek okulun tesisat bölümüne 
gereken her türlü desteğin verileceğine 
dikkat çektiler.

Konu ile ilgili değerlendirmelerde 
bulunan SATSO 7. Meslek Komitesi 
Başkanı Doğan Çatalbaş, “Fatih Endüstri 

Meslek Lisesi önümüzdeki eğitim 
yılından itibaren Çıraklık okulu hizmeti 
de verecek. Öğrencilerin çıraklık 
okulu için kayıt yaptırması halinde, 
9. Sınıftan itibaren haftada 2 gün,  
10.11.12. sınıflarda haftada 1 gün okula 
gidecek, diğer günlerde işletmelerde 
çalışabilecek. Böylelikle kendi ara 
elemanımızı kendimiz yetiştireceğiz, 
hem çıraklık okulu okuyup, hem liseyi 
bitirip, hem de işyeri açma ruhsatına 
sahip olacaklar. Tesisat motor makine 
metal bölümleri için aynı uygulama 
yapılacak.  Ara eleman ihtiyacında ciddi 
yol kat etmiş olacağız.” dedi.

Meslek Lisesinin Çıraklık Okulu 

bölümüne giden öğrenciler okula 
1 gün giderek 4 yıl boyunca mezun 
olana kadar diğer günler şirketlerde 
çalışarak hem gelir elde etmiş olacakları 
gibi ayrıca lise diplomasına, ustalık 
belgesine, işyeri açma yetkisine sahip 
olacaklar. Okul ise bu öğrencilere SGK 
ve Maaş desteği sağlayacak.

Komite üyeleri ayrıca, önümüzdeki 
dönem 9. Sınıf öğrencilerine Çıraklık 
Okulu hizmeti verecek olan okula da 
istihdam garantisi vererek önemli bir 
sosyal sorumluluk projesini hayata 
geçirme kararı aldılar.

SATSO 7. MESLEK KOMİTESİ VE FATİH EML’DEN 
ARA ELEMAN SORUNUNA ÇÖZÜM  
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde faaliyet 
gösteren ve çoğunluğunu telekomünikasyon ve 
bilgisayar faaliyetleri ile iştigal eden 31. Meslek Komitesi 
Teknokent A.Ş. Müdürü Prof. Dr. Tahsin Engin’i ziyaret 
etti.

31. Meslek Komitesi’nden Meclis Üyeleri; Behlül Bayrak 
ve Necmettin Kırık ile Komite Üyesi Ahmet Şehit’in 
katıldığı ziyarette bilişim ve telekomünikasyon sektörü 
ve gelişmeler ile ilgili değerlendirmelerde bulunuldu.

Ziyarette ayrıca SATSO 31. Meslek Komitesi ve 

Teknokent arasında gerçekleştirilen işbirliği ile ilgili de 
görüş alışverişinde bulunuldu.  Meclis Üyesi Necmettin 
Kırık, 31. Meslek Komitesi olarak SAÜ TEKNOKENT A.Ş. 
ile yaptığımız çalışma neticesinde, Odamızı temsilen 
komitemizden bir üyemizin TEKNOKENT’te bulunarak 
çalışmaları birebir yerinde inceleyecek olmasından 
memnuniyet duyduk. İşbirliğimizde bize destek olan 
SATSO Yönetimi ve SAÜ camiasına teşekkür ederiz” diye 
konuştu.

SATSO 31. MESLEK KOMİTESİ ile TEKNOKENT İŞBİRLİĞİ
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde faaliyet 
gösteren ve çoğunluğunu Petrol Ürünleri Ticareti ile 
iştigal eden firmaların oluşturduğu 20. Meslek Komitesi 
İl Sağlık Müdürlüğü ve AFAD’ ziyaretlerde bulundu.

SATSO Yönetim Kurulu Üyesi Emrullah Terzioğlu 
nezaretinde gerçekleştirilen ziyaretlere 20. Meslek 
Komitesi’nden Meclis Üyeleri Ali İhsan Bakım ve Serkan 
Özçiftçi ile Komite üyeleri; Berat Şirinat ile Cemalettin 

Çatalbaş iştirak etti.

Sakarya Valiliği İl Afet ve Acil Durum Müdürü Hüseyin 
Kaşkaş ve İl Sağlık Müdürü Doç. Dr. Aziz Öğütlü’yü 
makamlarında ziyaret eden SATSO 20. Meslek Komitesi 
heyeti benzin  istasyonu çalışanlarına yönelik ilk yardım 
seminerleri düzenlenmesi konusunda işbirliği ile ilgili 
değerlendirmelerde bulundular. 

SATSO 20. MESLEK KOMİTESİ’NDEN İŞBİRLİĞİ ZİYARETLERİ
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BEYAZ EŞYA VE MOBİLYA SEKTÖRÜNDE KDV VE ÖTV 
İNDİRİMLERİ UZATILMALI

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde faaliyet 
gösteren ve çoğunluğunu beyaz eşya ve dayanıklı 
tüketim malları ticareti ile iştigal eden üyelerin 
oluşturduğu 9. Meslek Komitesi aylık olağan toplantısını 
komite üyelerinin katılımı ile gerçekleştirdi.

Toplantının ana gündem maddesini dayanıklı tüketim 
ürünlerindeki ÖTV oranları ve mobilya ticareti ile 
iştigal eden üyeler için uygulanan KDV indirimi ile ilgili 
değerlendirmeler oluşturdu.

Konu ile ilgili değerlendirmede bulunan 9. Meslek 
Komitesi’nden Yönetim Kurulu Ömer Arslan “ Şubat 
ayı itibariyle, beyaz eşyada özel tüketim vergisi oranı 
yüzde 6.7’den sıfıra indirildi. Mobilya ve Beyaz eşyada 
getirilen ÖTV indirimi 30 Nisan Pazar gününe kadar 
devam edecek. ÖTV sıfırlanmasının fiyatlara yüzde 
6.7’lik indirim olarak yansımayan fırsattan vatandaşların 
faydalanmasını tavsiye ediyoruz. 

Mobilya sektöründe ise KDV oranının 3 ay süreyle 
yüzde 18’den 8’e düşürülmesi de sektörde yüzde 10’luk 

bir indirimle, canlanma sağladı. KDV indirimi mobilyada 
gerçek bir indirim sağlar. Mobilyayı kesinlikle ucuzlatır. 
Hükümetimize ticareti canlandırmak adına bu iki büyük 
sektörde yaptıkları çalışmalar için teşekkür ediyoruz. 
Nezdimizde büyük bir memnuniyetle karşılandı.  
Hükümetimizden beklentimiz KDV indiriminin aynı 
şekilde beyaz eşya sektöründe de uygulanması ve 
beyaz eşyadaki 6,7’lik ÖTV indirim süresinin yılsonuna 
kadar uzatılmasıdır.” dedi.

Toplantıda konuşan komite üyeleri ticaret erbabına 
yönelik uygulanan KOSGEB kredileri, Cansuyu ve Nefes 
Kredilerinden duydukları memnuniyeti de dile getirerek 
esnafların bu kredi avantajlarından faydalanmalarını 
tavsiye etti.

Toplantıda ayrıca TV satışlarında kredi kartına 
taksitlendirmelerin kısıtlanarak 6 taksite düşürülmesi 
konusuna değinilerek taksit sayısının artırılmasını talep 
ettiklerini dile getirildi.
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde faaliyet 
gösteren ve çoğunluğunu eğitim faaliyetleri ve 
danışmanlık alanında iştigal eden üyelerin oluşturduğu 
29’uncu Meslek Grubu üyelerinin talebi ve komitenin 
öncülüğünde “İş Hukuku, İş Davaları  ve İş Denetimleri  
Hakkında Bilgilendirme Semineri” düzenlendi.

Seminer Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanlığı eski İş 
Başmüfettişi Bülent Yıldırım”tarafından verildi. Üyeler 
ve meslek grubunun iştirak ettiği seminerde, işyerinde 
yapılan temel hatalar, iş davalarının kaybedilme 
nedenleri, sosyal iş müfettişi denetimleri, kıdem 
tazminatının detayları, ihbar tazminatı ödenen haller, 
kötü niyet tazminatı, sendikal tazminat, ücret alacağı 
ile ilgili kurallar, fazla mesai uygulamaları ve dikkat 
edilmesi gereken hususlar, senelik izin ücretleri, hizmet 

tespiti davaları, işe iade davaları hakkında detaylı bilgi 
verdi.

İnteraktif şekilde gerçekleştirilen seminerde Bülent 
Yıldırım iş dünyasında firmaların ve çalışanların karşılıklı 
hakları üzerine katılımcılara örneklerle açıklamalarda 
bulundu.

Konu ile ilgili değerlendirmede bulunan 29. Meslek 
Komitesi’nden Meclis Üyesi Yusuf Murat Emir söz 
konusu seminerin düzenlenmesi konusunda destek 
veren SATSO Yönetimine teşekkür ederek üyelerin insan 
kaynakları yönetimi açısından büyük önem taşıyan 
konular hakkında oldukça aydınlatıcı bilgiler aldıklarını 
ifade etti.

SATSO’DA İŞ HUKUKU VE İŞ DAVALARI SEMİNERİ YAPILDI
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesine faaliyetlerini 
sürdüren ve çoğunluğunu beyaz eşya ve mobilya 
sektör temsilcilerinin oluşturduğu 8., 9., ve 26. Meslek 
komiteleri aylık olağan komite toplantılarında ÖTV ve 
KDV indirimi uygulamasını değerlendirdiler.

İlimizde mobilya ve beyaz eşya sektörünü SATSO 
bünyesinde temsil eden 8., 9. ve 26. Meslek komitesi 
aylık olağan toplantılarını gerçekleştirdi.  Toplantıların 
ana gündem maddesini piyasayı canlandırmak için 3 
Şubat’ta hayata geçirilen Katma Değer Vergisi (KDV) 
ve Özel Tüketim Vergisi (ÖTV) indirimlerindeki süre 
uzatımının etkileri oluşturdu. Mobilya ve beyaz eşyadaki 
KDV ve ÖTV indirimini eylül sonuna kadar uzatılmasının 
sektörün canlanması açısından önemine değindiler. 

ÖTV ve KDV indiriminin tüketicinin ertelediği satın 
alma kararını öne çektiğini belirten komite üyeleri, 

indirimin devam etmesinin özellikle yaz aylarında yeni 
ev kuracaklar açısından tüketimin daha da artmasına 
olanak sağlayacağını ve dolayısıyla tüketimin ithalata 
gitmeyerek Türkiye’de kalacağını pazarın canlandığını 
ifade ettiler.

SATSO 8., 9. ve 26. Meslek komiteleri mobilya ve beyaz 
eşya sektöründeki indirim süresinin yıl sonuna kadar 
uzatılmasının pazarı büyütmeye devam edeceğini 
de belirterek ülke ekonomisine olumlu katkılarının 
başladığını ve ilerleyerek devam edeceğini ifade ettiler.

Toplantılarda konuşan komite üyeleri “Hükümetimize 
ticareti canlandırmak adına bu iki büyük sektörde 
yaptıkları çalışmalar için teşekkür ediyoruz. Nezdimizde 
büyük bir memnuniyetle karşılandı.” ifadelerini kullandı

MOBİLYA VE BEYAZ EŞYADA KDV İNDİRİMİNİ DEĞERLENDİRDİLER
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası 
bünyesinde faaliyet gösteren ve 
çoğunluğunu telekomünikasyon ve 
bilgisayar faaliyetleri ile iştigal eden 
31. Meslek Komitesi Üyeleri,  Sakarya 
Ticaret İl Müdürü Mitat Onay ve Tüketici 
Hakem Heyeti Başkanları, yetkilileri 
ve THH’de SATSO’dan görevlendirilen 
üyelerle bir araya geldi.

Ev sahipliğini 31. Meslek Komitesi 
Başkanı İbrahim Arabul, Meclis 
Üyeleri; Behlül Bayrak, Necmettin 
Kırık, Komite Başkan Yardımcısı Enes 
Sevindik ve Komite Üyesi Ahmet Şehit 
yaptığı toplantıda Tüketici Hakem 
Heyeti uygulamaları konusunda 
değerlendirmeler yapıldı.

Toplantıda özellikle telekomünikasyon 
sektörünün temsil eden üyelerle 
yapılan istişarelerde üyelerin cep 
telefonu gibi ürünlerde kestiği faturada 
distribütör  kaşesinin de yer almasının 

daha uygun olacağı vurgulandı. Fatura 
bilgilerinin detaylı bir şekilde olması 
gerektiği konusunda üyeler uyarıldı.

Ayrıca arızalı ya da kusurlu ürünler 
için teknik servislerin telefonları 
geç gönderdiği ve müşteri 
mağduriyetinden dolayı sıkıntı 
yaşandığı ve dolayısıyla satıcı 
firmaya ceza verildiği ifade edilerek 
teknik servislerin konuya ihtimam 
göstermeleri gerektiği dile getirildi. 
Ürünle ilgili sorun yaşayan üyelerin 
tüketici hakem heyetine başvurmaları 
halinde distribütör firmaya yönelik bir 
şikâyet başvurusu yapmaları gerektiği 
konusu hatırlatıldı. Bunun yanı sıra 
şikayetçi müşterinin sorunu ile ilgili 
detaylı bilgiler ve bulguların üyenin 
elinde olması gerektiği tüketici hakem 
heyeti tarafından savunma istenmesi 
halinde hazır olması gerektiği ifade 
edildi.

Toplantı ile ilgili değerlendirmede 
bulunan 31. Meslek Komitesi’nden 
Meclis Üyesi Behlül Bayrak 
“Üyelerimizin talebi üzerine Tüketici 
Hakem Heyeti Başkanları ve Ticaret 
İl Müdürümüzle gerçekleştirdiğimiz 
toplantımız oldukça verimli geçti. 
Sektörel anlamda ticari yaşamımızı 
olumlu ve olumsuz etkileyen konuları 
tüm hatları ile değerlendirdik. Bilgi 
aldık, istişare ettik. Bu anlamda 
sektörümüz açısından çok faydalı oldu. 
Katılan üyelerimize ve konuklarımıza 
teşekkür ediyor, bizlere bu imkanı sunan 
SATSO Yönetim Kurulumuza teşekkür 
ediyoruz.  31. Meslek Komitesi olarak 
hem üyelerimizin sektörel sorunlarının 
çözülmesi hem de tüketicilerimizin 
mağduriyetlerini gidermek adına 
elimizden gelen gayreti göstermeye 
devam edeceğiz. ” dedi.

31. MESLEK KOMİTESİ TÜKETİCİ HAKEM HEYETİ İLE 
BİR ARAYA GELDİ
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde 
faaliyet gösteren ve çoğunluğunu medikal 
firmaların oluşturduğu 15. Meslek Komitesi 
SGK anlaşması yapan medikal firmaların 
sistem kullanımına yönelik sorunlarını 
masaya yatırdı.

Sosyal Güvenlik kurumuyla sözleşme yapan 
firmaların sistem kullanımında yaşadıkları 
sorunların istişare edildiği ve sistem 
hakkında bilgilendirme yapılan bir toplantı 
düzenlendi.

Toplantıya SGK İl Müdürü Erhan Çavuş, 
15. Meslek Komite başkanı Ercan Başnuh, 
Komite ve Meclis Üyeleri ile medikal firma 
yetkilileri iştirak etti.

Toplantıda konuşan 15. Meslek Komitesi 
Başkanı Ercan Başnuh şunları dile getirdi: 
“15. Meslek grubu içinde özellikle medikal 
firmalarını ilgilendiren 2014 yılından beri 
devam eden süreç var. Bu süreçle alakalı 
hepimiz değişik gruplarla bu çalışmaları 
ortak olarak yürüttük ve çalışmalarımızı bu 
noktaya kadar getirdik.  Birtakım eğitimler 

alarak ilgili yasanın öngörmüş olduğu 
fiziki şartları oluşturarak bir eğitim süreci 
geçirdik. Bu eğitim süreci sonunda meslek 
sertifikalarımız oluştu ve biz bu çalışmaları 
Sakarya’da 50 medikal firma ile birlikte 
yaptık. Memnuniyetle söyleyebilirim 
ki SATSO’nun ve meslek komitemizin 
yönlendirmesiyle yaptık.  Sonuç itibariyle 
Sakarya’da bütün firmalar medikal 
ruhsat almış ve bu anlamda yasanın tarif 
etmiş olduğu ‘tıbbi cihaz satış noktası’nı 
oluşturmuştur.

Kapısında medikal yazan her işletmenin, 
denetlenmiş, kuralları konmuş, birçok 
aşamayı geçen ürünleri sağlıklı bir şekilde 
hasta sahibine ya da hastanın kendine 
ulaştırmaya hazır hale geldiğimiz bir 
noktadayız.  Bu çalışmanın bir başka yönü 
daha var. Bu çalışma aynı zamanda SGK ile 
optikçilerin ve eczanelerin yapmış olduğu 
sözleşmeler gibi medikal firmaların da bu 
ürünleri direkt hastalara verip bunu sistem 
üzerinden faturalandırılacakları bir sisteme 
doğru gideceğimizi bilerek bu yolculuğa 

başladık bugün o noktaya geldik. 

SGK’yı ilgilendiren faturaları direkt kendimiz 
oluşturacağız yani hastadan bedelini alıp 
faturayı kendisine verip onu SGK ile baş 
başa bırakmayacağız. Biz o faturaları kendi 
sistemimiz içerisinde halletmiş olacağız 
ve böyle bir tarza bürünmüş olacağız, son 
tarih 31 Mayıs 2017’dir.” diyerek sistemin 
uygulanması konusunda bilgi verdi.

SGK İl Müdürü Erhan Çavuş ise SGK’nın 
söz konusu sistem ve medikal firmalara 
yönelik çalışmaları hakkında bilgi vererek 
“ Vatandaşlara hizmet götürme amacı 
içerisindeyiz. 15. Meslek Komitesi ile iç içe 
çalışıyoruz, bütünleşik bir şekilde sorunlara 
çözüm üretmek amacındayız. Herkes 
birbirini eleştirir fakat bunu bir araya 
gelip birbirimize söylememek havanda 
su dövmekten başka bir şey değil. Birlikte 
işbirliği ile sorunlarımıza çözüm bulmalıyız” 
diye konuştu

MEDİKAL FİRMALAR SORUNLARI 
SATSO’DA MASAYA YATIRDI
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası üyelere yönelik eğitim 
programlarına devam ediyor. 

SATSO bünyesinde çalışmalarını yürüten 13. Meslek 
Komitesi organizasyonu ve Arifiye Halk Eğitim 
Müdürlüğü işbirliği ile “İleri Düzey Excel Eğitimi 
düzenlendi.  Üyelerin yoğun ilgi gösterdiği eğitim 5 
gün süreyle devam etti. Katılımın ücretsiz olduğu ve 
Arifiye Halk Eğitim Merkezi Bilgisayar Laboratuvarında 
düzenlenen eğitim, eğitmen Emine Abacıoğlu 
gözetiminde gerçekleştirildi.

13. Meslek Komitesi’nin öncülüğünde düzenlenen diğer 

bir eğitim programı da “Yönetici Asistanlığı Eğitimi” 
oldu. Eğitmen Serap Aydar gözetiminde gerçekleştirilen 
eğitimde; Yönetici asistanı nedir?, Yönetici asistanının 
temel görev ve sorumlulukları, yöneticiyi tanımak, 
yöneticiyi temsil etmek, zaman yönetimi, inisiyatif 
kullanmak, randevusuz gelen ziyaretçiler, yazarken 
nelere dikkat etmeli, kayıt tutmak, dosyalama modelleri 
ve verimli toplantı düzenlemek konularında katılımcılara 
detaylı bilgiler verildi. Eğitimlerin ardından katılanlara 
katılım sertifikası verildi. 

SATSO EĞİTİM ÇALIŞMALARINA DEVAM EDİYOR
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde faaliyetlerini 
yürüten ve çoğunluğunu sağlık hizmetleri ve medikal 
firmaların oluşturduğu 15. Meslek Komitesi aylık olağan 
toplantısını gerçekleştirdi.

Komite üyelerinin katılımı ile gerçekleştirilen toplantının 
ana gündem maddesini Tıbbi Cihaz Satış, Reklam ve 
Tanıtım yönetmeliği neticesinde sektörde gelinen son 
durum oluşturdu. 

Söz konusu yönetmelik ile hem Tıbbi ürünlerin hastalara 
sağlıklı yoldan ulaştırılması hem de bu ürünlerin 
yetkili ve ruhsatlı noktalardan satışı yapılarak haksız 
rekabetin önlenmesi amaçlandığı belirtilen toplantıda 
bu uygulamaya rağmen tıbbi cihazların market zincir 
mağazalarında satışa sunulduğu dile getirildi.

Bu tür yetkisiz alanlarda ürünlerin satışının haksız 
rekabete neden olduğu ve yönetmeliğin asıl amacına 
ulaşamadığı dile getirildi.

Komite üyeleri adına açıklamada bulunan Komite 
Başkanı Ercan Başnuh şunları dile getirdi: 

2014 yılında yayınlanan Tıbbi Cihaz Satış, Reklam ve 
Tanıtım yönetmeliği gereğince Medikal ürünlerin 
satışı ile iştigal eden üyelerimiz söz konusu yönetmelik 
kapsamında belirtilen şartları yerine getirerek Sağlık 
Bakanlığınca ruhsatlandırılmış ve Yönetmeliğin tarif 

ettiği “Tıbbi Cihaz Satış Noktası” niteliğine kavuşmuştur.

Söz konusu yönetmelik ile hem Tıbbi ürünlerin hastalara 
sağlıklı yoldan ulaştırılması hem de bu ürünlerin yetkili 
ve ruhsatlı noktalardan satışı yapılarak haksız rekabetin 
önlenmesi amaçlanmıştır.

Mevcut yasal düzenlemeler yürürlükte olmasına 
rağmen, birçok ulusal market zincir mağazalarında Tıbbi 
amaçla kullanılması gereken ürünlerin üzerine ‘’Tıbbi 
ürün değildir’’ ibaresi yazılarak Sağlık Bakanlığı’nın 
ürün veri tabanına kaydettirilmeden satışının yapıldığı 
medikal ürün ticaretiyle iştigal eden üyelerimiz 
tarafından tespit edilmiş ve ürün Sağlık Bakanlığı’na 
iletilmiş, ancak bir sonuç alınamamıştır.

Ayrıca, Sosyal Güvenlik Kurumunun ayakta tedavide 
kullanılan hazır tıbbi malzeme temini konusunda 
Eczanelerle 186 kalem tıbbi ürün içeren sözleşmeye 
imkan tanımasıyla hemen hemen tüm medikal 
ürünlerin eczanelerden temini mümkün olabilmektedir. 
Eczanelerin hem ilaç hem de tıbbi malzeme satabiliyor 
olmaları ayrıca reçete edilen tıbbi ürünlerin hasta 
tarafından genel alışkanlık gereği önce eczaneden 
talep edilmesi, sadece medikal ürün satabilen üye 
firmalarımız açısından haksız bir rekabet unsuru 
oluşturmakta ve ciddi zafiyete sebep olmaktadır.

TIBBİ CİHAZLAR MEDİKAL FİRMALARDAN ALINMALI
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde faaliyet 
gösteren ve çoğunluğunu iklimlendirme sistemleri 
ve sıhhi tesisatçıların oluşturduğu 7. Meslek Komitesi, 
meslek grubu üyelerine yönelik bir piknik düzenledi.

Poyrazlar Gölü Piknik alanında düzenlenen etkinliğe 
meslek grubuna bağlı yaklaşık 100 üye iştirak etti.

SATSO Yönetim Kurulu Başkanı Mahmut Kösemusul’un 
da katıldığı etkinlikle ilgili değerlendirmede bulunan 
Komite Başkanı Doğan Çatalbaş, başta Başkan 

Kösemusul olmak üzere Yönetim Kurulu, Meclis, komite 
ve meslek grubu üyelerine katılımlarından dolayı 
teşekkür etti.

Çatalbaş  “Üyeleri ile her zaman iletişimde olan ve 
etkinlikler düzenleyen komitemiz sektör temsilcilerimizi 
farklı bir platformda bir araya getirmenin memnuniyetini 
yaşıyor. Herkese katılımlarından dolayı teşekkür ederiz. 
Üyelerimize yönelik etkinlik, toplantı ve eğitimlerimiz 
devam edecek.” dedi.

SATSO 7. MESLEK KOMİTESİ PİKNİKTE BULUŞTU
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde faaliyet 
gösteren ve çoğunluğunu telekomünikasyon ve 
bilgisayar faaliyetleri ile iştigal eden üyelerden oluşan 
31. Meslek Komitesi, aylık olağan toplantısını komite 
üyelerinin katılımı ile gerçekleştirdi.

Toplantının ana gündem maddesini taksitle alınmış 
telefonların iki taksit üst üste ödenmemesi halinde 
GSM hatlarının kapatılmasının mağduriyet oluşturacağı 
düşüncesi ile ilgili kurumlarla yapılan çalışmalar 
oluşturdu.

Konu ile ilgili değerlendirmede bulunan 31. Meslek 
Komitesi’nden Meclis Üyesi Behlül Bayrak şunları 
dile getirdi: “Komitemiz Ocak ayından bu yana 
taahhütlü satın alınan telefonların müşteri tarafından 
bedeli ödenmediği zaman başka bir yere satışının 
yasaklanması konusunu takip etmektedir. GSM 

Şirketlerinin bu uygulaması ile üyelerimizin mağdur 
olacağı görüşünden yola çıkarak ilgili kurumlarla 
iletişime geçtik. Bilgi Teknolojileri ve İletişim Kurulu ile 
konunun çözümüne yönelik yazışmalarda bulunduk.   
Yapılan yazışmalar neticesinde GSM şirketlerinin 
telefon hattının kapatılmasına yönelik uygulaması 
olmadığı bilgisine ulaştık. Ve bu konu ile ilgili operatör 
sözleşmelerinde yer almaması da gerektiği konusunda 
hem fikir olduk. Bilgi teknolojileri ve İletişim Kurulu’nun 
da GSM şirketleri ile gerçekleştirdiği görüşmeler 
neticesinde GSM Operatörleri tarafından cihazlara 
bu şekilde bir kilit mahiyetinde yazılım ve donanım 
koyulamaması nedeni ile telefon hatlarının kapatılması 
söz konusu olmayacaktır. BTK’nın bu yeni düzenlemesi 
üyelerimiz tarafından olumlu karşılanmıştır.”

31. MESLEK KOMİTESİ’NİN ÇABALARI SONUÇ VERDİ
GSM Kullanıcıları Mağdur Olmayacak
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde faaliyet 
gösteren ve 7. 18. ve 34. Meslek komiteleri;  ortak istişare 
toplantısında sektörlerini ilgilendiren konular ile ilgili 
karar aldılar. 

SATSO 7.Meslek Komitesi organizasyonunda yapılan 
toplantıya;  AGDAS Genel Müdürü Kenan Demir, İnşaat 
Mühendisleri Odası Başkanı Hüsnü Gürpınar ve Yönetim 
Kurulu Üyeleri, 7. Meslek Komitesi’nden Meclis Üyeleri; 
Faruk Öz ve Adem Bilgen, Komite Üyesi Atilla Beyazhan, 
34.Meslek Komite Meclis Üyesi Kadir Savaş, 18.Meslek 
Komitesi’nden Meclis Üyesi Huseyin Emanet, Sakarya 
Müteahhitler Birliği Üyeleri iştirak etti.

7. Meslek Komitesi Başkanı Doğan Çatalbaş 
müteahhitleri, inşaat mühendislerini ilgilendiren konut 
inşasında konular, sorunlar ve çözüm önerileri üzerine 
değerlendirmelerde bulunuldu.

İstişare toplantısı niteliğinde gerçekleştirilen 
görüşmenin ardından bazı kararlar alındı buna göre; 

 Doğalgaz projeleri 01/05/2017 tarihinden sonra 
onaylatılmış binalarda,  kombi eğer açık balkonda 
ise eskisi gibi kombi dolabı değil, altı ve üstü kapalı 
boy dolap ile kapatılması gerektiği, sayaç muhafaza 
kutularının önünde numaratörü ve vanası görünecek 
şekilde şeffaf dizayn edilmesi gerektiği vurgulandı.

Kombilerin uzun ömürlü olması, yakıt tasarrufu 
sağlaması ve dış hava şartlarından etkilenmemesi adına 
açık mekanlar yerine kapalı iç mekanlarda olmasının 

faydalı olacağının dile getirildiği toplantıda ayrıca, 
kombilerin koyulacağı yere mutlaka yoğuşma gideri 
için atık su tesisatı bırakılması gerektiği ifade edildi.

Yoğuşmalı kombilerin giderlerinin asitik sıvı olması 
sebebiyle balkona ve çevreye akacak şekilde 
bırakılmasına müsaade edilmemesine değinildi.

Toplantı ile ilgili değerlendirmede bulunan 7. Meslek 
Komitesi Başkanı Doğan Çatalbaş şunları dile getirdi:

“İnşaat aşamasında iken görüntü kirliliği oluşturmaması 
ve estetik görüntü açısından kombilerin bacalarının 
bağlanabileceği seramik atık gaz baca sistemleri 
uygulanabilir. Doğalgaz tesisatlarının mutlaka sertifikalı 
firmalara yaptırılması aksi durumda tesisatların 
söktürülmesi söz konusu olabilmektedir. Müteahhitlerin 
önce aboneliklerini yaptırıp projelerini onaylattırdıktan 
sonra doğalgaz tesisatlarını yaptırmaları önemlidir. 
Projesiz yapılan tesisatlar AGDAŞ tarafından 
söktürülebilmektedir. Müteahhitlerin sertifikalı firma ile 
doğalgaz açım dahil olarak anlaşma yapması tekrardan 
müşteriden doğalgaz açım ücreti talep edilmemesi 
gerekmektedir. 01/01/2017 tarihinden itibaren AGDAŞ’ın 
yapmış olduğu Abone bağlantı işlemleri, abonelik 
devir işlemleri ve servis kutu talepleri sadece sertifikalı 
firmalar tarafından ücretsiz olarak yapılmaktadır. 
Doğalgaz tesisatı topraklamaları için bina topraklaması 
kullanılabilir.” dedi.

SATSO 7. 18. VE 34. MESLEK KOMİTELERİ 
İSTİŞARE TOPLANTISI
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası 
bünyesinde faaliyet gösteren ve 
çoğunluğunu beyaz eşya, elektrikli 
ev aletleri, züccaciye ürünleri toptan 
ve perakende satışı ile iştigal eden 
üyelerin oluşturduğu 9. Meslek 
Komitesi grup üyeleri ile bir araya 
geldi.

Ramada Otel’de sektör 
temsilcilerinin katılımı ile 
gerçekleştirilen iftar programının ev 
sahipliğini 9. Meslek Komitesi’nden 
Yönetim Kurulu Üyesi Ömer Arslan 
başta olmak üzere, Komite Başkanı 
Mustafa Kulaksız, Komite Başkan 
Yardımcısı Erol Çiçek, Meclis Üyesi 
Bünyamin Müftüoğlu, ve Komite 
Üyesi Cenk Şahözkan yaptı.

Toplantıya ayrıca SATSO Yönetim 
Kurulu Üyeleri; Emrullah Terzioğlu, 
Yunus Tever, Burhan Akçam, Onur 
Kansu, Meclis Eski Başkanı Birol 
Öner ve çok sayıda sektör temsilcisi 
iştirak etti.

Toplantının açılış konuşmasını 
Komite Başkanı Mustafa Kulaksız 
gerçekleştirdi. Başkan Kulaksız 
konuşmasında şunları dile getirdi:

“Komite üyelerimizle birlikte 
her ay düzenli olarak yaptığımız 
komite toplantılarında resmi 
kurumlardan gelen yazıları, 
sektörümüzle ilgili sorun ve 
gelişmeleri değerlendirerek, 
hem üyelerimiz hem de şehrimiz 
için yararlı çalışmalar yapmaya 
gayret ediyoruz. Öncelikle sizlere 
birkaç faaliyetimizden bahsetmek 
istiyorum; KDV indirimindeki 
sürenin uzatılması konusunda 
Türkiye Odalar ve Borsalar 
Birliğine talep yazılarımızı ilettik.  
Ayrıca uygulamaya konulan KDV 
indirimi ile ilgili kamuoyunu her 
ay düzenli olarak basın aracılığı 
ile bilgilendiriyoruz. Üyelerimize 
yönelik düşük faizli kredi verilmesi 
talebimiz, yönetim kurulumuz 

ve Türkiye Odalar Borsalar 
Birliği tarafından onay görmüş 
ve uygulamaya koyulmuştur. 
Üyelerimizin bazı ürünlerdeki 
taksitlendirme uygulamasının tekrar 
yürürlüğe girmesi sektörümüz adına 
faydalı olmuştur. Ayrıca üyelerimizin 
talepleri doğrultusunda post cihazı 
sabit ücretleri ve hesap işletim 
ücretlerinin yüksek olduğu ve 
bunların düşürülmesi konusunda 
ilgili kurumlarla iletişime 
geçilerek yazılarımız yazıldı. 
Bu sorunun da giderilmesi için 
yönetim kurulumuzun desteği ile 
çalışmalarımız devam etmektedir. 
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası 9. 
meslek komitesi olarak üyelerimize 
ziyaretlerimiz devam etmektedir. 
Meslek grubu üyelerimizin her türlü 
sorun ve şikayetleriyle yakından 
ilgilendiğimizi belirtmek isteriz” 

Komite Başkanının konuşmasının 
ardından grup üyeleri sektörel 
değerlendirmelerde bulunarak 
sorun ve görüşlerini dile getirdiler.

Üyeler yemekli istişare 
toplantısından duydukları 
memnuniyeti dile getirerek manevi 
iklimi yüksek Ramazan ayında 
SATSO öncülüğünde sektörel bir 
toplantının tertip edilmesinden 
duydukları memnuniyeti de dile 
getirdiler. 

SATSO 9. MESLEK KOMİTESİ ÜYELERİYLE 
İFTARDA BİR ARAYA GELDİ
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde faaliyet 
gösteren ve çoğunluğunu makine imalatçılarının 
oluşturduğu 33. Meslek Komitesi, grup üyeleri ile bir 
araya geldi.

Yıllık değerlendirme niteliğinde Reisoğlu Restoran’da 
gerçekleştirilen toplantının ev sahipliğini Komite 
Başkanı Kadir Ahmet Tecelli, Başkan Yardımcısı Bora Ali 
Atalay, Komite Üyeleri; Şenol Çalışkan yaptı. 

Toplantıya ayrıca SATSO Yönetim Kurulu Üyesi Emrullah 
Terzioğlu ve sektör temsilcileri iştirak etti.

Toplantıda açılış konuşmasını gerçekleştiren 33. 

Meslek Komitesi Başkanı Kadir Ahmet Tecelli komite 
çalışmaları hakkında bilgi vererek şunları dile getirdi: 
“Makine sektörü ülkemizin çok önem verdiği bir sektör.  
Sektörümüzde faaliyet gösteren yaklaşık 220 üyemiz 
var. Sakarya paslanmaz çelik imalatı konusunda oldukça 
ileride bir il. Hatta bu konuda ilk il diyebiliriz. Sektörümüz 
kümelenmeye oldukça önem veren bir sektör. Bizler 
birleşerek düzenli sanayileşerek büyüyeceğimize 
inanıyoruz. Bu konuda çalışmalarımız devam ediyor.” 
dedi.

MAKİNA İMALATÇILARI SEKTÖRÜ DEĞERLENDİRDİ
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MÜŞTEREK MESLEK KOMİTELERİ TOPLANTILARI
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SATSO’da 2017 yılının ilk müşterek 
meslek komiteleri toplantısı 
gerçekleştirildi.

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası (SATSO) 
bünyesinde faaliyet gösteren meslek 
komitelerinin, sorun ve önerilerini 
dile getirdikleri “Müşterek Meslek 
Komiteleri Toplantısı”,  SATSO Meclis 
Salonu’nda yapıldı. Toplantı, SATSO 
Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı 
Orhan Yılgenci başkanlığında 
gerçekleştirildi.

Meslek Komitesi ve meclis üyelerinin 
katılımı ile gerçekleştirilen toplantıda 
sektörel sorunlar gündeme getirilirken, 
komitelerin yaptıkları çalışmalar da 
değerlendirildi.

Atık Lastik Sorununa Çözüm Var

21. Meslek Komitesi Başkan Yardımcısı 
Levent Bayraktar otomotiv sektörü ile 
ilgili değerlendirmelerde bulunduğu 
konuşmasında; “21. Meslek Komitesi 

olarak sektördeki sıkıntıları, yeni 
uygulamaları yakından takip ediyoruz 
ve çözümleri için gerekli çalışmaları 
yürütüyoruz. Bu konuda yaptığımız 
bazı faaliyetler; atık lastiklerin 
depolanması ile ilgili bir sorun var 
şehrimizde. Bununla ilgili 21. Meslek 
Komitesi olarak geçici bir süreliğine 
depolanması için Sakarya Büyükşehir 
Belediyesi’nden yardım istedik. Bu 
noktada da desteğiyle atık lastiklerin 
depolanması konusunda bize yardımcı 
oldular. Atık lastiklerle alakalı bir 
depolama merkezi yapılmasıyla ilgili 
çalışmalar başlatıldı” diyerek konuyla 
ilgili SATSO Yönetimi ve Büyükşehir 
Belediyesine teşekkürlerini sundu.

Galericiler Sitesi’nde Çalışma Tam Gaz

Levent bayraktar ayrıca  “Galericiler 
Sitesi nihayet belli bir aşamaya geldi. 
30 bin 400 metrekare alana yapılacak 
olan Galericiler Sitesi’nin şuanda 114 
üyesi mevcut. Proje çalışmaları devam 

ediyor. Ekim ayı sonunda üç farklı 
projeyi üyelerimize sunduk ve bir 
proje kabul gördü. 1.OSB’nin altyapı 
çalışmaları tamamlandığında inşaat 
çalışmaları da başlayacak. En güzel 
şekilde şehrimize Galericiler Sitesi’ni 
kazandırmanın gururunu yaşayacağız. 
Galericiler Sitesi ile birlikte Küçük Sanayi 
Sitesi yapı Kooperatifi yaklaşık 160 bin 
metrekarelik bir alana yapılacak olan 
ve 378 işyerini kapsayan bir projemiz 
var. Bu projeden de 218 üyemiz 
faydalanacak. Bakanlıkta kredilendirme 
ile ilgili çalışmalar devam ediyor. 
Bakanlık onayından sonra 2017 yılında 
projenin işyerinin inşaatına başlanıp 
bitirilecek. İlimizde hızlı araç kullanan 
sürücülerin en azından içindeki enerjiyi 
atabilmeleri açısından yarış pisti ve 
çok amaçlı kullanılan Off-Road pisti 
benzeri bir yerin yapılması faydalı 
olacaktır. Bunun dışında sanayi içinde 
terk edilmiş hurda araçların toplanması 
daha güzel bir görünüm elde 

İŞ DÜNYASI SEKTÖREL SORUNLARI SATSO’DA KONUŞTU
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edilmesi planlanmaktadır. Kavşakların 
düzenlenmesi, modern sanayide 
yapılan altyapı çalışmaları nedeniyle 
yollar bozulmuş durumda biran önce 
bu yoların yenilenmesi için hem 
Yönetim Kurulumuzun desteğini hem 
Büyükşehir Belediyemizin desteğini 
rica ediyoruz” diye konuştu.

Medikal Firmaları Ruhsatlarını Aldı

15. Meslek Komitesi’nden Meclis 
Üyesi Başkanı Ercan Başnuh, medikal 
sektörünün sorunları ile ilgili 
değerlendirmede bulunarak  “Birtakım 
eğitimler alarak ilgili yasanın öngörmüş 
olduğu fiziki şartları oluşturarak bir 
eğitim süreci geçirdik. Bu eğitim 
süreci sonunda meslek sertifikalarımız 
oluştu ve biz bu çalışmaları Sakarya’da 
50 medikal firma ile birlikte yaptık. 
Memnuniyetle söyleyebilirim ki 
SATSO’nun ve meslek komitemizin 
yönlendirmesiyle yaptık.  Sonuç 
itibariyle Sakarya’da bütün firmalar 
medikal ruhsat almış ve bu anlamda 
yasanın tarif etmiş olduğu ‘tıbbi cihaz 
satış noktası’nı oluşturmuştur. Bu 
yönetmelik yasal bir noktadan, başka 
bir yasal noktaya çekmekle beraber 
aynı zamanda medikal ürünlerin 
hastalar tarafından temin edilmesinde 
aynı eczane mantığında olduğu gibi 
SGK ile medikal firmalarımız arasında 
bir sözleşme yapılarak belirli bir 
kurumdan alınmak üzere reçetelerin 
kabul edilmesi noktasına getirmiştir 
bizi. 

Her defasında kaygılarımızı paylaştık 
yasal düzenlemelerde bu kaygılarımız 
giderecek bir aşamayı yasal manada 
göremedik. Yasa sadece bizi yani 
medikal firmalar üzerinde bir çalışma 
yaptı. Bu haksız bir rekabettir. Sektörü 

sıkıntıya sokan bir yönetmelik var. ” 
ifadelerini kullandı. 

Enerjiye Önem Artmalı

17. Meslek Komitesi Üyesi Adnan 
Borazancıoğlu ise Türkiye’de enerjisi 
sektörünün durumunu değerlendirerek 
önemine değindi. Borazancıoğlu 
konuşmasında  “Türkiye enerjide 
%75 oranında dışa bağımlı. Bizim cari 
açığımızın en önemli kalemlerinden biri 
enerjidir. Baktığınızda enerjinin verimli 
kullanılabilmesi neticesinde cebe giren 
1 lira aslında 2 lira kazandırır. Enerji 
verimliliği konusu, bütün disiplinlere iş 
imkânı açan bir olgudur.” diyerek enerji 
verimliliğinin önemini vurguladı.

Borazancıoğlu ayrıca “Herkes piyasanın 
sıkıntılarını dile getiriyor. Hiçbir şey 
kendiliğinden iyi olmayacak. Biz iyi 
olursak, biz kendimize yeni alanlar 
açarsak, biz beklemezsek kazanacağız. 
Enerji verimliliği alanında her manada 
iş fırsatı yatıyor. Biz olayların ya 
başlıkların kelime anlamlarından 
ziyade bunların içine girebilecek bir 
bakış açısına bir vizyona ihtiyacımız var. 
Bunun en önemli yeri, bu meclisin şahsı 
manevisidir, bu meclise hep beraber 
değerler katmalıyız” diye konuştu.

KDV İndirimi Hareketlilik Getirdi

8. Meslek Komitesi’nden Meclis 
Üyesi Kenan Karaca ise “Referandum 
sonucunun ülkemize hayırlı olmasını 
ve işlerimizin daha bereketli olmasını 
diliyorum. Hükümetimizin dayanıklı 
tüketim mallarına yapmış olduğu KDV 
indiriminden dolayı sektörümüzde 
gözle görülür bir hareketlilik oldu. 
İşlerimize olumlu yönde bir katkı 
sağladı. KDV indirimi süresinin 
uzamasından dolayı hükümetimize 

teşekkür ediyoruz. Biz mobilyacıların 
bide tonaj sorunu var bununla ilgili 
sıkıntılarımızı yetkili mercilere bildirdik. 
“ diyerek sorunların en yakın zamanda 
çözümlenmesini diledi.

İnşaat Malzemecileri Sektör Meclisi 
İstiyor

13. Meslek Komitesi Başkanı Özgür 
Karakaş “Çok tehlikeli ve tehlikeli 
meslek grubuna dahil ve mesleki 
yeterliliğin zorunlu olmadığı 48 meslek 
tanımlı. Bu mesleklerde mesleki 
yeterlilikte zorunluluk yok ama mesleki 
eğitim zorunlu.

Ben mermerciyim, çalışanlarım 420 
saatlik eğitim programına girecekler 
ve o programda diksiyon, etkili iletişim 
vb. dersler var. Bu derslerin yapılan 
meslekle pek alakası yok. 40 dersten 
37’si benim mesleğimle alakalı değil. 
Bunun çözümü nedir dediğimizde 
inşaat malzemecilerinin TOBB 
bünyesinde bir sektör meclisi yok. 
Bildiğim kadarıyla sektör meclisleri bu 
konular yasalaşırken o noktada önemli 
rol oynuyorlar. Bununla ilgili bizim de 
mutlaka organize olmamız meslek 
grubumuzla ilgili sektör meclisimizi 
orada oluşturmamız lazım.” şeklinde 
konuşarak sorunlar yaşanmadan 
müdahale edilmesi gerektiğini 
vurguladı.

İşsizlik Sorununa Mutlak Çözüm Gerekli

18 Meslek Komitesi’nden Meclis 
Üyesi Hüseyin Emanet “Ekonominin 
can damarı insan kaynağıdır. İnsan 
kaynağını sağlayamazsanız ekonominin 
çarklarını döndüremezsiniz. 15-24 yaş 
arasındaki gençlerin işsizlik oranlarına 
baktığımızda üniversite mezunlarında 
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bu oran çok korkunç, %45’lere 
varmış. Siz üniversite mezununuza iş 
veremezseniz sistemde bir çarpıklık 
var demektir.  Amerika’yı yeniden 
keşfetmeye gerek yok.  Dünyayı biz 
kurmuyoruz. Dünyada neler var; bak, 
incele, yap.” diyerek işsizlik ve istihdam 
konularına değindi.  

Ara Eleman Sorununa Nitelikli Çözümler

7. Meslek Komitesi Başkanı Doğan 
Çatalbaş ise  “Sadece komite olarak değil 
komite bünyesinde oluşturduğumuz 
komisyonlar vasıtasıyla da çalışmalar 
yapıyoruz.  Bu komisyonlar 
vasıtasıyla 15 toplantı gerçekleştirdik. 
Paydaşlarımızdan biri olan AGDAŞ ile 
beraberde 12 toplantı gerçekleştirdik. 
Üyelerimizin ihtiyaç duyduğu konularla 
alakalı Odamızda 16 eğitim semineri 
düzenledik ve 700 civarında üyemizin 
bundan faydalanmasını sağladık. 
AGDAŞ’ tan yetki almış 77 yetkili firma 
var. Bunlarla beraber belli dönemlerde 
7paydaş toplantısı gerçekleştirdik. 
Yine her yılsonunda faaliyetlerimizi 
üyelerimize bildirdiğimiz 150 kişilik 
yemekli toplantı yaptık. Yazılı ve 
görsel basında sektörümüzle alakalı 
bilgilendirmelerde bulunduk. Mesleki 
yeterlilik belgeleriyle alakalı Odamızda 
çalışmalar yaparak yüz tane ustamızın 
ve mühendisimizin bu belgeleri 
almasını sağladık. Üyelerimizin teknik 
ve diğer sorunları hakkında onlara 
yardımcı olduk ve bilgilendirdik. ” 
komite faaliyetleri hakkında bilgi verdi.

Çatalbaş ayrıca “ Mesleki eğitimle alakalı 
güzel şeyler de oluyor. Fatih Endüstri 
Meslek lisesinin başlatmış olduğu, ara 
eleman ihtiyacımızı gidermek adına 9. 
sınıftan itibaren başlayacak bu projeyle 
9., 10., 11., sınıflar bu proje başladıktan 

itibaren haftada bir gün okula gidip 
diğer günler işyerinde çalışıyor olacak. 
Bu sayede dört yılın sonunda gerçekten 
ustalık belgesini almış bir elemanla 
karşı karşıya kalacağız ve araman 
eleman ihtiyacımızı çözeceğiz. ” dedi.

Mobilyacılardan Eğitime Destek Var

26. Meslek Komitesi’nden Meclis 
Üyesi İsmet Durak ise Milli Eğitim 
Bakanlığı 19 ile ihtisas Sanat Okulları 
kararını bağladı. Eski Sanat Okulları 
geri geliyor. Bir tanesini Sakarya’da 
olacak.  Mobilya imalatçıları olarak 8. 
Meslek Komitesi ile birlikte “Geleceğim 
Mobilya” projemiz kapsamında 
yoğun çalışmalar yürütüyoruz. Akyazı 
Ferizli Karasu’daki meslek liselerinde 
okuyan mobilya bölümü öğrencilerine 
burs veriyoruz, öğrencileri fuarlara 
götürerek sektördeki yenilikler 
hakkında bilgilendiriyoruz. Seminerler 
veriyoruz. Mobilya bölümünde okuyan 
öğrenci sayısını yüzde 70-80 oranında 
arttı. O konuda yol aldık. Öğretmenlerle 
birlikte öğrencileri yetiştiriyoruz. Ara 
eleman sıkıntısı çok fazla. İşçiler 2500 
TL’nin altında maaşla çalışmıyor.” diye 
konuştu.

Geri Dönüşüme Daha Çok Önem 
Verilmelidir

14. Meslek Komitesi Halil Kayıkçı 
ilimizdeki atıkların kontrolünden 
bahsederek şunları söyledi;  “Atık 
deyince akla çöp geliyor. Çöp diye bir 
kavram AB’de artık yok. Bu enerjidir, 
hammaddedir, geri dönüşümdür. 
Bunu 2002 yılından beri Bakanlıkta 
ve şehrimizde anlatmaya çalışıyoruz. 
Türkiye’de bu konuda ilkleri de yaptık 
ambalaj atığının evlerde sistem 
olarak kurulmasını Türkiye’de ilk 
yapanlardanım. Şuanda şehrimizde 

ambalaj konusunda hiçbir toplama 
işlemi yoktur. Düzenli depolama 
sahasına gömülmektedir. Düzenli 
denerek sorunlu bir depolama 
yapılmaktadır. Bu ülke için bu çok 
büyük bir kayıptır. Enerji konusunda 
(petrol, metal, hammaddeler) 
yurtdışına bağlı durumdayız. Geri 
dönüşüm ülkenin çok büyük cari 
açığını kapatabilecek bir konudur. Bu 
konunun bakanlık tarafında da büyük 
sorun var. Bu değerlerin maddi olarak 
kazanımı çok büyüktür.” Kayıkçı ayrıca, 
değerlenmeyecek hiçbir atık yoktur 
sözleriyle ger dönüşümün öneminden 
bahsederek konuşmasını noktaladı.

18. Meslek Komitesi’nden Burcu 
Başar Akgün de atıklarla ilgili yaşanan 
sektörel sorunları dile getirdi.

En Adil Vergilendirme Akaryakıt 
Sektöründedir

20. Meslek Komitesi Başkan Yardımcısı 
Cemallettin Çatalbaş ise “Akaryakıt 
tüm dünyada en adil vergilendirme 
aracı olarak kullanılır. İstasyonlar bu 
açıdan çok önemlidir. Bir istasyonun 
kuruluş maliyeti 1 milyonu geçiyor. 
Ülkemizde artan fiyatların baskılama 
politikalarını biliyoruz. Sektörü denetim 
altına almadan yapılan uygulamalar 
haksız rekabete neden oluyor. Adil 
vergilendirme derken bugün 1lt. 
yakıtın %70’i vergidir. Denetim iyi 
olmazsa ciddi sonuçları olur. Akaryakıt 
istasyonlarında rafineriden çıkış 
fiyatının altında yakıt satılıyorsa 
sektörün durumu zor demektir. 

Toplantı komite üyelerinin 
değerlendirmelerinin ardından sona 
erdi
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KADIN VE GENÇ GİRİŞİMCİLER KURULLARI FAALİYETLERİ
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde faaliyet 
gösteren TOBB Sakarya Genç Girişimciler Kurulu İcra 
Komitesi, sosyal sorumluluk projeleri kapsamında 
çalışmalarına devam ediyor. 

Bu doğrultuda Sakarya Genç Girişimciler Kurulu İcra 
Komitesi önderliğinde Hendek ilçesinde bulunan Nuriye 
İlkokulu’na bir kitaplık yaptırıldı.

Girişimcilik faaliyetlerine paralel olarak ilimizdeki çeşitli 
konularda bilinçlendirme ve farkındalık çalışmaları da 
yürüten kurul, geçtiğimiz yıl gerçekleştirdikleri Kitap ve 
Oyuncak Bağış Kumbarası’nda biriken kitaplar arasından 
ilköğretim düzeyindeki kitapları Hendek ilçesi Nuriye 
İlkokulu’na yaptırdıkları kitaplığa teslim ettiler.

Konu ile ilgili açıklamada bulunan İcra Komitesi Başkanı 
Alican Sak, Genç Girişimciler Kurulu’nun girişimciliğin 
sonradan edinilen bir kazanım değil çok erken yaşlarda 

edinilmesi gereken zihinsel bir yaklaşım olduğunu dile 
getirdi. Sak açıklamasında, Sakarya GGK İcra Komitesi 
olarak hem bu konuda hem sosyal sorumluluk anlamında 
çalışmalar yürüttüklerini ve geçtiğimiz yıl Kitap ve Oyuncak 
Bağış Kumbarası’ konseptli bağış kampanyasının olumlu 
sonuçlanarak bir kitaplık oluşturacak düzeyde materyal 
elde ettiklerini ifade etti. Sakarya GGK İcra Komitesi 
Başkanı Alican Sak “Okulumuza yaptırdığımız kitaplık ve 
kampanyadan elde ettiğimiz kitapların böyle güzel bir 
amaçla değerlendirilecek olmasından dolayı mutluyuz. 
Çalışmalarımız devam edecek. Bağışta bulunan tüm 
Sakaryalılara teşekkür ediyoruz.” dedi.

Okul müdürü öğretmenler ve öğrenciler de okula yeni bir 
kitaplık yapılması ve kitapların okullarında öğrencilerin 
faydasına değerlendirilecek olmasından duydukları 
memnuniyeti dile getirerek SATSO Camiasına teşekkür 
etti.

SAKARYA GGK’DAN NURİYE İLKOKULU’NA 
KİTAPLIK VE KİTAP BAĞIŞI
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde 
faaliyet gösteren Sakarya TOBB Kadın 
Girişimciler İcra Komitesi “TEB Kadın 
Akademisi” Programı ev sahipliği yaptı.

Türk Ekonomi Bankası (TEB) organizasyonu 
ile düzenlenen Kadın Akademileri 
çerçevesinde “Nakit Akışını Yönetmenin 
İpuçları” Atölyesi SATSO ve Zehra Dirim 
Başkanlığında faaliyetlerini sürdüren 
Kadın Girişimciler İcra Komitesi desteği ile 
gerçekleştirildi.

Toplantıya SATSO Yönetim Kurulu Üyesi 
Fatma Aygün Kahya, Kadın Bankacılığı 
Yöneticisi Sara Hepşen, Sakarya TOBB Kadın 
Girişimciler İcra Komitesi Başkanı Zehra 
Dirim, ActionCOACH İşletme Koçu Ayşegül 
Akşak, TOBB Sakarya Kadın Girişimciler İcra 
Komitesi Üyeleri, Türk Kadınlar Birliği Üyeleri, 
Sakarya Barosu Kadın Hakları Yetkilileri, 
Kadın Meclisi Üyeleri ve çok sayıda girişimci 
ve girişimci adayı kadın iştirak etti.

Kadın patronların işlerini geliştirmeye 
yönelik bilgi ihtiyacını karşılama ve onları 
ilham veren başarılı iş kadınlarıyla bir 
araya getirme hedefiyle düzenlenen 
Kadın Akademileri Sakarya programı İş 
dünyasındaki kadınların potansiyellerini 
daha çok açığa çıkarmasına destek 
olabilmek amacıyla finansal hizmetlerin 
yanı sıra ücretsiz eğitim danışmanlık desteği 
niteliğinde yapıldı.

Toplantının açılış konuşmasını yapan Sakarya 
TOBB Kadın Girişimciler İcra Komitesi Başkanı 
Zehra Dirim Toplumsal temelde kadının 
yeri ve iş dünyasındaki önemine değinerek 
şunları dile getirdi:

“Modern ve çağdaş Türkiye’nin oluşmasında 
kadının yeri ve önemi büyüktür. Bir kadın 
annedir, eştir, çalışandır, işverendir ve 
herşeyden önce bir bireydir. Ve her birey 
gibi var olan potansiyelini istediği gibi 
değerlendirme ve ülke ekonomisine 
katma değer sağlamada etkin bir rol 
oynamalıdır. Bizler de kurul olarak kadının 
potansiyelini nitelik ve nicelik bakımından 
arttıran projeler üretiyor, bu projelerin 
Türkiye genelinde yayılabilir, sürdürülebilir 
ve ölçülebilir olmasına dikkat ediyoruz. 
Kadınların iş gücüne katılımları sürdürülebilir 
kalkınmanın önemli bir unsuru olduğu 
halde işgücüne katılım oranları erkeklere 
nazaran hala düşüktür.  Bunun en temel 
nedeni eğitim seviyesinin yetersiz olması ile 
birlikte fırsat eşitsizliği, işgücünde deneyim 
eksikliği, yetersiz sermaye ve finansmana 
erişimde sorunlar olarak sıralanabilir. 
Bugün bu engelleri aşabilmemiz için bize 
katkı sağlayacak olan paydaşımız TEB 
Kadın Akademisine teşekkür ediyoruz. 
Programımızın kadın girişimcilerimize ve 
kendi işini kurmak isteyen girişimcilere 
faydalı olacağına 
inanıyorum.” dedi.

Programda Kadın 
Bankacılığı Yöneticisi 
Sara Hepşen, ise  
“Artık tüm dünya 
farkında ki ekonomi 
kadınlar işin içinde 
olmadan büyüyemez 
ve sürdürülebilir 
bir girişim ortaya 
çıkmaz. Kurumsal 

olarak, bütün dünyada şu an ekonomide 
kadın ve erkek eşitliği sağlandığı zaman 
toplam küresel büyüme milyonlarca dolar 
ek gelir kaynağı sağlayacağının farkındayız. 
Kadınların şu an iş gücüne katılım oranları 
olması gerekenin altında olduğunu, 
kadınların aslında yaptığı işler sebebiyle 
gerek evde ev işleri gerek çocuk bakımı 
olsun bunun karşılığında herhangi bir ücret 
almadan çalıştığını ve ekonomiye yeterince 
katkıda bulunamadıklarının farkındayız. Bu 
sebeple biz de kadın patronları destekleyip 
hep birlikte sürdürülebilir bir ekonomi 
yaratmak için gayret ediyoruz” diye konuştu. 

Kadınlar Finansal Destek Almada Geride

Hepşen konuşmasında kadını iş 
dünyasındaki yeri ile ilgili istatistiki bilgilere 
de yer vererek şunları dile getirdi:

“Türkiye’de kadınların ekonomiye katılımı 
son dönemlerde artmakla birlikte hala %31-
32 civarlarında seyrediyor. Bu demek oluyor 
ki ülke genelinde çok büyük bir potansiyeli 
değerlendirmiyor durumdayız. Türkiye’de 
kadınlar gayrimenkullerin yaklaşık 3/1’ine 

SATSO KADIN GİRİŞİMCİLER KURULU’NDAN TEB KADIN AKADEMİ

“NAKİT AKIŞINI YÖNETMENİN İPUÇLARI” 
SATSO’DA ANLATILDI
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sahipken erkekler 3/2’sine sahip. Erkeklerin 
ekonomiye ve iş gücü katılımı %71-72 
civarında. Türkiye’de girişimci kadınlara 
baktığımızdaysa kadınların daha çok 
hizmet sektöründe ve ticaret sektöründe 
yoğunlaştıklarını biliyoruz ve kadınların 
birçoğunun girişimcilik yaşlarının çok daha 
geç olduğunu biliyoruz. Avrupa İmar ve 
Kalkınma Bankası 2013 yılında Türkiye 
genelinde bir araştırma yaptı. 81 ilde 
yaklaşık 3000 kadın bu araştırmaya katıldı. 
Bu araştırmanın sonuçlarına göre; kadınlar 
aslında işletmelerini finanse ederken, 
işletmelerine kaynak ayırırken tamamen 
kendi tasarruflarını ya da ailelerinden, 
çevrelerinden borç alıyorlar. Ancak kadınlar 
finansal sisteme dahil olup gidip bir 
bankadan kredi kullanmaları %18 civarında 
seyrediyor. Bu konuda finansal bir boşluk 
olduğunu görebiliyoruz. Bu da şu demek; 
kadınları finansal sisteme biraz daha 
geç giriyorlar. Bütün dünyada satın alma 
kararlarını yaklaşık %80 oranında kadınlar 
karar verirken biz de finansal sisteme 
giriş kısmını genelde erkekler yapar, gidip 
bankaya ödemeyi erkekler yapar böylelikle 
erkeklerin finansal okur-yazarlığı daha 
yüksek durumdadır.  Dolayısıyla kadınların 
girişimci olduktan sonra işletmelerini 
kurmak için ya da büyütmek için finansal 
ürünlerden faydalanma ya da bilgi alma 
konusunda çok daha geride kalıyor. Biz 
de bu kapsamda banka olarak burada bir 
eksiklik olduğunu görüp elimizi taşın altına 
koyduk ve kadın bankacılığını kurduk. Peki 
bunu nasıl yapacağız? Nasıl destek olacağız?  
Kadınların tek ihtiyaçları aslında finansal 

ürünler değil ya da finansal ürünlerde 
farklılaşmak değil. Kadınları hayatta,  iş 
hayatında geride tutan bazı etmenler var 
bizim amacımız bu etmenleri ortadan 
kaldırmak. Bütün dünyada kadın bankacılığı 
sunan bankaları araştırdık, Türkiye’de 
kadınlarla buluştuk buna Sakarya’dan 
çok değerli iş kadınları da dahil. Onların 
girişimcilik hikayelerinden de çok etkilendik 
ve burada kadınların karşılaştığı dört ana 
problemi belirledik. Finansal erişim, bilgi 
erişim, yeni pazarlara erişim ve mentörlük 
koçluğa erişim alanlarında kadınların 
desteğe ihtiyacı olduğunu gördük.  

Kadınlar en çok finansal teminat yaratma 
alanında güçlük çekiyorlar. Biz de bu yüzden 
Avrupa İmar ve Kalkınma Bankası’ndan 50 
milyon TL tutarında bir fon sağladık. Şu anda 
bunu kadın girişimcilere maddi teminatsız 
olarak kullandırıyoruz. Aynı şekilde 
yine maddi teminat sorununu ortadan 
kaldırmak için kredi garanti fonu kefaletinde 
kullandırıyoruz.

Kadınların Tasarruf Aracı Altın

Kadınların en büyük tasarruf aracı altın alıp 
kenara atmak ve bu altınları kullanmak 
istediklerinde, TL’ye çevir, bankaya mevduat 
temini olarak ver ve karşılığında kredi 
olarak kullanma şeklinde oluyor. Aradaki 
altını bozdurma-almadaki kur kayıpları 
zaten hepimizin yakından bildiği şeyler. Biz 
burada kadın girişimcilerin kur kayıplarını 
ortadan kaldırmak için bir sistem geliştirdik. 
Kadınlar altınlarını bankamıza yatırdıktan 
TL’ye çevirmeden sonra gram olarak 
hesaplarına yatıyor. Bunun karşılığında kredi 

kullanabiliyorlar. Kredi bittikten sonra gram 
olarak altınlarını geri alabiliyorlar.

Kadınlara yönelik hayata geçirdiğimiz 
bir hayat sigortamız var. “Kadına Değer” 
hayat sigortasıyla gerek işte gerek özel 
hayatta kadınsal ya da herhangi bir hastalık 
durumunda maddi kayıpları güvence altına 
almak amacıyla yapıldı. 

Bilgiye erişim problemi konusunda kadınlar 
finansal sisteme geç girdikleri için sistem ya 
da iş dünyası hakkında sadece çevreleri ve 
eşlerinden aldıkları bilgiler doğrultusunda 
hareket ediyorlar. Biz, kadınların iş hayatında 
ihtiyaç duyduğu bilgileri daha yapısal, rahat 
ve işlevsel bir şekilde yürütmeye yardımcı 
olacak şekilde ulaşabilmelerini amaçladık ve 
TEB Kadın Akademilerini hayata geçirdik. Şu 
ana kadar 16 ilde bu eğitimi verdik. Her ay en 
az 2 ile gitmeyi ve bunu daha da arttırmayı 
hedefliyoruz.

Kadın girişimcilerin yeni pazarlara 
erişebilmesi için destek

İki bölümden oluşan program ActionCOACH 
İşletme Koçu Ayşegül Akşak tarafından 
Nakit Akışını İyi Yönetmenin ipuçları konulu 
sunum ile devam etti.

Akşak konuşmasında “Kadın girişimcilerin 
hangi konu başlığında mentörlük desteğine 
ihtiyacı varsa girişimcinin başa bir ülkeden 
bir mentörle eşleşip 1 yıl boyunca destek 
alınabiliyor. İşletme sahiplerini eğitmek ve 
geliştirmek amacıyla dünya refahına katkıda 
bulunuyoruz. Eğer kadın patronsanız daima 
oyunda kalacaksınız ve arı gibi çalışacaksınız” 
dedi. 
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde 
faaliyetlerini yürüten TOBB Sakarya Kadın 
Girişimciler Kurulu Geyve İlçe Belediyesi 
işbirliği ile planlanan Geyve Yöresindeki 
Kültürel-Tarımsal Ürünlerin ve El Sanatlarının 
Değerlendirilmesi Ve Bölge Kadınlarının 
İstihdamı Projesi” ile ilgili işbirliği protokolü 
imzaladı.

SATSO Yönetim Kurulu Başkanı Mahmut 
Kösemusul ev sahipliğinde gerçekleştirilen 
Projenin protokol imza törenine SATSO 
Yönetim Kurulu Üyeleri başta olmak üzere, 
Geyve Belediye Başkanı Murat Kaya, Kadın 
Girişimciler Kurulu’ndan sorumlu SATSO 
Yönetim Kurulu Üyesi Fatma Aygün Kâhya, 
TOBB Sakarya Kadın Girişimciler Kurulu 
İcra Komitesi Başkanı Zehra Dirim ve İcra 
Komitesi üyeleri ve Sakarya Üniversitesi 
öğretim görevlileri iştirak etti.

Protokol töreninde, proje ile ilgili bilgi 
veren Sakarya Kadın Girişimciler Kurulu 
İcra Komitesi Başkanı Zehra Dirim “Geyve 
Yöresindeki Kültürel-Tarımsal Ürünlerin 
Ve El Sanatlarının Değerlendirilmesi Ve 

Bölge Kadınlarının İstihdamı Projesi” bizim 
için oldukça önemli.  Geleneksel olarak 
üretimlerini yapan aslında girişimciliğinin 
farkında olmayan kadınlarımızı istihdama ve 
üretime hazırlamayı amaçlıyoruz. Bu açıdan 
bizim için çok anlamlı bir çalışmadır. 

Çalışmada yaptığımız ön araştırmalar 
neticesinde; Sakarya İli Geyve Bölgesinin 
her türlü mahsulün yetiştirilmesine 
uygun verimli toprakları, bölgede atıl 
durumdaki kadın gücü ve günümüzün 
en büyük problemlerinden olan doğal 
ve temiz gıdaya ulaşmanın zorluğundan 
hareketle; tarafların dayanışma içerisinde 
olmasıyla gerçekleşebileceğinin tespitiyle 
ortaya çıkmıştır. Bu proje ile hedefimiz; 
Sakarya- Geyve ilçesindeki kadınların 
günlük hayatlarında yaptıkları sebze meyve 
yetiştiriciliği, süt, yumurta, bal, pekmez, 
ekmek, yufka, tarhana, zeytin, zeytinyağı, 
reçel, konserve, salça, medikal bitki (adaçayı, 
ıhlamur, kekik, kuşburnu vs.), yöresel 
ürünler (gıda ve el sanatları) vs. ürünlerin 
temiz ve doğal gıda başlığı altında  ve hak 
ettiği fiyattan açılacak olan web sayfası 

ve yapılacak olan satış ofisi vasıtasıyla  
tüketiciyle buluşturmaktır. Projemiz için 
SATSO Yönetimimiz başta olmak üzere 
Sakarya Üniversitesi ve Geyve Belediyesi ile 
işbirliği içinde çalışıyoruz. Bizlere ve özellikle 
kadınlarımıza bu fırsatı veren herkese 
teşekkür ediyoruz. Projemiz hayırlı uğurlu 
olsun” dedi.

Kadın Girişimciler Kurulu’ndan sorumlu 
SATSO Yönetim Kurulu Üyesi Fatma Aygün 
Kahya ise, projenin üreten kadının istihdama 
kazandırılması anlamında büyük önem 
taşıdığını ifade ederek “Biz bu çalışmamızın 
ilk ayağı olarak Geyve ilçemizle çalışmaya 
başladık. Umarım diğer ilçelerimizle de 
benzer çalışmalar yaparak doğası gereği 
sürekli üreten kadınlarımızı aktif istihdama 
dahil etmeyi hedefliyoruz. Projemizle ilgili,  
Geyve Belediyesi’nin arazi ve bina desteğini, 
SATSO Kadın Girişimciler Kurulu’nun binanın 
tefrişi, kadınların toplanması, ürünlerin 
pazarlanması ve markalaşma konularındaki 
desteğini, Sakarya Üniversitesi İşletme 
Fakültesi’nin Eğitim ve danışmanlık desteğini, 
Geyve Petrol Ürünleri San.Tic. Ltd. Şti’nin 

SATSO KADIN GİRİŞİMCİLER VE GEYVE BELEDİYESİNDEN ORTAK PROJE
EVDE ÜRETEN KADINLAR İSTİHDAMA KAZANDIRILACAK
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proje kapsamında çalışacak kadınların kendi 
bünyelerinde sigortalı olarak çalıştırılması ve 
üretim aşamasında genel giderlerin temin 
edilmesi konularında işbirliği çalışmalarımız 
devam ediyor. Söz konusu yerde ayrıca 
kahvaltı hizmeti verilmesi planlanmakta ve 
özellikle hafta sonu çevre illerden insanların 
buraya çekilerek kahvaltı ve sonrasında 
alışveriş yapmasının bu alanı daha cazip hale 
getireceği düşünülmektedir. Aynı zamanda 
söz konusu arazi üzerine yapılacak eğitim 
alanı ile kadınlara ihtiyaç duyabilecekleri 
konularda eğitimler verilerek kadınları sosyal 
yönden de güçlü kılmayı amaçladık.” dedi.

Geyve Belediye Başkanı Murat Kaya ise, “Bu 
projenin Geyve’de yapılması bizleri oldukça 
mutlu etti. Böyle bir çalışmanın paydaşı 

olmaktan dolayı memnuniyet duyuyoruz. 
Bizler, yaşadığımız büyüdüğümüz ilçemize 
katkı sağlamak amacıyla göreve gelmiş ve 
ilk günkü heyecanını asla kaybetmeden 
gayretlerimize devam ediyoruz. Yaptığımız 
çalışmalar neticesinde ayva ilçemizin bir 
markası haline gelerek tescillendi. İlçemiz 
artık göç alan bir bölge haline geldi. Bu 
projede de girişimciler kurulumuzun bizden 
talep ettiği alanın daha fazlasını ve yapmak 
istedikleri projenin en iyisini yapabilmeleri 
için destek olduk. Bizler de ilçemizdeki 
kadınların potansiyeline güveniyor onların 
en iyisini yapacaklarına güveniyoruz. 
Projemiz hepimize hayırlı olsun.” şeklinde 
konuştu. 

Protokol imza töreninde son olarak konuşan 

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim 
Kurulu Başkanı Mahmut Kösemusul, 
“Girişimcilik ve özellikle kadın girişimcilik 
var olan potansiyeli harekete geçirmek 
ve ülkemizin ekonomik gelişimi açısından 
oldukça önemli. İstihdama kazandırılacak 
kadınlarımız da gelişen ekonomimizin 
önemli bir parçası haline gelecek.  Kadın 
Girişimciler Kurulumuz başta olmak üzere 
bu projede emeği geçenleri tebrik ediyor, 
katkılarından dolayı teşekkür ediyorum. Biz 
SATSO olarak ekip çalışması ile üstesinden 
gelinmeyecek bir sorun olmadığını 
düşünüyoruz. Projemizin en kısa zamanda 
hayata geçirilmesini temenni ediyorum. 
Hayırlı olsun.” ifadelerini kullandı.
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Sakarya Kızılay Kan Bağış Merkezi tarafından 
düzenlenen kan bağışı kampanyasına SATSO meclis 
üyeleri, personel ve üyelerden de destek geldi.

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası ve Türk Kızılayı 
Sakarya Şubesi işbirliği ile tertip edilen Kan 
Bağış organizasyonunda Ocak Ayı Olağan Meclis 
Toplantısı öncesi meclis üyeleri ve personel kan 
bağışında bulundu.

Kan bağışı konusunda herkesi duyarlı olmaya ve 

kan bağışı yapmaya davet eden Sakarya Ticaret 
ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Mahmut 
Kösemusul “Türk Kızılayı Sakarya Şubesi ile güzel 
bir işbirliğimiz var. Meclis öncesinde kan bağışında 
bulunan hayat kurtarmak için adım atan meclis 
üyelerimize teşekkür ediyorum. Camiamızın bu 
konudaki hassasiyeti uyarlılığı ve Türk Kızılayı ile 
işbirliği devam edecek” dedi.

SATSO ÜYELERİNDEN KAN BAĞIŞI
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu 
Başkanı Mahmut Kösemusul Ak Parti Sakarya Kadın 
Kolları Başkanı Zehra Hatipoğlu ve Yönetimini 
makamında ağırladı.

Nezaket ziyaretinde bulunduklarını dile getiren 
Başkan Zehra Hatipoğlu, kadın kolları olarak 
yaptıkları çalışmalar ve etkinlikler hakkında 
bilgi verdi. Sakarya’nın güçlü bir lobi ile hareket 
ettiğini belirten Hatipoğlu, birlik ve beraberlik 
neticesinde ortaya çıkan gücün doğru ve verimli 
değerlendirilmesi adına gayret ettiklerini dile 
getirdi.

Ülkemizde gerçekleştirilecek referandum öncesi 
Sakarya Kadın Kolları olarak 5262 ev ziyaretinde 
bulunduklarını dile getiren Ak Parti Kadın Kolları 
Başkanı, ülkenin geleceği konusunda hassasiyet 
içerisinde olan herkesi referandum konusunda 
sağduyulu olmaya ve olumlu düşünmeye davet 
etti.

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu 
Başkanı Mahmut Kösemusul Ak Parti Kadın 
Kolları Başkanı Zehra Hatipoğlu ve yönetimine 
çalışmalarında başarılar dileyerek  “Bizler iş 
dünyasını temsilcileri olarak önümüzdeki 
engellerin kaldırılması, Türkiye’yi tüm olumsuz 
girişimlere rağmen hedeflerine ulaştırmak için, 
Cumhurbaşkanımız Recep Tayyip Erdoğan 
önderliğinde, el ele vererek gayretlerimize 
devam ediyoruz. Cumhurbaşkanımızın gösterdiği 
istikamette ülkemizin geleceği için üzerimize 
düşeni yapıyoruz. Bizim yönümüz belli, rotamız 
doğrultusunda yol almaya devam edeceğiz. Birlik ve 
beraberliğimiz daim olsun. Ülke olarak önümüzdeki 
süreci de başarılı bir şekilde tamamlayacağımıza 
inanıyorum.  Ortak hedefimiz el birliği ile topluma 
hizmet etmektir. Ülkemiz hedefine ulaşacaktır.” 
dedi.

HEDEFLERİMİZE DOĞRU İLERLİYORUZ
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Vergi Dairesi Başkanı Ahmet Çelik ve vergi dairesi 
müdürleri Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim 
Kurulu Başkanı Mahmut Kösemusul’u makamında 
ziyaret etti.

Ziyaretten duyduğu memnuniyeti dile getiren 
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu 
Başkanı Mahmut Kösemusul, Vergi Haftasını 
kutlayarak vergi bilincinin kazandırılmasının 
önemine değindi.

Başkan Kösemusul konuşmasında Sakarya’nın her 
geçen gün geliştiği ve bu gelişmeler çerçevesinde 
tablosunun da değiştiğini ifade ederek  “ Organize 
Sanayi Bölgelerinin tamamlanması ve yatırımların 
gelmesi ile üye sayımız ve dolayısıyla mükellef 
sayısı da artacak. Bizler Sakarya için çizdiğimiz 
gelişim ve büyüme vizyonunda tüm kurumlarla 
işbirliği ve ortak çerçevede hareket ediyor olmanın 
memnuniyetini de yaşıyoruz. Birliğimiz daim 
olsun. Türkiye’nin büyüme hızından daha hızlı 
büyümeye başlayan ilimizin sanayisinin gelişirken 
çevresel faktörlerinde zarar görmemesi en büyük 

hassasiyetimizdir.”

Vergi Dairesi Başkanı Ahmet Çelik, her yıl geleneksel 
olarak kutlanan vergi haftası ile ilgili bilgi verdiği 
konuşmasında “Ülkemizde vergi bilincini artırmak, 
vergi ödeme alışkanlığı oluşturmak ve vergi 
ödemenin öneminin kavranması adına haftamız 
büyük önem arz ediyor” dedi.

Kurumsal anlamda Sapanca ilçesinde bir vergi 
dairesi açılması ihtiyacına da değinen Başkan Çelik, 
hizmet noktasında mükellefler için Sapanca’da 
bir vergi dairesi oluşturulması gerektiğini, bunun 
bir ihtiyaç olduğunu ifade etti. Vergi dairelerinin 
mekansal yetersizliğine de değinen Vergi Dairesi 
Başkanı Çelik ;vatandaşın hizmet alımı açısından 
daha uygun bir mekana ihtiyaç olduğunu dile 
getirdi.

Ziyarette ayrıca, Karasu Limanı’nın gelişmesi ve 
ihracatçı sayısının artmasına paralel olarak bölgede 
bir ihtisas vergi dairesi açılabileceği konusunda da 
görüş alışverişinde bulunuldu.

VERGİ DAİRESİNDEN SATSO’YA “VERGİ 
HAFTASI” ZİYARETİ 
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Sakarya Genç MÜSİAD Başkanlığına atanan 
Uğur Çarboğa ve yönetimi, Sakarya Ticaret ve 
Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Mahmut 
Kösemusul’u makamında ziyaret etti.

SATSO Yönetiminin de bulunduğu ziyarette 
Başkan Kösemusul, genç girişimcileri her zaman 
desteklediklerini ifade ettiği konuşmasında, 
“Ülkemizin ve ilimizin ilerlemesine, istikrarına, 
ekonomisine güç katacak genç nesillerin yetişiyor 
olmasından büyük memnuniyet duyuyorum. Bizler 
bulunduğu mevcut durumun farkında, hedefleri 
olan bir genç kitleyle daha da büyüyeceğimizin 
bilincindeyiz. Tüm dünyanın gözü üzerimizde. 
Gelişmemizi istemeyenlere karşı başarılı olmak 
için daha çok çalışmalıyız. Bu süreçte gençlerimize 
büyük iş düşüyor. Sizlere güveniyor, destekliyor ve 

çalışmalarınızda başarılar diliyorum.” dedi.

Genç MÜSİAD Başkanı Uğur Çarboğa,  Sakarya 
Genç MÜSİAD olarak yürüttükleri Young Trade 
Bridge (Genç Ticaret Köprüsü) projesi hakkında 
bilgi vererek süreçlerini anlattı. Projenin yabancı 
uyruklu öğrenciler kapsamında gerçekleştirildiğini 
ve bu yabancı gençlere ilimizin ticari anlamda 
avantajlarını tanıtarak ilimizin ihracat ve uluslararası 
ticaret anlamında potansiyelini yükseltmek 
amacında olduklarını ifade etti. Çarboğa, proje 
ile ilgili gelinen son durum hakkında da, “Genç 
Ticaret Köprüsü projemiz ile misafir kardeşlerimizin 
ülkelerini ekonomi ve kültürel boyutta tanıdık. Final 
programımızı da 8 Mart’ta gerçekleştireceğiz.” diye 
konuştu. 

HEDEFLERİMİZE GENÇLERLE ULAŞACAĞIZ
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu 
Başkanı Mahmut Kösemusul ve Yönetim Kurulu 
Üyeleri, Özel Konak Hastanesi’ni ziyaret ederek 
Başhekim Op. Dr. Kamil Köse’ye hayırlı olsun 
dileklerinde bulundu.

SATSO Genel Sekreteri Yiğit Ateş, Konak Hastanesi 
İdari Direktörü Bahadır Gündüz, Kurumsal Pazarlama 
ve İletişim Müdürü Yelda Özbek’in hazır bulunduğu 
ziyarette konuşan SATSO Yönetim Kurulu Başkanı 
Mahmut Kösemusul, “İş dünyası temsilcisi bir kurum 
olarak sizi temsil ediyoruz. Bu anlamda sorunlarınızı 
çözmek ve üyelerimizin gelişmelerini sağlamak 
adına çalışıyoruz. Hastanemiz ilimize hayırlı 
olsun. Bizim görevimiz sizlerin sorunları ve çözüm 
noktaları arasında köprü görevi görmek. Birlikte 

güzel işlere imza atacağımıza inanıyorum.” diyerek 
sağlık sektörüne olumlu katkılar sağlayacağına 
inandıklarını ifade etti.

Başhekim Op. Dr. Kamil Köse ise söz konusu 
ziyaretten duyduğu memnuniyeti dile getirerek, 
“Sağlık sektöründe 15 yılda devlet çok yol kat etti. 
Biz özel hastaneler olarak devlet hastanelerinden 
bir basamak öndeyiz. 15 yıl öncesi bu çok farklı 
noktalarda idi. Biz Konak Hastanesi olarak 
Sakaryalının beklentisine cevap vermeye 
çalışıyoruz. Bu hizmeti Sakaryalı hem hak ediyor 
hem bekliyordu. Sakaryalılara bekledikleri hizmeti 
vermenin mutluluğunu yaşıyoruz.” şeklinde 
konuştu.

SATSO’DAN ÖZEL KONAK HASTANESİ’NE ZİYARET
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu 
Başkanı Mahmut Kösemusul ve Yönetim Kurulu 
Üyeleri, Sakarya İl Milli Eğitim Müdürü Pervin 
Töre’ye hayırlı olsun ziyaretinde bulundu.

Ziyarette konuşan Başkan Kösemusul, SATSO’nun 
eğitim faaliyetleri ve destekleri hakkında bilgi 
vererek, “Oda hizmet binamızın yanında 12 
dönümlük yere mesleki eğitim merkezi yapmayı 
hedefliyoruz. Sakarya Valiliğimiz ve TOBB’un 
destekleriyle şehrimizi iki okul kazandırmanın 
mutluluğunu yaşıyoruz. Okullarımızın mesleki 
eğitim alanında pilot okullar olmasını, farklı 
başarıları kendi bünyesinde toplamasını istiyoruz. 
Eğitim camiamızla her zaman beraberiz, desteğimiz 
sürecek.” şeklinde konuştu. 

Sakarya İl Milli Eğitim Müdürü Pervin Töre ise 
ziyaretten duyduğu memnuniyeti dile getirdi. 
Töre konuşmasında, SATSO’nun eğitime verdiği 
katkılardan haberdar olduğunu şahsı ve kurumu 
adına teşekkür ettiğini belirterek şunları ekledi,  
“Eğitimin en büyük şansının,  SATSO’nun eğitime 
gönül vermiş bir başkana ve yönetim kuruluna 
sahip olması olarak düşünüyorum. Yaptırdığınız 
okulları ve okulların niteliğinin artması için 
verdiğiniz desteklerden haberdarım. Eğitimde bir 

yerlere varabilmek adına sizler gibi büyük, topluma 
mal olmuş, Sakarya’nın markası olmuş Oda Başkanı 
ve Yönetim Kurulu üyelerinin desteğine ihtiyacımız 
var. Mesleki eğitim konusunda birlikte çalışmaya 
devam edeceğiz. Sakarya mesleki eğitimde marka 
olacaktır.” diye konuştu. 

Sakarya eğitim dünyasının hedeflerinin en iyisi 
olmak olduğunun altını çizen Töre, “En iyi olmak 
için bir oluşum ve ekip çalışması, işbirliği olması 
gerekiyor. Başarı ekip işidir. Yalnız bir başarı elde 
edemezsiniz. Bunun için heyecanlı, vizyoner, 
hedefleri olan güzel bir takımla hareket ederek 
en iyi olmayı planlıyoruz. En iyi olmak için de 
kısa vadede mesleki eğitimde marka olmaya 
çalışıyoruz. Bu konuda profesyonel destek almayı 
ve size de müracaat etmeyi planlıyorum. Bunun 
için de kısa vadede uzun vadede bir stratejik plan 
oluşturacağız.  Güçlü yanımızı öne çıkarıp zayıf 
yanlarımızı da güçlendirerek eğitimin niteliğini 
arttırmayı planlıyoruz. Meslek okullarında okullaşma 
orası Sakarya’da yüzde 42 oranındadır.  Akademik 
liseler ise kendi bünyelerinde değerlendirdiğimizde 
Sakarya kötü durumda değil. Akademik liseleri 
güçlendirerek meslek okullarını da markalaştırmayı 
hedefliyoruz.” ifadelerini kullandı. 

SAKARYA MESLEKİ EĞİTİMDE MARKA OLACAK
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı 
Mahmut Kösemusul, Milliyetçi Hareket Partisi Sakarya 
Milletvekili Zihni Açba, İl Başkanı Levent Bülbül ve 
teşkilat üyelerini ağırladı.

Referandum süreci ve Türkiye gündemi üzerine 
değerlendirmelerde bulunulan ziyarette Başkan 
Kösemusul şunları dile getirdi: 

“Yaşıyorsak hepimizin hedefi var. Bizden sonraki 
nesillere güzel bir hatıra, güzel, hayırlı eserler bırakmak 
için böyle önemli değerlere ve iş dünyasındaki başarıya 
gayretlerimizi devam ettirmemiz lazım. Bu anayasa 
değişikliğinin mutlaka ve mutlaka yapılması, bu 
sisteme bir format atılması gerekiyordu. Biz dünyadaki 
rakiplerimizle eşit mesafede değiliz. Onların hareket 
alanları, yönetim biçimleri bizler gibi değil. Mevzuatları 
daha az ve kolay olduğu için daha kıvrak hareket 
edebiliyorlar.  Anayasa değişikliği gündeme geldiğinde 
ve daha öncesinde bürokrasiyle ilgili sorunları iş 
dünyası olarak hep dile getirdik. Mevzuatlara takılıyor, 
hızlı sonuç alamıyoruz. İş dünyası istikrarla hedeflerine 
ulaşmak ister. 

MHP kritik zamanlarda üslubu, duruşu ile her zaman 
devletinin, milletinin yanında olmuştur. Sizin varlığınız 
bu işin istikrarlı şekilde devamlılığını sağlıyor. Şimdi 
geldiğimiz noktaya baktığımızda bir değişim için 

referandum çalışmalarında sizin içinde olmanız birliği 
ve bütünlüğü sağladı.  Ülke menfaatleri içerisindeki 
birliktelikten iş dünyası olarak memnun kaldık. Sizlere 
bu tavrınızdan dolayı teşekkür ediyoruz.” 

Milliyetçi Hareket Partisi Sakarya Milletvekili Zihni 
Açba ise Cumhurbaşkanlığı Hükümet Sistemi ile ilgili 
değerlendirmelerde bulunarak şunları dile getirdi:

“Türkiye’nin yönetim sistemi ile ilgili olan değişikliği 
insanlar Cumhurbaşkanı’nın kendi ölçülerine göre bir 
takım elbise diktirmesi gibi algılayıp, ona göre kanaat 
bildirebilir. Ancak bu böyle değildir. Biz bu sürecin 
içerisine memleket için girdik. Türkiye adına bir hamle 
yapılıyor. Tabii ki her hamlenin kendine göre riskleri 
vardır ve biz memleket adına bu riskleri göze alıyoruz. 
48 yıllık siyasi hayatımız boyunca şuna dikkat ettik; 
devlet kadrolarında içinde devlet terbiyesi ve millete 
olan sadakat bizim kendi içimizdeki bağlılığımızdan 
daha önemlidir.  Biz Türkiye Cumhuriyeti’nin 
Cumhurbaşkanı’nı teslim etmeyiz. Şuan siyaset üstü bir 
noktada buluşmak durumundayız.” İl Başkanı Levent 
Bülbül ise ülke geleceği açısından kritik bir süreçten 
geçildiğini dile getirerek bu sürecin güçlü ve istikrarla 
aşılması gerektiğini vurguladı.

KÖSEMUSUL; “İŞ DÜNYASI İSTİKRARLA 
HEDEFLERİNE ULAŞMAK İSTER”
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Kutlu Doğum Haftası kapsamında Sakarya Valisi Hüseyin 
Avni Coş himayesinde, Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası 
ile İl Milli Eğitim Müdürlüğü işbirliğinde ortak bir proje 
hazırlandı.

Planlanan çalışmada, hem haftanın manevi önemine 
dikkat çekmek hem de Hz. Peygamber ve Güven 
Toplumu temasına uygun olarak birlik beraberlik ve 
dayanışmayı arttırmak amaçlanıyor.

 Yeşil nokta projesine katılan SATSO Üyesi işyerlerinde 
14-30 Nisan tarihleri arasında yapılacak alışverişlerde %5 
- %30 arasında değişen oranlarda indirim uygulanacak.

SATSO Yönetim Kurulu Başkanı Mahmut Kösemusul 
Kutlu Doğum Haftası’nın farkındalığı konusunda yaptığı 
açıklamada, Milli Eğitim Müdürlüğü ile yapılan ortak 
çalışmaya tüm SATSO üyelerinin katılım göstermesini 
tavsiye ederek şunları dile getirdi:

“İçinde bulunduğumuz manevi ayı taçlandıran Kutlu 
Doğum Haftası vesilesi ile Valimiz Sayın Hüseyin Avni 
Coş’un destekleri ve İl Milli Eğitim Müdürlüğümüzün 
işbirliğinde, Kutlu Doğum Haftası farkındalığını 
arttırmak, her alanda birlik ve beraberlik duygusunu 

geliştirmek, ekonomik hareketliliği arttırmak, üretim 
ve tüketim sektörlerini anlamlı bir etkinlik için bir araya 
getirmek hedefiyle ortak bir proje hazırladık. 

Çalışmamız, projeye katılan SATSO Üyesi işyerlerinden 
indirim uygulamasını esas alıyor. SATSO yaklaşık 2,5 
yıldır “YEŞİLNOKTA” Projesi ile benzer bir çalışmayı 
sürdürüyor. Tüm Sakarya halkı, Kutlu Doğum Haftası 
vesilesi ile YEŞİLNOKTA üye işyerlerinden belirlenen 
oranlarda indirimli alışveriş yapabilecekler.

Kutlu Doğum bereketinin yaşanması ve manevi iklimi 
yüksek olan bu haftamız, birlik dayanışma içerisinde 
insanların hem alışveriş yapmaları, hem de güvenli 
toplum açısından üretim-tüketim sektörünün işbirliğine 
vesile olacaktır. Ekonomik açıdan sektörlerde bir 
hareketliliğe ve ihtiyacın karşılanmasına destek olurken, 
ilimizde var olan birlik ve beraberlik duygularının 
perçinlenerek örnek teşkil etmiş olacaktır. Tüm 
üyelerimizin bu kutlu doğum haftası alışveriş projesine 
katılmalarını tavsiye ediyor, birlik ve beraberliğimiz 
adına projeye katkı sunmaları için davet ediyorum.” 

KUTLU DOĞUM HAFTASI’NDA 
SATSO YEŞİL NOKTA İNDİRİMİ VAR
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası (SATSO) ve QNB Finansbank 
iş birliği ile KOBİ’lerin finansman erişimini kolaylaştırmak 
amacıyla geliştirilmiş Hazine Destekli Kredi Garanti Fonu 
toplantısı, Bloomberg HT Çıkış Yolu programından canlı 
yayınla SATSO’da gerçekleştirildi.

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı 
Mahmut Kösemusul, KGF Genel Müdür Yardımcısı Caner 
Teberoğlu, QNB Finansbank KOBİ ve Tarım Bankacılığı 
Genel Müdür Yardımcısı Onur Özkan ve Ekonomist Murat 
Sağman ile Sakarya iş dünyası temsilcilerinin katıldığı toplantı 

Sami Altınkaya’nın sunumuyla Bloomberg HT Çıkış Yolu 
programından canlı yayınlandı.

SATSO Yönetim Kurulu Başkanı Mahmut Kösemusul ev 
sahipliğinde gerçekleştirilen toplantıya, Akyazı Ticaret 
ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Şinasi Bayraktar, 
MÜSİAD Sakarya Şube Başkanı Yaşar Coşkun, Sakarya Serbest 
Muhasebeciler ve Mali Müşavirler Odası Yönetim Kurulu 
Başkanı Ertuğrul Kocacık, TÜMSİAD Sakarya Şube Başkanı 
Ahmet Ölmez, SGK İl Müdürü Erhan Çavuş, İş Kur İl Müdürü 
Tekin Kaya, MBD Genel Başkanı Erdem Ercan, TOBB Sakarya 

KÖSEMUSUL CANLI YAYINDA SAKARYA’YI ANLATTI
MİLLİ ÜRETİM VE OTOMOTİV VİZYONUYLA TÜRKİYE’NİN 

LOKOMOTİF ŞEHRİ OLACAĞIZ
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Genç Girişimciler Kurulu Başkanı Alican Sak, Sakarya GİAD 
Başkanı Gökhan Korkmaz, Müteahhitler Birliği Başkanı Murat 
Bayrak ve çok sayıda banka temsilcisi ve davetli iştirak etti.

Programın açılışında Sakarya’ya “Milli Sakarya” sıfatının çok 
yakıştığını ifade eden Sami Altunkaya, “Milli üretimin merkezi 
olma yolunda ilerleyen, ihracatta büyük başarılara imza atan, 
üreten bir Sakarya var karşımızda. Bu şehir, Milli Sakarya ismini 
hak ediyor.” dedi.

Sami Altunkaya’nın sunumuyla Bloomberg HT Çıkış 
Yolu Programından canlı yayınlanan toplantıda konuşan 
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı 
Mahmut Kösemusul, Sakarya ve Türkiye ekonomisi 
üzerine değerlendirmelerde bulundu. Başkan Kösemusul 
konuşmasında şunları dile getirdi: “Milli değerlere sahip 
yatırım iştahı yüksek bir ilimiz var. Sadece sanayi sektöründe 
değil, tarım, ticaret ve turizm alanında da kısa ve orta vadede 
milli üretimler ve otomotiv şehri vizyonumuzla lokomotif 
bir il olacağız. Sakarya’da bürokrasi anlamında çok güzel bir 
birlikteliğimiz var. Sayın Valimiz, Büyükşehir Belediyemiz, 
milletvekillerimiz ve tüm erklerle birlikte ortak bir vizyon 
oluşturup bu vizyon çerçevesinde hedeflerimize doğru 
sağlam adımlarla ilerliyoruz. Karasu Limanı’nın tamamlanması 
ile birlikte Karadeniz’den dünyaya açılan bir Sakarya olduk. 
İlimiz son yıllarda bir cazibe merkezi haline geldi. Ancak 
yatırımlar konusunda çevre ve tarım alanları faktörünü göz 
önünde bulundurarak seçici davranıyoruz. Sakarya sanayi 
olduğu kadar tarım alanında da ciddi potansiyeli olan bir 
bölge. Bu yüzden tarım alanlarına zarar vermeden sanayide 
kümelenmeye özen gösteriyoruz. Katma değeri yüksek 
ürünler üretmek ve nitelikli işgücü potansiyeli olan sektörlere 
ağırlık veriyoruz.”

 “Otomotiv sektörü de bunların en başında geliyor. Otomotiv 
sektöründe 100 yıllık bir başarı öykümüz var. Milli Tank ve Milli 
Tren, savunma sanayi üretimlerinin yanı sıra sıfır hata ile üretim 
yapan otomotiv sanayisine ev sahibi olan bir Sakarya’mız var. 
Güçlü referans ve nitelikli istihdama sahibiz. Mesleki eğitimde 
iş – eğitim dünyası işbirliklerini gerçekleştirdik. Sakarya’mıza 
iki meslek lisesi kazandırdık. İstihdam seferberliğinde yaklaşık 
5 bin ilave istihdam gerçekleştirdik. Yılsonu hedefimizi 15 bin 
ilave istihdam olarak güncelledik. İhtisaslaşan yeni Organize 
Sanayi, Ticaret Bölgelerimiz ile fark oluşturmak için üstün 
gayret sarf ediyoruz. Rekor ihracat artışlarıyla şehrimizin 

sıralaması her geçen ay yükseliyor. Şu an 7. sıradayız. 5 yıl 
içinde ilk 5 il arasında olacağız

Potansiyeli yüksek, geleceğe hazırlanan şehrimizin tüm 
sektörlerinde çevre ve insan odaklı örnek çalışmaları hayata 
geçirerek Sakarya’mızı 2023 yılında Milli Üretimler ve Otomotiv 
Şehri, Türkiye’nin yıldız şehri hüviyetine ulaştıracağımıza 
inanıyoruz.” ifadelerini kullandı.  

KGF Genel Müdür Yardımcısı Caner Teberoğlu ise başta 
KOBİ’ler olmak üzere finans erişiminde sorunları olan 
işletmelerin bu sorunlarını ortadan kaldırmak için onlara 
garanti desteği vererek finansmana ulaşmalarını kolaylaştıran 
bir şirket olduklarına dikkat çekerek, bankacılık sistemiyle 
entegre olarak çalıştıklarını ifade etti.

Teberoğlu, “KGF çok bilinen ama tanınmayan bir kuruluş. TOBB, 
KOSGEB ve 27 banka ortaklığı ile faaliyet göstermekteyiz. 320 
milyon sermaye ile 3,2 milyar kefalet sağlayabiliyoruz. 253 
milyarlık büyüklüğümüz var” dedi. 

QNB Finansbank KOBİ ve Tarım Bankacılığı Genel Müdür 
Yardımcısı Onur Özkan ise Türkiye ekonomisi ve bankacılık 
sistemindeki değişimlere yönelik yaptığı değerlendirmede 
şunları dile getirdi: “Biz bankacı değil finansçıyız. Türkiye’de 
olduğu gibi Sakarya’da da ciddi bir büyüme hevesi var. 
Sakarya, ülkemizin büyüme ve gelişme sürecinde, Sakarya 
ataktaki önemli oyunculardan biri. İnsanlar artık riski doğru 
hesaplıyor. Ülke olarak çok kriz yönettik, iyi yönetiyoruz. Bizim 
risk yönetmemiz gerek ki krizleri kolay atlatabilelim.” diye 
konuştu.

KOBİ ve Tarım Bankacılığı Genel Müdür Yardımcısı Onur Özkan, 
QNB Finansbank’ın çalışmaları hakkında da bilgi verdi. 

Ekonomist Murat Sağman da  “Büyük resimden Türkiye’ye 
baktığımız zaman ülkemizde çoğu yerde bir yatırım ve üretim 
iştahı var. Ama 16 Nisan’dan dolayı bir belirsizlik süreci de söz 
konusu. Bu belirsizlik ortadan kalktıktan sonra yatırımların 
artacağını düşünüyoruz. Sakarya’da da aynı şekilde firmalarda 
bir büyüme ivmesi ve yatırım iştahı var.  Ülkemizde Ocak 
ayından bu yana ekonomide olumlu bir hava var. Dünya’daki 
merkez bankalarına baktığımızda 3-4 milyon dolarlardan 20 
milyon dolarlara yükseldi. Türkiye bu hızlı büyüyen ülkelerin 
başında.” şeklinde konuştu. Program soru cevap bölümünün 
ardından sona erdi. 
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde 
çalışmalarını yürüten Türk Müziği Topluluğu “Bahar 
Meltemi” konseri ile dinleyenlere müzik dolu güzel 
bir akşam yaşattılar.

SATSO organizasyonu ile Şef Hamdi İtil yönetiminde 
çalışmalarını yürüten SATSO Türk Müziği Topluluğu 
iki bölümden oluşan konserde toplam 19 eser 
seslendirdiler. 

Konsere Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim 
Kurulu Başkanı Mahmut Kösemusul, Meclis Başkanı 

A. Akgün Altuğ, Yönetim Kurulu Üyeleri, Eski 
Dönem Meclis Başkanları; Fethi Sarıoğlu ve Adnan 
Borazancıoğlu, Meclis Üyeleri ve çok sayıda davetli 
iştirak etti.

Sakarya Üniversitesi Kültür ve Kongre Merkezi’nde 
gerçekleştirilen konserin ardından Meclis Başkanı 
A. Akgün Altuğ, SATSO Türk Müziği Topluluğu Şefi 
SAÜ Öğretim Görevlisi Hamdi İtil’e ve koronun en 
küçük üyesine gecenin anlamına ithafen çiçek 
takdim etti.

BAHAR MELTEMİ ESTİRDİLER
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SATSO Yönetim Kurulu Başkanı Mahmut Kösemusul 
Yönetim Kurulu Üyeleri ile birlikte Sakarya Cumhuriyet 
Başsavcısı Mehmet Özel’i makamında ziyaret ederek 
başarılar diledi. Ziyarette Sakarya’yı anlatan Kösemusul, 
“Sakarya’mız tüm değerleri ile adeta bir cennet. Şehrimizin 
hedeflerine ulaşması için hep birlikte çalışıyoruz. 
Görevinizde Allah’tan kolaylıklar diliyoruz.” dedi.

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası (SATSO) Yönetim Kurulu 
Başkanı Mahmut Kösemusul, Yönetim Kurulu Üyeleri ile 
birlikte Sakarya Cumhuriyet Başsavcısı Mehmet Özel’i 
makamında ziyaret etti. Başsavcı ve Başkanların Sakarya ile 
ilgili düşüncelerini aktardıkları ziyarette Başsavcı Mehmet 
Özel, Sakarya’nın tüm güzellikleri bünyesinde barındıran 

özel bir şehir olduğunu vurguladı, ziyaretleri için Başkan 
Kösemusul ve Yönetim Kurulu Üyelerine teşekkür etti. 

Başkan Kösemusul ise sıcak karşılama için teşekkür ederek 
soruları cevaplandırdı, Sakarya’yı anlattı. Sakarya’nın tüm 
değerleri ile cennet bir şehir olduğunu aktaran Başkan 
Kösemusul, “Sakarya’mız tüm toplulukların kardeşçe 
yaşadığı ve potansiyelini avantaja çevirme yolunda hızla 
ilerleyen bir şehir. Üretim, istihdam ve ihracatta önemli 
çalışmalarımız var, şehrimiz başarı yolunda. Sakarya’mızın 
daha hızlı büyümesi ve gelişmesi için tüm dinamikler 
ortak akılla hep birlikte çalışmak için gayret gösteriyoruz. 
Sakarya’mızdaki göreviniz hayırlı olsun. Allah’tan kolaylıklar 
diliyoruz.” ifadelerini kullandı.  

SATSO’DAN BAŞSAVCI ÖZEL’E ZİYARET
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı 
Mahmut Kösemusul, Tüm Sanayici ve İşadamları Derneği 
Sakarya Şube Başkanı Ahmet Ölmez ve Yönetim Kurulu 
Üyelerinden oluşan heyeti ağırladı.

SATSO Yönetim Kurulu Üyelerinin de bulunduğu iade-i 
ziyarette konuşan Başkan Kösemusul, Sakarya’nın hızla 
gelişen ve büyüyen bir il olduğuna dikkat çekerek böyle 
bir bölgede hizmet ediyor olmanın bahtına inandığını da 
dile getirdi. 

SATSO Yönetim Kurulu Başkanı Mahmut Kösemusul, 
“Bugün dünyada büyük bir rekabet var. Biz bürokratik 
zorluklarla birlikte mücadele ediyor, rekabet etmeye 
gayret ediyoruz. İş dünyası olarak üretim ve gelişme adına 
üzerimize düşeni yapacağız. Ülkemizin çok çalışan bir iş 
dünyasına ihtiyacı var. Güçlü ekonomi kaliteli demokrasiye 
en kısa zamanda kavuşacağız. 2023 hedeflerimize doğru 
hızla ilerleyeceğiz. Bu ilerlemede Sakarya lokomotif 
bölgelerden biri olma yolunda ilerliyor. Potansiyeli yüksek, 
geleceğe hazırlanan şehrimizin tüm sektörlerinde çevre ve 
insan odaklı örnek çalışmaları hayata geçirerek Sakarya’mızı 
Milli Üretimler ve Otomotiv Şehri, Türkiye’nin yıldız şehri 
hüviyetine ulaştıracağımıza inanıyoruz.  İşte bu yüzden 
Sakarya’mızın hedeflerini, geleceğini düşünüyoruz. Milli 
değerlere sahip bir ilimiz var. Sadece sanayi sektöründe 
değil, tarım, ticaret ve turizm alanında da iddialı ve 

potansiyeli olan bir il. Her ilçemizin farklı bir özelliği var. 
Bu yüzden yatırımlar konusunda çevre ve tarım alanları 
faktörünü göz önünde bulundurarak seçici davranıyoruz. 
Sakarya sanayi olduğu kadar tarım alanında da ciddi 
potansiyeli olan bir bölge. Bu yüzden tarım alanlarına zarar 
vermeden sanayide kümelenmeye özen gösteriyoruz. Biz 
SATSO olarak ekip çalışması ile üstesinden gelinmeyecek 
bir sorun olmadığını düşünüyoruz. Tüm paydaşlarımızla 
birlikte çalışmaya, üretmeye devam edeceğiz” ifadelerini 
kullandı.

Tüm Sanayici ve İşadamları Derneği Sakarya Şube 
Başkanı Ahmet Ölmez,  SATSO’nun bütün sanayici ve 
iş adamlarını kapsayan büyük bir sivil toplum kuruluşu 
olduğunu ve birlikte ilimize katma değer sağlamak adına 
çalışmalar yapmak istediklerini belirtti. Bu birlikteliğin 
üretime pozitif yansıyacağını ifade eden Başkan Ölmez, 
“Cumhurbaşkanımız geçtiğimiz günlerde TÜMSİAD’ın 
genel kuruluna katılarak hak yolunda ilerleyenlerle yol 
almak istiyoruz diyerek TÜMSİAD’ı onurlandırmıştır.” 
diyerek genel kurul ile ilgili değerlendirmelerde bulundu.

TÜMSİAD Başkanı Ahmet Ölmez ayrıca “Sakarya’da iş 
dünyası temsilcileri olarak SATSO ile işbirliği ve ortak 
çalışmalardan memnuniyet duyarız. Bu dönem hem 
ülkemiz hem ilimiz için kalkınma ve icraat vaktidir.” diye 
konuştu.

SAKARYA’NIN GELECEĞİNİ DÜŞÜNÜYORUZ
TÜMSİAD’DAN SATSO’YA ZİYARET
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Sosyal Güvenlik Kurumu İl Müdürü Erhan Çavuş, 
Sosyal Güvenlik Haftası dolayısıyla Sakarya Ticaret ve 
Sanayi Odası’nı ziyaret etti.

İl Müdürü Erhan Çavuş’u Yönetim Kurulu Sayman 
Üyesi Nadir Öztürk ve Yönetim Kurulu Üyeleri 
misafir ederken söz konusu buluşmada, ilimiz 
istihdam ve sosyal güvenlik çalışmaları hakkında 
değerlendirmelerde bulunuldu.

Sosyal güvenliğin önemine değinen SATSO Yönetim 
Kurulu Sayman Üyesi Nadir Öztürk, SGK Haftasını 
kutlayarak ziyaretten duyduğu memnuniyeti dile 
getirirken, tüm kurumlarla diyalog ve pozitif iletişim 
halinde olduklarını belirterek bu çerçevede Sosyal 
Güvenlik İl Müdürlüğü ile de işbirliği ve iletişim içinde 
olduklarını vurguladı.

Sosyal Güvenlik Haftası’nın her yıl 12-18 Mayıs tarihleri 
arasında kutlandığını belirten İl Müdürü Erhan Çavuş, 
etkinlik ve müdürlük çalışmaları ile ilgili bilgiler verdi. 

Ülke genelinde ve Sakarya’da kayıt dışı çalıştırma 
oranının yaklaşık %33’lerde olduğunun bilgisini veren 
Çavuş, bu oranın en fazla tarım sektöründe olduğunu, 
hizmet sektörünün de tarımı takip ettiğini belirtirken 
alınan tedbirler ve İSG çalışmaları neticesinde inşaat 
sektöründe kayıt dışılığın azaltıldığına dikkat çekti. 

Çavuş, “Sürdürülebilir bir sosyal güvenlik sistemi 
ülkenin geleceği açısından önemlidir” dedi.

Erhan Çavuş ayrıca SGK prim ödemelerindeki 
yapılandırma çalışmalarına da değinerek prim 
borçlularının en geç 31 Mayıs 2017 tarihine kadar 
tarihine kadar, ilk taksitlerini ödemeleri gerektiğini 
önemle duyurdu.

Prim borçlarının ödenmesi için 31 Mayıstan daha 
sonraya ertelenmenin söz konusu olmadığını da 
belirten SGK İl Müdürü Erhan Çavuş,  “Haziran 2016 
ve öncesi SGKya olan tüm borçlar ve gecikme cezaları 
yapılandırılıyor. SGK yapılandırması yapan ancak 
çeşitli nedenlerden ötürü 31 Aralık 2016 tarihinde 1. 
taksit için ödeme yapamayan kişiler, bu ödemelerini 
yine Resmi Gazetede yayınlandığı tarihe kadar 
gecikme zammı ile birlikte  31 Mayıs 2017  sonuna 
kadar, ödemeleri gerekmektedir.” diye konuştu. 
Çavuş ayrıca 18 Mayıs 2017 Perşembe günü 14.00-
16.00 saatleri arasında inşaat sektöründe faaliyet 
gösteren firmalara yönelik bir bilgilendirme toplantısı 
yapılacağı bilgisini de verdi.

İL MÜDÜRÜ ÇAVUŞ’TAN SATSO’YA 
“SOSYAL GÜVENLİK” HAFTASI ZİYARETİ
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası (SATSO) tarafından 8 yıldır 
geleneksel olarak düzenlenen SATSO İftar Programı, her yıl 
olduğu gibi bu yıl da Ramazan ayının ilk Cuma günü üyeler, il 
protokolü ve basın mensuplarının katılımı ile gerçekleştirildi.

Bu yıl, Şehr-i Mahal’de organize edilen ve yaklaşık 2500’den 
fazla kişinin katıldığı iftar programına üyeler aileleri ve 
çalışanları ile iştirak etti. 

Üyeler tarafından benimsenen ve beklenen SATSO 
Geleneksel iftar programının ev sahipliğini SATSO Yönetim 
Kurulu Başkanı Mahmut Kösemusul ve Yönetim Kurulu 
Üyeleri yaptı.

Her yıl artan ilgi ve yoğunluğa rağmen kusursuz bir 
organizasyonla gerçekleştirilen iftar programına katılan 
üyeler oldukça memnun ayrıldılar. 

SATSO 100. Yıl iftar programına, Ak Parti Sakarya Milletvekili 
Şaban Dişli, Milliyetçi Hareket Partisi Milletvekili Zihni Açba, 
Garnizon Jandarma Komutan Yardımcısı Jandarma Albay 
Sabri Küyük, SAÜ Rektörü Prof. Dr. Muzaffer Elmas, TÜVASAŞ 
Genel Müdürü Prof. Dr. İlhan Kocaarslan, MHP İl Başkanı 
Levent Bülbül, Sivil Toplum Örgütü Temsilcileri, Resmi Daire 
Müdürleri, SATSO Eski Başkanları, SATSO Meclis Üyeleri, 
Meslek Komiteleri ve SATSO üyeleri  ve basın mensupları 
iştirak etti. 

İç ve dış bölümlerden oluşan Şehr-i Mahal adlı mekanda 
tertip edilen program kusursuz organizasyonu ve nezih 
ortamından dolayı üyelerden tam not aldı

SATSO Yönetim Kurulu Başkanı Mahmut Kösemusul, 
katılımlarından dolayı üyelere teşekkür ettiği konuşmasında 
şunları dile getirdi:

“Kardeşlik ve bereket ayı olan mübarek Ramazan-ı 
Şerif’te olmanın mutluluğunu hep birlikte yaşıyoruz. 
Gelenekselleşen ve bu akşam 9’uncusunu düzenlediğimiz 
huzur sofralarımızda bizlerle olduğunuz için şahsım ve 
yönetim kurulum adına çok teşekkür ediyorum, hoş geldiniz. 

Mübarek Ramazan’ı Şerif’te, kahraman Mehmetçiklerimizden 
gelen acı haberlerle sarsıldık.  Rabbim onları cennetiyle 
cemaliyle müşerref kılsın. Aileleri ve kahraman ordumuza 
sabır ve kuvvet versin. 

SATSO olarak bizler ahlaki ilkelerinden asla ödün vermeden 
dürüst ticaret ve helal kazanç için çaba sarf eden, gücünü 
güzel Sakarya’mızın tüm Türkiye’ye örnek kardeşlik 
kültüründen alan 100 yıllık çok büyük bir aileyiz. 1917 yılında 
Şumnulu Hacı Mehmet Hilmi Bey’in imzasıyla kurulup 
günümüze gelen bu güzel ailenin bir parçası olmaktan 
gurur duyduğumu ifade etmek istiyorum. Odamız SATSO 
için emek veren, ter döken ve bugün aramızda olmayan tüm 
mensuplarımıza Hz. Allah’tan rahmet; hizmetini sürdüren 
dostlarımıza da hayırlı ve güzel bir ömür diliyorum. 

Bu zamana kadar gösterdiğiniz örnek çaba için siz kıymetli 
üyelerimize teşekkür ediyor; bundan sonra yapacağınız 
çalışmalar için kolaylıklar diliyorum.

Yüce dinimiz İslam, iş ve ticaret ahlakı için dürüstlüğü, helal-

SATSO’DAN ÜYELERİNE 100. YILA 
YAKIŞIR KUSURSUZ İFTAR
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haram duyarlılığını, işçi ve işveren hakkına riayeti ve en 
önemlisi de alın terine saygıyı emretmektedir. 

Ticaretle uğraşan Mümin, her şeyden önce güvenilir kişi 
demektir. Efendimiz (s.a.v) bir hadisinde şöyle buyuruyor;  
“Doğru sözlü, dürüst ve güvenilir tâcir, nebîler, sıddîklar ve 
şehitlerle beraberdir; kıyamet günü Arş’ın gölgesindedir.”

Sakarya’mız denince akla ticaret gelir.  Bu şehrin her 
sokağında, her mahallesinde ticaretin tarihi vardır. Biz, 
SATSO olarak şehrimizin tarihinden aldığı ilhamla geleceğe 
daha sağlam ve kararlı adımlarla yürümeye, sizlerle birlikte 
hedeflerimize ulaşmaya devam edeceğiz. 

100. Yılımızın ilk iftar sofrasında hep birlikteyiz. 100. Yaşımız 
kutlu olsun. Rabbim birlik ve beraberlikten ayırmasın; bizleri 
salih ve has kullarından; dengeyi gözeten; israf ve kibirden 
uzak olan kullarından eylesin diye dua ediyor ve sizleri sevgi 
ve muhabbetle selamlıyorum. Afiyet olsun”.  

 Başkan Kösemusul’un konuşmasının ardından SATSO 
Yönetim Kurulu Üyesi Emrullah Terzioğlu yaptığı yemek 
duasının tasavvuf musikisi ve ilahilerle renklenen manevi 
havası yoğun olan akşamda birlik ve beraberliğin önemi 
vurgulandı. 
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı 
Mahmut Kösemusul, Sakarya PTT Başmüdürü Yılmaz 
Demir ve Müdür Yardımcısı Nuri Kırşan’ı makamında 
ağırladı. 

Adapazarı PTT Merkez Müdürlüğü’nün çalışmaları 
hakkında bilgi veren PTT Başmüdürü Yılmaz Demir, 
kurumsal faaliyetlere ağırlık verdiklerini dile getirerek 
vatandaşın ihtiyaç duyduğu hızlı ve etkili iletişimi 
sağlamak adına gayret ettiklerini belirtti.

SATSO Meclis toplantısı öncesinde meclis üyeleri de 
seyyar PTT aracını inceleyerek Başmüdür den bilgi 
aldılar.

Mobil PTT uygulaması ile “İhtiyacınızın Olduğu Her 

yerde Mobilptt” Sloganı ile hizmeti insanların ayağına 
götürmenin mutluluğunu yaşadıklarını ifade eden 
Demir, seyyar PTT aracının şehirde ihtiyaç duyulan tüm 
bölgelerde PTT hizmetlerini karşıladığını ifade etti.

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası yönetim Kurulu Başkanı 
Mahmut Kösemusul ise Mobil PTT uygulamasının 
insanların ve özellikle gün içerisinde şubelere 
gitme fırsatı bulamayan ticaret erbabını oldukça 
rahatlatacağını ifade etti.

SATSO üyelerine yönelik bir işbirliği hazırlığı içinde olan 
iki kurum önümüzdeki günlerde imzalayacağı protokol 
ile SATSO üyelerine avantajlar sağlanması bekleniyor.

PTT BAŞMÜDÜRÜ’NDEN KÖSEMUSUL’A ZİYARET

BAŞMÜDÜR SATSO MECLİSİ’NE MOBİL PTT ARACINI TANITTI
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu 
Başkanı Mahmut Kösemusul, AK Parti Adapazarı 
İlçe Başkanı Mustafa Ak ve Yönetim Kurulu’nu 
makamında ağırladı.

SATSO Yönetim Kurulu Üyelerinin de bulunduğu 
nezaket ziyaretinde İlçe Başkanı Mustafa Ak,  
“16 Nisan halkoylaması ülkemizin geleceği için 
önemliydi. Milletimiz gerekli desteği sandıkta 
gösterdi, evet oyu sandıktan çıkarak milletin kararı 
oldu. Bu süreçte devlet ve milletin bekası için 
sağduyulu hareket ettiğiniz için teşekkür ederiz. 
Bu süreç devletle milleti daha çok yakınlaştıracak.” 
dedi.

SATSO Yönetim Kurulu Başkanı Mahmut Kösemusul 
ise “Dünya’da çok rakibimiz var. Bürokratik olarak 
eşit şartlarda rekabet edebilmek bizim için önemli 
ve biz iş dünyası olarak bunun için gayret gösterdik. 
Mevzuatlara takıldığımız zaman hedeflerimize 
ulaşamıyoruz. 

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası olarak hedeflerimiz 
doğrultusunda çalışmaya devam ediyoruz. Biz milli 
değerleriyle anılan bir şehir olmalıyız. Milli üretimin 

merkezi olarak dünyaya sesimizi duyurmalıyız. 
Bunu hep birlikte yapabiliriz.  Sanayisi, ticareti, 
tarımı ve turizmi ile milli değerlere katkı sağlayacak 
tüm argümanlar elimizde var. Biz bu potansiyelleri 
çok iyi değerlendirmeliyiz. Örneğin yerli oto üretimi 
konusunda Sakarya’nın üretimi ve ev sahipliği bu 
anlamda çok önemli. Bu konuda tüm şehir birlikte 
hareket etmeli ve tek ses olmalıyız.” ifadelerini 
kullandı. 

SAKARYA MİLLİ DEĞERLERİYLE ANILAN 
BİR ŞEHİR OLMALIDIR
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Ramazan Bayramı 
Geleneksel Bayramlaşma Töreni, SATSO Hizmet Binası 
bahçesinde gerçekleştirildi.

SATSO Meclis Başkanı Akgün Altuğ, Yönetim Kurulu 
Başkanı Mahmut Kösemusul ve Yönetim Kurulu Üyeleri, 
SATSO davetlilerini kapıda karşılayarak bayramlarını 
tebrik etti. 100. Yılın ilk bayramlaşma programına il 
protokolü ve şehir eşrafı büyük ilgi gösterdi. 

Törene, Vali Hüseyin Avni Coş, AK Parti Sakarya 
Milletvekilleri; Recep Uncuoğlu,  Ayhan Sefer Üstün, 

Mustafa İsen ve Ali İhsan Yavuz, Büyükşehir Belediye 
Başkanı Zeki Toçoğlu, TÜRK-İŞ Genel Başkanı Ergun 
Atalay, Bilim Sanayi ve Teknoloji Bakan Yardımcısı Hasan 
Ali Çelik, AK Parti İl Başkanı Fevzi Kılıç, İl Jandarma 
Komutanı Albay Emin Dursun, AK Parti eski Milletvekili 
Ali İnci başta olmak üzere il protokolü, Sakarya Ticaret 
Borsası, MÜSİAD, TÜMSİAD, SASİAD, SAMİB, Milli 
Birlik ve Düşünce Derneği ile STK Temsilcileri, Daire 
Müdürleri, SATSO Eski Başkanları ve Meclis Üyeleri, 
Genç Girişimciler Kurulu ile çok sayıda üye ve basın 
mensupları iştirak etti.

SATSO’DA 100. YIL BAYRAMLAŞMASI
 COŞKULU GEÇTİ

GÜCÜMÜZ BİRLİĞİMİZDİR
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Meclis Başkanı Akgün Altuğ ve Yönetim Kurulu Başkanı 
Mahmut Kösemusul, konuklarla yakından ilgilenirken, 
Başkan Mahmut Kösemusul, Ramazan Bayramı’nın birlik 
ve beraberliğin kuvvetlenmesi adına önemine dikkat 
çekti. Altuğ ve Kösemusul, bayramın tüm insanlığa 
huzur ve bereket getirmesini diledi. 

Oldukça samimi bir ortamda gerçekleşen Bayramlaşma 
Töreni ile ilgili açıklama yapan SATSO Yönetim Kurulu 
Başkanı Mahmut Kösemusul, “Odamızın 100. Yılının ilk 
günlerindeyiz. Bugün bizlerle olan tüm dostlarımıza 
ve değerli üyelerimize çok teşekkür ediyoruz. 
Gücümüz birliğimizdir. Ramazan Bayramı, kardeşliğin, 
bir ve beraber olmanın önemini bizlere bir kez daha 
göstermiştir. Her türlü çatışmadan, kavga ve kaygılardan 
uzak olması gereken böylesine özel günlerin her 
şeyden önce ortak değerlerimizi hatırlamamıza vesile 
olmasını diliyorum. Biz Sakarya olarak bu birliktelik ve 
dayanışmanın farkındalığı ile birlik ve beraberliğimizi 
daim kılmaya gayret ediyoruz. Bu özel günlerin iyi 

niyet ve samimiyet duyguları çerçevesinde hak edildiği 
şekilde yaşanması düşüncesi ile gerçekleştirdiğimiz 
bayramlaşma törenlerimiz bütünlüğümüzün simgesi 
haline gelmiştir. Bugün burada protokolümüzü, 
üyelerimizi, eski dönem başkanlarımızı yanımızda ve 
bizlerle görmekten çok memnun olduk.  Allah birlik ve 
beraberliğimizi bozmasın. Umut ediyoruz ki; Mübarek 
Ramazan Bayramı, ülkemizde ve dünyada barışın ve 
ekonomik refahın arttığı, hoşgörünün, dayanışmanın 
çoğaldığı günlerin miladı olsun.” ifadelerini kullandı. 

Bayramın ilk günü gerçekleştirilen “Bayramlaşma 
Töreni”nde konuklara öğle yemeği ikram edilirken, 
tüm konuklar birbirileriyle ve SATSO Yönetim Kurulu 
üyeleriyle sohbet etme imkânı buldu.
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu 
Başkanı Mahmut Kösemusul, Meclis Başkanı Akgün 
Altuğ ve Yönetim Kurulu Üyeleri ile birlikte Ordu 
Valiliği’nden Sakarya Valiliği’ne atanan Vali İrfan 
Balkanlıoğlu’na hayırlı olsun ziyaretinde bulundu. 

Vali Balkanlıoğlu’nun makamında gerçekleştirilen 
ziyarette Başkan Kösemusul ve Altuğ’un yanı sıra, 
Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Orhan Yılgenci, 
Yönetim Kurulu Üyeleri; Ömer Arslan, Emrullah 
Terzioğlu, Yunus Tever, Fatma Aygün Kahya, Onur 
Kansu, Murat Can ve Genel Sekreter Yiğit Ateş hazır 
bulundu. 

Ziyarette konuşan Başkan Mahmut Kösemusul, 
Sakarya’nın potansiyeli ve avantajlarından 
kısaca bahsetti. Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası 
olarak 7/24 şehre katma değer kazandırmak için 
çalıştıklarını belirten Kösemusul, “Şehrimizin eşrafı, 
sanayicilerimiz, ticaret erbaplarımız, şehrimize 
büyük değer katan kuruluşlarımız başarı çıtasını 
her geçen gün yukarılara taşıyorlar. Birlik ve 
beraberlikle inşallah hedeflerimize ulaşacağız. Bu 

vesileyle Sn. Valimize başarılar diliyorum. Allah 
duasını alacak hayırlı hizmetler sunmayı nasip 
eylesin” diye konuştu. Meclis Başkanı Akgün Altuğ 
ise Sakarya’nın tüm sektörlerde başarı kazanacak 
önemli değerlere sahip olduğunu dile getirdi. 
Altuğ, “Sn. Valimizle birlikte inşallah sanayimizle 
birlikte, tarımda ve turizmde de önemli gelişmelerle 
karşılaşacağız. Başarılar diliyorum.” dedi.  

SATSO Heyeti’nin ziyaretinden duyduğu 
memnuniyeti dile getiren Vali Balkanlıoğlu, “’İnsanı 
yaşat ki devlet yaşasın’ anlayışı ile bu makamlarda 
görev alıyoruz. Makamlar gelip geçer, önemli olan 
görev süresince hizmet etmek, en güzel hizmetlere 
vesile olmaktır. İş dünyası bir şehir için çok önemlidir. 
Onların başarısı için işlerini kolaylaştırmak için 
projelerine destek vermek için çalışacağız. Sakarya, 
çok önemli ve değerli bir şehirdir. İnşallah şehrimizi 
daha ilerilere taşıyacağız” ifadelerini kullandı. 

VALİ BALKANLIOĞLU’NA 
SATSO’DAN ZİYARET
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SATSO ev sahipliğinde, Taşyapı sponsorluğu ve 
Hürriyet organizasyonuyla Sakarya’ya değer 
katan yatırımcıların firmalarını ve Sakarya’nın 
önemini anlattığı, bölgedeki ekonomik koşullar ve 
geliştirilmesi gereken noktaların masaya yatırıldığı 
Sakarya Ekonomi Zirvesi gerçekleştirildi. 

Best Western Premier Hotel’de düzenlenen ve 
iki gün süren programa, Sakarya Valisi İrfan 
Balkanlıoğlu başta olmak üzere, AK Parti Sakarya 

Milletvekili Şaban Dişli, Büyükşehir Belediye 
Başkanı Zeki Toçoğlu, İl Emniyet Müdürü Eyüp 
Pınarbaşı, Sakarya Üniversitesi Rektörü Muzaffer 
Elmas, CHP Eski İstanbul Milletvekili Faik Tunay, 
Taşyapı Yönetim Kurulu Başkanı Emrullah Turanlı, 
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu 
Başkanı Mahmut Kösemusul, Meclis Başkanı Akgün 
Altuğ ve Yönetim Kurulu Üyeleri, MÜSİAD Sakarya 
Şube Başkanı Yaşar Coşkun, TÜMSİAD Sakarya 

YATIRIMCILARIN GÖZDESİ 
SAKARYA’YI ANLATTILAR
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Şube Başkanı Ahmet Ölmez, SAMİB Başkanı Günay 
Güneş, Sakarya ihracatına çok önemli katkılar veren 
firmaların temsilcileri ile SATSO meclis ve meslek 
komite üyeleri katıldı. 

Ekonomi Zirvesi’nde ayrıca Hürriyet Gazetesi 
Ekonomi Müdürü ve CNN Türk Parametre 
Yorumcusu Sefer Levent, Fortune Türkiye Direktörü 
ve CNN Türk Parametre Yorumcusu Cüneyt Toros, 
Hürriyet Gazetesi Ekonomi Yazarı Uğur Gürses 
ve Anadolubank Hazine Bölümü Genel Müdür 
Yardımcısı Recep Atakan konuşmacı olarak yer aldı. 

Türkiye’nin ve Sakarya’daki son ekonomik 
gelişmeler, fırsatlar ve hedeflerin değerlendirildiği 
toplantılarda, eksiklikler ve gerçekleştirilen 
çalışmalar masaya yatırıldı. 

Hürriyet Gazetesi’nce ayrıntıların paylaşılacağı 
Ekonomi Zirvesi ile ilgili düşüncelerini aktaran 
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası (SATSO) Yönetim 
Kurulu Başkanı Mahmut Kösemusul, “Sakarya’mız 
hızla büyüyor, gelişiyor ve çok önemli hedeflerine 
ulaşma yolunda ivmeli bir başarı öyküsü var. Bu 
öyküyü paylaşmak ve bizlerin yol haritasına katkıda 
bulunmak üzere gelen misafirlerimize, bizlerle olan 
şehrimizin kıymetli yöneticilerine ve dostlarımıza 
çok teşekkür ediyorum. Birlik ve beraberlikle, hep 
birlikte çalışarak ihracatta ilk 5 il arasında yer alan, 
milli üretimler ve otomotiv şehri Sakarya projesini 
gerçekleştiren, tarımda ve turizmde markalaşan 
bir Sakarya hedefimize çok yakın bir zamanda 
ulaşacağımıza inanıyorum.” ifadelerini kullandı. 
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası (SATSO) Yönetim 
Kurulu Başkanı Mahmut Kösemusul, Yönetim Kurulu 
Üyeleri; Nadir Öztürk, Emrullah Terzioğlu, Fatma 
Aygün Kâhya, Yunus Tever, Onur Kansu ve Genel 
Sekreter Yiğit Ateş ile birlikte Müstakil Sanayici ve 
İşadamları Derneği (MÜSİAD) Başkanı Yaşar Coşkun 
ve Yönetimi, Sakarya Serbest Muhasebeciler ve Mali 
Müşavirler Odası (SMMMO) Başkanı Ertuğrul Kocacık 
ve Yönetimi, Sakarya Galericiler Derneği Başkanı 

Levent Bal ve Yönetimi, Sakarya Müteahhitler Birliği 
Başkanı Murat Bayrak ve Yönetimi ile MHP İl Başkanı 
Levent Bülbül ve Yönetim Kurulu Üyelerine iade-i 
ziyaret gerçekleştirdi. 

Milli Üretim ve Otomotiv Şehri Sakarya

Ziyaretlerde SATSO’nun gerçekleştirdiği çalışmaları 
özetleyen Başkan Mahmut Kösemusul, milli üretimler 
ve otomotiv şehri Sakarya hedefi doğrultusunda 

GÜCÜMÜZ BİRLİĞİMİZDİR
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şehrin tüm kurumlarının bir ve beraber olmasının 
önemine dikkat çekti. Kösemusul, “Gücümüz 
birliğimizdir. Sakarya’mızı 2023’ün lokomotif şehri 
hedefine ulaştırmak için paydaşlarımız kendi alan 
ve sorumluluklarında büyük gayretle çalışıyor. 
Sakarya’mız her sektörde büyük potansiyeli ve 

önemli avantajlara sahip bir şehirdir. Milli Tank ve 
Milli Tren gibi yerli otomobilin üretim şehrinin de 
Sakarya’mız olması için çalışıyoruz. Paydaşlarımıza 
destekleri için teşekkür ediyor, başarılar diliyorum.” 
ifadelerini kullandı. 
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CHP Sakarya Milletvekili Engin Özkoç ile CHP 
geçmiş dönem Manisa Milletvekili Hasan Ören’in 
de katılımıyla Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası’nı 
ziyaret eden CHP heyeti çalışmalarını anlattılar.

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Meclis Başkanı A. 
Akgün Altuğ ve Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı 
Orhan Yılgenci Cumhuriyet Halk Partisi Sakarya 
Milletvekili Engin Özkoçnve beraberindeki heyeti 
ağırladı.

Heyet adına konuşan CHP Sakarya Milletvekili Engin 
Özkoç; “24-26.dönemden 19 vekilimiz ile Sakarya’da, 
3 gün 16 ilçemizi gezeceğiz. Hayır’daki hayrı, 
umudu, inancı insanımıza anlatacağız. SATSO’yu da 
ziyaret etmekten çok mutluyum. Geçmiş dönem 
bu güzide kurumda Meclis Başkanlığı görevinde 
bulundum. SATSO her zaman önemli bir kurum.’’ 
dedi.

CHP Manisa Milletvekili Hasan Ören ise “Türkiye 
büyüdü.  Mustafa Kemal Atatürk ‘ten Recep 
Tayyip Erdoğan’ a kadar her yönetici bir taş koydu 
bugüne geldik. Emeği geçenlere şükran borçluyuz. 
Ancak son dönemde bu büyümenin karşılığı çok 
oturmadı, yatırıma dönüşmedi. Beton olarak bina 
olarak değerlendirildi. Türkiye güvende yükselmeli. 
Bu konuda da çalışma yapılmalı.  Sanayici, ülkenin 
lokomotifi olmalı. Düşünen, hedefi olan, talep eden 
sanayici, TBMM’de milletvekili olarak daha büyük 
oranda yerini almalı” diye konuştu.

SATSO Meclis Başkanı Akgün Altuğ ise, “Günümüzde 
Türkiye’nin bilimsel, kurumsal, demokratik, 
ekonomik her alanda ilerlemesi büyümesi için 
çalışmalıyız. Ziyaretiniz bu nedenle önemli. 
Türkiye’de halkın iradesine saygı gösterilmeli. 
İnşallah öyle olur.’’ dedi.

 “SANAYİCİ TBMM’DE MİLLETVEKİLİ 
OLARAK YER ALMALI’’
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POLİTİKA VE TEMSİL
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası (SATSO) Yönetim 
Kurulu Başkanı Mahmut Kösemusul ,Türk Kızılayı 
Sakarya Şubesi Başkanı Zahit Tiryaki ile imzaladıkları 
protokol ile birlikte Halep’e Yardım Kampanyası 
başlattı. Protokol imza töreninde konuşan Başkan 
Mahmut Kösemusul, Halep’te insanlığın öldüğünü 
ve Türk Milletinden başka kimsenin sesinin 
çıkmadığını dile getirdi. 

Haleplilerin yaşadığı trajediyi Sakarya’nın 
görmezden gelmediğini ve gözlerini kapatmadan 
yardım yaptığını belirten Kösemusul, “Sakarya’mız 
kardeşliğe verdiği büyük önemle bilinen bir şehirdir. 
Yaşanan sıkıntılı günlerde yardım elini uzatan 
iş dünyamızın tüm mensuplarına çok teşekkür 
ediyorum. Şimdi de Türk Kızılayı’mızla birlikte 
yardım kampanyası başlattık. Yardımseverliği, 
ümmet bilincini, kardeşliği göstermenin tam 
vaktidir. SATSO Ailesi olarak soykırıma, adaletsizliğe, 
sessiz kalan dünyaya inat Halepli kardeşlerimizin 
yanında olalım, kalbimizi açalım, elimizi uzatıp 
ekmeğimizi paylaşalım. 15 Temmuz darbe girişimi 
sürecinde sürekli nöbet tutan iş dünyamızın bu 
kararlı duruşunu Halep için de göstereceğine 
inanıyorum.” ifadelerini kullandı.

Türk Kızılayı Sakarya Şubesi Başkanı Zahit Tiryaki, 
Sakarya iş dünyasının Halep için önemli destekler 
sunduğunu ancak ihtiyaçların devam ettiğini 
belirtti. Kış şartlarında yardımların aralıksız sürmesi 
gerektiğinin altını çizen Tiryaki, “Başkanımız 
Sn. Mahmut Kösemusul’a her zaman verdikleri 
destek için teşekkür ediyorum. SATSO ile birlikte 
önemli bir çalışmayı daha başarılı bir sonuçla 
tamamlayacağımıza inanıyoruz” diye konuştu. 

Protokol kapsamında SATSO, yardım çalışmasında 
aktif rol üstlenirken, toplanacak yardımlar nakdi ve 
ayni yardımlardan oluşacak ve asgari koli bazında 
olacak. Giyim malzemeleri kullanılmamış, gıda 
maddelerinin son kullanma tarihi geçmemiş ve 
yakın tarih olmamasına özen gösterilecek. 

SATSO HALEP’E YARDIM KAMPANYASI BAŞLATTI
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası (SATSO) Yönetim Kurulu 
Başkanı Mahmut Kösemusul Cumhurbaşkanı Recep 
Tayyip Erdoğan’ın Tanzanya, Mozambik ve Madagaskar 
programlarına katıldı. 

Cumhurbaşkanı Erdoğan himayelerinde Dış Ekonomik 
İlişkiler Kurulu  (DEİK) organizasyonu ile düzenlenen 
programa DEİK Denetim Kurulu Üyesi olarak katılan 
Başkan Kösemusul, Mozambik programında, 
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan ve Mozambik 
Cumhurbaşkanı Filipe Nyusi’ye Mozambik’in başkenti 
Maputo’da hayata geçirdikleri çalışmaları ve yatırımları 
anlattı. 

Cumhurbaşkanı Erdoğan ve Nyusi’nin dikkatle 
dinlediği gözlenen Kösemusul, programla ilgili; “Sn. 
Cumhurbaşkanımızın Afrika’ya gösterdikleri ilgi, 
bizlere verdikleri desteklerden dolayı çok memnunuz, 
kendilerine çok teşekkür ediyor ve şükranlarımızı 

sunuyorum. Sn. Cumhurbaşkanımızın yol göstermesi 
ve iş dünyamızın ufkunu açmasıyla Türk iş dünyası 
yapılamayanları yapıyor; büyük başarılar kazanıyor. Sn. 
Cumhurbaşkanımız, Bakanlarımız, DEİK Başkanımız ve iş 
dünyamızla hep birlikte başarılı bir programın içindeyiz. 
Ülkemiz ve şehrimiz için inşallah daha çok çalışacağız.” 
ifadelerini kullandı.

Cumhurbaşkanı Erdoğan’ın Afrika programına 
Cumhurbaşkanı Erdoğan’ın eşi Emine Erdoğan, Dışişleri 
Bakanı Mevlüt Çavuşoğlu, Ekonomi Bakanı Nihat 
Zeybekci, Enerji ve Tabii Kaynaklar Bakanı Berat Albayrak 
ile Cumhurbaşkanlığı Genel Sekreter Yardımcısı ve 
Sözcüsü İbrahim Kalın katılırken DEİK Başkanı Ömer 
Cihad Vardan, TİM Başkanı Mehmet Büyükekşi, TMB 
Başkanı Mithat Yenigün, Nihat Özdemir, Süheyla Çebi 
Karahan ve iş dünyası temsilcilerinden oluşan DEİK 
Heyeti de programda hazır bulundu. 

BAŞKAN KÖSEMUSUL CUMHURBAŞKANI 
ERDOĞAN’IN AFRİKA PROGRAMINA KATILDI
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Şubat ayı olağan 
Meclis Toplantısı Karasu’da gerçekleştirildi.

Meclis Programı öncesi Karasu’da bir takım 
incelemelerde bulunan heyet öncelikle Gazi Metal 
Firması’nı ardından İçtaş Firması tarafından işletilen 
Karasu Limanı’nı ziyaret etti.

Gazi Metal Firmasını ziyaret eden heyet, Fabrika’nın 
Yönetim Kurulu Başkanı Mustafa Gazioğlu’ndan 
bilgi aldı. SATSO Yönetim Kurulu Başkanı Mahmut 
Kösemusul, Meclis Başkanı A. Akgün Altuğ, Karasu 
Belediye Başkanı Mehmet İspiroğlu, Karasu 
Kaymakamı Şafak Gürçam, SATSO Yönetim Kurulu 
Üyeleri, Meclis Üyeleri ve Komite Başkanları Mustafa 
Gazioğlu ile birlikte fabrikada incelemelerde 
bulundu.

Fabrika ile ilgili bilgi veren yetkililer fabrikanın 
bulunduğu konum ve sektör açısından önemine 
değinerek “3. Boğaz Köprüsü yolu üzerinde olup, 
Karasu Limanı’na yakın olması çok önemlidir. 
Fabrikamız ilk üretime 18 Ağustos 2014 yılında 
başladı. Fabrikamız toplam 180 bin metrekare 
üzerine 70 bin metre kare kapalı alanı var. Yıllık 
yaklaşık 300 bin ton üretim kapasitesine sahip 

Gazi Metal metrekare/verimlilik oranında Türkiye 
üstündedir. Ar-Ge çalışmalarına önem veriyoruz. 
Tesisimizde şu ana kadar bin farklı kalite özellikte 
çelik üretilmiştir.” diye konuştu.

Karasu Limanı’nı da ziyaret eden heyete İçtaş 
A. Ş. Genel Müdürü Erhan Doğan bilgi verdi. 
Erhan Doğan konuşmasında Karasu Limanı’nın, 
17/8 yıllığına yap işlet devret usulünce İçyatırım 
Holding tarafından işletildiğini belirterek “ Karasu 
Limanı 5 milyon ton kapasitesi ile multipurpose 
çok amaçlı butik bir limandır. Artık Marmara’nın 
İstanbul’a değil dünyaya açılan en yakın kapısıyız. 
İhtiyaçlara göre şekil alacak karşılayacak butik bir 
liman olacağız. Karasu Limanı ile birlikte İstanbul 
Boğazı gemi trafiği azalacak sefer süreleri kısaldığı 
için maliyetler de düşecek, navlunların düşmesi 
konusunda çok verimli olacak. Viking Projesi’nin 
Karadeniz ayağını oluşturacak kapasiteye sahiptir. 
Burada bir Pazar oluşturmayı hedefliyoruz. Kara ve 
deniz yolu bağlantıları ile önemli bir yere sahip olan 
Karasu Limanı sanayici ve ticaret erbabının ithalat 
ve ihracat olmak üzere her türlü yükünü taşıyacak” 
dedi.

TÜRKİYE, KARASU LİMANI İLE DÜNYA 
AÇILIYOR
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Heyete bir sunum gerçekleştiren Furkan Atak 
ise, “Projenin alanı 250 bin metrekare. Toplam 
yanaşma yerimiz ise, bin 110 metre. Şu anda 600 
metrelik bir yanaşma alanı ile faaliyet gösteriyoruz. 
Su derinliğimiz ise 11 metre. Bu önemli bir farkımız 
diğer limanlara göre. Daha büyük gemiler de 
yanaşabilmekte limanımıza. Limanın konumu 
üreticilere fayda sağlıyor. Viking projesi de 
bölge için önemli bir proje. Projenin çıkış limanı 
konumundayız. Ukrayna, Beyaz Rusya ve Litvanya 
üzerinden Baltık denizine çıkıyoruz. Bölgede 
konteynır çıkışı olan bir liman yok ve Karasu çok 
kısa bir süre içinde limanımızdan konteynır çıkışı da 
olacak” şeklinde konuştu.

Toplantıda konuşan Sakarya Ticaret ve Sanayi 
Odası Yönetim Kurulu Başkanı Mahmut Kösemusul 
ise Karasu Limanı’ndan verilecek olan Tır Geçiş 
Belgesi olarak bilinen Dozvola Belgesi için bakanlık 
tarafından SATSO’nun yetkilendirildiği müjdesini 
vererek, “Limanımızda oluşturacağımız bir ofiste 
SATSO Dozvola Belgesi verecek. Tüm üyelerimize 
hayırlı olsun” dedi. Karadeniz’den dünyaya açılan bir 
Sakarya hayal etmiştik. Bu hayalimizin günbegün 
hedeflerimizle birlikte gerçekleşmesi bizleri oldukça 
mutlu ediyor. Karasu Limanı ile bulunduğumuz 
stratejik konum daha da güçlenecek.” ifadelerini 
kullandı.



Faaliyet Raporu 2017
130

Uluslararası ticarette, ülkelerin bir birleri arasında 
kullandıkları TIR’ların transit geçiş belgesi olarak 
bilinen Dozvola Belgesi (Geçiş Belgesi), 2017 yılı 
itibariyle Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası’nın yetkisi 
çerçevesinde Karasu Limanında açılacak bir ofiste 
verilmeye başlanacak.

Dozvola Belgesi (Geçiş Belgesi)  alan TIR‘lar ülkelerden 
transit yük taşımacılığı yapar.

Geçtiğimiz günlerde Karasu’da gerçekleştirilen 
SATSO Şubat Ayı Meclis Toplantısında Yönetim Kurulu 
Başkanı Mahmut Kösemusul tarafından, Dozvola 
Belgesi’nin SATSO yetkisi ile limanda oluşturulacak 
bir ofisten verileceği müjdesini verildi. 

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği Başkanı M. Rifat 
Hisarcıklıoğlu; geçiş belgesi dağıtım yetkisi alan 
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası’na başarı dileklerinde 
bulundu.

Birlik Başkanı Hisarcıklıoğlu imzası ile SATSO’ya 
gönderilen mektupta “İkili Karayolu Anlaşmaları” 
çerçevesinde Ulaştırma Denizcilik ve Haberleşme 
Bakanlığı tarafından diğer ülkelerden temin edilen 
geçiş belgelerinin dağımı taşımacılığımızın gidişatını 
doğrudan etkilen faktörlerin başında gelmekte olup, 

Birliğimiz tarafından üstlenilen tüm görevler gibi 
büyük önem taşımaktadır. 

Sakarya Karasu Limanında geçiş belgesi dağıtım 
işlemlerinin SATSO tarafından yürütülen tüm 
işlemlerde olduğu gibi tarafınızca azami özen 
gösterilmesi, Odanızın ve Birliğimizin ilgili Bakanlığa 
karşı olan sorumluluklarının yerine getirilmesi 
açısından da büyük önem arz etmektedir. Yeni 
görevinizin hayırlı olmasını temenni eder, başarılar 
dilerim” 

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu 
Başkanı Mahmut Kösemusul ise Karasu Limanı’ndan 
verilecek olan Tır Geçiş Belgesi olarak bilinen Dozvola 
Belgesi için bakanlık ve TOBB tarafından SATSO’nun 
yetkilendirilmesinden duydukları memnuniyeti 
dile getirerek , “Limanımızda oluşturacağımız bir 
ofiste SATSO tarafından Dozvola Belgesi verilecek. 
Tüm üyelerimize hayırlı olsun.  Karadeniz’den 
dünyaya açılan bir Sakarya hayal etmiştik. Bu 
hayalimizin günbegün hedeflerimizle birlikte 
gerçekleşmesi bizleri oldukça mutlu ediyor. Karasu 
Limanı ile bulunduğumuz stratejik konum daha da 
güçlenecek.” ifadelerini kullandı

TOBB’DAN SATSO’YA “DOZVOLA” 
TEBRİĞİ
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Maliye Bakanı Naci Ağbal Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası ev 
sahipliğinde Sakarya İş dünyası temsilcileri ile bir araya geldi.

Sakarya Ticaret ve Sanayi odası Yönetim Kurulu Başkanı 
Mahmut Kösemusul ve Meclis Başkanı A. Akgün Altuğ ev 
sahipliğinde SEN Otel’de gerçekleştirilen toplantıya, Sakarya 
Valisi Hüseyin Avni Coş, AK Parti Sakarya Milletvekilleri, Şaban 
Dişli, Mustafa İsen, Ayhan Sefer Üstün, Sakarya Büyükşehir 
Belediye Başkanı Zeki Toçoğlu, Bilim Sanayi Teknoloji Bakan 
Yardımcısı Hasan Ali Çelik, Rektör Muzaffer Elmas, AK Parti İl 
Başkanı Fevzi Kılıç ve SATSO Yönetim Kurulu, Meclis Üyeleri, 
Meslek Komitesi Üyeleri, STK Temsilcileri ve çok sayıda iş 
dünyası temsilcisi iştirak etti.

Yoğun bir katılımla gerçekleştirilen yemekli toplantıda 
açılış konuşmasını SATSO Yönetim Kurulu Başkanı Mahmut 
Kösemusul yaptı.

Başkan Kösemusul konuşmasında şunları dile getirdi:

Potansiyeli yüksek, geleceğe hazırlanan şehrimizin tüm 
sektörlerinde çevre ve insan odaklı örnek çalışmaları hayata 
geçirerek Sakarya’mızı 2023 yılında Milli Üretimler ve Otomotiv 
Şehri, Türkiye’nin yıldız şehri hüviyetine ulaştıracağımıza 
inanıyoruz.  

Milli Tank ve Milli Tren, savunma sanayi üretimlerinin yanı 
sıra sıfır hata ile üretim yapan otomotiv sanayisine ev sahibi 
olan, ihracatını her geçen gün rekor rakamlarla yükselten bir 
Sakarya’mız var. Güçlü referans ve nitelikli istihdama sahibiz. 
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası olarak 1917 yılında, o zor 
dönemlerde başlatılan kutlu yolculuğu, hiç durdurmadan her 
geçen gün daha çok çalışarak başarılı günlere kavuşturmanın, 
100. yılımızı kutlamanın haklı gururunu yaşıyoruz. 

BAKAN AĞBAL’DAN SAKARYA’YA ÜÇ 
MÜJDE
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Sn. Valimiz, Milletvekillerimiz, Büyükşehir Belediye 
Başkanımız, belediye başkanlarımız, rektörümüz ve iş dünyası 
temsilcilerimizle ortak hedefler ve ortak idealler doğrultusunda 
istişare ve aidiyet ortamında tüm sorunları hep birlikte çözüme 
kavuşturuyoruz. Kendilerine sizlerin huzurunda bir kez daha 
teşekkür ediyorum. İş dünyası olarak mesleki eğitimde iş – 
eğitim dünyası işbirliklerini gerçekleştirdik. İhtisaslaşan yeni 
Organize Sanayi, Ticaret Bölgelerimiz ile fark oluşturmak 
için üstün gayret sarf ediyoruz. Kümelenme çalışmalarımız 
başarıyı da beraberinde getiriyor. İhracatta 6 ve 7. Sıralardayız 
hedefimiz ilk 5 il arasında devamlı yer almak. İnşallah bu 
hedefimize de devletimizin iş dünyamıza verdikleri önemin 
devamı, teşvik ve desteklerle kısa zamanda ulaşacağımıza 
inanıyorum.

2023 yolunda kendi değerlerimizle dünyadaki örnekleri iyi 
analiz ederek tüm alan ve kurumlarda yeni ve doğru yöntemler 
uygulamak zorunda olduğumuzun bilincindeyiz.

Ülkemizin istikrarı ve güven ortamının devamı, kaliteli 
demokrasi ve güçlü ekonomi için Sakarya iş dünyası olarak 
dün olduğu gibi bugün de yarın da sesimiz yükseltecek ve 
kararlı adımlarla çok çalışmaya devam edeceğiz. 

Sakarya’mız insanı başarı ve mücadele insanıdır. Duruşunu 
15 Temmuz hain darbe kalkışmasında, öncesinde ve 
sonrasında, tüm zor zamanlarda net bir şekilde göstermiştir. 
Ülkemizin önünde çözülmesi çok önemli olan yeni anayasa 
ve cumhurbaşkanlığı sisteminde de, yapılacak olan 
referandumda aziz milletimiz en doğru kararı verecektir. İş 
dünyası olarak biz Sakarya’mıza ve ülkemize, aziz milletimize 
inanıyor ve güveniyoruz. 

Yılmadan yorulmadan, nöbet hassasiyetiyle yapacağımız 
azimli çalışmalarla inşallah Türkiye hedeflerine ulaşacaktır. 
Sakarya’mız ise Türkiye’nin ilklerine tarihte olduğu gibi bugün 
de yarın da imza atmaya devam edecek ve inşallah Türkiye’nin 
yıldız şehri, lokomotif şehri olacaktır diyor; katılımlarınızdan 
dolayı teşekkür ediyor ve toplantımızın hayırlara vesile 
olmasını diliyorum.” 

Başkan Kösemusul’un konuşmalarının ardından kürsüye gelen 
Maliye Bakanı Naci Ağbal Sakarya ile ilgili değerlendirmelerde 
bulundu. Bakan Ağbal “Sakarya şehir olarak ülke ekonomisine 
ciddi katkıları olan bir ilimiz. Şu anda 4’ü aktif 8 OSB’si ile 
potansiyeli büyük, büyümeye de payını alacak bir ilimiz. 
Sakarya Üniversitesi ile, güçlü müteşebbisleri ile kalkınan 
Türkiye’nin lokomotifi olacak. Sakarya’ya artık ikinci bir 
üniversite gerek. Uygulamalı Bilimler Üniversitesi’ni Sakarya’da 

kuracağız. Hayırlı uğurlu olsun. Bu üniversite mevcut Sakarya 
Üniversitesi ile birlikte ülkemize ve ilimize bir değer katacak. 
Sanayinin ihtiyaç duyduğu nitelikli ve ara eleman gereksinimi 
karşılayan bir üniversite olacak. 

Sakaryalılara bir müjde daha veren Bakan Ağbal “Sakarya’da 
çok sayıda 2B arazisi var. Önceki süreçlerde başvuruları 
yapılmış ancak ödemeleri yapılmamış bundan dolayı 2B 
arazisini kazanma hakkını kaybetmiş vatandaşlara ya da hiç 
başvuru yapmamışlara yönelik olarak bu ödeme süresini 6 ay 
daha erteledik. Başvurmayanlar da başvurabilir. Hayırlı olsun” 
dedi.

Bakan Ağbal ayrıca Sakarya’da ihtisas Vergi Dairesi kurarak 
yatırımcıların ihracatın kolaylık sağlayacakları konusunda da 
müjde verdi. 

Süper Teşvik Sistemi olarak adlandırılan teşvik paketi ile 
ilgili değerlendirmelerde de bulunana Bakan Naci Ağbal, 
“Artan işgücüne katılma oranlarını yükseltmeyi hedefliyoruz. 
Ekonomide değişim ve dönüşüme inanıyoruz. Yatırımlara 
güçlü destekler veriyoruz. 

2009’dan bu yana Türkiye ekonomisi yaklaşık 7 milyon 
insanına yeni iş imkanı sağlamıştır. Aynı dönemde Avrupa 
birliğine bakıyoruz daha yeni 2009’daki istihdam seviyelerine 
gelmiştir. Bu son derece önemlidir. Bugün İspanya’da, İtalya’da, 
Belçika’da, birçok başka Avrupa ülkesinde hala istihdam 
seviyesi 2009 noktasına gelmiş değil. Halbuki biz bu dönemde 
çok ciddi anlamda istihdam önemli ilerlemeler kaydettik. 

Bu teşvik paketimizde örneğin, bir yerde fabrika yapıyorsunuz. 
Bu fabrikanın limana erişimi için belkide özel bir yol yapılması 
lazım. Özel bir demiryolu bağlantısı yapılması lazım. Devlet 
olarak fabrikaya özel yapma garantisi veriyoruz. Karayolları 
Genel Müdürlüğü siz fabrikanın inşaatına başladığınız zaman 
karayolları da yol yapımına başlayacak. Eş zamanlı olarak 
fabrikaya özel bu yatırımı yapacağız. Bu yatırım kapsamında 
izin, tahsis, ruhsat onların hiç biri yok. Sıfır bürokrasiyle bu 
yatırımlar gerçekleşecek. İnşallah 2023 vizyonumuz içerisinde 
Türkiye’yi dünyanın ilk 10 ekonomisi içine sokma hedefi var. 
Bu süper teşvik sistemi ile ülkede müthiş yatırımların olmasını 
sağlayacağız. Yatırımcılara 10 yıl kurumlar vergisi tatili 
veriyoruz. Yatırımınıza katkı sağlıyoruz. Bedelsiz irtifa hakkı 
veriyoruz. Yüksek teknolojili ürünlere yönelik yatırımlarda 
kalifiye nitelikli personelin ücretini devlet karşılayacak” 
şeklinde konuştu.

Daha basit daha anlaşılır bir KDV iadesi uygulaması ile 
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yatırımcının yanında olduklarını belirten Bakan Naci Ağbal 
“Toplam 22 milyarlık bir destek programının yanına 12 
milyarlık bir istihdam paketi ile toplam 34 milyarla istihdama 
ve yatırıma destek olduk” diyerek istihdam konusunda da 
istihdamda milli seferberlik adı altında verilen destekler 
hakkında da bilgi verdi. 

Yeni Anayasa yapısal Bir Reformdur

Bakan Ağbal yeni Anayasa Paketi ve 16 Nisan Referandum 
süreci ile ilgili değerlendirmesinde ise şunları dile getirdi:

“Niye bu anayasa değişikliğini yapıyoruz?  16 Nisan köklü 
bir düzen ve reformu getiriyor. Bunu farklı yerlere taşımaya 
gerek yok. Demokrasi büyüsün ve güçlensin istiyoruz, insan 
hakları, siyasete katılım artsın istiyoruz. Bunlar için de yeni 
düzenlemeler gerekiyor. Ekonomide temel şiarımız sürekli 
değişim, sürekli dönüşüm ve Ar-Ge’dir. Anayasanın yanı sıra 
kamu yönetiminde, eğitimde kamu maliyesinde de değişimler 
ve reformlar öngörüyoruz. Bu yapısal bir reformdur. Çünkü 
mevcut sistem sürdürülebilir değil. Mevcut parlamenter sistem 
bütün aksaklıklarıyla, eksiklikleriyle, yanlışlarıyla Türkiye’yi 
ileriye doğru taşıyacak bir yapıda değil. Hantal bir yapı var. 
Bugün yasama ile yürütmenin yetki alanları birbirine girmiş 
durumda. Bazen yürütme yasama gibi hareket ediyor, yasama 
yürütme gibi hareket ediyor. Yargı da hepsi gibi hareket ediyor. 

Bazen yargı, yasamanın yerine geçmiş icraata yön veriyor. Bu 
anlamda bu sistem, bütün kuvvetleri kendi olmaları gereken 
alanda yeniden konumlamış oluyor. 

16 Nisan’da Ülkemizi Büyütmeliyiz

Hem yasamada, hem yürütmede, hem de yargıda yönetim 
sistemleri bakımından ciddi kapsamlı değişiklikler yapıyoruz.  
Artık siyaset, çok daha geniş halk kitlelerine hitap eden 
programlar, projeler üretmek zorunda kalacak. Temsili 
demokrasiyi güçlendireceğiz. Temsil, gücünü halktan alsın 
istiyoruz. Güçler arasında denge kurulsun istiyoruz. Gençlerin 
önünü açalım seçtikleri kadar seçilebilsinler istiyoruz.  Yeni 
anayasa seçim dönemlerini bir gerginlik dönemi olmaktan 
çıkaracak. Bürokrasi azalacak. Anayasa değişikliği kendi içinde 
bütünlük oluşturan, kendi içinde kendini bütünleyen yepyeni 
yasama yürütme yargı ilişkilerini düzenleyen bir reform. 
Yürütmeyi denetleyen hesap soran bir meclis istiyoruz. Yeni 
sistem tüm halkı kucaklayan bir yapı getiriyor. Halkın gündelik 
sorunlarını çözebilen bir yönetim anlayışı olmalı. Hesap veren 
ve sorumluluk alan bir Cumhurbaşkanı olacak. Bunlar hayata 
geçince reformların da önü açılacak. Yönetimde ve siyasette 
istikrar en önemsediğimiz konudur. Bunun bu ülkeye ne 
kadar zarar verdiğini 1990’lı yıllarda, 80’li yıllarda hep beraber 
yaşadık 16 Nisan’da ülkemizi büyütmeliyiz. “ şeklinde konuştu.
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Mart Ayı 
Olağan Meclis toplantısının konukları 
Sakarya Milletvekili Prof. Dr. Mustafa İsen ve 
Büyükşehir Belediye Başkanı Zeki Toçoğlu 
oldu.

Türkiye gündemi üzerine 
değerlendirmelerde bulunan Büyükşehir 
Belediye Başkanı Zeki Toçoğlu, referandum 
süreci ve yerel yönetimlerde işbirliği ve 
işleyişin önemine değinerek şunları dile 
getirdi: “Biz yerelleştikçe ülkemiz daha da 
kalkınır. Yerel yönetimlerin işbirliği daha 
kolay ve hızlı olur, bürokrasi azalacağı 
için iş dünyasının taleplerini daha hızlı ve 

kolay değerlendirebiliriz. Genel alışkanlık 
olarak söylenene değil de söyleyene 
odaklandığımız için hepimizde bir peşin 
hüküm oluşmaktadır. Aslından içinde 
bulunduğumuz süreç çok da zor değil, 
matematiksel bir durum. Yani ülkenin 
bugüne kadar geldiği dönemlerde hangi 
hükümetler döneminde, hangi hükümet 
yapıları dönemiyle sıçrama yapmış ya da 
patinaj yapmış bunlar hepimizin bildiği açık 
şeyler.

Siz iş dünyasında olduğunuz için bizden 
daha hassas ve daha iyi takip ediyorsunuz. 
Hepimiz biliyoruz ki ülkede bir istikrar varsa, 

güçlü bir yönetim varsa o ülkenin önünün 
açılması konusunda karşılaştığı sıkıntı daha 
azdır. Bizim gibi gelişmekte olan ülkelerde 
güçlü bir iktidarın ve yönetimin ne kadar 
önemli olduğunu hepimiz biliyoruz ve son 
15 yıl içersinde hep beraber bir kere daha 
gördük.

Ne istiyoruz? Artık sürdürülebilir olmaktan 
çıkmış bir süreci yaşıyoruz. Belki birçok 
şeyin farkında değiliz. Çünkü liderlik ve 
güçlü bir hükümet var. Bu yüzden bazı 
şeyleri aşmakta sıkıntı çekmiyoruz veya 
çok büyük zorluklar çekiyoruz da biz 
hissetmiyoruz. Bu çok sürdürülebilir bir 

SAKARYA İŞ DÜNYASINA YENİ ANAYASA 
ANLATILDI
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durum değildir. Bunun en iyi örneğini 7 
Haziran da yaşadık. Ülkemizin bir daha 
böyle durumlarla karşılaşmaması için 
ülkeye patinaj yaptıracak durumlara 
gelmemesi açısından; artık koalisyonların 
konuşulmaması, seçimlerin çok sık 
gündeme gelmemesi açısından süreci 
önemsiyoruz. Güçlü bir şekilde yola devam 
etmek için güçlü bir Türkiye için anayasa 
değişikliğini önemsiyoruz.

Bugün çağdaş anlamda gelişmiş ülkelerdeki 
yerel yöneticilik bizim yaptığımız işlerin 
üzerinde, çok aşan bir durum ortaya 
koyuyor.  Yerel yönetimlerin her alanda iş 
birliği yaparak çok güzel işler yapma şansı 
var. 

Örneğin, Makine İhtisas OSB kurmak için 
5 yıldır uğraşıyoruz. Sanayi Bakanlığı ve 
Sakarya arasında gidip geliyoruz. Diğer 
taraftan FORBES’in araştırmasına göre 12. 
sırada yer alan bir iliz. Bu,  iş dünyamızın 
sayesindedir. Sizin de önünüz açılmalı. 
İş adamlarına sadece vergi anlamında 
bakmamak gerekiyor, yatırımlarının yerel 
anlamda da desteklenmesi gerekiyor.  
İşlerin yoluna girmesi için Türkiye’nin 
önünün açılması için anayasa değişikliği 
şart. Türkiye’de kim gelirse gelsin 
bozulmayacak bir sistem oluşturulmalı. 
Böylece iş dünyamızın da önü açılacak. 
Yapılacak değişikliğe sistem bazında 
bakmak gerekiyor. Cumhurbaşkanımız bu 
sistem değişikliği için taşın altına elini değil 
gövdesini koyuyor.”  

Sakarya Büyükşehir Belediye Başkanı Zeki 
Toçoğlu’nun ardından kürsüye gelen AK 
Parti Sakarya Milletvekili Prof. Dr. Mustafa 
İsen ise “Vesayet odakları geçiş süreçlerini 
sever, güçlü iktidarları istemez” diyerek 

sürecin güçlü bir şekilde atlatılması 
gerektiğine vurgu yaptı. Prof. İsen 
konuşmasında şunları dile getirdi:

“Sistemlerin ve devirlerin öne çıkardığı 
zümreler vardır. Ben onlara sistemin 
prensleri diyorum. Bu konumda bazı 
görevler vardır çağımızda da iş adamlığı 
böyle bir şey. Anadolu ve Rumeli’nin 
kazandırılmasını sağlayan kolonizatörleri 
bu devirde siz iş adamlarısınız. Siz devletin 
bekasını üstlenmiş insanlarsınız.

Adapazarı’nın kurulduğu dönemden bu 
yana özel bir il olduğunun altını çizen Prof. 
Dr. İsen, “Pazar adını taşıyarak kurulan 
başka şehir yok. Bu şehir kurulurken pazar 
konumu üzerine kurulmuştur. Dolayısıyla 
böyle bir şehirde sizin ön planda olmanız ve 
rolü sizin üstleniyor olmanız çok uygun bir 
tevafuktur.” diyerek iş dünyasının önemine 
değindi.

Prof. Dr. Mustafa İsen konuşmasının 
devamında referandum süreci ile ilgili 
değerlendirmelerde bulunarak şunları dile 
getirdi:

“7 yıl Genel Sekreterlik yaptım ve bir 
anlamda Cumhurbaşkanlığının ve 
Başbakanlıkla ilişkileri tanzim eden 
kurumlardan biridir. Dolayısıyla bu sistemin 
nasıl işlediğini, nasıl işlemediğini Türkiye’de 
en iyi bilenlerden biri olma fırsatım oldu.

Türkiye’nin şu an yaşadığı sistem katiyen 
parlamenter sistem değildir. Yarı başkanlığa 
yakın bir sistemdir. Bu sistemde yetki 
paylaşımında cumhurbaşkanı yetkili ama 
sorumlu değildir.

 Şimdi bu referandum süreci ile elimize 
altın bir fırsat geçti. Bugüne kadar 
Türkiye’yi yöneten hemen hemen herkes 

Başkanlık sistemini istemiştir ama bu 
fırsatı bulamamışlardır. Güçlendirilmiş 
bir başkanlık sisteminin Türkiye’yi doğru 
yönetmeye yardımcı olacağı her dönemde 
ifade edilmiştir.

Türkiye şu aşamada özellikle güneyde yedi 
düvelle devam eden bir mücadele içinde. 
1915’te çizilen sınırların artık vaziyeti idare 
edememesinden kaynaklanan yeni bir 
dünya savaşı var. Dünyadaki ekonomik 
savaşlarla, terörle, göçlerle olan mücadele, 
önümüzdeki yıllarda da devam edecek. 
Bütün bunlar karşısından Türkiye’nin çok 
hızlı karar alması gerekmektedir.  Başkanlık 
sisteminde halk seçecek. 5 yıl hiç seçim 
olmayacak ve bunun sonuçlarını da en iyi 
siz bilirsiniz ekonomik açıdan. İnanıyorum 
ki 16 Nisan’da umut edilen değişiklik 
olursa Türkiye’de yatırımlar artarak devam 
edecek. Adeta prangalarından kurtulacak. 
Dünya’da başkanlık sistemi birçok ülkede 
uygulanmaktadır.” 

Muhalefetin insanların zihnini bulandırdığını 
ifade eden İsen, “Cumhurbaşkanının tek 
adam olacağı ile ilgili söylemleri var. Oysa 
yeni sistemde 5 yılda bir %51 oy alması 
gerekiyor. Yeni sistemde cumhurbaşkanı 
meclise erken seçim kararı alabiliyor ama 
kendisi de seçime dâhil oluyor. Aynı şekilde 
meclis de erken seçim kararı alabiliyor. Bu 
da önemli bir denge kurmayı gerektiriyor. 
Check - balance gerektiriyor. Burada önemli 
olan, referandumda güçlü bir kabulün 
uluslararası arenada Türkiye’yi daha iyi 
bir noktaya taşıyacağıdır. Güçlü bir kabul 
daha güçlü bir Türkiye demektir. Bu bilinçle 
hareket etmeliyiz.” ifadelerini kullandı.  
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Bilim Sanayi ve Teknoloji Bakanı Faruk Özlü Sakarya Ticaret 
ve Sanayi Odası’nda iş dünyası ile bir araya geldi.

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı 
Mahmut Kösemusul ve Yönetim Kurulu’nun ev sahipliğinde 
gerçekleştirilen toplantıya, Bilim Sanayi ve Teknoloji Bakanı 
Faruk Özlü, Bakan Yardımcısı Hasan Ali Çelik, Sakarya Valisi 
Hüseyin Avni Coş, İlçe belediye başkanları, STK Temsilcileri, 
SATSO Meclis Üyeleri, iş dünyası temsilcileri ve çok sayıda 
konuk iştirak etti.

Konferansın açılış konuşmasını yapan Sakarya Ticaret ve 
Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Mahmut Kösemusul 
referandum süreci, Türkiye ve Sakarya gündemine ilişkin 
şunları dile getirdi:

 “Potansiyeli yüksek, geleceğe hazırlanan şehrimizin tüm 
sektörlerinde çevre ve insan odaklı örnek çalışmaları 
hayata geçirerek Sakarya’mızı 2023 yılında Milli Üretimler 
ve Otomotiv Şehri, Türkiye’nin yıldız şehri hüviyetine 
ulaştıracağımıza inanıyoruz.  

Milli Tank ve Milli Tren, savunma sanayi üretimlerinin yanı 
sıra sıfır hata ile üretim yapan otomotiv sanayisine ev sahibi 
olan bir Sakarya’mız var. Güçlü referans ve nitelikli istihdama 
sahibiz. Mesleki eğitimde iş – eğitim dünyası işbirliklerini 
gerçekleştirdik. Sakarya’mıza iki meslek lisesi kazandırdık. 
İstihdam seferberliğinde yaklaşık 5 bin ilave istihdam 
gerçekleştirdik. Yılsonu hedefimizi 15 bin ilave istihdam 
olarak güncelledik. İhtisaslaşan yeni Organize Sanayi, Ticaret 
Bölgelerimiz ile fark oluşturmak için üstün gayret sarf 

ediyoruz. Rekor ihracat artışlarıyla şehrimizin sıralaması her 
geçen ay yükseliyor. Şu an 7. sıradayız. Üniversitemizle birlikte 
çalışıyor, Teknokentimizi büyütmeye devam ediyoruz. 

Gerek Dış Ekonomik İlişkiler Kurulu, gerek TOBB’ta görev alan, 
Sakarya’mız iş dünyasının çatı kuruluşu SATSO’nun başkanı 
olarak yeni anayasa ve cumhurbaşkanlığı sistemine dair 
görüşlerimi her fırsatta ifade ettim. İş dünyası olarak bizim 
ana gündemimiz siyaset değil, ekonomidir, hedeflerimizdir. 
Hedeflerimize ulaşacağımıza inanıyoruz. İşte bu yüzden 
güçlü bir sistem, güçlü bir ekonomi istiyoruz.

İş dünyası üretirken, yatırım yaparken önünü görmek ister 
ve puslu havayı sevmez. Ortalama iki yıl devam edebilen 
hükümetleri, dağılan koalisyonları, siyasi ve ekonomik krizleri 
istemiyoruz. İşte bu yüzden güven ve istikrarın teminini 
istiyoruz. 

Dünya değişiyor, yöntemler değişiyor. Ülkemizin modası 
geçmiş eski yöntemlerle, insanı temel almayan anayasalarla 
zamanını kaybetmeye vakti de tahammülü de yoktur. 
İş dünyası olarak yıllarca doğu bölgelerinde yatırım 
yapmamızın önüne geçen, 15 Temmuz’da milletimizin 
destansı mücadelesi ile darbe girişimini bertaraf ettiği hain 
FETÖ ve diğer tüm eli kanlı terör örgütlerinden kurtulmak, 
milletimiz, iş dünyamız ve aydınlık yarınlarımız için olmazsa 
olmazdır. İşte bu yüzden Türkiye’nin engellerinden 
kurtulmasını istiyoruz.

Türkiye’nin muasır medeniyetler seviyesinin üzerine 
çıkarak dünyanın en büyük ekonomileri arasında 

SAKARYA İŞ DÜNYASI GÜÇLÜ SİSTEM VE 
GÜÇLÜ EKONOMİ İSTİYOR
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olacağına inanıyoruz. Türkiye’nin küresel ve finansal algı 
operasyonlarına, ülkemizin kalkınmasını ve gelişmesini 
istemeyenlerin tehditlerine karşı daha dirençli olması 
gerektiğini ifade ediyoruz. İşte bu yüzden ülkemizin küresel 
aktör olma hedefine güçlü bir lider ile ulaşmasını istiyoruz. 

Yetki karmaşasının olduğu, iş dünyasının her çalışmada 
zorlandığı, karar alma sürecinin uzun sürdüğü bir çalışma 
ortamı ile başarıdan söz etmek mümkün değildir. İşte 
bu yüzden iş dünyasının sorunlarını daha hızlı çözüme 
kavuşturacak olan ekonomide birliğin sağlanmasını istiyoruz. 

İş dünyası olarak her zaman ifade ettiğimiz, sıkıntı yaşadığımız 
mevzuatların, acil çözülmesi gereken çalışmaların önünde 
durmayan, yetki zincirinin kısaldığı, zaman kaybının azaldığı 
bir yapıya ihtiyacımız var. İşte bu yüzden bürokrasinin engel 
değil, destek olmasını istiyoruz. 

Sakarya’mız değişimi ve dönüşümü en olumlu anlamda 
yaşayan şehirlerden biridir ve her fırsatta ifade ettiğim gibi 
potansiyeli ve avantajları, yeni yatırımları ile 2023 yılında 
Türkiye’nin lokomotif şehirlerinden biri olacaktır. İşte bu 
yüzden Sakarya’mızın hedeflerini, geleceğini düşünüyoruz.

Ben bir iş adamı olarak geleceğimizi düşünüyorum 
ve az evvel özetlediğim isteklerimizi yerine getirecek 
olan Cumhurbaşkanlığı Hükümet Sistemi’ne Evet 
diyorum. Referandum sonrası inanıyorum ki yarınlarımız, 
bugünümüzden daha iyi olacaktır.

Bilim Sanayi ve Teknoloji Bakanı Faruk Özlü ise yaptığı 
konuşmada referandum süreci ile ilgili şunları dile getirdi: “16 
Nisan Türkiye için bir inovasyondur, bir yeniliktir, yenilenme 
olmadan büyüme olmaz, güçlenme olmaz. Hem kendimizi 
hem ülkemizi hem de bulunduğumuz şehri yenileyeceğiz. İş 
dünyasını beklentilerini tam olarak karşılayacak bir sistem. 
Oylayacağımız anayasa metninde Türkiye’nin geleceğini 
oylayacağız. Yani mevcut sistemle kör topal gitsin mi 
yoksa yeni sistemle süratle emniyetle yoluna devam etsin 
mi konusunu oylayacağız. Temel değerlere bağlı kalarak 
sistemde bir yenilik öngörüyor. Mevcut sistemi bir otomobile 
benzetirsek bu sistem eski model artık. Emniyetli gitmediğini 

arızalar meydana getirdiğini, yavaş gittiğini söyleyebiliriz. 
Böyle bir araçla esasen yol alamıyoruz. Yenileyip daha 
güvenli, daha hızlı bir şekilde menzile ulaşabiliriz. 

Güçlü bir ülke olalım istiyoruz. Dünya ve bölge devletleri 
açısından değerlendirildiğinde de bu böyle. Güneyimizde 
uzun zamandır siyasal krizin sonucu olarak bir insan 
katliamı yaşanıyor. Suriye’ye bakalım. Allah kimseyi vatansız 
bırakmasın. Sakarya’da da Suriyeli var. Yaklaşık 7 milyondan 
fazla insanın yer değiştirdiği, 4 milyondan fazla insanın 
ülkesini terk ettiği, 600 binden fazla insanın öldürüldüğü bir 
ülke düşünün. Buradan beslenen Irak’ta kökleri olan terör 
örgütleri var. Geçen yıl ülkemizde çok üzücü terör olayları 
gerçekleştirdiler. NATO, AGİT görevleri, dünyada çıkması 
muhtemel güvenlik sorunlarına çözüm bulmak. Ama bunu 
yapmıyorlar. Biz Cumhurbaşkanlığımızın önderliğinde bir 
Fırat Operasyonu gerçekleştirmek zorunda kaldık. Terör 
örgütlerinin sesi çıkmıyor bir süredir. Bunu Türkiye’nin gücü 
ile yapıyoruz. Türkiye bölgesindeki olumsuz gelişmeler 
reaksiyon verebilecek önlem alabilecek bir ülke olmalı. 
Bundan 15 sene önce bunu yapmaya kalksak Avrupa 
ülkeleri ve diğerleri ambargo koyardı. Bize ambargo koyması 
muhtemel ülkelerden hiçbir ses çıkmadı. Türkiye olarak biz 
bunu Savunma sanayimizi geliştirdiğimiz suretle yaptık. Daha 
güçlü daha atik, çevik bir ülke olmak için sistem değişikliğini 
yapıyoruz. Bu kadar yetki tek kişiye fazla olmaz mı diyorlar. 
Dün sabah ABD Suriye’ye bir operasyon gerçekleştirdi. Bunu 
başkanın emri ile yaptı. Senatodan karar çıkmadı. Bizim 18 
maddede böyle bir şey yok. Başkan vur deyince vurulacak bir 
durum yok. Yetki iş yapmak için istenir. İş yapmaya niyetiniz 
varsa yetki istersiniz. Büyük devletlerin ve devlet adamlarının 
büyük yetkileri olur, bölünmüş yetkilerle büyük devlet 
olunmaz. Bunlar tembel öğrenci gibi olan muhalefetin 
söylemleridir. 

Bizim büyük Türkiye rüyamız var. Hedeflerimiz var. Bu 
anayasa büyük Türkiye’nin başlangıcıdır. Bu güne kadar 
yaptıklarımızı sistemin zorluklarına rağmen yaptık. Bu bir 
sistemin oylanmasıdır. Türkiye’nin geleceğine oy vereceğiz. 
2002’den sonra Türkiye bir sıçrama yaptı. Nereden nereye 
geldi. 2008’de dünyadaki kriz nedeniyle durağanlık yaşadık. 
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10 bin dolarlardayız. Türkiye’nin hızla bunun üzerine çıkması 
lazım. Orta yüksek gelir seviyesinden yüksek gelir seviyesine 
çıkmasını sağlayacak bir sistem. Devletin hantal yapısından 
kurtulmasına zemin hazırlayacak. Yeni bir hamle için bir 
inovasyona ihtiyaçtır. 

Teknoloji yoğun bir sanayi oluşturmak istiyoruz. Sakarya 
kendi tasarımı Altay tankı için defalarca buraya geldim. 
Yurtdışında üretilen leopar tipi tankların bakımını yapan bir 
bakım onarım fabrikası burada var. Türkiye artık tasarım ve 
mühendislik ağırlıklı bir yapıya dönüşüyor. Sanayimiz artık 
yüksek katma değerli işler üretmek zorunda. Türkiye’nin 
buna ihtiyacı var. Teknoloji Transferi bir noktaya kadardır. 
Biz teknoloji üreten bir Türkiye sanayisi istiyoruz. Transferde 
takipçi olursunuz. Hiçbir zaman ön safta yer almazsınız. 
Dolayısıyla Türkiye’nin teknoloji transfer eden bir ülke 
olmasını istemiyoruz artık. Bir ağacın kökleri topraktır. Buna 
bilim diyoruz. Ağacı teknoloji olarak düşünün. Ağaç vardır 10 
kg meyve verir, ağaç vardır 20 kg meyve verir. Biz bilimden 
teknolojiye teknolojiden sanayiye bir bağ oluşturan bir 
yapı ile yol alacağına inanıyoruz. Bakanlığımızı bu şekilde 
yapılandırdık. Yürüttüğümüz projelerde teknoloji üretmeyi 
esas alıyoruz. Bilime dayalı teknoloji teknolojiye dayalı 
sanayi. Sanayi için teknoloji; teknoloji için bilim görüşünü 
benimsiyoruz. 

Referandum hayati önem teşkil ediyor. Son dönemlerde 
Avrupa’da Türkiye’yi esas alan kendi iç seçim faaliyetlerini 
adeta Türkiye merkezli yürüten ülkeler oldu. İngiltere 
AB’den Türkiye AB’ye girerse halimiz perişan diyerek çıktılar. 
Türkiye artık Avrupa’nın gündeminde önemli bir özne haline 
geldi. Tüm hatalarını yüzüne söyleyen bir Türkiye var artık 
karşılarında. Bizim genlerimizde adalet var.  “Dünya beşten 
büyüktür.” diyen bir Türkiye ile karşı karşıyalar artık. 16 Nisan 

referandumunda “evet” oyu güçlü Türkiye’nin inşasına tuğla 
olacaktır.” diye konuştu.

Bakan Faruk Özlü son olarak Sakaryalılara müjde vererek, 
“ Şehir merkezinde bulunan sanayi sitelerinin dönüşümü 
Bakanlığımızın yürüttüğü çalışmalar arasında yer almaktadır. 
Sakarya’da da Dörtyol çevre çarşıları küçük sanayi sitesi yapı 
kooperatifini düzenli sanayileşme adına şehir merkezinden 
taşıyacağız. Yeni yeri kredilendireceğiz. 157 bin metrekare 
alan ve 216 işyerinden oluşması planlanan sanayi sitesini 
destekliyoruz, kabul ediyoruz, gerçekleştireceğiz.” dedi.

KOSGEB destekleri ile ilgili de açıklamada bulunan Bakan 
Özlü, “KOSGEB kredilerini hükümetimiz küçük işletmeleri 
desteklemek için hazırladı. Toplam 11 milyarlık bir paket 
hazırladık. Bu paketi mikro KOBİlerle buluşturacağız. Cirosu 
1 milyon 345 binin altındaki KOBİ’ler bundan istifade edecek. 
Başvurularda 460 bin 167 KOBİ bu kredilerden istifade 
edebilecek durumda. Bu kredilerden istifade ederek parasını 
alan KOBİ sayısı 162 bin 695. Piyasaya giren sıcak para toplam 
miktar 4 milyar 87 milyon. Halen parası bekleyen KOBİ sayısı 
73 bin 28. İşlemi devam eden 20 bin 99 KOBİ var. Bankalarla 
görüşme haline olan KOBİ sayısı 169 bin 92. Yaklaşık 40 bin 
KOBİ kendisine kredi verilebilecek olduğu halde istifade 
etmedi. Sakarya’da 6815 mikro işletme kredi almaya hak 
kazandı. Bunlardan 2831 KOBİ parasını aldı. Sakarya’daki 
KOBİ’lerin cebine bu akşam itibariyle giren para 69 milyon 
474 bin 574 TL’dir. 1127 KOBİ parasını bekliyor. 169 KOBİ’nin 
işlemi devam ediyor. 2346 KOBİ de bankalarla görüşüyor. 343 
KOBİ hala bankalarla temasa geçmedi.” diyerek bilgi verdi. 

Konuşmaların sonunda Başkan Kösemusul, Bakan Özlü’ye 
hediye takdim ederken program fotoğraf çekimi ile sona 
erdi. 
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Türkiye’nin en büyük ticari ve askeri araç üreticilerinden 
BMC’nin Yönetim Kurulu Yetkilileri, SATSO Yönetim 
Kurulu Başkanı Mahmut Kösemusul’u ziyaret etti.

Sakarya’nın Karasu ilçesine yatırım yapma yolunda kararlı 
olduklarını belirten Ankara Bölge Müdürü Cemal Öksüz 
ve Aksel Kervancıoğlu SATSO yönetimi ile bir araya 
gelerek yatırımla ilgili değerlendirme yaptı.

BMC Ankara Bölge Müdürü Uçak Mühendisi Cemal 
Öksüz, “Karasu’ya yatırım amaçlı geldiğimizi, BMC 
Yönetim Kurulu Başkanımız Ethem Sancak açıklamıştı. 
Burası coğrafi konum itibariyle bizim için çok önemli. 
Projemizi gerçekleştirmemiz için hiçbir olumsuz yön 
yok. Burada Savunma sanayii Ar-Ge de kurmayı da 
planlıyoruz. Hedef yaklaşık 4.000 kişi istihdam sağlamak. 
2 yıl içerisinde taşınıp Türkiye’nin savunma alanında can 

damarı olacağımız kanaatindeyiz” dedi.

 Söz konusu ziyarette konuşan SATSO Yönetim Kurulu 
Başkanı Mahmut Kösemusul ise; “Türk savunma 
sanayisinde yatırım Türkiye’nin idealleri; milli üretim, 
milli hedefler doğrultusunda çok önemli. Sakarya için 
otomotiv vizyonu çabalarımız meyvesini veriyor. Yerli 
üretimin merkezi Sakarya hedefimizde bir merhale 
daha aşılıyor. Yaklaşık 4.000 kişilik istihdam da işsizliğin 
giderilmesi adına memnuniyet verici. Son 4 yıldır 
‘Otomotiv Şehri Sakarya’ vizyonuyla ilgili yaptığımız 
çalışmalar,  görüşmeler olumlu yönde seyrediyor.  
BMC’nin Savunma Sanayii’nde Ar-Ge’sini de kurması 
ayrıca önem arzediyor. Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası 
olarak gereken desteği veriyoruz.” diye konuştu.

BMC KARASU’DA SAVUNMA SANAYİİ AR-GE 
KURACAK
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SATSO Başkanı Mahmut Kösemusul beraberinde 
Meclis Başkanı Akgün Altuğ, Yönetim Kurulu ve 
TOBB delegeleri ile Cumhurbaşkanı Erdoğan’ın 
teşrifleriyle düzenlenen TOBB 73. Genel Kurulu, 
Başbakan Yıldırım’ın katılımıyla gerçekleştirilen 
TOBB Hizmet Şeref Madalyası Takdim Töreni’ne 
katıldı; Sakarya Milletvekilleri; Ayhan Sefer Üstün, 
Mustafa İsen, Ali İhsan Yavuz, Recep Uncuoğlu ve 
Zihni Açba ile buluştu.

Cumhurbaşkanı Erdoğan’ın yerli oto üretimi 
için TOBB’a çağrısı ile ilgili konuşan Kösemusul, 
“Cumhurbaşkanımızın yerli oto çağrısı için de 
Sakarya olarak hazır olduğumuzu ifade ediyor; 

TOBB üretkenliği ve Sakarya ev sahipliği ile üretimin 
gerçekleşeceğine inanıyoruz. Yerli Oto, milli üretim 
ve otomotiv şehri Sakarya’mıza yakışır” dedi.

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası (SATSO) Yönetim 
Kurulu Başkanı Mahmut Kösemusul, Meclis Başkanı 
Akgün Altuğ, Yönetim Kurulu ve TOBB delegeleri ile 
TOBB 73. Genel Kurulu kapsamında gerçekleştirilen 
programlara katıldı. İlk olarak Başbakan Binali 
Yıldırım ve Bakanların katılımlarıyla düzenlenen 
Hizmet Şeref Madalyası Takdim Töreni’ne katılan 
Kösemusul, etkinlik alanında kurulan SATSO 
standında kabak tatlısı ikram etti; misafirleri ağırladı.

TOBB 73. Genel Kurulu’nda konuşan Cumhurbaşkanı 

KÖSEMUSUL: “YERLİ OTO, MİLLİ ÜRETİM VE 
OTOMOTİV ŞEHRİ SAKARYA’MIZA YAKIŞIR”
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Recep Tayyip Erdoğan, geleceğin bilgi temelli 
ekonomi üzerine kurulacağını belirtti; yerli 
otomobil üretimi için Başkan Rifat Hisarcıklıoğlu 
şahsında TOBB Camiasına çağrıda bulundu. 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Ekonomik atılımlarımızı 
yeni yatırım fırsatlarıyla birleştirerek, bilişim, enerji, 
ulaştırma, lojistik ve ticaret alanlarında ülkemizi 
küresel cazibe merkezi hâline getirmeliyiz. İstanbul 
ve Ankara başta olmak üzere şehirlerimizi yenilik 
ve verimlilik temelinde yeniden ele almalı, cesur 
dönüşüm projelerini hayata geçirmeliyiz. Ben 
bugün TOBB’un bu genel kurulunda bir teklifim var. 
Bunu her yerde yapıyorum. Çünkü buna doğrusu 
hasretim. Bu milletin bir evladı olarak hasretim. 
Diyorum ki gelin şu yüzde 100 yerli üretim olan 
otomobilimizi Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği 
camiası içerisinden çıkartalım. Türkiye Odalar 
ve Borsalar Birliği, Başkan, kendi çatısı altından 
yüzde 100 yerli otomobilini Made in Turkey olarak 
çıkarsın.” derken Hisarcıklıoğlu, Türk iş dünyasının 
bu işi başarabilecek güçte olduğunu belirterek 
çalışma yapacakları sözünü verdi.

SATSO Başkanı Kösemusul ve Sakarya Heyeti, 
program kapsamında Sakarya Milletvekilleri Ayhan 
Sefer Üstün, Mustafa İsen, Ali İhsan Yavuz, Recep 
Uncuoğlu ve Zihni Açba ile bir araya geldi. AK Parti 
Olağanüstü Kongresi’nde MKYK Üyeliğine seçilen 
Uncuoğlu ve MDK Üyeliğini sürdüren Üstün’ü 
tebrik eden Kösemusul, Milletvekillerine SATSO’nun 
çalışma ve hedeflerini anlattı.

73. Genel Kurulu ile ilgili düşüncelerini de 
aktaran Başkan Kösemusul, iş dünyasının 
lokomotif ve üretken gücü ile Türkiye’nin ve 
Sakarya’nın hedefleri için çalışmaya ve üretmeye 
devam edeceklerinin altını çizerek, “Gücümüz 
birliğimizden, beraberliğimizden gelmektedir. 
Bizlerle birlikte olan Milletvekillerimize çok teşekkür 
ediyor; şükranlarımızı sunuyorum. Biz her zaman 
ifade ediyoruz. Yerli oto üretimi milli üretimler ve 
otomotiv şehri Sakarya’mıza yakışır. Üretimi yapacak 
babayiğitlere seslendik; Sn. Cumhurbaşkanımıza 
da arz ettik, biz Sakarya olarak hazırız.” ifadelerini 
kullandı.
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Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan’ın Türkiye Odalar 
ve Borsalar Birliği’nin 73. Genel Kurulu’nda yerli otomobil 
çağrısı ile ilgili sosyal medya hesabı (twitter) üzerinden de 
düşüncelerini paylaşan SATSO Başkanı Mahmut Kösemusul, 
Sakarya’nın yerli otoya ev sahibi olma arzusunu yineledi. 
Genel Kurulda Cumhurbaşkanı Erdoğan ile bir araya 
geldiklerini belirten Kösemusul; “Sn. Cumhurbaşkanımıza 
arz etme fırsatımız oldu. İstekliyiz, gayretliyiz, ısrarcıyız. 
Milli tank, milli tren ve savunma sanayi üretimleri gibi yerli 
otoya da ev sahibi olmaya biz hazırız.” dedi.

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası (SATSO) Yönetim Kurulu 
Başkanı Mahmut Kösemusul, Cumhurbaşkanı Recep Tayyip 
Erdoğan’ın Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği’nin 73. Genel 
Kurulu’nda dile getirdiği, TOBB çatısı altında iş dünyasının 
yerli oto üretimini hayata geçirmesi gerektiği açıklamaları 
ile ilgili sosyal medya hesabı (twitter) üzerinden de 
düşüncelerini paylaştı. 

Genel Kurulda Cumhurbaşkanı Erdoğan ile bir araya 
gelme fırsatının olduğunu ifade eden Başkan Kösemusul, 
“Yerli oto inşallah Cumhurbaşkanımızın destekleri, Türk 
iş dünyamızın azmi ve TOBB üretkenliği ile hedeflenen 
zamanda yollarda olacaktır. Yerli oto üretiminde Sakarya 
olarak ev sahibi olma arzumuzu Sn. Cumhurbaşkanımıza 
arz ettim. İstekliyiz, gayretliyiz, ısrarcıyız. Milli üretimler 
ve otomotiv şehri Sakarya hedefiyle başarı yolculuğunu 
hızla devam ettiren bir şehir olarak milli tank, milli tren 
ve savunma sanayi üretimleri gibi yerli otoya da ev sahibi 
olmaya biz hazırız.” ifadelerini kullandı.

TOBB 73. Genel Kurulu’nda konuşan Cumhurbaşkanı 
Recep Tayyip Erdoğan, geleceğin bilgi temelli ekonomi 
üzerine kurulacağını belirtmiş; yerli otomobil üretimi 
için Başkan Rifat Hisarcıklıoğlu şahsında TOBB Camiasına 
çağrıda bulunmuştu. Erdoğan, “Ekonomik atılımlarımızı 
yeni yatırım fırsatlarıyla birleştirerek, bilişim, enerji, 
ulaştırma, lojistik ve ticaret alanlarında ülkemizi küresel 
cazibe merkezi hâline getirmeliyiz. İstanbul ve Ankara 
başta olmak üzere şehirlerimizi yenilik ve verimlilik 
temelinde yeniden ele almalı, cesur dönüşüm projelerini 
hayata geçirmeliyiz. Ben bugün TOBB’un bu genel 
kurulunda bir teklifim var. Bunu her yerde yapıyorum. 
Çünkü buna doğrusu hasretim. Bu milletin bir evladı olarak 
hasretim. Diyorum ki gelin şu yüzde 100 yerli üretim olan 
otomobilimizi Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği camiası 
içerisinden çıkartalım. Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği, 
Başkan, kendi çatısı altından yüzde 100 yerli otomobilini 
Made in Turkey olarak çıkarsın.” derken Hisarcıklıoğlu, 
Türk iş dünyasının bu işi başarabilecek güçte olduğunu 
belirterek çalışma yapacakları sözünü vermiş ve hemen 
ardından Bilim Sanayi ve Teknoloji Bakanı Faruk Özlü ile 
bir araya gelerek çalışma başlatmıştı. 

KÖSEMUSUL CUMHURBAŞKANI ERDOĞAN’A 
SAKARYA’NIN YERLİ OTO HEDEFİNİ ANLATTI
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası (SATSO) Yönetim Kurulu 
Başkanı Mahmut Kösemusul, TOYOTA Türkiye’deki 
başarısı ile tüm dikkatleri üzerine çeken ve otomotiv 
sektörü denince akla gelen ilk isimlerden Orhan 
Özer, milli ve yerli motor üretimi için çalışmalar yapan 
mühendislerle birlikte Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği 
(TOBB) Başkanı Rifat Hisarcıklıoğlu’nu ziyaret etti.

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan’ın TOBB 73. 
Genel Kurulu’nda yerli otomobil üretimi için TOBB’u 
işaret etmesi ile Başkan Rifat Hisarcıklıoğlu, Bilim Sanayi 
ve Teknoloji Bakanı Faruk Özlü ile bir araya gelmiş ve 
çalışma başlatmıştı. Milli üretimler ve otomotiv şehri 
Sakarya hedefiyle altı yıl önce projelere start veren ve 
yerli oto üretimine ev sahibi olmak istediklerini dile 
getiren SATSO Başkanı Mahmut Kosemusul, TOYOTA 
Türkiye’deki başarısı ile tüm dikkatleri üzerine çeken 

ve otomotiv sektörü denince akla gelen ilk isimlerden 
Orhan Özer, milli ve yerli motor üretimi için çalışmalar 
yapan mühendislerle birlikte Başkan Hisarcıklıoğlu’nu 
ziyaret etti; Sakarya’nın son durumunu ve yerli otomobil 
çalışmalarındaki son gelişmeleri aktardı.

Ziyaret ile ilgili açıklamalar yapan Başkan Kösemusul, “Sn. 
Cumhurbaşkanımızın iradesi, Türk iş dünyamızın azmi ve 
cesareti ile yerli otomobilin hedeflenen zamanda yollarda 
olacağına inanıyorum. Bu konuda Sakarya olarak uzun 
zamandır istekli ve gayretliyiz. Sakarya’mızı milli üretimler 
ve otomotiv şehri hedefiyle hazırlıyoruz. Şehrimizin 
lojistik başta olmak üzere otomotiv sektöründeki 
avantajları, nitelikli istihdamı, sıfır hatalı kaliteli üretimi, 
sektör ihracatındaki büyük başarısı yerli oto iddiamızın 
gücünü zaten gösteriyor. Şehrimizde yer hazırlayıp bu 
çok önemli milli yatırıma ev sahibi olmak istemekle 
birlikte hem organizasyon hem de üretim noktasında da 
fikirlerimiz, çalışma ve projelerimiz var. Sektörün önemli 
ismi Orhan Özer Bey ve Sakarya Teknokentimizden motor 
üretimi konusunda tecrübeli mühendislerimizle birlikte 
TOBB Başkanımız Rifat Hisarcıklıoğlu’nu ziyaret ettik; yol 
haritamızı anlattık. Yakın ilgileri ve destekleri için değerli 
Başkanımıza çok teşekkür ediyorum. Milli Tank ve Milli 
Tren gibi Yerli ve Milli Otonun üretim yeri de milli üretim 
şehri Sakarya’mız olmalıdır.” ifadelerini kullandı.

SAKARYA YERLİ OTOMOBİLİ İSTİYOR
HİSARCIKLIOĞLU İLE GÖRÜŞTÜLER
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SATSO Başkanı Mahmut Kösemusul, Toyota Türkiye’deki 
başarısıyla otomotiv sektörünün önde gelen isimlerinden 
Orhan Özer ile birlikte Bilim Sanayi ve Teknoloji Bakanı 
Faruk Özlü ve Bakan Yardımcısı Hasan Ali Çelik’i ziyaret 
etti. Sakarya’nın avantajları ve yerli otomobil yatırımına 
şehri hazırlamak için gerçekleştirdikleri çalışmaları 
anlatan Kösemusul, “Sakarya’mız milli üretim şehridir. Sn. 
Bakanımıza dosyamızı sunduk. Milli tankını üreten, milli tren 
üretimine ev sahibi olan şehrimiz, milli ve yerli otomobil 
için de üretim için gerekli olan tüm parametrelere sahiptir 
ve hazırdır.” dedi. 

Cumhurbaşkanı Erdoğan’ın yerli otomobil için Türkiye 
Odalar ve Borsalar Birliği’ni (TOBB) işaret etmesiyle 
Başkan Rifat Hisarcıklıoğlu bir çalışma başlatmıştı. Bilim 
Sanayi ve Teknoloji Bakanı Faruk Özlü ile bir araya gelen 
Hisarcıklıoğlu, Türk iş dünyasının bu milli yatırımı başarıyla 
tamamlayacağını dile getirmişti. Yerli otomobilin ilk 
gündeme geldiği günden itibaren yatırımı Sakarya’ya 
isteyen ve çalışma başlatan Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası, 
milli yatırımın yeniden gündeme gelmesi ile çalışmalarını 
hızlandırdı. 

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası (SATSO) Yönetim Kurulu 
Başkanı Mahmut Kösemusul, Toyota Türkiye Genel 
Müdürlüğü görevinde başarısı ile dikkat çeken otomotiv 
sektörünün önde gelen isimlerinden Orhan Özer ve milli 
motor üretimi için çalışmalar gerçekleştiren Sakarya 
TEKNOKENT üyesi mühendislerle TOBB Başkanı Rifat 
Hisarcıklıoğlu ile bir araya gelmişti. 

Başkan Kösemusul şimdi de Orhan Özer ile birlikte Bilim 
Sanayi ve Teknoloji Bakanı Faruk Özlü ve Bakan Yardımcısı 
Hasan Ali Çelik’i ziyaret etti. Kösemusul, ziyaretlerde 
SATSO’nun çalışmaları ve yerli otomobil yatırımı için 
Sakarya’nın avantajlarını anlattı. Başkan Kösemusul ayrıca 
Orhan Özer ile Bakan Özlü’ye yerli otomobil organizasyonu 
ile ilgili hazırladıkları raporları sunarken ziyaretlerle 
ilgili değerlendirmede bulunarak, “73. Genel Kurul’da 
Sn. Cumhurbaşkanımıza yerli oto ile ilgili talebimizi ve 
çalışma yaptığımızı arz etme fırsatım olmuştu. Daha sonra 
TOBB Başkanımıza çalışmalarımızı anlattık. Şimdi de Sn. 
Bakanımıza ve Bakan Yardımcımıza dosyalarımızı sunduk. 
İlgileri için kendilerine teşekkür ediyorum.” diye konuştu.

Milli üretimler ve otomotiv şehri Sakarya için yola çıktıklarını 
belirten Kösemusul, Milli Tank ve Milli Trene ev sahibi olan 
Sakarya’nın milli ve yerli otomobil için en doğru adres 
olduğunun altını çizdi. Başkan Kösemusul, “Sakarya’mız 100 
yıllık tecrübesi ve nitelikli istihdamıyla otomotiv şehridir. 
Karasu Limanı ve ulaşım ağları ile lojistik avantajları olan, 
sıfır hata politikası ile kaliteli üretimler gerçekleştiren 
nitelikli istihdama sahip, her geçen gün rekor kıran ihracatı 
ile ülkenin büyüme rakamlarına en çok katkı yapan 
illerden olan Sakarya’mızda, yerli otomobil için yerimiz, 
organizasyon için önerilerimiz, üretim için tecrübemiz 
var. Her anlamda hazırız. Karar vericilerin ve üretimi 
yapacak babayiğitlerin Sakarya’mızı tercih edeceklerine 
inanıyorum.” ifadelerini kullandı.

BAKAN ÖZLÜ İLE GÖRÜŞTÜLER
YERLİ OTO İÇİN EN DOĞRU ADRES SAKARYA’DIR
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası ve İl Milli Eğitim 
Müdürlüğü’nün eğitimde markalaşmaya yönelik 
çalışmaları devam ediyor. 

SATSO Yönetim Kurulu Başkanı Mahmut Kösemusul, İl 
Milli Eğitim Müdürü Pervin Töre, SATSO Yönetim Kurulu 
Üyeleri, İl Milli Eğitim Müdürlüğü Proje Ekibinin katılımı ile 
nitelikli istihdam proje toplantısı gerçekleştirildi.

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası’nda gerçekleştirilen 
toplantıda konuşan Başkan Kösemusul, Sakarya’nın orta 
vadede geleceği konum itibariyle özellikli ve nitelikli 
istihdama ihtiyaç duyulacağını belirterek,  “Nitelikli 
istihdam konusundaki yol haritamızı kararlı ve köklü 
çözümlerle yürütmeye devam ediyoruz. Yeni yılda eğitim 
yaşamına kazandıracağımız iki meslek lisesinden bir tanesi 
tematik lise oldu. Ayrıca binamızın yan tarafında Mesleki 
Yeterlilik ve Eğitim Merkezimiz ile ilgili çalışmalarımız 
devam ediyor. Mesleki Yeterlilik sınavları için yetkilerimiz 
çerçevesinde teorik ve uygulamalı eğitimleri veriyoruz.” 
diye konuştu.

Konuşmasının devamında kurumlar arası işbirliğinin 
öneminden bahseden Kösemusul, “Ortak akla çok önem 
veriyor; üniversite sanayi işbirliği, meslek lisesi sanayi 
işbirliği çerçevesinde etkili ve kalıcı çözümler üretmeye 
devam ediyoruz. İl Milli Eğitim Müdürlüğümüz ile birlikte 
ortak proje ve işbirliğimiz de her geçen gün artıyor 
olmasından memnuniyet duyuyoruz.  Sakarya’yı mesleki 
eğitimde markalaştırmak için her türlü potansiyele ve 

altyapıya sahibiz. Sakaryalılar olarak ilimizin çıtasını 
yükseltmek için yoğun çaba sarf eden bir ekibiz. Her 
kesim kendi sorumluluğu çerçevesinde elini taşın altına 
koyarak ciddi bir gayret içinde çalışıyor. Nitelikli eleman 
yetiştirilmesi de bu anlamda önemli konu başlıklarımızdan 
biridir. Bugünü yaşarken geleceği inşa etmek ve geleceğin 
Sakarya’sını planlamak anlamında ciddi bir adımdır. Orta 
ve uzun vadede bunların getirisini alacağımıza inanıyor; 
Milli Eğitim Müdürümüz Pervin Hanım ve ekibine çok 
teşekkür ediyorum” ifadelerini kullandı. 

İl Milli Eğitim Müdürü Pervin Töre mesleki eğitimde 
markalaşma çalışmaları hakkında bilgi verdi. Yatırımcı 
zihniyetinin öneminden de bahseden Töre, “Eğitim 
niteliğinin artırılması konusunda verdiği desteklerden 
dolayı Başkanımız Sn. Mahmut Kösemusul’a ve SATSO 
Yönetimine teşekkür ediyoruz. Mesleki eğitim konusunda 
nitelik ve nicelik anlamında sıkıntı yaşanıyor. Öğrencilerin 
yeteneklerini anlayıp çocukları ona göre yönlendirmek 
amacındayız. Tarım, turizm, sanayi gibi bütün sektörlerde 
değerlerimizi harekete geçirecek bir yatırımcı zihniyeti 
yetiştirmeliyiz. Nitelikli eleman yetiştirmek istiyorsak 
nitelikli ücret sistemini de beraberinde getirmeliyiz” 
diyerek projenin bu eksik yanları tamamlayarak 
şekilleneceğini dile getirdi. Nitelikli istihdam ve mesleki 
eğitim projesi ile ilgili değerlendirmelerin ardından proje 
toplantısı sona erdi.

NİTELİKLİ İSTİHDAM İÇİN 
KÖKLÜ ÇÖZÜMLER ÜRETİYORUZ
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SATSO Başkanı Kösemusul ve TOYOTA Türkiye Eski Genel 
Müdürü Özer; Vali Coş, Milletvekilleri; Üstün, İsen, Dişli, 
Uncuoğlu ve Özkoç, Büyükşehir Belediye Başkanı Toçoğlu,  
Bilim Sanayi ve Teknoloji Bakan Yardımcısı Çelik, AK Parti 
İl Başkanı Kılıç ve SAÜ Rektörü Elmas’ın katıldığı istişare 
toplantısında, yerli otodaki yol haritasını ve Sakarya’nın 
avantajlarını anlattı. Toplantıda, kapsamlı bir dosya 
hazırlanması ve birlikte çalışma kararı çıktı. 

Yerli Oto İstişare Toplantısı

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan’ın talimatıyla Bilim 
Sanayi ve Teknoloji Bakanı Faruk Özlü ile Türkiye Odalar 
ve Borsalar Birliği Başkanı Rifat Hisarcıklıoğlu yerli oto için 
çalışma başlatmıştı. Yaklaşık 6 yıldır Sakarya’nın milli üretim 
ve otomotiv şehri olması için ciddi çalışmalar yürüten 
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı 
Mahmut Kösemusul, otomotiv sektörü denince akla gelen 
en önemli isimlerden TOYOTA Türkiye Eski Genel Müdürü 
Orhan Özer ile birlikte Sakarya’nın yerli otomobile ev sahibi 
olmasının avantajlarını anlatan dosyayı Bakan Özlü ve 
Başkan Hisarcıklıoğlu’na teslim etmişti. Başkan Kösemusul 
ve Orhan Özer, şehrin karar vericileri ile Sakarya Ticaret ve 
Sanayi Odası’nda gerçekleştirdikleri yerli otomobil istişare 
toplantısında bir araya geldi.

Kimler Katıldı?

Başkan Mahmut Kösemusul ev sahipliğinde gerçekleşen 
toplantıya, Vali Hüseyin Avni Coş, AK Parti Sakarya 
Milletvekilleri; Ayhan Sefer Üstün, Mustafa İsen, Şaban Dişli 
ve Recep Uncuoğlu, CHP Sakarya Milletvekili Engin Özkoç, 
Büyükşehir Belediye Başkanı Zeki Toçoğlu, Bilim Sanayi ve 
Teknoloji Bakan Yardımcısı Hasan Ali Çelik, AK Parti İl Başkanı 

Fevzi Kılıç, Sakarya Üniversitesi Rektörü Muzaffer Elmas, 
TOYOTA Türkiye Eski Genel Müdürü Orhan Özer, SATSO 
Yönetim Kurulu Üyeleri Ömer Arslan ve Onur Kansu katılırken; 
Kösemusul ve Özer, yerli otomobil için Sakarya’nın sahip 
olduğu avantajları ve yerli otodaki yol haritasını anlattı. 

Gücümüz Birliğimizdir

Toplantıda konuşan Kösemusul, Sakarya’nın milli üretimler ve 
otomotiv şehri olmasının önünde hiç engel bulunmadığının 
altını çizerek, “Sakarya’mız milli üretim ve savunma sanayi 
üretimlerine ev sahibi olan, ihracatını özellikle otomotiv 
sektöründe ciddi biçimde artıran, her anlamda hazır bir şehir. 
Şehrimizin lojistik başta olmak üzere otomotiv sektöründeki 
avantajları, nitelikli istihdamı ve sıfır hatalı kaliteli üretimi 
yerli otomobil üretimindeki iddiamızı göstermektedir. 
Bizim en büyük gücümüz birliğimizdir, beraberliğimizdir; 
sizlere teşekkür ediyor, şükranlarımı sunuyorum. Sn. 
Cumhurbaşkanımızın iradeleri, Türk iş dünyasının çalışkanlığı 
ile yerli otonun en doğru adres Sakarya’mızda üretileceğine 
inanıyorum. Yerli oto için yerimiz, üretim için tecrübemiz ve 
önerilerimiz var. Azimle, hep birlikte çalışarak bu milli yatırımı 
inşallah Sakarya’mıza kazandıracağız.” ifadelerini kullandı. 
Orhan Özer ise yerli otoda üretim önerileri ve endüstriyelleşme 
sürecini içeren çalışmayı sundu. Sakarya’nın avantajları 
ve çalışma sürecinin konuşulduğu  toplantıda, SATSO 
sekreteryasında  SAÜ ile kapsamlı bir dosya hazırlanması ve 
birlikte çalışma kararı çıktı. Katılımcılar Ramazan Bayramı 
sonrası lobi faaliyetlerine yoğunluk vereceklerini belirterek 
Sakarya’nın dışında doğru adres olmadığı ve çalışmaların 
geliştirilmesi, anlatılması yönünde görüş birliğine vardı.

ŞEHRİN YÖNETENLERİ SATSO’DA BULUŞTU
SAKARYA YERLİ OTO İÇİN EN DOĞRU ADRES



147
Faaliyet Raporu 2017

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası (SATSO) Yönetim Kurulu 
Başkanı Mahmut Kösemusul, SS Sakarya Oto Galericiler 
Kooperatifi Genel Kurulu’nun ardından seçilen Başkan 
Levent Bal ve Yönetim Kurulu Üyelerini makamında 
ağırladı.

Bal, 2. El Galericiler Sitesi ile ilgili yürütülen çalışmalar 
hakkında bilgi verirken, SATSO Hizmet Binası karşısındaki 
alanda 114 dükkân ve 2 yönetim binası temelinde inşa 
edilecek 2. El Galericiler Sitesi’nin oylama ile seçilen 
“Bal Peteği” yapı projesinde gerekli revizelerin yapılarak 
çalışmanın hayata geçirileceğini dile getirerek “SATSO 
Yönetim Kurulu Başkanımız Mahmut Kösemusul ve 
SATSO camiasına desteklerinden dolayı teşekkür 
ediyoruz. Bize inandılar, destek oldular.” diye konuştu.

SATSO Yönetim Kurulu Başkanı Mahmut Kösemusul, söz 
konusu ziyaretten duyduğu memnuniyeti dile getirerek 

“SS Sakarya Oto Galericiler Kooperatifi Genel Kurulu’nun 
ardından seçilen Başkan Levent Bal’a yeni görevinde 
başarılar diliyorum.” dedi. Hem işlevi hem mimarisi 
anlamında örnek bir çalışma olacağına inandıkları 
projede hız kesmeden devam edilmesi gerektiğini ifade 
eden Başkan Kösemusul, ticari kümelenme projeleri 
ile gelişen Sakarya’ya hazırlık yaptıklarını, sadece ilin 
ihtiyaçlarını değil bölgesel ve ulusal anlamda da örnek 
olacak sektörel bir oluşum için gayret ettiklerini belirtti.

Başkan Kösemusul, “Sakarya’mızın geleceğini düşünerek 
hizmet ediyoruz, bizlerle olan tüm dostlarımıza 
çok teşekkür ediyorum. Büyükşehir Belediyemiz ile 
birlikte çok güzel, örnek bir çalışma hayata geçirmenin 
mutluluğunu yaşıyoruz. İnşallah ticaret bölgeleri ile ilgili 
çalışmalarımızı devam ettireceğiz” ifadelerini kullandı. 

GALERİCİLER SİTESİ’NDEKİ SON 
DURUMU DEĞERLENDİRDİLER
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası, TOBB önderliğinde 
gerçekleştirilen “Gücümüz Milli İrade, Hedef Büyük Türkiye” 
konulu 15 Temmuz Demokrasi Milli Birlik ve Beraberlik günü 
adına KİK üyesi HAK-İŞ, MEMUR-SEN, T. KAMU-SEN, TÎSK, TÜRK-
İŞ temsilcileri ile birlikte ortak basın toplantısına ev sahipliği 
yaptı.

15 Temmuz 2016 tarihinde ülkemizin maruz kaldığı hain darbe 
girişimine karşı birlikte karşı koymuş, devletin ve milletin 
varlık mücadelesinin içinde yer almış, Türkiye’nin üreticileri, 
esnafları, çiftçileri, müteşebbisleri ve çalışanlarının temsilcisi 
olan, Türkiye-AB Karma İstişare Komitesi Türkiye Kanadı 
üyeleri; HAK-İŞ, MEMUR-SEN, T. KAMU-SEN, TISK, TOBB, TÜRK-
ÎŞ, TESK ve TZOB Başkanları Ankara’da bir araya gelerek ortak 
bir basın toplantısı düzenledi.

Ankara’da TOBB’da gerçekleştirilen basın toplantısı ile eş 
zamanlı olarak 81 ilde de düzenlendi.

İlimizde, Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu 
Başkanvekili Orhan Yılgenci ev sahipliğinde gerçekleştirilen 
toplantıya, SATSO Yönetim Kurulu Üyeleri,  Sakarya Ticaret 
Borsası Yönetim Kurulu Başkanı Cevdet Mete, Akyazı Ticaret 
ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Şinasi Bayraktar, 
Akyazı Ticaret Borsası Başkanı Ali Şener Bayraktar, TÜRK-ÎŞ 
Sakarya Şube Başkanı Cemal Yaman, MEMUR-SEN Sakarya 
Temsilcisi Ahmet Öksüzali, HAK-İŞ Sakarya Şube Başkanı Mesut 
Gökdemir, TISK Sakarya Temsilcisi Engin Abacılar, Kamu-Sen 
Sakarya Şubesi adına Ali Çolak ve basın mensupları katıldı.

 Ülke genelinde eş zamanlı düzenlenene basın toplantısında 
basın bildirisi, SATSO Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Orhan 
Yılgenci tarafından okundu.

Yılgenci şunları dile getirdi:

‘’Değerli Başkanlar ve basın mensuplarımız hoşgeldiniz. 
Yönetim Kurulu Başkanımız Mahmut Kösemusul yurdışında 

 “GÜCÜMÜZ MİLLİ İRADE, HEDEF BÜYÜK 
TÜRKİYE”
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olduğundan toplantıya başkanlık ediyorum.

Türkiye’nin sivil toplumunu temsil eden; Türkiye-AB Karma 
İstişare Komitesi Türkiye kanadı olan;

• Türkiye İşçi Sendikaları Konfederasyonu (TÜRK-İŞ), 

• Türkiye Esnaf ve Sanatkarları Konfederasyonu (TESK), 

• Memur Sendikaları Konfederasyonu (MEMUR-SEN), 

• HAK- İşçi Sendikaları Konfederasyonu (HAK-İŞ), 

• Türkiye Ziraat Odaları Birliği (TZOB), 

• Türkiye İşveren Sendikaları Konfederasyonu (TİSK), 

• Türkiye Kamu Çalışanları Sendikaları Konfederasyonu 
(Türkiye KAMU-SEN), 

• Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) olarak 
buradayız.

Bu masada oturan demokrasi sevdalısı kurumlar olarak bu 
ortak açıklamayı 81 ilde aynı anda yapıyoruz.

Tarihimizin en zor günlerinden biri olan 15 Temmuz’un 
yıldönümüne giriyoruz.

İki hafta boyunca, farklı etkinliklerle, hazırladığımız afişlerle 
ülkemizin tamamında 15 Temmuz ruhunu canlı tutacağız.

15 Temmuz’u unutmayacağız, unutturmayacağız.

15 Temmuz’un Türkiye için bir milat olduğuna inanıyoruz.

Çünkü bu alçak, darbenin ötesinde bir işgal girişimiydi. 

15 Temmuz, İstiklal Harbinden bu yana ülkemizin karşılaştığı 
en büyük tehlikeydi.

O gece Fetullahçı terör örgütü, “devleti” ele geçirmeye, milleti 
tahakküm altına almaya kalkıştı.  

Darbe girişiminin asıl amacı; ülkemizi tarihimizde görülmemiş 
bir kaosa sürüklemek, kardeş kavgası başlatmak, Türkiye’yi iç 
savaş ortamına sokmaktı.

Darbe teşebbüsünün nihai amacı; Türkiye Cumhuriyetini bir 
daha ayağa kalkamayacak duruma düşürmekti.

Allah’a şükürler olsun Milletimiz, cesareti ve feraseti ile bu 
belayı, bu fitneyi durdurdu.

Milletimiz demokrasimize ve özgürlüğümüze kasteden bu 
saldırı karşısında dik durdu, canı pahasına değerlerini savundu.

Bu masadaki kuruluşlarının tamamı da, ilk andan itibaren, 
devletimizin ve milletimizin yanında yer aldı. Darbe girişimine 
karşı net tavır gösterdiler.

Başta Cumhurbaşkanımız olmak üzere, Gazi Meclisimiz, 
Başbakanımız, siyasi partilerimiz, milletimiz, sivil toplum 
kuruluşlarımız ve medyamızın kararlı duruşuyla bir destan 
yazdık.

Haince planlanmış darbe girişimini savuşturan milletimizin 
önünde saygıyla eğiliyoruz.

15 Temmuz’da Türkiye en zor demokrasi sınavını büyük 
başarıyla vermiştir.

Demokrasimizin, hiçbir kaba kuvvete teslim olmayacak kadar 
güçlü olduğunu herkese gösterdik.

Milletimiz darbeye karşı durarak şunu açık şekilde ilan etmiştir. 
“Türkiye Cumhuriyeti devletini Milletin iradesi dışındaki hiçbir 
güç yönetemez.”

Bu, dünyaya örnek olacak bir tavırdır.

Elbette bunun için büyük bir bedel ödedik.

Darbe girişimine karşı verdiğimiz bu mücadelede, 250 
vatandaşımız şehit edildi.

2301 vatandaşımız gazi oldu.

Şehitlerimize Allah’tan rahmet diliyoruz. Gazilerimizi şükranla 
anıyoruz. 

Milletimiz onları daima minnetle ve rahmetle anacaktır.

Dünyada çok az millet, demokrasisi için bu bedeli ödeyebilir.

Siyasi görüşü fark etmeksizin Türkiye’nin geleceğine sahip 
çıkan 15 Temmuz ruhu demokrasinin sigortasıdır.

Bir daha böyle hain girişimlerin yaşanmaması için FETÖ ile 
mücadele her alanda etkin ve kararlı şekilde sürdürülmelidir.

Yargı kurumları, darbecilere ve onların destekçilerine 
hak ettikleri en ağır cezayı vermeli, milletimizin vicdanını 
rahatlatmalıdır.

 En az 15 Temmuz kadar, darbe girişiminden sonrası da, 
ülkemiz açısından zorlu bir süreç oldu.



Faaliyet Raporu 2017
150

Darbe girişimi sonrası toplumumuz büyük bir travma yaşadı.

FETÖ, yalan haberlerle yurt dışında ülkemiz aleyhine karalama 
kampanyaları yürüttü.

Ekonomimiz de bu saldırıdan olumsuz etkilendi.

Allah’a şükür, birlik ve beraberliğimiz sayesinde bunların 
hepsini de kısa sürede atlattık.

Hükümetimizin bizlerle istişare içinde aldığı önlem ve yaptığı 
reformlarla hızla toparlandık.

Daha darbe girişiminin üzerinden bir yıl geçmeden ekonomide 
yüzde 5’lik büyümeyi yakaladık.

İstihdam rekorları kırdık. Bu yılın ilk altı ayında tam 1 milyon 
200 bin insanımıza yeni istihdam sağladık.

İhracatımızı rekor düzeyde arttırmaya başladık.

Yabancı yatırımcıların güvenini yeniden kazandık.

Çok açık ifade ediyoruz ki Türkiye, dünyanın en zor stres 
testinden başarı ile çıkmıştır.

Emin olun bizim son bir yılda yaşadıklarımızı başka bir ülke 
yaşasaydı bir daha ayağa kalkamazdı. Ama biz dimdik ayaktayız.   
Böyle bir coğrafyada, en zor koşullar altında hiç kimsenin 
yapamayacağını yaptık. Ama rehavete kapılmayacağız. 
Yapacak daha çok işimiz, büyük hedeflerimiz var.

15 Temmuz sonrası toparlanma sürecini tamamladık. 

Şimdi yeni bir atılım sürecini başlatmamız gerekiyor.

Ayağımızdaki prangayı çözdük, şimdi koşma zamanı.

Büyümede, istihdamda, ihracatta yeni rekorlar kırmalıyız.

Vatandaşlarımızın refah seviyesini daha da arttırmalı, 
demokratik kazanımlarımızı güçlendirerek daha ileriye 
taşımalıyız.

Bütün bunlar için ortak akılla ve istişare içinde, yeni bir reform 
süreci başlatmalıyız.

Buradan yurt dışındaki dostlarımıza da sesleniyoruz.

Aldığı yaraları saran milletimiz, bu büyük demokrasi 
sınavının birinci yılında bütün dostlarını yanında görmeyi 
arzulamaktadır. 

Dostlarımızı iftira kampanyalarına değil, gerçeklere kulak 

vermeye, buna göre tavır almaya davet ediyoruz. 

FETÖ ile mücadelede dost ve müttefik devletlerin de ciddi 
desteklerini bekliyoruz.

Kaynağı ne olursa olsun darbe ve terör bir insanlık suçudur. 
Ancak birlikte çalışırsak daha iyi bir gelecek inşa edebiliriz.

Bizler ülkemiz ve milletimiz için şimdi daha büyük bir azimle 
çalışacak ve Türkiye’yi büyük hedeflerine taşıyacağız.

Üzerine basarak bir kez daha ifade ediyoruz: Türkiye’nin 
sivil toplumu olarak 15 Temmuz’u asla unutmayacağız, 
unutturmayacağız.

Ülkemizin geleceğini inşa ederken yaşadıklarımızdan aldığımız 
dersler bize ışık olacak.

Biz bu ülkenin geleceğinden umutluyuz. 

Gücümüz milli irade, hedefimiz büyük Türkiye.

Hepinizi saygıyla selamlıyoruz.”

Bildirinin okunmasının ardından söz alan Akyazı Ticaret 
Borsası Yönetim Kurulu Başkanı Ali Şener Bayraktar 15 
Temmuz ile ilgili değerlendirmelerde bulunarak “15 Temmuz 
gecesi yaşanan hain girişimin amacı ülkeyi kaosa sürüklemek, 
kardeş kavgası çıkarmak ve ülkemizi geri dönülmeyecek bir 
savaşa sürüklemekti. Ama halkımız, hukuk içinde kalarak 
mazlumluğunu muhafaza ederek verdiği büyük mücadele 
ile Türkiye’yi aydınlık bir geleceğe çıkardı. Bizim milletimiz 
üzerine bombalar yağarken silahlar doğrultulmuşken tüm 
mazlumluğu ile vatanını savundu, şehitlerimiz gazilerimiz 
oldu. 15 Temmuz Demokrasi Milli Birlik ve Beraberlik günümüz 
kutlu olsun. Coşkuyla kutlanmalı, unutturmamalıyız gelecek 
nesillere de. Bu kutlamalarda hukuk dışına çıkmadan hak 
ettiği şekilde yapılmasına da özen göstermeliyiz. 15 Temmuz 
2016 gecesi milletimizin gösterdiği sağduyulu duruşu 
kutlamalarımızda da sağduyulu şekilde  göstermeliyiz.” Dedi.

Memur Sen Sakarya Temsilcisi Ahmet Öksüzali ise 15 bin üyesi 
olan bir sivil toplum örgütü olduklarını dile getirerek “Güçlü 
ve istikrarlı bir ülkemiz olmazsa bizim de bir gücümüz kalmaz. 
Allah bize 15 Temmuz gibi bir geceyi bir daha yaşatmasın. 
Ülkemize sahip çıkarak istikrarlı bir şekilde birlik ve beraberlik 
içinde büyümeliyiz” dedi.

Basın Toplantısı değerlendirmelerin ardından sona erdi.
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası üyelerine yönelik hizmet kalitesini 
yükseltmeye devam ediyor. 

2017 yılına yeni faaliyetlerle giren SATSO, üyelerinin daha kolay ve 
hızlı hizmet almaları, müteşebbislerin yatırımlarını kolaylaştırmak 
ve dolayısıyla ilimiz ve ülkemiz ekonomisine katma değer sağlamak 
adına hizmetlerine yenilerini ekliyor.

Bunların en başında Şirket Kuruluş Sözleşmesinin Ticaret Sicili 
Müdürlüklerinde İmzalanması Hakkındaki Tebliğ kapsamında 
SATSO’nun uygulamaları geliyor.

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası, üyelerinin şirket kuruluşu sırasında 
işlemlerini daha hızlı ve kolay bir şekilde yürütebilmeleri için şirket 
kuruluşu için alınan imza beyannamelerinin noter yerine Ticaret Sicil 
Müdürlüğü’nde düzenlemeye başladı. 

01 Ocak 2017 itibariyle, imza beyannamesi tasdik yetkisine sahip 
olan Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Tebliğ kapsamında belirtilen 
hizmetlerin yerine getirilmesi için gerekli fiziki koşullar ile donanımları 
sağladı.

Kamera Kayıt Sistemi Kuruldu

SATSO Sicil müdürlüğü uhdesinde güvenlik kameraları takibinde 
üyelerin söz konusu işlemlerini rahat yürüteceği bir bölümde 

işlemler yürütülmeye başladı.

Konu ile ilgili değerlendirmede bulunan Sakarya Ticaret ve Sanayi 
Odası Yönetim Kurulu Başkanı Mahmut Kösemusul, üyelerimizin 
daha kaliteli, kolay ve hızlı bir şekilde hizmet alabilmeleri için her 
türlü gayreti gösterdiklerini dile getirerek özellikle uygulamaya 
geçen imza beyannamelerinin tasdiki konusunda şunları dile getirdi: 

“İmza beyannamesi Tasdik yetkisi de Odalara verildi. Önceki 
süreçlerde firma kuruluş işlemleri esnasında firma yetkilileri tescil 
talepnamesi ve imza beyannamesi tasdik ettirmek için noterde işlem 
görüyorlardı. 1 Ocak 2017 itibariyle bu işlemlerin tasdiki için notere 
gitmek yerine bu işlemler için %50 oranında düşük ücret ödeyerek 
SATSO’da Ticaret Sicil Müdürlüğü’nde işlemlerini yaptırabiliyorlar.

Bu işlemler için Odamızda gerekli alt yapı ve fiziki donanım odamız 
tarafından sağlandı. Yapılan işlemlerin güvenliği adına Kamera Kayıt 
Sistemi eşliğinde işlemlerimiz imza beyannamesi tasdiki yapılabiliyor. 

Kurucu Ortakları arasında Yabancı Uyruklu olan Şirketler veya 
vekaletname ile işlem yapmak isteyen şirketler dışındaki tüm kuruluş 
işlemleri ve imza beyannamelerinin tasdiki Odamızda yapılabiliyor.

Müteşebbislere Kolaylık Sağlanıyor

Üyelerimiz için hizmetlerimize bir yenisini daha ekliyor olmaktan 
dolayı memnuniyet duyuyoruz. Çünkü yatırımcılarımızı gereksiz 
prosedürlerle uğraştırmamak ve zaman kaybını minimize ederek 
potansiyel müteşebbisleri de kaybetmemeli ve kolaylık sağlamalıyız. 
Biz biliyoruz ki, yatırımcılar, iş dünyası ekonominin can damarıdır. 
15 binin üzerinde üyesi ile SATSO, bu kentin ciddi bir kesiminin 
sorumluluğunu omuzlarında taşıyor. Bu sorumluluk bilinci ile 
camiamıza katılan üyelerimize layık olmak onların hak ettiği kaliteli 
ve yüksek standartta hizmetleri vermek için çalışmalarımız devam 
edecek.”

ŞİRKET KURULUŞLARI VE KURULUŞA İLİŞKİN
İMZA BEYANNAMELERİ ARTIK SATSO’DA TASDİK EDİLİYOR
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası, Sosyal Güvenlik İl 
Kurumu, Aile ve Sosyal Politikalar İl Müdürlüğü ve İş Kur İl 
Müdürlüğü arasında “Büyükanne Desteği Projesi” ile ilgili 
protokol imzalandı.

Kimler Katıldı?

Protokol Töreni, SATSO Yönetim Kurulu Başkanı Mahmut 
Kösemusul’un ev sahipliğinde, Sakarya Çalışma ve İş 
Kurumu İl Müdürü Tekin Kaya, SGK Sigorta İl Müdürü 
Erhan Çavuş, Aile ve Sosyal Politikalar İl Müdürü Mutlu 
Işıksu, TÜRK-İŞ Temsilcisi Cemal Yaman iştirak etti.

Başvuru Çağrısı

Değerlendirmelerin de yapıldığı toplantıda, Büyükanne 
Desteği Projesinin, kadınları dezavantajlı konumdan 
çıkarma yanında ailenin korunacağına, çocuklara 
büyükanneleri ile birlikte büyüme imkânı sağlayarak 
kültür aktarımına destek olunacağına, iş-aile yaşamı 
uyumuna katkı sağlayacağına vurgu yaparak durumu 
uyan kişilerin başvuru yapmaları hususunda çağrıda 
bulunuldu.

Sakarya Pilot İl

Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanlığı ile Aile ve Sosyal 
Politikalar Bakanlığı tarafından yürütülecek olan proje 
için pilot bölgelerden biri olan Sakarya projede lider 
olmayı hedefliyor.

Kadın İstihdamı Desteklenecek

Protokol imza töreninde proje hakkında bilgi veren 
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı 
Mahmut Kösemusul, ülkemizde ve ilimizde kadın 
istihdamının desteklenmesi ve kadınların dezavantajlı 
durumdan çıkarması amacıyla uygulanacak olan 
“Büyükanne Desteği Projesi”nin önemine değinerek 
şunları dile getirdi: “Destek Projesi kapsamında 
ilimizdeki kadın istihdamının artırılması ve varolan kadın 
çalışanların desteklenmesi hedefiyle paydaşlarımızla bu 
protokolü imzalamaktan memnuniyet duyduk. Proje 
uygulanacak diğer pilot iller İstanbul, İzmir, Ankara, 
Bursa, Kayseri, Antalya, Konya, Tekirdağ ve Gaziantep 
olarak sıralanmaktadır. Pilot illerin tamamı için projeden 
yararlanacak kişi sayısı 6.000 kişi olup, Sakarya için 500 
kişilik kontenjan ayrıldı. Biz Sakarya olarak bu projenin 
yürütülmesi ve verimli bir şekilde sonuca ulaşması 
noktasında iddialıyız. Paydaşlarımızın da katkılarıyla 
başarılı olacağımıza inanıyoruz, hayırlı olsun.”

Başkan Kösemusul ayrıca ilimiz sanayisinin hızla 
geliştiğini, işgücüne ve kadın istihdamına talebin her 
geçen gün arttığını, Sakarya’da bu projenin başarılı örnek 
uygulama olarak gerçekleşmesinin bundan sonraki süreç 
acısından önemli olduğunu belirtti.

425 TL Destek, Son Başvuru 28 Şubat

İstihdamı ve sigortalı sayısı artan Sakarya’nın, projenin 
uygulanacağı 10 pilot il arasında yer almasına TÜRK-
İŞ Genel Başkanı Ergün Atalay’ın öncülük ettiği ve 

BÜYÜKANNE DESTEĞİ PROJESİ’NDE 
PİLOT İL SAKARYA
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destek verdiğini ifade eden İŞKUR Müdürü Tekin Kaya 
ise “Büyükanne Projesi kapsamında, annenin fiilen 
çalışıyor olması kaydıyla, 3 yaşını doldurmayan torununa 
bakan büyükannelere 12 ay süreyle 425 TL karşılıksız 
maddi destek verilecektir. Proje kapsamında başvurular 
9 Şubat - 28 Şubat (dahil) 2017 tarihleri arasında 
yapılabilmektedir. Bu tarihten sonra yapılan başvurular 
değerlendirilmeyecektir.” diye konuştu.

Nasıl Başvuru Yapılacak?

Proje kapsamında başvurular elektronik ortamda: https://
buyukanne.csgb.gov.tr internet adresinden anında 
yapılırken elektronik ortamda yapılan başvurularda 
herhangi bir belge teslimine gerek bulunmuyor. 
Elektronik ortamda başvuru yapılamaması halinde, bu 
başvuru formu 3 yaşını doldurmamış çocuğu olan anne 
tarafından eksiksiz olarak doldurulup, imzalanarak, 
en yakın Çalışma ve İş Kurumu İl Müdürlüğüne ya da 

Sosyal Güvenlik Kurumu İl Müdürlüğüne teslim etmesi 
gerekiyor.

Gerekli Koşullar

Projeye başvurulabilmesi için, çocuk ve annenin aynı 
evde, büyükannenin ise aynı il sınırları içinde ikamet 
ediyor olması, bakımı üstlenilecek çocuğun 3 yaşını 
doldurmamış olması, annenin en az 18 yaşında olması ve 
annenin özel sektörde, iş sözleşmesine tabi ve sigortalı 
olarak bir işte fiilen çalışıyor olması gerekiyor.

Bunun yanında, hane halkının aylık ücret gelirinin net 
asgari ücretin 3 katını geçmemesi, annenin maaşının 
net asgari ücretin 2 katını geçmemesi, annenin işvereni 
ile üçüncü dereceye kadar (üçüncü derece dâhil) kan ve 
kayın hısımlık ilişkisinin bulunmaması, büyükannenin 
çocuk bakımını engelleyecek fiziksel veya ruhsal 
rahatsızlığının bulunmaması şartları aranıyor.
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Karasu’da gerçekleştirilen Sakarya Ticaret ve Sanayi 
Odası Şubat Ayı Olağan Meclis Toplantısı’nda gündem 
maddeleri meclis üyeleri tarafından görüşülerek karara 
bağlandı. 

Toplantının ana gündem maddesini oluşturan “Sakarya 
Süs ve Gıda Bitkiciliği Üretim Mükemmeliyet Merkezi” 
Projesi hakkında SATSO Genel Sekreteri Yiğit Ateş bir 
sunum gerçekleştirdi.

Süs ve Gıda Bitkiciliği Üretim Mükemmeliyet Merkezi’ne 
Doğru

Genel Sekreter Ateş, projenin amaçları, süreçleri ve 
beklenen sonuçları ile ilgili bilgi verdiği konuşmasında 
şunları dile getirdi:

“Projemiz Sakarya Büyükşehir Belediyesi işbirliğinde 
Arifiye ilçesinde gerçekleştirilecek Süs ve Gıda Bitkiciliği 
Üretim Mükemmeliyet Merkezi oluşturmak üzerinedir. 
2016 yılı projeler anlamında verimli ve başarılı bir yıl oldu. 
2017’ye de bu projemizle hızlı bir başlangıç yaptık. 

Amacımız Doku Kültürü Laboratuvar teknolojisi ile 
Sakarya il sınırları içerisinde yer alan üreticilere, bitki 
çeşitleri geliştirerek, gen kopyalama teknolojisinde bitki 
çoğaltıp köklendirme ile temel bitkileri tedarik ederek, 
yurt dışı bağımlılığı asgari seviyeye indirmek, dövizin 
ülkemizde kalması ile tarımda dışa bağımlılığın önüne 
geçerek, bölgede tarımsal kalkınmayı desteklemek 
amacını taşımaktadır. Doku Kültürü; Steril şartlarda, yapay 

besin ortamında, bitki hücre, doku ve organlarından, 
çeşitli yöntemler kullanarak yeni hücre, doku, organ 
veya bitki üretilmesidir. Avantajlarına baktığımızda; 
İklim koşullarına bağlı kalınmadan bitki materyalleri kısa 
sürede çoğaltılır. Küçük bir alanda çok sayıda bitkinin 
üretimi yapılabilir. Çevre koşullarının kontrol edilerek, 
tarla koşulu riski ortadan kaldırılır.

Bu proje ile yurt içinde ve yurt dışında talep gören, 
klasik yöntemler ile çoğaltılması zor bitkilerin, bitki doku 
kültürü teknikleri Sakarya süs bitkileri üretiminde iklimsel 
avantajlar, devletin sektöre verdiği destekler ve özel 
sektörün çabaları ile önemli bir il konuma ulaşmış ve de 
Türki Cumhuriyetler, Rusya, İran ve Ortadoğu ülkelerine 
ihracat yapar seviyeye gelmiştir.

Ancak, AB ülkelerine ihracatımız yok denecek 
seviyededir. Sebebi AB sertifikasyonuna uygun üretim 
yapılamamasıdır. Bu proje ile süs bitkisi üreticilerinin iç 
piyasadaki rekabet etme güçleri artacak, yeni çeşitlerin 
adetli üretimindeki süre kaybı minimuma indirilecek, 
aynı zamanda gelişmiş ülkelere ihracat yapabilmek için 
ihtiyaç olan hastalıklardan ari, üniform yapıda bitkisel 
materyallerin bölgede üretimi ile sektörün uluslararası 
boyuttaki yerini almasına katkı sağlanacaktır. 

Faydaları

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası olarak Sakarya’da sektör 

SÜS VE GIDA BİTKİCİLİĞİ ÜRETİM 
MÜKEMMELİYET MERKEZİ PROJESİ TANITILDI
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kuruluşlarının iç ve dış ticaret hacimlerinin nicelik ve 
nitelik olarak arttırılmasını sağlamak, Sakarya da sektör 
kuruluşlarının iç ve dış piyasada rekabet kapasitelerini 
yükseltmek, Sakarya da sektörün kendi imkanlarıyla 
gideremedikleri teknolojik eksiklileri tamamlama, 
Sakarya da tarımsal üretimin çeşitlenmesine fayda 
sağlamak. Tesisin kurulu kapasitesi 30 milyon adet/ yıl 
olarak planlanmış olup, başlangıç kapasitesi 10 milyon/
yıl olarak planlanmıştır. Başlangıç için 4.700 çeşit fide, 
fidan ve tohum üretimi planlanmaktadır.

Ülke olarak dışa bağımlı olduğumuz sektörlerden biri 
de patates tohumculuğudur. Doku kültürü ile anaç 
tohumdan tohum elde edilerek patates tohumunda 
dışa olan bağımlılık azaltılabilir. Eczacılıkta ve kimya 
sanayinde farklı çeşitlerde bitkilerin üretilmesi, genetik 
kaynağı materyalinin uzun süre muhafaza edilebilmesi 
bakımında laboratuvar ürünleri önem arz etmektedir.

Projenin uygulanması ile ilimize büyük fayda sağlanması 
planlanıyor. Şöyle ki; Modern tarıma dayalı bölgede 
istihdam sağlaması, Sakarya Üniversitesi Ziraat Fakültesi 
kurularak öğrencilerin geliştirilmesi,

Sakarya’nın modern ve sürdürülebilir tarımın gelişmesinde 
öncülük ediyor olması, Tarımsal üretim ve girişimlerin 
çoğalması, Dış mekan peyzaj yetiştiricilerin rekabetçi 
karlılık değerlerinin attırılarak bölge kalkınmasına destek 
sağlaması, Yurt dışı temel bitki tedarikinin önünün 
kesilmesi ve döviz çıktısının engellenmesi, Kaliteli 
patates yumru üretimi ile ülkemiz patates sorunun dışa 
bağımlılığından kurtulması, Patates yumru üreticiliği ile 
bölge çiftçilerinin üretim potansiyelinin arttırılması, 

Yurt dışı yabancı süs bitkisi yetiştirici yatırımcılarının 
bölgeye çekilmesine olanak sağlar.

Sakarya’da süs bitkisi üretimi irili ufaklı 500’ün üzerinde 
işletme tarafından 10.500 dekar alanda yapılmaktadır. 
Dış mekân süs bitkileri üretim alanı ve üretilen fidan sayısı 

bakımından Sakarya Türkiye’de önemli bir merkez haline 
gelmiştir. Üretim alanı olarak Türkiye’deki toplam alanın 
yaklaşık %35’ine sahip olan Sakarya, yapılan üretimde de 
% 8’lik bir paya sahiptir. 

Sakarya ili bitkisel ürün ithal ve ihraç kapıları arasında yer 
almaktadır. Bu sayede tüm gümrük işlemleri Sakarya’dan 
yapılmaktadır. Sakarya’da süs bitkileri ithalatı 2.914.692 $, 
ihracatı ise 4.820.946 $’dır.

Doku Kültürü İle Üretim

Doku kültürü ile üretim, bölgesel ihtiyaçlardan adına 
doğru ve hastalıklardan ari bitkisel materyallerin ve 
de klasik yöntemlerle çoğaltılmasında sorunlar olan 
türlerin eksikliğinin giderilmesinde, önemli bir boşluğu 
dolduracaktır. Ayrıca bölgede daha önce üretime konu 
olmamış diğer bitkisel materyallerin üretilmesinde katkı 
sağlayarak, çeşitliliğin artmasında pozitif etkileri olacaktır.

SATSO Genel Sekreteri Yiğit Ateş’in sunumunun ardından 

Sakarya Süs ve Gıda Bitkiciliği Üretim Mükemmeliyet 
Merkezi Projesi” meclis üyeleri tarafından oylanarak oy 
birliği ile kabul edildi.
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“Çalışma Hayatında Milli Seferberlik” programı adına yürütülen 
çalışmalarda görevli kurumlar SGK ve İŞKUR; istihdam 
teşviklerini Sakarya Valisi Hüseyin Avni Coş başkanlığında 
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası’nda anlattı.

Ev sahipliğini Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu 
Başkanı Mahmut Kösemusul’un yaptığı toplantıya Sakarya 
Valisi Hüseyin Avni Coş başta olmak üzere, Büyükşehir 
Belediyesi Genel Sekreteri İbrahim Pehlivan, Arifiye Kaymakamı 
Adem Yazıcı, Arifiye Belediye Başkanı İsmail Karakullukçu, 
SGK İl Müdürü Erhan Çavuş, İş-Kur İl Müdürü Tekin Kaya, STK 
temsilcileri, işverenler ve vatandaşlar katıldı. 

Hepimiz Aynı Gemideyiz

SATSO Başkanı Mahmut Kösemusul, ekonomide milli 
seferberlik programı için ellerinden gelen gayreti gösterdikleri 
ifade ederek,  “Hepimiz aynı gemideyiz,  işveren yükü olan 
kısmını devletin üslendiği ve istihdama katkı sağlayacak olan 
bu kampanyanın içinde biz de olacağız.“ dedi.

Oldukça yoğun bir katılımla gerçekleştirilen toplantının 
açılış konuşmasını SATSO Yönetim Kurulu Başkanı Mahmut 
Kösemusul yaptı. Başkan Kösemusul konuşmasında şunları 
dile getirdi:

“Sakarya’mızı istihdam alanında da daha iyi seviyelere 
yükseltmek hedefiyle Sn. Valimizin liderliğinde 
gerçekleştirdiğimiz seferberlik toplantımıza hoş geldiniz. 
Cumhurbaşkanımız Sn. Recep Tayyip Erdoğan tarafından 
Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği’nde başlatılan milli 
seferberlikte Sakarya olarak üzerimize düşen görevi en güzel 

şekilde yerine getireceğimiz inancını taşıyorum.

Sakarya’mız sanayi, ticaret, tarım ve turizmde yani her 
sektörde yüksek potansiyeli ve avantajları olan, bu avantajları 
sizlerin liderliğinde, şehrin kurumları olarak hep birlikte 
ortak akıl ve ortak değerlerle istişare ortamında faaliyete 
geçiren, hedeflerine ulaşma yolunda hızla ilerleyen bir şehir 
hüviyetindedir. Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası olarak göreve 
geldiğimiz ilk andan itibaren, kaliteli eğitim, katma değerli 
güçlü üretim, nitelikli ve daha fazla istihdam, alternatif pazarla 
kuvvetlenerek sert rekabete dayanan daha yüksek ihracat 
için çalışmalarımıza devam ediyoruz. Hamdolsun ihracatta 
Türkiye’nin ilk 6 ili arasına girme başarısını yakaladık. İnşallah 
ihracattaki bu başarımızı istihdamda da göstereceğiz. 

İlave En Az Bir İstihdam

SATSO olarak kaliteli eğitim ve nitelikli istihdam konularına 
çok önem verdik. Gerek paydaşlarımızla birlikte hayata 
geçirdiğimiz üretim ve girişimcilik eğitimleri, gerekse milli 
eğitim müdürlüklerimizle birlikte sunduğumuz meslek 
edindirme eğitimlerinde başarılı sonuçlar alıyoruz. Odamızın 
hemen yanında daha profesyonel ve hızlı sonuç alabileceğimiz 
bir Hayat Boyu Öğrenme Merkezi’ni Sakarya’mıza 
kazandıracağız.  Çok değerli katkı ve desteklerinizle Arifiye’de 
ve TOBB destekleriyle Serdivan’da mesleki ve teknik Anadolu 
liseleri inşa ettik. Üniversitemizle birlikte uzun zamandır başarı 
ile devam ettirdiğimiz iş dünyası – üniversite işbirliğini, milli 
eğitim müdürlüğümüzle meslek liselerimize de taşıyarak 
öğrencilerimizin hayal ve hedeflerini iş dünyamızın ihtiyaçları 
ile buluşturmak noktasında proje ve çalışmalarımız süratle 

“ÇALIŞMA HAYATINDA MİLLİ SEFERBERLİK”TE 
SAKARYA İDDİALI  “TÜRKİYE’DE BİRİNCİ OLALIM”
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devam ediyor. Bugün de çalışma hayatındaki milli seferberliğe 
şehrimiz iş dünyası yüksek katkı verecek, her üyemiz ilave en 
az bir istihdam sağlayacak ve inşallah işsizlik rakamlarımızı 
aşağıya çekeceğiz. 

Lokomotif Şehir Sakarya

Sakarya’mız iş dünyası başarısı ve mücadelesi ile her zor 
zamanda dikkat çekmiş; yerli ve milli duruşunu net bir 
şekilde göstermiştir. İş dünyamız inanıyorum ki SGK ve 
İŞKUR müdürlerimizin birazdan bahsedecekleri destek ve 
teşviklerden yararlanarak ilave en az bir istihdam sağlayacak 
ve bir kez daha bizleri memnun edecektir. Sakarya’mız, 
organize sanayi ve ticaret bölgeleri olarak gösterdiği başarılı 
ve örnek kümelenme çalışmaları, tarım sektöründe katma 
değerli üretimi artırma çalışmaları, değerli turizm projeleri ve 
yatırımları, otomotiv sektörü ve savunma sanayinde milli, yerli, 
yenilikçi ve yeşil üretimi ile orta vadede ilave en az 70 bin ilave 
istihdama ihtiyaç duyacak ve 2023 yılında inşallah Türkiye’nin 
lokomotif şehirlerinden biri olacaktır.”

Türkiye’de 1. Olalım

SATSO’da iş dünyasına yönelik düzenlenen ‘Çalışma Hayatında 
Milli Seferberlik’ toplantısında konuşan Vali Hüseyin Avni Coş 
ise “İlimizde istihdamı seferberlik ile arttırmalıyız. Sakarya 
olarak Türkiye’de birinci olalım “dedi.

 ‘Çalışma Hayatında Milli Seferberlik’ konuşan Hüseyin Avni 
Coş,  “İlimizde istihdamı seferlik ile arttırmalıyız. Sakarya 
bu konuda Türkiye’de birinci olsun. Üretim ve istihdam 
bakımından daha iyi bir yere ulaşsın“ dedi.

Tüm dünya devletlerinin en önemli sorununun üretim ve 
istihdam olduğunu belirten Hüseyin Avni Coş ise,  “Devlet 
ve millet olarak güçlü olmamız için üretim kapasitemizi ve 
istihdamı arttırmamız gerekiyor. Bunun için var gücümüzle 
çalışmalıyız. 15 Temmuz girişi sonrasında çok ciddi saldırılarla 
karşılaştık. Dışarıdan kurgulanan bu saldırılar etkisiz hale 
getirilince son zamanlarda ekonomimiz üzerinden saldırılar 
başladı. İstikrarsızlık oluşturmak için çeşitli ekonomik 

saldırılarla karşı karşıya kalıyoruz” dedi.

Seferberlik Çok Önemli 

Vali Coş,   “Bu sebeplerden dolayı çalışma hayatındaki 
seferberlik çok daha fazla ön plana çıktı. Ancak sadece 
olağanüstü dönemde değil diğer dönemlerde de bizim 
dikkat etmemiz konu üretimimizi arttırmak. Gücümüzü 
arttırmalıyız. Gereken tedbirleri de almamız gerekiyor. Sayın 
Cumhurbaşkanımızın ve hükümetimizin de aldığı kararlar 
çerçevesinde çalışma hayatında milli seferberlik anlayışı içinde 
istihdamı artırma ve işsizliği azaltma konusunda çok çeşitli 
teşvik tedbirleri yürürlüğe girdi” dedi.

Teşvik tedbirleri 

Teşvik tedbirlerinin önemli olduğu belirten Vali Coş, “Biz 
bu tedbirlerin kullanımında Sakarya’nın çalışan nüfusuna 
oranla en iyi oranları elde etmesini istiyoruz. Sakarya bu 
konuda Türkiye’de birinci olsun. Sakarya üretim ve istihdam 
bakımından iyi bir yere ulaşsın. İlimizde istihdam artarsa, tüm 
şehre yarar sağlar. Bundan dolayı bizim en önemli konumuz 
istihdamdır. Bu da üretim artarsa artacaktır. Bunun için de 
üreticilerimizi korumamız gerekiyor. Ancak çevremizin ve 
doğamızın da bu derece korunması gerekiyor” dedi. Vali 
Coş’un konuşmasının ardından İş-Kur İl Müdürü Erhan Çavuş 
teşvik programları hakkında bilgi verdiler.

38 bin iş açığı 

Kurumun 2016 yılı faaliyetlerinden söz eden Tekin Kaya  “2016 
yılından Özel Sektör işverenlerimizden 38 bin açık iş gücü talebi 
almışız. Bu çok ciddi bir rakam. Bu rakam 2015 yılında 29 bindi. 
38 bin açık is gücü ilanımızın sadece 18 binini doldurabilmişiz. 
Yani arka planda 20 bin kişilik talep doldurulamamış. Buradaki 
asıl hususu işverenlerin aradığı nitelikli iş gücü bulamaması. 
Bunu yapmanın yolu işletmelerin eğitim yuvası haline gelmesi. 
Biz bunun için kişilerin iş başı eğitim yuvası haline gelmesi. Biz 
bunun için kişilerin iş başı eğitim programları ile ücretlerini 
ödeyeceğiz” dedi. Kaya’nın sunumunun ardından işverenlerin 
soruları yanıtlandı.
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası, sürekli değişen ve gelişen 
küresel pazarda üyelerinin gelişimlerinin en az ticari başarıları 
kadar önemli olduğu bilinci ile sürdürdüğü faaliyetlerine 
devam ediyor. 

Ülke ekonomisinin temelini oluşturan üretim sektörü ve 
ihracatını geliştirmek adına düzenlenen eğitim faaliyetleri de 
üyeler tarafından yoğun ilgi ile karşılanıyor. Bu doğrultuda 
SATSO’da eğitim programları çerçevesinde Dış Ticaret 
Bilgilendirme semineri düzenlendi.

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Ali Coşkun Konferans 
Salonu’nda gerçekleştirilen Dış Ticaret Bilgilendirme 
semineri İstanbul İhracatçı Birlikleri Genel Sekreterliği, Şube 
Müdürü Necati KORKMAZ, Ekonomi Bakanlığı İhracat Genel 
Müdürlüğü, Dış Ticaret Uzmanı Halise Büşra ÜNSAL, Ekonomi 
Bakanlığı İhracat Genel Müdürlüğü, İhracatı Geliştirme 
Uzmanı Arda Ocak, Türk Exımbank, Krediler Pazarlama 
Yöneticisi Fatma Çam, Türk Exımbank Sigorta Müdür 
Yardımcısı Erkan Oğuz dış ticaret uygulamaları hakkında 
detaylı bilgi veri.

Seminerin açılış konuşmasının yapan Sakarya Ticaret ve 
Sanayi Odası Genel Sekreteri Yiğit Ateş,  dış ticaretin ülke 
ekonomisindeki önemine değinerek şunları dile getirdi:

“Dış ticaret deyince aklımıza basit anlamda ilk olarak 
ithalat ve ihracat geliyor. Aslında içine girdiğiniz zaman 
çok daha detaylı kalemlerin olduğu bir yapıdır. Ama bu 
basit kavramdan hareketle Sakarya ili Türkiye açısından 
bakıldığında çok önemli bir il konumunda. Bundan iki yıl önce  
Türkiye sıralamasında  13. Sıradayken,  bugün baktığımızda  
Ocak ayı verilerinde 6’ıncı Şubat ayı verilerinde de 7’inci 

sıraya yükselmiş durumda. Sakarya’nın ihracatını bu kadar 
arttırmasının temel noktalarından bir tanesi şehrimizde yer 
alan büyük ihracatçı firmaların şehrin yapısına olan güveni 
buradaki yatırımlarını arttırma kararları ve Sakarya ilinin 
gelecek 5 yıl içerisinde Türkiye’de çok daha önemli  role sahip 
olacağını  farkında olmalarıdır.

İhracatta temel felsefemiz birkaç firma üzerinden değil 
daha ziyade kümülatif anlamda ihracatın artması yönünde. 
Yaptığımız çalışmalarda ihracatçı firmalarımızın kendi 
kapasitelerini hızlı şekilde arttırdıklarını görüyoruz. Bu da 
bizim için memnuniyet verici. Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası 
olarak üyelerimizin ihracatını arttırması için yeni çalışmalara 
başladık. Firmalarımızın ihracat yapma kapasitelerini 
arttırması adına müşteri temsilciliği hizmeti vermeye 
başladık. Örnek verecek olursak firmamız yurt dışında bir 
fuara katıldığı zaman otelinden tercümanına standına 
kadar hatta geldikten sonraki KOSGEB desteğine kadar 
birebir ilgileneceğimiz bir sistem kurduk ve çalışmalarımıza 
başladık. SATSO’nun imkanlarından faydalanmak isteyen 
tüm üyelerimize kapımız sonuna kadar açık.” 

Genel Sekreter Yiğit Ateş’in konuşmalarının ardından 
İstanbul İhracatçı Birlikleri Genel Sekreterliği, Şube Müdürü 
Necati Korkmaz İhracat Mevzuatı / Dahilde ve Hariçte İşleme 
Rejimleri, Ekonomi Bakanlığı İhracat Genel Müdürlüğü, Dış 
Ticaret Uzmanı Halise Büşra Ünsal İhracatta Sağlanan Devlet 
Yardımları, Yurt Dışında Gerçekleştirilen Fuar Katılımlarının 
Desteklenmesi, Uluslararası Rekabetçiliğin Geliştirilmesinin 
Desteklenmesi, Pazar Araştırması ve Pazara Giriş Desteği, 
Pazara Giriş Belgelerinin Desteklenmesi, Türk Ürünlerinin 
Yurtdışında Markalaşması, Türk Malı İmajının Yerleştirilmesi 

SATSO’DAN İHRACATÇILARA DIŞ TİCARET 
BİLGİLENDİRME SEMİNERİ
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ve TURQUALITY’nin Desteklenmesi, Yurt Dışı Birim, Marka 
ve Tanıtım Faaliyetlerinin Desteklenmesi, Tasarım Desteği, 
Ekonomi Bakanlığı İhracat Genel Müdürlüğü, İhracatı 
Geliştirme Uzmanı Arda Ocak, Ülke Masaları – Çin Pazarına 
İhraç İmkanları, Türk Exımbank, Krediler Pazarlama Yöneticisi 

Fatma Çam ve Türk Exımbank Sigorta Müdür Yardımcısı 
Erkan Oğuz Türk EXIMBANK İhracat Kredi Sigorta ve Garanti 
Programları  hakkında katılımcılara detaylı bilgi verdi.
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası ve Sakarya Çalışma ve İş 
Kurumu İl Müdürlüğü ortaklığında geçtiğimiz yıllarda başlayan 
ve her yıl yenilenen protokol kapsamında girişimci adayları 
eğitilmeye devam ediyor.

Girişimci adaylar için, Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası (SATSO) 
ile Sakarya Çalışma ve İş Kurumu İl Müdürlüğü arasında 
2017 yılı için 1000 kişiye yönelik girişimcilik eğitimi programı 
düzenlenmesi hususunda protokol imzalandı.

Protokole göre, kendi işini kurmak isteyen ve girişimcilik 
eğitimlerine katılan girişimci adaylarına yönelik, haftada 5 gün 
ve 32 saatlik ücretsiz eğitim imkânı sağlanacak. Düzenlenecek 
eğitimler ile adayların kendi iş fikirlerine yönelik iş planlarını 
hazırlayabilecek bilgi ve deneyim kazanmaları hedefleniyor. 

İŞ-KUR ile imzaladıkları protokole bağlı olarak, programa 
100’er kişilik 4 grup ve toplam 1000 katılımcı katılacak olup 
girişimci adayının faydalanacağı eğitim programları, yılsonuna 
kadar düzenli olarak sürdürülecek. 

Protokol imza töreninde konuşan SATSO Yönetim Kurulu 
Başkanı Mahmut Kösemusul, İŞKUR’la gerçekleştirilen 
protokolün hayırlı olması dileğinde bulunarak Sakarya’ya 
daha fazla girişimci yetiştirme ve istihdamı artırma amacında 
olduklarını vurguladı.

SATSO Yönetim Kurulu Başkanı Mahmut Kösemusul, “Sakarya 
Türkiye’nin parlayan yıldızıdır.  Hedeflerimiz yolunda kaliteli 
istihdama ve girişimciliğe büyük önem veriyoruz. Girişimcilik 
eğitimlerini bu anlamda değerli buluyor ve destekliyoruz. 
Ekonominin büyümesinde girişimcilik nasıl önem arz ediyorsa 

girişimciliğin sürdürülebilir gelişimi açısından eğitimler 
de o derece önemlidir. İş- Kur ile girişimcilik eğitimlerini 
yürütmekten memnuniyet duyuyoruz. Üyelerimizi de bu 
eğitimlerden faydalanmalarını tavsiye ediyorum.” diye 
konuştu.

Başkan Kösemusul ayrıca, adayların eğitim programının 
ardından KOSGEB’e başvurarak, 50 bin TL’ye kadar hibe desteği, 
100 bin TL’ye kadar faizsiz kredi imkânı elde edebileceklerini 
de hatırlattı.

Sakarya Çalışma ve İş Kurumu İl Müdürü Tekin Kaya ise,  İş- Kur 
destekleri hakkında bilgi verdiği konuşmasında Avrupa’da 
%12, sadece Fransa’da %20, Türkiye’de ise %4 oranında bir 
girişimci olduğunu belirterek bu konuda Türkiye’nin daha 
fazla yol kat etmesi gerektiğini vurguladı. 

Kaya ayrıca İş-Kur Sakarya olarak istihdamın desteklenmesi 
adına 2016 yılında iş gücü piyasasının 65 milyon TL fonlandığını 
ifade ederek, “Önceden iş sahibi olmayan, iş bulamayan 
insanlar girişimciliğe yönelirken bugün baktığımızda meslek 
sahibi iş sahibi insanlarının da iş fikirlerini hayata geçirmek 
için girişimciliğe yönlendiklerini görüyoruz. Bu çok güzel bir 
gelişme. Çünkü girişimcilik sadece iş bulamayan insanların 
açtığı bir kapı olmamalı. Biz İş- Kur olarak gerekli çalışmaları 
yapıyoruz. Girişimcilik eğitimleri konusunda SATSO ile 
işbirliğimiz yıllardır devam ediyor. Desteklerinden dolayı başta 
Başkanımız Sayın Mahmut Kösemusul olmak üzere SATSO 
camiasına teşekkür ediyoruz”  şeklinde konuştu.

2017 YILINDA 1000 GİRİŞİMCİ EĞİTİLECEK
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Başkan Kösemusul; “Mesleki Yeterlilik 
Belgesi” sınavları, TOBB-SATSO işbirliğiyle  
Sakarya’mızda  gerçekleştirilecek. Zorunlu 
Mesleki Yeterlilik Belgesi Odamız SATSO’dan 
alınabilecek.”

5544 sayılı Mesleki Yeterlilik Kurumu 
Kanununda yapılan değişiklikle, Çalışma 
ve Sosyal Güvenlik Bakanlığı tarafından 
belirlenen tehlikeli ve çok tehlikeli mesleklerde 
çalışanların ve çalışmak isteyenlerin Mesleki 
Yeterlilik Belgesi almaları zorunlu hale geldi. 
Bu çerçevede, Çalışma ve Sosyal Güvenlik 
Bakanlığı tarafından yayımlanan 2015/1 sayılı 
Tebliğ ekinde yer alan 40 meslekte ve 2016/1 
sayılı Tebliğ ekinde yer alan 8 meslekte 
(Mesleki Yeterlilik Belgesi Gerektiren 
Meslekler) Mesleki Yeterlilik Belgesi zorunlu 
hale geldi.

Söz konusu Mesleki Yeterlilik Belgesi olmadan 
tehlikeli ve çok tehlikeli mesleklerde kişilerin 
çalıştırılması halinde idari para cezası 
uygulanması 2017 yılı itibariyle başladı. Yine 
aynı tebliğde belirtilen 48 meslekte yapılan 
sınav ücretleri de İşsizlik Sigortası Fonu’ndan 
karşılanacak.

Konu ile ilgili bilgi veren Sakarya Ticaret 
ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı 
Mahmut Kösemusul gelişen ve büyüyen 
Sakarya’nın nitelikli ara eleman sorununun 
çözümüne yönelik yapılan çalışmaların hızla 
devam ettiğini belirterek şunları dile getirdi:

“SATSO olarak kaliteli eğitim, katma 
değerli güçlü üretim, nitelikli istihdam 
için çalışmalarımız devam ediyor. İlimizde, 

hedeflerimiz doğrultusunda planlanan sanayi 
ve ticari alanlar sonucunda istihdam ihtiyacı 
her geçen gün artmaktadır. Bu konuda 
çalışmalarımıza bir yenisini eklemenin, 
üyelerimize yeni bir hizmeti daha sunacak 
olmanın heyecanı içindeyiz. Mesleki Yeterlilik 
Belgesi sınavları, TOBB-SATSO işbirliğiyle  
Sakarya’mızda  gerçekleştirilecek. Zorunlu 
Mesleki Yeterlilik Belgesi Odamız SATSO’dan 
alınabilecek.” 

Başkan Kösemusul konuyla ilgili ayrıntılı bilgi 
vererek; “Tehlikeli ve çok tehlikeli mesleklerde 
sınav ve belgelendirme yapmak üzere 
kurulan TOBB - MEYBEM Mesleki Yeterlilik 
ve Belgelendirme Merkezleri, inşaat, metal, 
asansör ve makina sektörlerinde, toplam 19 
dalda Mesleki Yeterlilik Kurumu’ndan (MYK) 
sınav ve belgelendirme yetkisi aldı.

Bu yetki çerçevesinde TOBB-MEYBEM ve 
Odamız arasında sağlanan işbirliğiyle ilimizde 
gerçekleştirilecek sınavlarda başarılı olanlar 
“Mesleki Yeterlilik Belgesi” almaya hak 
kazanacak.

Odamız aracılığıyla ilimizde yapılacak 
sınavlar, TOBB - MEYBEM Mesleki Yeterlilik 
ve Belgelendirme Merkezleri tarafından 
gerçekleştirilecek. Bu kapsamda Teorik ve 
Mülakat sınavları Sakarya Ticaret ve Sanayi 
Odamızda ya da uygun olunması halinde 
işletmelerde,  performans sınavları ise saha 
ortamında (atölye, fabrika, şantiye vb.) 
düzenlenecek.

Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanlığı 
tarafından belirlenen tehlikeli ve çok tehlikeli 

mesleklerde faaliyet gösteren, Mesleki 
Yeterlilik Belgesi alması zorunlu işlerle iştigal 
eden üyelerimizin cezai yaptırımlara maruz 
kalmamaları için bir an önce çalışanlarının 
sınava girmesi ve belgelendirilmelerini 
sağlamalarını önemle tavsiye ediyorum.” 
ifadelerini kullandı.

Sınav ve Belgelendirme Hizmeti Verilecek 
Meslek Alanları şu şekilde:

İnşaat Grubu;Ahşap Kalıpçı Seviye 3, 
Betonarme Demircisi Seviye 3, Betoncu 
Seviye 3, Duvarcı Seviye 3, İskele Kurulum 
Elemanı Seviye 3, Sıvacı Seviye 3, Seramik 
Karo Kaplamacısı Seviye 3, Isı Yalıtımcısı 
Seviye 3, Panel Kalıpçı Seviye 3, Düz İnşaat 
İşçisi Seviye 2

Asansör Grubu;Asansör Bakım ve Onarımcısı 
Seviye 3, Asansör Bakım ve Onarımcısı Seviye 
4

Metal Grubu;Metal Sac İşlemeci Seviye 3, 
Metal Sac İşlemeci Seviye 4, Çelik Kaynakçısı 
Seviye 3

Makine Grubu;CNC Programcısı Seviye 4, 
CNC Programcısı Seviye 5, Makine Bakımcı 
Seviye 3, Makine Bakımcı Seviye 4

Mesleki Yeterlilik Belgesi için TOBB - MEYBEM’e 
başvurular SATSO üzerinden alınacak olup 
her 10 kişilik grup için sınav açılacak. Konu 
hakkında ayrıntılı bilgi edinmek isteyenler 
0264 888 30 31 - 32 numaralardan, satso@
satso.org.tr ya da www.meybem.com.tr 
adresleri üzerindenbireysel veya kurumsal 
olarak başvuru yapılabilmektedirler.

SATSO’DAN YENİ BİR HİZMET DAHA:
MESLEKİ YETERLİLİK BELGELERİNİ ARTIK SATSO 

VERECEK
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Cumhurbaşkanı Recep Tayyip 
Erdoğan’ın, TOBB Ekonomi 
Şurası’nda yaptığı “İstihdam 
Seferberliği” çağrısının ardından 
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası’nda 
Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanlığı 
Müsteşar Yardımcısı Tarkan Alpay 
ve Bakanlık yetkilileri ile şehrin iş 
dünyası temsilcilerinin katıldığı 
bir değerlendirme toplantısı 
düzenlendi.

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı Mahmut 
Kösemusul evsahipliğinde 
gerçekleştirilen toplantıya, Çalışma 

ve Sosyal Güvenlik Bakanlığı 
Müsteşar Yardımcısı Tarkan Alpay, 
Sanayi Daire Başkanı Bilge Aydın, 
İş Kur İl Müdürü Tekin Kaya, SGK İl 
Müdürü Erhan Çavuş, Akyazı TSO 
Yönetim Kurulu Başkanı Şinasi 
Bayraktar, Akyazı Ticaret Borsası 
Yönetim Kurulu Başkanı Ali Şener 
Bayraktar, Hak -İŞ Sakarya Temsilcisi 
Mesut Gökdemir, Türk-İŞ Sakarya 
Temsilcisi Cemal Yaman, TÜMSİAD 
Şube Başkanı Ahmet Ölmez ve daire 
müdürleri iştirak etti.

Toplantıda konuşan SATSO Yönetim 
Kurulu Başkanı Mahmut Kösemusul 

istihdamın artırılmasına yönelik 
çağrıda bulunduğunu hatırlattı. 
İstihdam konusunun üzerinde 
duracaklarının altını çizen Kösemusul, 
“Bu bir görevdir. Zor bir süreçten 
geçen ülkemizde Türk iş dünyası 
olarak üzerimize düşenin fazlasını 
yapmaya gayret ediyoruz. Bir ülkede 
istikrarın yolunun ekonomiden 
geçtiğinin bilincinde olan işveren 
dünyası olarak ülkenin kalkınmasının 
ve tam bağımsızlığının üretimden 
geçtiğini biliyoruz. Ülke olarak 
yaşadığımız bu süreci hep birlikte 
aşacağımıza inanıyorum. İnşallah 
2017’nin ikinci yarısı ekonomide 

İSTİHDAMDA MİLLİ SEFERBERLİK
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Türkiye’nin atağa geçtiği dönem 
olacak.” diye konuştu.

Sakarya’nın hızlı gelişimine dikkat 
çeken Kösemusul, “Sakarya’mıza 
yapılan yatırımlar ve çalışmalarımız 
gösteriyor ki; önümüzdeki 5 yıl 
içerisinde yaklaşık 72 bin istihdamı ile, 
katma değeri yüksek ürünler üreten 
sanayisi ile, kaliteli kent profiliyle lider 
bir Sakarya inşa ediyoruz. İlimizde 
Türkiye ölçeğinde güçlü firmalarımız 
var, nitelikli istihdam konusunda 
çok ciddi çalışmalar yapıyoruz.  
İş dünyamızın artı bir istihdam 
seferberliği konusunda Sakarya iş 
dünyamızın, bütün kurumlarımızın el 
birliği ile hareket ederek bu süreçte 
iddialı iller arasında yer alacağımıza 
inanıyorum.” değerlendirmesinde 
bulundu. 

Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanlığı 
Müsteşar Yardımcısı Tarkan Alpay, 
toplantıya ev sahipliği yapan Başkan 
Kösemusul’a teşekkür ederken 
Bakanlık olarak bu çalışmada ciddi 
bir program yapacaklarını ifade etti. 
İşsizliği ülke genelinde yüzde 9’lara 
indirmenin zor olmadığını aktaran 
Alpay, bu süreçte iş dünyasına 
önemli görevler düştüğünü hatırlattı. 
Alpay, “Sn. Cumhurbaşkanımızın, 
Başbakanımızın, Bakanımızın 
seferberlikte önemli iradesi 
bulunuyor. İş dünyamızla birlikte 
istihdam konusunda ciddi mesafe kat 

edeceğimize inanıyorum” ifadelerini 
kullandı. 

Toplantıda sektör temsilcileri, 
firma yetkilileri ile bir araya gelerek 
istihdam seferberliği konusunda 
detayları görüşme kararı alındı.

Toplantıya katılanlardan Akyazı 
Ticaret Borsası Başkanı Ali Şener 
Bayraktar da ülkedeki ve ilimizdeki 
işsizliğin önüne geçmek adına da çok 
verimli bir çalışma olacağına dikkat 
çekerek, “Devletimiz hassas bir 
dönemden geçiyor. Aynı hassasiyeti 
biz de göstermeliyiz. Sokakta 
işsiz olan insanları gelecekten 
beklentileri olan insanlar haline 
getirmek gerekiyor, bu insanları 
kazanarak iş sahibi yapmalıyız. Süreci 
önemsiyoruz. Bunu toplumsal bir 
sorumluluk olarak görmeliyiz” dedi.

Türk-İŞ İl Temsilcisi Cemal Yaman ve 
Hak-İŞ İl Temsilcisi Mesut Gökdemir 
ise işçilerin hem ahlaki hem de teknik 
anlamda eğitilmeleri için gereken 
desteği verdiklerini ve vermeye 
devam edeceklerini ifade etti.

Akyazı Ticaret ve Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı Şinasi 
Bayraktar, işçi ve işveren taleplerinin 
ortak noktada buluşması gerektiğini 
savunarak özellikle etik, manevi ve 
ahlaki açıdan da eğitilmeleri yolunda 
destek verilmesi gerektiğini, yatırım 
konusunda yatırımcıların daha da 

desteklenmesi gerektiğini ifade etti.

TÜMSİAD Başkanı Ahmet Ölmez, 
iş dünyası olarak istihdam 
seferberliğinde üzerlerine düşen 
görevi yerine getirmek için 
birlikte çalışma kültürü ile sonuca 
ulaşacaklarına olan inancını 
belirtirken; SGK İl Müdürü Erhan 
Çavuş ile İŞKUR İl Müdürü Tekin 
Kaya ise işverene destek konusunda 
programlarının devam ettiğini ve 
iş dünyası ile her zaman birlikte 
olduklarının altını çizdi. 



Faaliyet Raporu 2017
166

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası, Milli Eğitim Müdürlüğü, 
Arifiye İlçe Halk Eğitim Müdürlüğü ile nitelik eleman 
ihtiyacına yönelik yeni bir işbirliği çalışmasına daha imza 
attı.

İlgili kurumların işbirliği çerçevesinde nitelikli eleman 
ihtiyacının karşılanmasına yönelik mesleki eğitim projesi 
geliştirildi. Yapılan çalışmaya göre SATSO üyeleri ve tüm 
Sakaryalıların faydalanabileceği bir eğitim programının 
hazırlıkları yapılıyor. 

Arifiye ilçe Halk Eğitim Müdürlüğü ile yapılan çalışmada 
belirlenen konu başlıklarında meslek edindirme 
eğitimleri, Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası eğitim 
salonlarında verilecek. 

Teorik ve pratik olmak üzere iki bölümden oluşan 
meslek edindirme kurslarının teorik eğitimleri SATSO’da 
verilecek olup sektörle ilgili firmalarda da pratik eğitimler 
verilecek. 

Yapılan araştırmalar ve gelen talepler neticesinde 
belirlenen eğitim konu başlıkları şöyle; Ahşap Teknolojisi, 
Bilişim Teknolojileri, Elektrik elektronik teknolojisi, elektrik 
ve enerji, giyim üretim teknolojisi, inşaat teknolojisi, 
makine teknolojisi, metal teknolojisi, motorlu araçlar 
teknolojisi, plastik teknolojisi, raylı sistemler teknolojisi, 
tarım teknolojileri, tekstil teknolojileri, tekstil teknolojileri, 
yenilenebilir enerji teknolojilerinden oluşuyor.

1 yıl süreyle belirlenen konu başlıklarında devam edecek 

eğitimler için ihtiyaç duyulan ve talep edilen alanlarda da 
eğitimler açılacak.

Projenin değerlendirme toplantısında bir araya gelen 
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı 
Mahmut Kösemusul ve Arifiye İlçe Milli Eğitim Müdürü 
Recep Özdemir nitelikli eleman ihtiyacının önemine 
yönelik görüş alışverişinde bulundular.

SATSO Yönetim Kurulu Başkanı Mahmut Kösemusul 
şunları dile getirdi: “Bölgemizde sanayi ve hizmet 
sektöründeki hızlı gelişmelere paralel olarak çalışanların 
mesleki ve kişisel yeterliliklerinin arttırılması, sürekli 
gelişim döngüsünün kurulması, yoğun olarak ihtiyaç 
duyulan ara ve nitelikli eleman sorununun giderilmesine 
yönelik olarak çalışmalarımıza bir yenisini daha ekliyor 
olmanın memnuniyetini yaşıyoruz. 

Son yıllarda büyüyen Sakarya profilinde temel konu 
başlığımız haline gelen nitelikli istihdam konusunda 
yerel ve ulusal bazlı projelerimiz çerçevesinde Türkiye’ye 
örnek teşkil eden bir bölge olma yolunda ilerliyoruz.

İl Milli Eğitim Müdürlüğümüz çatısı altında, Arifiye 
Milli Eğitim Müdürlüğü Halk Eğitim Müdürlüğümüzle 
yaptığımız bu geniş kapsamlı çalışmanın da başarı ile 
sonuçlanmasını diliyor, hedefleri doğrultusunda ilerleyen 
Sakarya’nın güçlü istihdamda söz sahibi olacağına 
inanıyorum. Hepimize hayırlı olsun”

SATSO’DAN NİTELİKLİ ELEMAN İHTİYACI 
İÇİN BİR HAMLE DAHA…
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Tehlikeli ve çok tehlikeli mesleklerde sınav ve 
belgelendirme yapmak üzere kurulan TOBB - MEYBEM 
geçtiğimiz aylarda, Mesleki Yeterlilik ve Belgelendirme 
Merkezleri, inşaat, metal, asansör ve makina sektörlerinde, 
toplam 19 dalda Mesleki Yeterlilik Kurumu’ndan (MYK) 
sınav ve belgelendirme yetkisi aldı

Bu yetki çerçevesinde TOBB-MEYBEM ve Sakarya Ticaret 
ve Sanayi Odası SATSO arasında sağlanan işbirliğiyle 
ilimizde ilk  “Mesleki Yeterlilik Belgesi”  sınavları 
gerçekleştirildi.

Teorik sınavlarının Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası 
eğitim salonlarında, performans sınavları Mikron Makine 
firmasında yapıldı.

Sınavlara; Makine Bakımcı Seviye 3 ve Seviye 4 
Mesleklerinde 7 Firmadan (Mikron Makine Ltd. Şti., 
Netmak Makine Ltd. Şti., Paksan Kireç A.Ş., Kahya 
Rejenere Ltd. Şti, Yılgenci A.Ş., Kromel A.Ş., Hasel Tesisat)   
17 aday katıldı.

Konu ile ilgili açıklamada bulunan Sakarya Ticaret ve 
Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Mahmut Kösemusul 
Mesleki Yeterlilik Belgelerinin önemine değinerek şunları 
dile getirdi:

“SATSO olarak kaliteli eğitim, katma değerli güçlü üretim, 
nitelikli istihdam için çalışmalarımız devam ediyor. 
İlimizde, hedeflerimiz doğrultusunda planlanan sanayi 
ve ticari alanlar sonucunda istihdam ihtiyacı her geçen 

gün artmaktadır. Bu konuda önemli çalışmalarımız 
arasında yer alan Mesleki Belgelendirme çalışmalarımız 
TOBB MEYBEM işbirliği ile devam ediyor. ‘’ dedi.

TEHLİKELİ MESLEKLERDE ÇALIŞANLAR İÇİN

Mesleki Yeterlilik Belgesi olmadan tehlikeli ve çok tehlikeli 
mesleklerde kişilerin çalıştırılması halinde idari para 
cezası uygulanması 2017 yılı itibariyle başladı. Yine aynı 
tebliğde belirtilen 48 meslekte yapılan sınav ücretleri de 
İşsizlik Sigortası Fonu’ndan karşılanıyor.

SATSO aracılığıyla sınavlar, TOBB - MEYBEM Mesleki 
Yeterlilik ve Belgelendirme Merkezleri tarafından 
gerçekleştiriliyor. Bu kapsamda Teorik ve Mülakat sınavları 
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası’nda ya da uygun olan 
işletmelerde, performans sınavları ise saha ortamında 
(atölye, fabrika, şantiye vb.) düzenlenmeye başladı.

Mesleki Yeterlilik Belgesi için TOBB - MEYBEM’e başvurular 
Odamız üzerinden alınacak olup her 10 kişilik grup için 
sınav açılmaktadır. 

Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanlığı tarafından 
belirlenen tehlikeli ve çok tehlikeli mesleklerde faaliyet 
gösteren, Mesleki Yeterlilik Belgesi alması zorunlu 
işlerle iştigal eden üyelerimizin cezai yaptırımlara maruz 
kalmamaları için bir an önce çalışanlarının sınava girmesi 
ve belgelendirilmelerini sağlamaları menfaatleri icabıdır. 
Üyelerimize ve kamuoyuna önemle duyurulur.” 

İLK MESLEKİ YETERLİLİK BELGESİ” SINAVLARI
TOBB MEYBEM - SATSO İŞBİRLİĞİYLE YAPILDI
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Sınav ve Belgelendirme Hizmeti Verilecek Meslek 
Alanları; İnşaat Grubu; Ahşap Kalıpçı Seviye 3, Betonarme 
Demircisi Seviye 3, Betoncu Seviye 3, Duvarcı Seviye 3, 
İskele Kurulum Elemanı Seviye 3, Sıvacı Seviye 3, Seramik 
Karo Kaplamacısı Seviye 3, Isı Yalıtımcısı Seviye 3, Panel 
Kalıpçı Seviye 3, Düz İnşaat İşçisi 

Seviye 2

Asansör Grubu; Asansör Bakım ve Onarımcısı Seviye 3, 
Asansör Bakım ve Onarımcısı Seviye 4

Metal Grubu; Metal Sac İşlemeci Seviye 3, Metal Sac 

İşlemeci Seviye 4, Çelik Kaynakçısı Seviye 3

Makine Grubu; CNC Programcısı Seviye 4, CNC 
Programcısı Seviye 5, Makine Bakımcı Seviye 3, Makine 
Bakımcı Seviye 4

Konu hakkında ayrıntılı bilgi edinmek için SATSO ile 
iletişime geçilebilmekte ya da www.meybem.com.tr 
adresi üzerinden bireysel veya kurumsal olarak başvuru 
yapılabilmektedir.
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası ile Devlet Malzeme Ofisi 
işbirliğinde “Kobilere, Devlet Malzeme Ofisi Tedarikçisi Olma 
Fırsatı’’ konulu bir konferans düzenlendi.

SATSO’da düzenlenen konferans, Devlet Malzeme Ofisi 
İstanbul Bölge Müdürü Aydın Akyürek yönetiminde üyelerin 
katılımı ile gerçekleştirildi.

“Kobilere, Devlet Malzeme Ofisi Tedarikçisi Olma Fırsatı’’ konulu 
konferansta,  KOBİ’lerin tedarik etmiş olduğu ürünlerde yerlilik 
oranlarının artırılması ve Kobilerin desteklenerek ekonomiye 
daha fazla katkı sağlanması amacıyla, DMO katalog sistemine 
girme koşulları ve bu sistemin tedarikçilere sağladığı avantajlar 
anlatıldı.

Devlet Malzeme Ofisi İstanbul Bölge Müdürü Aydın Akyürek 
konu ile ilgili yaptığı sunumda şunları dile getirdi:

“Genel müdürlüğümüz teknoloji ve kamusal hizmetlerdeki 
gelişmeler nedeniyle hızla değişen kamu ihtiyaçlarını daha 
hızlı ve etkin bir şekilde karşılanabilmesi amacıyla faaliyet 
konuları kapsamında tedarikçi firma ve ürün arttırılması ve 
çeşitlendirilmesi, müşterilerimize daha fazla tür ve çeşitte ürün 
sunabilmesi, müşteri ihtiyaçlarına daha fazla cevap verebilen 
rekabetçi fiyatların oluştuğu bir katalog sistemin oluşturulması 
amaçlanmıştır. 

Bu doğrultuda tedarik sisteminin iyileştirilmesi ve 
geliştirilmesine hız vermiştir. Bu çalışmalar kapsamında DMO 
tedarikçisi olmak, tüm kamu kurum ve kuruluşlarına ürün 
satabilmenin en kolay yoludur. Genel müdürlüğümüz katalog 
sistemine girme koşulları ve bu sistemin tedarikçilere sağladığı 
avantajların anlatılması, KOBİ’lerin desteklenerek ekonomiye 
daha fazla katkı sağlamaları ve bu konuda farkındalığın 
arttırılması çalışmaları doğrultusunda çeşitli bölgelerde 

toplantılarımızı gerçekleştirdik. Bu sene de diğer illerimizde 
bu toplantıları gerçekleştirerek DMO’yu siz tedarikçilere 
anlatmanın gayreti içerisinde olacağız.

Ayrıca, ofisimizin tedarikçisi olmayan ancak potansiyel 
tedarikçi konumundaki sayın firma temsilcileriyle bir araya 
gelerek DMO katalog sisteminin anlatılması, mevzuat 
doğrultusunda tedarikçilerin karşılaştığı sorunların giderilerek 
uzun vadeli ortaklığın tesis edilmesi amaçlanmaktadır.

DMO kamunun ihtiyaç duyduğu ana statüsünde belirtilen 
yaklaşık 1.000 (Bin) firmadan 21.000 (Yirmibirbin) civarındaki 
ürünü firmalardan temin etmektedir.  Geçen yıl Türkiye çapında 
3.8 milyarlık satış gerçekleştirildi. Sizin aracılığınızla satılan 
her üründen hizmet bedeli almaktayız. Bunun kazanılan her 
kuruşu hazineye devredilmektedir. Sadece İstanbul bölgesi 
tarafından geçen yıl 13.793.049.-TL. hazineye gelir sağlandı.

Uygulamanın kolaylıklarına baktığımızda; ihale yerine ürünün 
doğrudan satışı yapılıyor, yurt çapında firma bilinirliği artıyor, 
yeni partner bularak üretimlerini genişletebiliyorlar. Şu anda 
Türkiye’de en hızlı ödemeyi yapan kurum DMO’dur.  Yerli 
malının desteklenmesi için katalogda yerli ürünlere öncelik 
verilmektedir

Önceliklerimiz, E-tedarik sisteminin kurulması, tedarik 
hizmetlerinde şeffaflık, hesap verebilirlik, etkinlik ve rekabet 
ortamının geliştirilmesi, ürünlerin standart kalite ve uygun 
fiyatla tedarikinin sağlanması, referans fiyatları oluşturmak 
suretiyle kamu alımlarındaki tasarruf oranın artmasıdır. 
Konu ile ilgili Ankara katalog dairemizi ve bizimle irtibat için 
0262.653 03 84 ü arayabilirsiniz..

Konferans soru ve cevap bölümünün ardından sona erdi.

TEDARİKÇİLER DMO İLE YOL ALABİLİR
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Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanlığı İş Sağlığı ve Güvenliği 
Genel Müdürlüğü, Piyasa Gözetimi ve Denetimi Dairesi 
Başkanlığı, Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası, Sakarya Çalışma 
ve İş Kurumu  İl Müdürlüğü işbirliği ile kişisel koruyucu 
donanımlara (KKD) ilişkin mevzuatın hazırlanması ve 
uygulanması ile piyasa gözetimi ve denetimi faaliyetlerinin 
yürütülmesi konusunda bilgilendirme semineri düzenlendi. 

Toplantının açılış konuşmasını yapan SATSO Genel Sekreteri 
Yiğit Ateş şunları dile getirdi: “Biz şehrimizin ve ülkemizin 
ekonomik yapısının gelişmesi için ve istenilen seviyeye 
ulaşması için yoğun şekilde çabalarımızı sürdürüyoruz.  
Ekonomi ile iş sağlığı ve güvenliği gibi sistemler ne kadar 
bağlantılı? Sorusu akıllara gelebilir. Aslında bizim ekonomi 
ile alakalı yaptığımız çalışmalarda en önemli belirleyicilerden 
bir tanesi bu sistemler. Çünkü uluslararası ticarette dünya 

haritasını önünüze alıp yukarıdan aşağıya bir çizgi çektiğinizde 
özellikle sağ tarafta ticaretin çok geliştiğini ve her türlü ticaretin 
yapıldığını görüyoruz. Sol tarafa geldiğimizde özellikle kalite 
sistemleri ön planda. Başta iş sağlığı ve güvenliği sistemleri 
olmak üzere İSO kalite sistemleri gibi sistemlerin de aslında 
Avrupa menşeili olduğu görüyoruz.  Ekonomiyle bunun ne 
bağlantısı var dersek, bu da çok basit. Haritanın sol tarafına 
baktığınızda dünyanın ekonomisini yöneten sistemler, bu tarz 
sistemleri ülkelerinde doğru yönetenler, uygulayanlar ve bu 
konuda gerekli yönetmelikleri çıkartan ülkelerdir. Dolayısıyla 
biz de SATSO olarak özellikle bu tarz sistemleri hem kendi 
kurumumuzda hem üyelerimiz arasında yaygınlaşmasını daha 
doğru bir şekilde uygulanmasıyla alakalı olarak çalışmalar 
yapıyoruz ve bu çalışmalara çok önem veriyoruz. Seminerimize 
katılan tüm üyelerimize teşekkür ediyor. Seminerimizin verimli 

SATSO’DAN “KKD PİYASA GÖZETİMİ VE DENETİMİ” SEMİNERİ

ÖNCE İNSAN
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bir şekilde geçmesini temenni ediyorum.” dedi.

Sakarya Çalışma ve İş Kurumu  İl Müdürü Tekin Kaya ise, İş- Kur 
faaliyetleri hakkında bilgi vererek şunları dile getirdi; “ İş Başı 
Eğitim Programı’ndan, İstihdam Garantili kurs programlarına 
kadar İŞKUR’un bu konuda birçok programı var. İŞKUR artık 
işsizliğin olduğu her alanda ve istihdamın olduğu her alanda 
bir program düzenliyor. Bu yıl üzerinde en çok durduğumuz 
husus girişimcilik eğitimleri ve SATSO bize bu konuda çok fazla 
destek verdi(teşekkür). Bin kişilik Girişimcilik Eğitim Programı 
düzeliyoruz. Ticaret Borsası ve Serbest Muhasebeciler ve Mali 
Müşavirler Odası ve Belediyelerle birlikte bu yıl yaklaşık bin 
yedi yüz kişilik eğitim programları açacağız.

Toplum yararına proje uygulamalarımız, son yıllarda 
çok arttı. İşsizlikle mücadelede dezavantajlı grupları da 
değerlendiriyoruz. Geçen yıl İş Başı Eğitim Programlarından 
sekiz bin kişi yararlanmış, bu yıl artı istihdam teşvikiyle alakalı 
istiyoruz ki daha fazla insan yararlansın. Geçen yıl piyasayı 
yetmiş milyon gibi bir rakamla fonladık. İş gücü piyasasını 
bu gibi rakamlara fonlamak büyük bir şey ve bu rakamın kırk 
milyonunu özel sektöre harcamışız.

İstihdamda Milli Seferlik ilan edildikten sonra son aldığımız 
rakamlar, son iki ayda Sakarya’da istihdamın altı bin arttığını 
gösteriyor.

Geçen yıl sigortalı sayımız 183 binden bir yılın sonunda 205 
bine çıktı. Bunun durum, Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası, 
Sigorta Müdürlüğü, Bakanlık ve işverenlerimizle birlikte 
hep beraber göstermiş olduğumuz gayreti, mücadelemizi 
yansıtıyor.” dedi.

 SATSO’da gerçekleştirilen seminerde T.C. Çalışma ve Sosyal 
Güvenlik Bakanlığı PGD Denetçileri Yusuf GÖÇMEN ve 
Oğuzhan Aslan İş Sağlığı ve Güvenliği Genel Müdürlüğü, 
Piyasa Gözetimi ve Denetimi Dairesi Başkanlığının yürüttüğü 
faaliyetler ile kişisel koruyucu donanımların seçimi ve 

kullanımında dikkat edilmesi gereken konular hakkında bilgi 
verdi. 

Yapılan sunumda; Kişiyi bir veya birden fazla riske karşı korumak 
amacıyla kullanılması gereken kişisel koruyucu donanımların 
önemi ve standartlarına yer verildi. Burada çalışanların  İşitme, 
Yüz ve Göz Koruyucuları, Ayak - Bacak Koruyucuları, Solunum 
Koruyucuları, Baş Koruyucuları, El - Kol Koruyucuları, Koruyucu 
Kıyafetleri, Yüksekten Düşmeye Karşı Koruyucuların önemine 
yer verildi. 

Ayrıca;  Piyasa Gözetimi ve Denetimi Daire Başkanlığı 
Faaliyetleri ve önemine ilişkin bilgilendirme yapıldı. Burada, 
piyasaya teknik düzenlemesine uygun ve ”Güvenli” ürünlerin 
arzının sağlanması gerektiği,  Gümrük Birliği üyeliğinin gereği 
olmasının yanında bu vesile ile tüketicinin korunmasının, 
malların serbest dolaşımının ve haksız rekabetin önlenmesinin 
önemi vurgulandı.

Düzenlenen seminere işgücü piyasasının en önemli aktörleri 
olan İşverenler, İşveren Vekilleri, OSGB yetkilileri, İSG Uzmanları 
ve İşyeri Hekimleri ile çok sayıda kurum ve kuruluş yetkilileri 
katıldı. Katılımcıların ilgi ile takip ettiği seminerde taraflar soru-
cevap bölümüne oldukça ilgi gösterdi. 
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Milli Eğitim Bakanlığı bir meslek alanında faaliyet 
gösterecek ve bulunduğu ilde alana ilişkin çalışan 
büyük ölçekli sektör temsilcileriyle en az 10 yıl iş 
birliğinde bulunacak tematik liseler ve bu liselere kayıt 
koşullarını belirledi. Milli Eğitim Bakanlığı’nın Tematik 
Lise uygulamasındaki 11 il arasında Sakarya da yer 
alıyor. SATSO Başkanı Mahmut Kösemusul, “Yeni Tematik 
Lisemizde öğrencilerimizin hedeflerini iş dünyamızın 
ihtiyaçları ile buluşturacağız.” dedi.

Motorlu Araçlar Teknolojisi

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası, Sakarya Valiliği ve İl 
Milli Eğitim Müdürlüğü tarafından yaptırılan SATSO 
Endüstri Meslek Lisesi de Motorlu Araçlar Teknolojisi 
tematiğinde,  Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Motorlu 
Araçlar Teknolojisi Mesleki ve Teknik Anadolu Lisesi oldu.

Bakanlığın kararına göre, bir meslek alanında pilot 
uygulama olarak, belirli bir eğitim reformu ve programları 
uygulamak için Türkiye genelinde Arasında Sakarya’nın 
da bulunduğu 11 ilde toplam 16 okul, tematik lise olarak 
faaliyet gösterecek. Buna göre; İstanbul’da 6, Sivas, 
Samsun, Sakarya, İzmir, Erzurum, Bursa, Konya, Antalya, 
Adana ve Ankara’da birer olmak üzere Türkiye genelinde 
16 tematik lise, proje okulu kapsamında hizmet verecek.

Sektör Temsilcileriyle 10 Yıllık Protokol İmzalanacak

Tematik Mesleki ve Teknik Anadolu Lisesi olarak eğitim 

ve öğretim yapacak okullara öğretmen ataması, yönetici 
görevlendirilmesi, öğrenci nakil geçişlerine ilişkin usul 
ve esaslar da belli oldu. Bu liseler, meslek alanı ile ilgili 
orta ve büyük ölçekli işletmeler ile bunların temsilcisi 
kurum ve kuruluşlarla en az 10 yıl süreli iş birliği 
protokolleri yapacak. Protokoller, öğrencilerin, işletmede 
beceri eğitimi ve stajı, mezuniyet sonrası istihdamı, 
öğretmenlerin mesleki gelişimleri, eğitim ortamlarının 
iyileştirilmesi gibi konuları içerecek.

Otomotiv Şehri Sakarya

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı 
Mahmut Kösemusul, SATSO Endüstri Meslek Lisesi’nin 
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Motorlu Araçlar 
Teknolojisi Mesleki ve Teknik Anadolu Lisesi olarak 
motorlu taşıtlar alanında öğrenci yetiştirecek olmasından 
duydukları memnuniyeti dile getirerek sektör ihtiyacına 
göre meslek liselerinin düzenlenmesinin olumlu 
sonuçları olacağına dikkat çekti.

Başkan Kösemusul uygulama hakkında şunları dile getirdi: 
“Otomotiv Şehri Sakarya sloganıyla yaklaşık 8 yıl önce 
başlattığımız çalışmalarımızın bugün meyvesini alıyor 
olmaktan dolayı memnuniyet duyuyoruz. Yeni Tematik 
Lisemizde öğrencilerimizin hedeflerini iş dünyamızın 
ihtiyaçları ile buluşturacağız. Yerli oto üretim üssü olma 
yolundaki çalışmalarımız kapsamında sektörün nitelikli 
istihdam ihtiyacının bu tür tematik liselerde yetiştirilen 

SATSO’NUN YENİ LİSESİ TEMATİK LİSE OLDU
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öğrencilerle karşılanması çok faydalı olacaktır. Bu 
liselerin bölgenin yükselen sektörlerinin ihtiyacına göre 
sayılarının artırılmasını temenni ediyor ve bu doğrultuda 
çalışmalarımızı sürdürüyoruz. Uygulamada emeği geçen 
tüm kurumlara teşekkür ediyoruz. Sektör temsilcileri 
olarak Sakarya iş dünyasının da bu uygulamayı 
destekleyeceğine inanıyorum.”

Okul Yönetim Kurulları Oluşturulacak

Tematik liselerde, okul yönetimi kurulları oluşturulacak. 
Bu kurullar, okul müdürü, bir müdür yardımcısı, protokol 
imzalayan tarafın temsilcisi, zümre başkanları, alan 
şefi, okul aile birliği başkanı ve okul öğrenci meclisi 
başkanından oluşacak. Sekretaryası okul müdürlüğünce 
yönetilecek. Bu kurullar, yılda en az iki defa okul 
müdürünün başkanlığında, tüm üyelerin katılımlarıyla 
toplanacak. 

Meslek Kursları Düzenlenecek

Bu liselerde sektörün ve alanın özelliğine göre iş sağlığı 
ve güvenliği, girişimcilik, meslek ahlakı, yabancı dil gibi 
eğitim programları planlanacak, yetiştirici ve destekleyici 
kurslar veya yaygın eğitim yoluyla öğrencilerin kişisel 
gelişimlerini desteklemek üzere meslek kursları 
düzenlenecek.

Kariyer Günleri Yapılacak

Öğrenci ile öğretmenlerin gelişimi için ulusal fuar, 
yarışma, konferans, seminer gibi faaliyetler düzenlenecek 
ya da bu gibi faaliyetlere okulun katılımı sağlanacak. Her 
dönemde en az bir kez olmak üzere sektör temsilcileri ile 
öğrenciler bir araya getirilerek kariyer günleri yapılacak.

Öğrencinin akademik ve mesleki başarısını izlemek ve 
değerlendirmek amacıyla 10’uncu sınıftan itibaren her 
yılı ders sonunda uygun görülen alan ve dal derslerine 
yönelik yeterlilik sınavı, sektörle birlikte gerçekleştirilecek. 

Bu sınavların sonucunda ihtiyaç duyulması halinde 
destekleyici eğitimler düzenlenecek.

Nasıl Öğrenci Alınacak?

Tematik Mesleki ve Teknik Anadolu Liselerine başvuru 
koşulları, kontenjanı, tercih ve yerleştirme takvimi MEB 
Ortaöğretim Kurumlarına Geçiş Uygulaması Tercih ve 
Yerleştirme e-Kılavuzu’nda ilan edilecek. Öğrencilerin kayıt 
işlemleri, e-Kılavuz doğrultusunda okul müdürlüğünce 
gerçekleştirilecek. Öğrencinin alanının gerektirdiği bilgi, 
beceri ve yeteneğe sahip olup olmadığını belirlemek için 
okul yönetim kurulu tarafından özel yetenek, mülakat ve 
beden yeterliliği, genel yetenek test bataryası, mesleki 
beceri performans testi yöntemlerinden bir ya da 
birkaçı uygulanacak. Bu kapsamdaki değerlendirme 500 
puan üzerinden yapılacak. Öğrenciler, değerlendirme 
puanının yüzde 30’u ile TEOG puanının yüzde 70’inin 
toplamıyla bulunacak puana göre sıralanacak. Bu puana 
göre kontenjan kadar öğrenci asıl listede ilan edilecek. 
Diğer öğrencilere yedek sıra numarası verilecek. 

Tematik Mesleki ve Teknik Anadolu Liselerine kayıt 
işlemleri, temel eğitimden ortaöğretime geçiş 
sınavı kapsamında tercih işlemleri başlamadan 
önce tamamlanacak. 9’uncu sınıf süresince boşalan 
kontenjanlara yedek sıra numarası esas alınarak nakil ve 
geçiş hakkı verilecek. Okullarda 9’uncu sınıfta üçten fazla 
şube oluşturulamayacak ve her bir şubedeki öğrenci sayısı 
30’u geçmeyecek. Tematik Mesleki ve Teknik Anadolu 
Liselerinden, diğer Mesleki ve Teknik Anadolu Liselerine 
nakil ile geçişler, genel esaslar çerçevesinde yapılacak. 
Diğer ortaöğretim kurumlarından Tematik Mesleki ve 
Teknik Anadolu Liselerine 10’uncu sınıfın başından 
itibaren nakil ile geçiş olmayacak. Okul müdürlüğünün 
bütçesi, Bakanlıkça tahsis edilecek ödenekler, yerel ve 
sektör tarafından sağlanan kaynaklardan meydana 
gelecek.
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası (SATSO) Yönetim Kurulu 
Başkanı Mahmut Kösemusul, Avrasya Ekonomik Birliği üyesi 
olmasıyla 200 milyon nüfuslu pazara erişim imkanı sunan 
Kazakistan’ın barındırdığı fırsatların tanıtımı için Kazakistan 
Eski Ankara Büyükelçisi ve Güney Kazakistan Eyaleti Valisi 
Canseyit Tuymebayev’in davetiyle Kazakistan’ın Çimkent 
şehrinde düzenlenen Kazakistan-Türkiye İş ve Yatırım 
Forumu, Kazakistan Yöresel Ürün Fuarı ve Kazak iş dünyası 
ile gerçekleştirilen işbirliği ve ticaret görüşmelerine katıldı. 
Programda Başkan Kösemusul’un yanısıra Başkan Yardımcısı 
Orhan Yılgenci, Yönetim Kurulu Üyeleri; Ertuğrul Öztürk, 
Yunus Tever ve Burhan Akçam da hazır bulundu. 

Eyalet Valisi Canseyit Tuymebayev ile bir araya gelen Başkan 
Kösemusul, Tuymebayev’den, Güney Kazakistan’da 3 yıl önce 

açılan Kazak-Türk sanayi bölgesinde devam eden 8 proje, 
arazi tahsisi, yatırım olanakları ve vergi avantajları ile ilgili bilgi 
alırken, Tüymebayev, Kösemusul’a yakın ilgisi için teşekkür 
etti ve Kazak-Türk dostluk ve işbirliği nişanı verdi. Güney 
Kazakistan iş dünyası ile işbirliği ve ticaret görüşmelerine 
katılan Başkan Kösemusul, Kazakistan-Türkiye İş ve Yatırım 
Forumu’nda konuştu. 

Avrasya Ekonomik Birliği üyesi olan ve 200 milyon nüfuslu 
büyük bir pazara hitap eden, Türk iş dünyasına büyük ilgi 
duyan Kazakistan ile Türkiye arasındaki ticaret hacminin yeterli 
olmadığını vurgulayan Kösemusul, Sakarya iş dünyasının 
Kazakistan’daki fırsatları değerlendireceğine olan inancını 
paylaştı. Sakarya ekonomisinin her geçen büyüdüğünü ve 
geliştiğini belirten Kösemusul, tecrübe paylaşımı ile Kazakistan 
ve bölge pazarında da önemli çalışmalar yapılabileceğinin 
altını çizdi. 

Sakarya ihracatının her geçen gün daha da yükseldiğini ve 
şehrin hedeflerini kısa sürede yakalayacağını belirten Başkan 
Kösemusul, “Sakarya iş dünyası olarak alternatif pazarlarda 
da ihracatımızı yükseltmek ve kardeş ülkelerde yatırımlarımızı 
artırmak arzusundayız. Eyalet Valimiz Canseyit Tuymebayev’e 
yakın ilgisi ve Türk-Kazak işbirliğine verdiği önem için çok 
teşekkür ediyorum. Kazak dostlarımızla işbirliğimizi daha 
da geliştirerek ortak çalışmalar yapacağız. Birlikte çalışacak, 
birlikte kazanacağız.” ifadelerini kullandı. 

Başkan Kösemusul yatırım forumunun sonunda, Güney 
Kazakistan Girişimciler Odası ve Çimkent Özel İdaresi ile 
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası işbirlikleri için hazırlanan 
memorandumları da imzaladı.

KÖSEMUSUL KAZAK-TÜRK İŞ VE 
YATIRIM FORUMU’NA KATILDI
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